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Частина 1.

Продовження «Сивашської Одісеї».

В лютому 2002 року я одержав лист від брата Сиваша Віктора Григоровича з Єкатеринбурга, Росія, з пропозицією відповісти на анкетні питання свої і своїх близьких, рідних, для написання родоводу.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    Я відразу включився в цю роботу.
Я давно хотів щоб про мою родину і мене залишилася майбутнім правда, крім тих неправдивих вимислів, які вже гуляють.

Раніше, сестра Марія Іванівна Обіход (Сиваш) обіцяла написати про наш рід. Казала, що коли піду на пенсію, то напишу про наш рід.

Я її заохочував і обіцяв допомагати.

Але далі бажання справа не зрушила.

Тому, при цій нагоді, здійснити свою мрію, я активно включився до збору матеріалів і пошуку їх в архівах України.
Я не знав чи відправили таку ж пропозицію моїй сестрі Марії Іванівні Обіход (Сиваш), тому зняв ксерокопію цієї анкети і відіслав їй. Запропонував їй про все написати і відправити самостійно або через мене, щоб в цей фінансово тяжкий час заохотити її і не думати про кошти, які треба було витратити на пересилку, хоч вони були і незначні.

Написав свої відповіді по анкеті з пам`яті, зібрав ті матеріали, які пропонувалося і якими володів. З деяких з них зняв ксерокопії і відправив в Єкатеринбург .

В Київ мені часто телефонував з Ханти-Мансійська, Росія брат Федір Григорович Сиваш. Дещо запитував і повідомив, що незабаром приїде в Україну і заїде до мене.

Я дуже чекав цієї зустрічі.

В перших числах липня 2002 року до мене приїхав Федя Сиваш.

Я не міг передати тієї радості, яка охопила мене.

Ми вперше зустрілися з ним. Йому було 50 років, а мені через декілька днів виповнилося 61 рік.
Дещо Федя записав відеокамерою. Пізніше, мені цей запис, з іншими доповненнями, прислав Вітя Сиваш. Деякі фото Федя відібрав додатково з моїх альбомів, крім тих, які я вже відіслав.

Із-за особливих стосунків з синами, про що я скажу нижче, я не міг відправити їх фото і останні дані про моїх синів.

З Федором ми декілька разів їздили на роботу, в магазин будівельних матеріалів на вул. Нижній Вал на Подолі, м.Київ до Михайла Івановича Сиваша, але його не було на місці.

Зустріч не відбулася.

В кінці дня Федя зібрався їхати в Запорізьку область. Я провів його за Київ. Попрощалися, і коли Федя поїхав мене охопив шалений біль розлуки. В мене виникла докора до себе, чому я, завчасно, не домовився на роботі, щоб мати час і можливість поїхати з ним в Батьківський край.

Після цієї зустрічі я активніше запрацював на ідею родоводу в історичних архівах і бібліотеках України в м.Києві, в музеї гетьманів України на Подолі.

Я частково працював з друкованими книжками, але основну частину часу працював з оригіналами різних часів.

Тільки щось знаходив, відразу відсилав в наш центр збору інформації.

Дзвінки від Феді Сиваша порідшали.

Можливо, спочатку, він думав, що я швидко щось знайду корисне для нас, але час ішов, а я ніяк не міг знайти щось суттєве.

Все знаходив невеликі крупинки.

Потім з листів Віті зрозумів, що Федя не все поділяє з того, що готувалося до друку.
Мені повідомляли, що Федя намагається написати все окремо по своєму.

Я не бачив того рукопису, який готувався і енергійно використовував час для нових і нових пошуків для родоводу.

Пізніше я зробив висновок, що ті пошуки, які мені давалися з трудом, при перегляді оригіналів, мікрофільмів, дали більший результат ніж перегляд друкованих і осучаснених матеріалів, в яких я майже нічого цінного, для родоводу, не знайшов.

Хіба що більше прочитав чесних розповідей про історію України і відомих постатей України, раніших часів. Про яких інформацію замовчували і перекручували, як в царській Росії так і «совети».

Вважав, що про це в книжці нічого не буде написано. Але окремі виписки робив і відсилав, щоб показати, як перекручувалася українська дійсність.

Книжка вже друкувалася, а я продовжував піднімати гори матеріалів в надії знайти ще щось корисне і цікаве для нас.

Я дуже хотів, щоб мої брати і за моєї участі написали книжку нашого роду і завзято в усьому приймав участь, агітував рідних також приймати, хоч якусь, посильну для них, допомогу.

Відшукував і відсилав, старі і воєнних років, фотографії.

Працюючи в архівах Центральному історичному, Вищих посадових осіб, ім. .Вернадського, бібліотеці, заглибився в часи 1750року і нижче.

Я наштовхнувся на незрозумілі для мене тексти. Вони були написані українським і російським скорописами. Читати їх я не зміг.

Спочатку я хотів щоб працівники архіву допомогли мені прочитати ті незрозумілі тексти, але вони мені м’яко відмовили.

Я почав шукати вихід. Звернувся в бібліотеку історичного архіву України.

Працівники допомогли мені підібрати необхідну літературу для вивчення скоропису.

Декілька місяців я вивчав ті скорописи поки навчився хоч якось їх читати. Спочатку поверхнево розумів те що там написано. Я вже вмів трохи орієнтуватися в тому, що там написано. Я поставив перед собою завдання шукати своє прізвище і коли його знаходив, тоді намагався скрупульозно прочитати те, що до нього відносилося.

Як з`ясувалося, таких текстів скоропису, багато, практично всі того періоду. І тільки тоді я зрозумів, що працівники архіву правильно відмовили мені в допомозі прочитати і заставили мене вивчити скорописи і самому почати працювати над документами.

Кожну крупинку, яку я знаходив, я записував собі в записничку і відразу відправляв автору для опрацювання. Хотів щоб і брат розділив мою радість, хоч маленькій черговій знахідці, і повідомив мені чи вписується ця знахідка в картину родоводу, чи складає ця знахідка якусь цінність для роботи. Це стимулювало інтенсивність роботи.
Були і інші перепони в пошуку необхідного. Я замовляв необхідні фонди, але мені їх не давали, а на моїх замовленнях писали «дуст». Мені пояснювали, що документи пересипані, при комуністичному режимові, дустом. А тепер з`ясувалося, що це дуже небезпечна речовина, яка не виводиться з організму людини, тому працівникам архіву забороняють з ними працювати і документи не видають відвідувачам архіву.
А я пригадав, що при комуністичному режимові брехали людям, що дуст не шкідливий.

В колгоспі мама працювали в рільничній бригаді. Після операції маму перевели, як казали, «на льогкий труд» в садо-огородню бригаду.

Я згадав, що коли мама працювали в садово-огородній бригаді, то їх посилали посипати капусту і інше овочі дустом, для боротьби з тлею. Жінки насипали дуст в мішечки з чулок і ходили трусили над кожною рослиною. Над полем стояв туман з дусту яким дихали працівники.
Дустом посипали рослини і дома і навіть давали курям.

Я наштовхувався на багато матеріалів, стосунків України з кримськими татарами, Польщею, Росією і інше.
Всі ці матеріали лежали на поверхні, але в радянські часи про більшість з них заборонялося говорити відкрито. З тих хто працював в архівах брали підписки про нерозголошення прочитаного і навіть більше, хто нехтував забороною опинявся в сибірських гулагах.
Але в архівах я шукав тільки те що стосувалося нашого родоводу. Тому я писав автору тільки окремі штрихи ущемлення інтересів України, українців іншими країнами в тому числі і Росією.

Вважав, що він досвідчений і або сам підніме запропоновані мною матеріали, або при необхідності, звернеться до мене, щоб я повернувся до того матеріалу і дав додаткову, потрібну йому інформацію.
Але мене просили більше заглиблюватися в пошук причетності нашого роду до Запорізького козацтва, походження прізвища СИВАШ і бажано, щоб це підтверджувалося документами.

В квітні 2005 року мені подзвонили з пошти, що на моє ім`я прийшли дві бандеролі. Виникла здогадка, це мабуть книжки.

Відразу, хвилюючись, пішов на пошту.

Коли мені подали ці бандеролі, моїй радості не було меж.

На кінець ми досягли мети.

Я горів морем вдячності всім хто приймав участь і зуміли зібрати стільки матеріалів для досягнення спільної мети.

Дома переглянув назви розділів, фото. Але не побачив там тих фото, які я дуже хотів бачити.

Це фото на якому були Григорій Федорович Сиваш, Микола Савич Дяченко-мій брат, мій батько, я. Я впевнений, що Вітя і Федя, деякі фото, з їхнім батьком, бачили вперше. Зрозуміло, що якість цих фото бажала кращого.

Я не знайшов фото 1941 року на якому була моя мама і четверо дітей. Це були перші дні війни, на яку вже забрали нашого батька, а мені було два тижні. Не було фото1943 року, де зібрався наш рід знову.

Я розумів, що сторінок в книжці обмежено і все вмістити складно, але ці фото я хотів бачити. Не було там дуже багатьох інших фото, які я відсилав. Було не все з того, що я повідомляв в листах про рідних, Україну.

Почав читати. Деяким записам був здивований, як можна було таке перекручення української історії писати. Але спочатку себе заспокоював. Можливо це була тактика, як в радянські часи, щоб можна надрукувати цю книжку в Росії.

Але ж час інший і надрукувати можна все і не тільки в Росії.

Але чим далі я заглиблювався, від перших розділів, тим більше дивувався.

Як можна було писати таку неправду на український народ, на народ членами якого були наші предки, наша рідня, та в кінці кінців вихідцями якого безпосередньо є і ми.

Я не розумів, чому так написано. Чи то якась злоба на цей народ?

Чи то традиції з російської землі писати погано про українців і вигороджувати ту імперію, яка завжди була тюрмою народів і це підтверджує своїми діями до сьогоднішнього дня.

До того, як почав читати, я горів бажанням, як можна швидше розіслати надіслані мені шість примірників, щоб і інші пораділи виданню книжки.

Але ознайомлення з нею зупинило мій порив.
Так як в ній згадується і моє ім`я, як активного учасника в підготовці рукопису, значить ніби і я причетний до того бруду, який ллється на мій народ, на мій рід і, виходить, на мене особисто.
Я вирішив перечитати книжку до кінця і хоч частково, посилаючись на відомі мені історичні події, виправити ту несправедливість ДОПОВНЕННЯМ до «СИВАШСЬКОЇ ОДІСЕЇ».
Додати цей текст до кожного примірника і тільки після цього розіслати за призначенням в тому числі і автору.

Два примірники були підписані кому, решта ні, тому щоб комусь  не вручити книжку двічі, я запитав кому вже відправлені книжки.
А сам продовжував знайомитися з текстом написаного.

З перших сторінок зрозумів, що книжка написана суб’єктивно. Однобоко і не об’єктивно висвітлювала події до і утворення держав Київської Русі (України), Московського князівства і до сьогодення.

Як і в радянські часи типово перебільшувалася роль Росії і росіян. Українські коріння губилися і принижувалися тодішньою кличкою московського царства, малороси.

В мене з`явилася думка, а чи не через це Федя перестав зі мною спілкуватися, бо не поділяв підходу в написанні родоводу

. Та в цій частині і не було родоводу.

По друге я заперечую, що я причетний до такого тлумачення, як в книжці, походження двох народів українського і російського.

Ми дійсно є два різних народи.

З цим погодився ввесь світ крім Росії, яка нав’язує ярлик братніх слов`янських народів Україні, Білорусі і Росії.

Та чи і є Росія слов`янською державою, крім західної її частини?
Чому в Росії забувають, чи можливо не знають, що слов`янськими народами є цілий ряд країн, яких вони не хочуть перелічувати Польща, словаки, словени, Болгарія, серби, чехи і так далі.
(Підтвердження моєї здогадки, і навіть більше, прочитав в газеті «Шлях перемоги» №14 за 8 квітня 2009 року.Читай на сторінці 229.)
Їх мета ЗАЛИШИТИ в своїх ОБІЙМАХ Україну під девізом, що ми слов`янські народи. Тільки один приклад, фактом визнання світом українців є те, що з дня утворення в 1949 році Організації Об`єднаних Націй (ООН) засновником її є і Україна. І хто щоб не писав факт заперечити неможливо.
13 червня 2006 року до мене в Київ з сім`єю приїхав Федя Сиваш.
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На фото верхній ряд зліва направо: Оля з сином Андрійком, Ліза на руках у Іри, Володя, Михайлик, нижній ряд: Маша, Федя, Ваня, Гриша всі родини Сивашів.

Він поділився зі мною, що працює над своєю книжкою родоводу.

Я показав йому в компютері уже підготовлений рукопис, який назвав «Доповненням до «Сивашської Одісеї».

Федя радив мені писати свою частину, не згадуючи і не посилаючись на «Одісею». Я роздумував над пропозицією, але потім відійшов від неї.

Я не міг не згадати про «Сивашську Одісею» тому, що крім тих негативів про Україну і українців, які там є і які я тепер пояснюю; в «Сивашській Одісеї» є і багато іншої інформації, що стосується безпосередньо нашого роду. Тоді б мені потрібно було повторювати багато з того, що вже є там з наших листів і залишити без відповіді ту частину перекручень, які там написані.

По друге, своєю книжкою я давав інформацію, що вже є одна книжка про наш рід.
Другу книжку, цю, пишу я, Сиваш Іван Іванович.

А також даю інформацію, що з`явиться і третя книжка під авторством Сиваша Федора Григоровича.
В кінці грудня 2008 року ми домовилися з Федором Григоровичем Сивашем про збір матеріалів для написання генеологічного дерева нашого роду. Вважаю, що це буде окрема 4а книжка нашого роду.
Тому я вирішив змінити назву своєї книжки. Написати в ній і ті спогади, події, які не ввійшли в «Одісею» і викласти погляди на ряд питань, які я бачив в документах, в історичному архіві України.
А в серпні 2009 року в Києві Федя Сиваш розказав мені, що його батько Сиваш Григорій Федорович називав свого діда Сивашем Андрієм Івановичем, але документального підтвердження в архівах, що він Іванович Федя не знайшов і мені знову прийшлося з назви книжки «Родина Сиваша Андрія Івановича….» викреслити слово Іванович. Виходячи тільки з того, що наші діди були достовірно Петро Андрійович і Федір Андрійович.
З Федею ми говорили як могло з`явитися прізвище Сиваш, коли моя мама говорили, що прізвище прийшло з Криму. Ми обговорювали версію, що можливо чумаки возили сіль з Криму на Полтавщину (сіль добували з озера Сиваш). Потім ці чумаки могли вступити в козаки і записатися, як Сиваш. З цього могло початися наше прізвище.

Але при гостях всі свої питання я відклав і намагався більше уваги вділити дорогим для мене гостям.

16 .06 2006 року ми поїхали в Володимирський собор Київського Патріархату м. Києва і там похрестили найменшого синочка Феді, Андрійка, 22 вересня 2006 року йому виповниться три роки
За хрещених батьків у Андрійка були мій старший син Михайло і, дружина сина Володі, Іра (Петровська Ірина Володимирівна 25.11.1969 р.н).
До Собору Михайло приїхав сам, бо 25.05.2006р. в нього народився син, якого він назвав Андрієм. А в квітні 2008 року у нього народилася донька яку називають Даринка.
Володя приїхав з дружиною Ірою і донькою Лізою.

Ліза, за віком, майже ровесниця Федіному Андрійку. 22.січня 2007р. їй виповниться три роки.

Коли хрестили Федіного Андрійка, мої думки переносилися і в Тарасівку і я пригадав, що мама говорили, що моєю хрещеною матір`ю була баба Турчин, (по вуличному їх називали Менделі). Вони жили рядом з садибою Сиваша Федора Андрійовича.
Хто був у мене хрещеним батьком я не пам’ятаю.

Чи то я забув чи мама не говорили.

Малим хлопчиком я носив вечерю і до хрещеної матері.

В ті часи були суворі зими, великі сніги, інколи досягали до пояса.

Так як я народився на початку війни і батька забрали на війну і не знали чи повернеться батько з війни, мене назвали ім`ям батька Іван.

17.06.2006 ми, я і Федіна сім`я, ходили по Києву.
Відвідали Андріївський собор, Михайлівський Золотоверхий собор, Софіївський собор. Ще опустилися на Майдан Незалежності, а на більше не вистачило сил.

18.06.2006 зранку поїхали в музей історії, побуту і архітектури в Пирогово, що за Києвом.

Щоб оглянути ввесь комплекс музею нам знадобився ввесь день.
Про ці дні Федя зняв фільми і залишив мені на DVD діску.
19.06.2006 ми побували в Києво-Печерській лаврі. Хоч ввесь день і ішов дощ, але ми намагалися побачити там як найбільше. .[image: image31.jpg]h .t s
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 На фото верхній ряд зліва направо: Іван Іванович, Оля з Андрійком, Іра, Ліза на руках у Володі, Михайлик, нижній ряд:Ваня, Маша, Гриша всі Сиваші.

Я радив Феді похрестити сина Андрійка в Володимирському соборі, соборі Київського Патріархату. Тепер Федя звернув увагу, що на табличці, Лавра теж православна церква і запитав мене, що це теж православна. Я пояснив йому, що на тих табличках не пишуть, що її захопив Московський Патріархат. (Пізніше я одержав інформацію, що Києво-Печерська лавра будувалася на великі кошти гетьмана Івана Мазепи. І їх використовували і після його смерті.)
20.06.2006 відвідали Київський зоопарк.

В другій половині дня поїхали, до мене на дачу, в село Причепівку.

21.06.2006 зранку повернулися в Київ.

І Федя поїхав на Умань.
Ми з Олею Калітіною провели їх до Білої Церкви і там роз`їхалися. Федя поїхав на Умань, а ми в Причепівку.

Скрізь де ми були, Федя знімав фільми і робив фотознімки, а ввечері монтував ці фільми.

Більшість фільмів за ці дні подарував і мені. Хлопцям Михайлу і Володі залишив диск з фотографіями які він зробив 16.06.2006р.

Я дивився на все, що робить Федя і, по доброму, заздрив його дітям. Скільки уваги він приділяє їм. Він на авто проїхав з ними десятки тисяч кілометрів. Знайомив з багатьма містами і селами, рідними, друзями. Все фіксував на плівках, дисках, що лишиться навічно.

З ним рядом завжди знаходиться уважна і вірна його подруга, мати дітей Оля. Пройде час, діти підростуть і вони по достоїнству оцінять турботи батьків.
І ось тільки після приїзду Феді стосунки синів зі мною змінилися на краще. Зі мною почав спілкуватися син Володя. 18.07.2006р. він приїхав до мене додому за диском з фото, яку лишив для них Федя.
Пізніше приїздив з дружиною Ірою, а потім приїхав з донькою Лізою.

   Перш ніж почати писати продовження, я вирішив уважніше дочитати книжку. Доповнити, хоч коротко до неї своє бачення, посилаючись на історичні, відомі мені і не тільки, події і тим, що я прочитав, працюючи  в архівах.

   До написання книжки «Сивашської Одісеї» автор готувався, мабуть, не один десяток років. Деякі матеріали конспектувалися при зустрічах, розмовах, ознайомленні з тими чи іншими матеріалами.

Використана брехлива інформація з Інтернету про Україну.
Яку часто і закидають туди проросійські або російські «діячі».

Я вирішив це продовження писати, як свою думку послідовно до прочитаного по кожному розділу опираючись на відомі історичні події і факти. Деякі факти, в моїй роботі, можуть частково повторюватися описуючи певні розділи «Сивашської Одісеї».

На початку в мене виникла ідея передати примірники «Сивашської Одісеї» в архіви України, в музей гетьманів на Подолі в Києві, можливо в Пологівський або Запорізький архів. Але пізніше цю думку відкинув. Так як вважаю перекручена правда там непотрібна.
Хіба тільки щоб показати, як відносяться до України і українців в Росії і тепер. За роки Незалежності, українці і хто живе в нашій країні  побачили і зрозуміли «доброзичливість» її.

Історію України писали завойовники. Тому вони і не показували дійсність і дійсну кількість загиблих українців в продовж століть боротьби нашого народу з різними завойовниками в тому числі з росіянами царськими і радянськими.

Повна історія української землі і українського народу з`явиться з часом.

Народний Президент України Віктор Ющенко сказав, що ми повинні знати чесну історію своєї держави і свого народу без перекручень. Частина чесної української історії уже написана українцями, яким совети тут намагалися закрити роти, і видана в західних країнах.

Я впевнений, що над збором правдивої історичної інформації про Україну, уже тепер працюють не один історик, а цілі колективи.

Ті сили, які ми задіяли в дослідженні свого родоводу, це крапля в морі. Всі ми працювали тільки в пошуках і виясненні коріння свого роду, але не всі на справедливе висвітлення нашої землі, колиски українського народу, України і деяких слов`янських народів, які з`явилися пізніше.

Дехто заплутався, що вважати первинним Київську Русь чи Московське князівство і в різні часи завойовані ним землі. Приклади: засновувати і будувати Москву, з Київської Русі поїхав син київського князя Юрій Долгорукий. Похований він в Києві на території Києво-Печерської Лаври.
Пізніше, на Кавказі Росія вела 150 років загарбницькі війни, поки поставила ЧАСТИНУ цих народів на коліна.
Про «добровільність» приєднання кавказьких народів і від молдаванина до фіна описав свідок тих часів Тарас Григорович Шевченко в своїй поемі «Кавказ», при нагоді яку обов’язково прочитайте.
Відлуння тієї війни і сьогодні відчуває на собі в вигляді чеченської війни і стосунків з іншими національностями і сусідніми країнами.

Якщо все приєднувалося добровільно, то чому на Кавказі воював Лермонтов і інші відомі люди. На війни, в тій державі, відправляли неугодних режиму людей і народи.

Про «добровільність» входження різних країн і народів в російську, а згодом радянську імперії говорить невеликий приклад.
Тільки слабкіше стали впинатися російські багнета в спини цих народів, як цей картковий «будиночок союз» розсипався на частинки без єдиного вистрілу, окрім окремих інцидентів в Баку, Тбілісі, Вільнюсі.

Нехай подякує долі Московське князівство, що хоч ще лишилася РФ, а то і це утворення могло приказати не довго жити.
[image: image3.jpg]Cusam IBan IBanosuua 1985p.




В книжці бачу багато непорозумінь.

Написано «щирий українець» Ярослав Мудрий. Чомусь, незрозуміло для мене стоять лапки. В підході до Великого предка нашого народу стоїть якесь применшення його постаті і ролі, відоме, мабуть, тільки автору.

Ярослав був князем Київської Русі приблизно з 1000-1054 році. За його вдале керування державою, пізніше додали слово мудрий і почали називати його Ярослав Мудрий.

Далі знову в розповіді того часу, коли була Київська Русь і не було ще московського князівства все прив`язується до російського. Якого? чукчі, нанайці, якути, буряти… чи до якого?
Пояснення немає. (Дивись мапи Київської Русі 282стор.)
Про Україну, українців майже немає згадки, коли всі наші предки українці з коріння спілкувалися українською мовою.

В книжці проходить думка, що Україна, Крим є похідними від Росії.

В період, який зачіпається в книжці, першою була Київська Русь так як порівняно недавно в 1982 році ми відзначали м.Києву 1500 років, а в 1947 році Москві відмічали тільки 800 річчя заснування поселення.

Можливо, з цієї причини в «Одісеї» і не надрукована моя нагорода на честь 1500 річчя Києва, яка підтверджує первинність України і вторинність Московського князівства.
В книжці немає бажання українців назвати українським народом.
Подібно було і в попередній книжці «Оглянісь» де автор теж намагався не говорити за Україну і українців.
Росія ще за часів царату, союзу і тепер користується тверезим розумом нашої нації, роботящими руками цього народу.

З України перетягували найкращі уми. Та і правителів союзу було багато вихідців з української землі.

Після розпаду Союзу на російській території лишилося дуже багато порядних українців. Там їх утримує те, що було житло і робота, а по переїзду в Україну, в той складний період, треба було тут починати майже з нуля.

Певна частина громадан Росії в паспортах записує себе за національністю росіянами. Але коли заглибитися в їх генетичне походження, то виходить що багато з них мають більшу частину українського походження, українське коріння, але своїм дітям вони цього не передають. Вважаю це невірно. Їхні покоління повинні знати правду свого походження, свого коріння.

Коли я бував в відрядженнях в Хабаровську,Сахаліні, Владивостоку, Камчатці, я працював там з багатьма місцевими у кого були українські прізвища. Але тоді я не приділяв цьому значення.
Тоді я думав, чому ті люди дуже добре і тепло відносилися до мене.
Намагалися допомогти мені в вирішенні питань, які були моїм завданням
Я був в Камінь Риболові, Приморський край, в батьків Люби Сумцової. Вийшло, що вони Петріченки, українці, і зі мною говорили українською мовою. Батько, там працював секретарем райкому, коли там була війна Cоюзу з Китаєм за острів Недаманський.

Аж ось тільки тепер узнав, що на Камчатці проживає 40% українців, в Приморськім краї і Біробіджані, куди совети засилали мого батька,20%, що там є цілі села українців, багато із тих кого виселили туди совети в табори в різні часи.
Коли я повертався з відряджень з Владивостоку, то бачив як в аеропорту розлучалися українці, які жили там, з родичами з України. Вони плакали в літаках бо не знали чи побачаться ще колись в житті
Ще за царату указами забороняли українську мову. Продовжувалося це за Союзу, а зараз Росія намагається ще раз виставити себе вище ніж вона заслуговує.

Немає посилань ні на одного автора українця крім Нестора, болгар Кирила і Мефодія. Якого в Росії на свій манер називають Кирилов.

Немає навіть посилання на книгодрукаря в Україні Івана Федорова.

Безспірні українські міста називаються російськими.

Татари везли, вірніше вели, в Крим полонених українців (ясир) з українських земель. Їх названо «рускіе пленнікі».

Український ясир так писали у всіх книжках, які друкували і за Союзу.

Та і саму назву Русь Росія відібрала від Київської Русі і присвоїла собі.

Російські правителі ввесь час когось вважали і вважають своїми ворогами, особливо тих хто не погоджується з їхніми ідеями і нав`язуваними ними планами.

Візьмемо останні події на початку другої світової війни і в ході її.

З європейської частини, як «вороги», були виселені в Сибір, Казахстан, Узбекистан українці з приєднаних західних областей, німці, болгари, кримські татари,чеченці, інгуші.

Нищили військових поляків, керівників інших дружніх їм держав.

Після розвалу Союзу з 1991 року Росія, в черговий раз, влаштувала геноцид своєму власному народу чеченцям. Та це і не дивно.
За всю свою історію Росія майже постійно з кимось воювала.

Написано, що совети не переселяли українців з Західної України, німців, татар,чеченців, інгушів, а розселяли.

Це намагання на чорне сказати, що то біле.

Підмінена назва Московське князівство на Московська Русь.

Політику штучного змішування націй для розмивання національних кордонів союзних республік і колонізації східних і західних земель замінено словом переселення в Сибір.

В Незалежній Україні до 2005 року діяла  кримінальна влада, уряд і президент, яких активно підтримували російські керівники.
Кримінальна влада намагалася розграбувати державу і в черговий раз здати Україну Росії за майбутній притулок для них в Росії.

Є багато доказів того, що і з інших країн всі скинуті, власним народом, правителі тікають в Росію (приклади Абхазія, Грузія, Киргизія, Україна і інші).Виходить ставленики тікають під крило свого господаря.

При пошуку необхідного в архіві я переглянув багато матеріалів.
Згоден, що я переглядав їх поверхнево, бо шукав тільки своє.

Але наштовхувався на різне.

Те як нищили запорізьке козацтво і українство в цілому російські царі з їх прибічниками, але і в радянські часи це продовжувалося особливо. Цей період в документах освітлений уже докладніше.

Вся ця правда є в документах, які лежать в архівах, але за всі часи гноблення нам розповідали брехливі байки, а тим хто не вірив в них завжди знаходилися місця на російських просторах Сибіру.

Я все це сприймав з великим болем. Але продовжував працювати.

На окремі моменти в листах намагався привернути увагу автора «Одісеї»
В надії, що буде вірно відображено не тільки місце нашого роду, а, можливо, і всього народу з якого ми вийшли, народ який складали наші предки.

Як цей народ принижував царат, Петро 1, пізніше Валуєвськими і Олександра 2го указами офіційно забороняють українську мову і все українське.

Події після російського більшовицького перевороту 1917 року.
Як знущалися комуно-фашистські, проросійські і російські правителі над нашим народом, нашими предками.

Гоніння, репресії, терор, мордування патріотів України, постійні голодомори 1921 р.,1932 р., 1947р. Все це була державна політика тодішньої терористичної держави.
Розбавлення всіх народів республік в російський.

Переселення народу України в гулаги.

Використання цілих народів, як дармової робочої сили. Куди попали і наші близькі, діди, мій батько Cиваш Іван Петрович і інші.

Мама розказували, що коли після 1917 року, влада почала геноцид в селі, то дуже зачіпила і рід Сивашів, в тому числі і гілку діда Сиваша Федора з сім`єю, то всі змушені були розбігатися хто куди. З цієї причини де хто зупинився в Донецькім басейні.

Всіх хто добровільно ліз під землю в шахти, не звертаючи уваги на постійні обвали і смерті, не так мордували.

В мене часто котилися сльози коли все це я чув, читав.

Ми знаємо, що гнобителі історію, в володіннях, підробляли під себе. Тому і сьогодні не можуть в Україні знайти оригіналу угоди, яку ніби підписав Богдан Хмельницький, як гетьман України, з російським царатом.
Тоді Богдан подібні угоди підписав з Польщею, Турцією, Кримським ханством і іншими. Богдан намагався мати свою державу і мати тільки військову угоду і із Росією для захисту спільних інтересів обох держав.

Сьогоднішній приклад. Президент Росії Путін дуже хотів мати в Україні президента двічі судимого.

В Москві є документи, які підтверджують судимості Януковича.

Ці матеріали були пред’явленні 5му каналу українського телебачення.

Але це не завадило Путіну спочатку приїздити в Україну і агітувати за Януковича, а потім двічі поздоровити його, як нового президента України, в той час, як Центральна Виборча Комісія (ЦВК) України ще не закінчила підрахунок голосів.

Сподівався, що стосовно українців, буде написано так як було і є, а читаю «щирий українець».

Коли ми перестанемо самі себе зневажати, тоді і інші будуть поважати нас, наш народ, наш рід.

Після розпаду союзу, Росія штучно створює керовані конфліктні ситуації в цілому ряді, тепер, незалежних країн.

Так напередодні розпаду Союзу Азербайджан і Вірменія почали війну за Нагірний Карабах, який в свій час союзні керівники штучно відірвали від Вірменії і приєднали до Азербайджану. Війна почалася тоді коли ще там були радянські війська.

Грузію розкололи на цілий ряд сепаратиських кусків, сама Грузія, Абхазія, Аджарія, Південну Осетію, де і сьогодні знаходяться російські війська «миротворці», які Грузія вимагає вивести.

І невідомо хто там так влучно стріляє в спини грузинам чи військові формування цих кусків, чи переодягненні російські війська, які там знаходяться, чи козачки з Росії ? і заважають мирному об`єднанню Грузії самостійно і її розвитку, як незалежної держави.

Від Молдови, відірвали сепаратиське Придністров’я де проживає більше 60% українців..

Російська 14 армія, яка там знаходиться, розіграла військовий конфлікт Придністров`я з Молдовою ради того щоб Молдова не об`єдналася з Румунією і Росія втратить надію на контроль над ними.

В Україні роздерли Чорноморський військовий флот, хоч по умовах розділу Союзу, він ввесь належав Україні, як Тихоокеанський, Північний і Балтійський флоти належали Росії.

Це зроблено для того щоб узаконити перебування російського флоту і військ в Севастополі і на Кримській землі в цілому.
І шантажувати Україну сепаратиськими намірами окремих росіян, яких в свій час, Україна прийняла, в тому числі і як відставних військових пенсіонерів до себе.

Де зараз знаходиться розкольник Мешков? бувший президент Криму. Переховується в Москві.

Продовжується втручання у внутрішні справи України. Визнавати нам чи не визнавати воїнів Української Повстанської Армії (УПА), які воювали проти німецької армії так і проти советів, воюючою стороною в 2й світовій війні.Це справа України і її народу,а не Росії.
Щоб вони користувалися такими ж пільгами в нашій державі, як і ті кгбісти, які їх нищили до 1955 року, яких керівництво бувшого Союзу засилало на нашу територію.

Зрозуміло, що по вказівках з Кремля під час голодоморів, репресій і іншого приниження і знищення української нації, брали участь окремі росіяни, яких для цього засилали в Україну, а так же і наші яничари-перевертні, які продавали рідного батька і матір, на зразок Павліка Морозова, тому і хвалила його радянська пропаганда за те що він зрадив свого рідного батька.
За радянських часів було правило. Якщо в республіці керівником, наприклад райкому, була національна особа, то перший заступник обов’язково був наглядач росіянин.

Була тенденція в армії. Новобранців строкової служби в армію набирали в одній республіці і розсилали служити в інші, інших національностей.

Ось і можливі були такі випадки в 1990 році в Баку і Тбілісі, коли солдати одних національностей, за наказом, розбивали саперними лопатками голови місцевого мирного населення інших національностей, які проводили мирні демонстрації.

Всіх співвітчизників, ще за радянських часів, свідомо ділили на чурків, жидів, хохлів, кацапів. Цим закладалася, при необхідності, неприязнь одних націй до інших.

Ніхто і не питав нікого в республіканських керівників чи посилати війська в Баку, Тбілісі чи танки до Вільнюського телецентру.

Кого питали совети, з керівників сусідніх країн, коли радянські війська нищили народи, які хотіли скинути прорадянських наглядачів в Угорщині 1956р.,народ Чехословаччини в 1968р.,народ Польщі в 1968 і 1972р.р, розвалити Берлінську стіну. А «непокірних» керівників цих країн відправляли в сибірські, радянські, гулаги (Імрен Наді керівник Угорщини, Дубчик прем’єр міністр Чехословаччини і інших).

Чиї інтереси, наші хлопці, захищали в В`єтнамі з 1960 року, в Афганістані з 1979 року і багатьох, багатьох інших країнах світу, про які ще і сьогодні не розказують учасники тих подій.
З солдат, які там були, взяли підписки про нерозголошення «військових таємниць».

А архіви тих часів, які знаходяться в Росії, ще недоступні.
Я звернув увагу, що особливо запекло топтали Україну і її народ окремі росіяни, які тут народилися, яких вигодував український народ на наших харчах і окремі напів генетичні росіяни і сексоти і такі ж «діячі» продожують розколювати єдність нашого народу. І що цікаво, що вони не мають наміру вибачатися перед нашим народом за репресії, вбивства, голодомори, приниження і інше.
Нам розказували, що «совецькое значіть отлічноє» от і штурмували розробки атомних, водневих бомб, різної іншої військової хімічної, бактеріологічної зброї, техніки, щоб залякати Захід.

Це була мілітариська країна.
Не було ні одного підприємства в країні де б не виготовлялося хоч щось для армії.

Майже на всіх підприємствах були 1і відділи-відділи КГБ, які контролювали настрої працівників і їх дії.

І коли в 1991 році відкрили колючий дріт на кордонах Союзу ми побачили, що більшість країн світу розробляли техніку для народу і сільськогосподарську техніку, і авто, і комбайни, які не гублять до 30- 40% врожаю на полі при збиранні врожаю, як радянські, і інше.

До чого не торкнися, все в них розраховано для полегшення життя і праці людей.

А ми гордилися своїми горбатими автомобілями «Запорожцями», машинами з мотоциклетними двигунами для інвалідів, в яку сестра Марія не могла влізти, чи ЛУАЗ, про який ще ходить анекдот.

На кордоні польський митник обійшов кругом такого авто і питає господаря «чо пан сам скльопав» і інше.

В Росії і сьогодні проживає до 8 мільйонів українців, але українська мова там заборонена, немає українських шкіл, українських газет, радіо, телебачення. Але всім бувшим республікам нав’язують абокадавру «національність» як «рускоязичіє».

Під цим соусом намагаються зрусифікувати всіх бувших в тому числі і Україну.
Так як громадянам союзу забороняли їздити за кордон і ми не знали правду про той режим, інші країни світу намагалися по радіо розказати нам правду. Але радянська влада по всій країні розставила станції глушіння, які звуками бульканням глушили всі передачі всіх країн, які українською і російською мовами передавали правду про совецький режим. Правду можна інколи було почути глибокої ночі, коли те булькання на хвилину–дві зменшувалося. Мабуть тому, що оператор «булькалки» заснув і пропустив перехід передачі на інші хвилі. Міліони громадян союзу намагалися почути ту правду. І мій батько намагався зловити ці голоси між бульканням і почути правду яку в тій державі замовчували.

А ось окремі росіяни і комуністи мене, як свідка тих подій, намагаються переконати, що такого не було.
Що творила Росія, коли Прибалтійські країни, після 1991 року, приводили своє законодавство в відповідність до національних інтересів і ніхто з прибалтів не говорив, а як подивиться на них Росія.
Для них важливі були інтереси своєї країни і інтереси свого народу.

З Москви на них топали ногами і кричали, що там утискують росіян.

Подібне діється і відносно України.

В якій державі з трибуни парламенту депутати до свого народу говорять на мові сусідньої держави, урядовці українцям відповідають мовою сусідньої країни.

Засилля мови сусідньої країни на радіо, телебаченні, пресі.
Чи міг би в російській думі депутат з трибуни говорити українською мовою, англійською, німецькою або іншою.
Який лемент здійняла церква Московського патріархату, коли в 2001 році, в Україну приїхав Папа Іван Павло 2й. Який мав на це право, бо в нього текла і українська кров.
Вже не говорячи, що певна частина українців, за вірою, римо і греко католики.

Замість того щоб приїхати в Україну і зустрітися з Папою, Патріарх Московський Алексій, в той же час, штучно робив круги поїздки по областях Білорусі прилеглих до України.

Християнство в Київській Русі князь Володимир прийняв в 988 році.

Але пізніше в 1448 році в Росію перевели Київський Патріархат і назвали його московським патріархатом і підпорядкували йому і православну віру України, який і тепер хоче не допустити відновлення Київського Патріархату і утвердження його в Україні.
27 мільйонів жертв в другій світовій війні, то були не росіяни, як кажуть в Росії, а всі національності тодішнього Союзу і переважно українці.

Союз будували всі народи тодішньої держави. Скільки українців будували в тундрі норільськи, певеки. Розробляли нафтові і газові родовища, «залізниці віку» на території Росії в нікуди.
Обікрали росіян не українські олігархи, а свої.
В Україну приїздять різні відомі громадяни Росії.
В січні 2006 року по українському телебаченні вони говорили свої думки і відносно України і свої спостереження за власними урядовцями. Белковський, Задорнов, Павло Глоба і інші, виступали в різних передачах, а говорили про подібне, схвально відносяться до політики урядовців України після 2004 року.

Одночасно вони говорять, що в Росії державою керує кримінал.
До цієї категорії відносять і тодішнього президента.

За їхніми прогнозами багато що зміниться на президентських виборах в 2008 році. Прогнозують в Росії до керівництва тоді повинні прийти порядні люди. Не виключають, що події можуть розвиватися за українським сценарієм 2004 року. Але в 2008р. в них не вийшло.
Держава і лад Союзу трималися на багнетах. Подібно намагаються  тримати народи і в Росії. Хоч можна сказати ще не вечір.

Росія хворіє однією хворобою.

Все шукає винних в своїх негараздах ззовні, а не в самій собі.

Штучно роздуває події 1941-1945, щоб відволікти людей від негараздів життя при сьогоднішніх правителях.

Звучать тези «собіраніє», а не завоювання вогнем і мечем нових територій для Росії.
Тоді як пояснити постійні війни з поляками за захоплення українських земель, з шведами, кримськими татарами, турками за південні землі України і Крим.

На вкладці «6» “Одісеї» кордони України вказані 1649р. і 1651р, а Російської імперії чомусь ? 1689р., мабуть щоб більшою була територія, і чомусь цю імперію, на відміну від інших, названо державою.

На сході Росії, тоді ще не було з ким воювати. Військові легіони з вогнепальною зброєю поступово дійшли до Тихого океану і Аляски.

Ті землі населяли племена, які в ті часи не мали вогнепальної зброї і їх дуже легко тіснило московське князівство для захоплення все нових і нових земель. Після цього видавлювало з керівників племен підписання принизливих угод «приєднання».

В «Одісеї» принижується значення Українських предків, слово українець пишеться в лапках, називає цей етнос прикордонним народом. Витягнуте принизливе московське слово малорос, а московському царату надається значення великороса.

Нашій нації намагається надати якусь другосортність, меншовартість.

Як і в радянські часи надається негативність слову націоналізм і що націоналісти це вороги Росії.
Принижуються Генії українського народу Т.Г.Шевченко, відомих всьому світові по своїх працях Н.І.Костомаров, Н.І.Гулак, М.П.Драгоманов, В.Б.Антонович, Чубинський-автор гімну України.

Факти пересмикуються.

Т.Г.Шевченко писав всі свої твори українською мовою.
За непослух, царизм відправив його в солдати і заборонив йому писати українською мовою і малювати.

Багато переселенців запорізьких козаків, після 1775 року залишили по собі слід в Росії і до цього часу. В 1984 році я був в П’ятигорську. Корінні ставропольчани говорили зі мною українською мовою.

Говорю їм, що я українець. Запитав, а звідки ви знаєте українську мову.
Мені пояснили, що в тутешніх місцях проживає багато українців ще з часів 1775 року після знищення Запорізької Січі і переселення частини козаків на Кубань.

Автор пише, що тільки після 1848 року австрійці ніби винайшли для галичан штучну українську мову. Мої діди, прадіди і дальші предки говорили українською мовою, а не якоюсь расейською, чи австрійською.

Прочитав ідею відносно Грушевського, що ніби то в 1848 році його виписали австрійці з Києва в Львів для написання української мови. Але таке судження не має під собою основи.
Грушевський не філолог, а історик.

Розвінчує цю «ідею» те, що Грушевський народився в 1855 році, Після лютневого заколоту 1917 року в Росії, повернувся до Києва з Санкт-Петербурга, де він працював, в віці 62 роки і очолив Тимчасовий уряд України.

Деякі діячі намагаються переконати, мабуть себе, що українська мова діалект (наречіє).

Можу допустити, що якась одна мова із двох може бути діалектом.

Але знову історичні факти підтверджують, що українська мова виникла набагато раніше ще до Київської Русі. А це виходить більше 1800-2000 років тому. Історики, на підставі матеріалів розкопок, запевняють що виникнення поселення на території сучасного Києва набагато давніше ніж 2000 років. Відповідно діалектом може бути мова, яка з`явилася пізніше ніж на 1200 років, а це мова російська, яка розвинулася з появою Московського князівства, можливо трохи більше як 800 років від сьогодні.

Смішно уявити, що українці більше ніж 1200 років не вміли говорити бо чекали коли з`явиться російський діалект.

Для довідки в 1615 році в Києві засновано Києво-Могилянську академію з викладанням українською мовою.

Пізніше, російський царь Олександр другий, цю академію закрив.

Прочитав попередній бред і подумав звідки така злоба на український народ? Звідси і його предки, основне його коріння. Чим вона викликана? Замість того, щоб докопатися до історичного коріння, походження і становлення українського народу, намагається очорнити цей народ.

Навіть чистокровні росіяни, яких і в Росії обмаль, не лили такого бруду на український народ. Який у всі часи вважався колискою, як  писали в радянські часи, братніх народів українського, білоруського і російського.

В світі заведено, якщо членами роду є декілька націй, то ці люди лояльно і з повагою відносяться до коріння цих націй і материнських країн. Приклад: Обама президент США з 2009р. з повагою говоре про Кенію звідки родом його батько.
Пізніше автор цитує, запроданця для Росії, Кучму, який фактично, за роки свого правління, майже здав Україну Росії.

Згідно перепису 2001 року, по 1992 рік Кучма росіянин. З 1992 року почав писатися українцем. В 1992 році його призначили прем’єр-міністром, а в 1994 році сусіди допомогли сісти в крісло президента України, достроково усунувши комуністичного функціонера Кравчука, через два роки після обрання його Президентом України.

Можливо Кравчука залякали фізичним знищенням, як пізніше намагалися усунути В.А.Ющенка, перед виборами президента в 2004 році.
Що ж це за президент України якщо Кучма і тепер говоре в ЗМІ російською мовою.
Тільки завдяки патріотам українського народу разом з В.А.Ющенком і його командою, яких в кінці 2004 року підтримали десятки мільйонів українського народу, нам вдалося позбавитися кучмізму і чергових кайданів «старшого брата».

Їхні ставленики намагалися відірвати від України південно-східні області, Крим і утворити нове Придністровя.

Російські шовіністи, до речі вихідці з нашої землі, в черговий раз ринулися в бій на українську територію. Запланували штучно відірвати від України східні області і Крим і створити південну східну республіку, як скорочено по абревіатурі її називали ПІСУАР.

В дійсності та назва залишилася відповідником туалетному атрибуту. Але не допомогли ні наїзди Лужкова (родом з Криму), мера Москви, ні російські консультанти по приведенню в президентське крісло України, особи яка двічі відбула ув`язнення.

В радянські часи, якщо двічі відсидів в в`язниці, таких осіб, згідно тодішніх законів, вважали рецидивістами.

І навіть в армію солдатом таких не брали. Росія має в своїх архівах документи про його судимості і мала на меті на цьому в майбутньому зіграти для кінцевого знищення України, як незалежної держави.

Тільки воля патріотів і народу України зупинила той безлад, який не без допомоги ззовні творили в Україні. Одних із тих «діячів» тепер переховують в Росії, інші переховуються в інших країнах світу.

Автор був запаморочений очорнінням моїх предків і на це зайняв дуже велику частину книжки, і зрозуміло, місця для багатьох, важливих для родоводу, фото і повідомлень про рідних в книжці не вистачило.

Автор сам заплутався, спочатку писав, що Росія не була імперією, а далі неодноразово пише, що то російська імперія.

Декількома сторінками раніше сказано, що в 1848 році австрійці штучно створили українську мову, а потім пише, що в 1840 році видано «Кобзар» Т.Г.Шевченко. Зрозуміло українською мовою.

І таких, м’яко кажучи, неточностей дуже багато.

До стор.109 «Сивашської Одісеї». Іде плач, про ніби то, притиснення російської мови в Україні, як не введення другої державної мови російської. Про якесь закриття російських шкіл в Україні.

Мабуть це видно з відстані Єкатеринбурга.

Все відбувається навпаки. В Донецьку була одна українська школа і її закрили. В Криму 600 російських шкіл, українських 6, татарських 14.

За переписом 2001 року, в Україні до 9% росіян, то і шкіл російських повинно бути не більше 9%, а логічно і значно менше. Бо не всі росіяни в Україні шовіністи, і багато із них віддають дітей на навчання в українські школи. Щоб діти, крім рідної, досконало володіли українською. Їм тут жити і треба планувати, як економічні так і політичні кар’єри.
В березні 2009 року почув думку партії «Свобода» Олега Тягнибока про те що в Росії притісняється все українське. Там немає українських шкіл, теле і радіо передач, преси і книжок українською мовою, а в Україні все це є і вони вимагають ще збільшення. Члени партії «Свобода» ставлять питання, що кількість всіх закладів в Україні і Росії повинна визначатися двосторонніми угодами і пропорційно. Будуть в Росії українські школи, стільки ж буде російських і в Україні, немає там, немає і в нас.

І я такий підхід і позицію поділяю і підтримую.

Я народився і виріс в українськім селі.

Для мене національного питання тоді не виникало. Так як в селі усі говорили українською мовою і ні яких національних суперечок не було. За виключенням, однієї сусідки Наталки Лімешко, яку сільський хлопець привіз з Серпухова (під Москвою), після служби в армії.
Вона ввесь остаток життя прожила в українськім селі, народила дітей. Але завжди з усіма говорила російською.
За багато десятиріч не зуміла вивчити мову народу серед якого жила.

Чи то з неповаги до української родини, яка прийняла її в свою сім`ю. Коли прийде до мами, то розказує, які романи вона читає.
Мамі, за роботою, було не до романів. Та і слухати те їй не було коли.                                                                                                                                Я не російськомовний українець. Я Українець і моя рідна мова українська. Але на відміну від багатьох росіян в Україні, після закінчення української школи, швидко і досконало вивчив і володію російською мовою.

Нам нав’язують думку,що українська мова немає багатьох технічних термінів і відповідно не може замінити російську літературу.
Це не так бо в школі я мав всі книжки з фізики, математики, геометрії, тригонометрії і так далі українською мовою
Мої батьки до своїх батьків зверталися на Ви і нас вчили звертатися до них на Ви. Батьки це не шкільні чи дворові подружки і до них потрібно відноситися і звератися з повагою.

Не завжди закінчення прізвищ на «ов» свідчить, що це корінні росіяни. Ще за царських часів, пани росіяни, яким царат роздавав українські землі, змінювали прізвища українців зміною закінчень

У мене був, царство небесне йому, товариш родом з Одеської області Віктор Богданов. Це було ще в глибокому союзі, далеко до його розвалу.

Працював слюсарем на заводі «Ленінська кузня», але завжди відстоював українську мову, все українське, Україну. Під час таких розмов його колеги по роботі говорили, що ти відстоюєш українське, коли ти сам росіянин. Звичайно, вони це говорили із за його прізвища.

Він їм відповідав «Я українець».
В кінці березня 2008 року, після зборів автокооперативу, до мене підійшов син Віктора. Він знав що я приятелював з його батьком. Запропонував підвезти мене до любої станції метро. Я поїхав з ним. Коли підїхали до метро я подякував йому і хотів вийти з машини, але Валера попросив не спішіть, трохи поговоримо. Дав мені свою візитку і сказав звоніть мені не тільки в справах, а і просто так
У мене є приятель Алік росіянин, який працює на заводі в Києві. Він мені говорить, що за президентства Ющенка в Україні почалися зміни на краще і вже це відчувається.
Пізніше в 2007році він додав, що керуюча коаліція з партії регіонів, комуністів і соціалістів вболіває за російські інтереси в Україні.Комуніст Симоненко з українцями навіть говорити не хоче по українські і що керівники в Росії ненадійні люди. Нам (Україні) не можна дуже тісно співпрацювати з Росією бо можуть знову закабалити Україну і дуже надовго. Треба голосувати за блок померанчевих.

До всіх росіян, як в Росії так і в Україні не можна підходити з однаковою міркою. Серед них багато людей порядних і розуміють, що якщо ми живемо в одній країні, то треба разом турбуватися за спільний добробут. І це відчувалося на Майдані після 21 листопада 2004 року. Там спілкувалися між собою українською і російською мовами і не докоряли один одному за це ні по інших питаннях.
Була обоюдна доброта між собою. Разом ми прийшли на Майдан не за Ющенка чи інших, а прагнули щоб в державі все змінилося на краще для нас усіх. Ми відчували і бачили, що ці росіяни, які стояли поруч, не хитрили і не намагалися нас обдурити.
Але є і гидота, яка їсть тут наш хліб і намагається гадити цьому народу.

Перед виборами 2006 року, за те, що я в своїй державі говорю мовою моїх батьків, предків, один шовініст обізвав мене бендерівцем.
В останній рік в Україні все більше називають прізвищ своїх патріотів і героїв, які віддали своє життя за волю народу і незалежність держави. Серед них і Степан Бендера, якому 1.І.2009р.випонилося б 100 років. Я горджусь, що цей негідник порівняв мене з такою відомою і патріотичною людиною.

У нього було бажання якось мене вкусити і порівняти з якоюсь, ніби, недостойною людиною. Це по традиції з «комуністичного раю».
З пальця висмоктані відомості, що раніше, ніби, то Донецьк, Одеса і Луганськ не хотіли входити в склад України.
Таких поділів під час білогвардійщини і за більшовицьких часів ми чули і бачили багато.

Після перевороту 1917 року російські більшовики спочатку мордували населення в Росії, а потім насадили терор і насилля і в Україні.

Щоб розколоти і розірвати Україну, ще після 1917 року за їхнім задумом столиця України була перенесена з Києва в Харків.
Ближче до кордону Росії.

Як в 2004 році з піною з рота кричав мер Харкова Кушнаров, що до Києва далеко, а до Росії від Харкова 40 км.

А коли більшовики замордували народ України, то в 1934 році знову перенесли столицю з Харкова в Київ, другий Єрусалим.

Для знищення храмів в Києві, вигадали версію.

Для побудови урядових кварталів в Києві, почали знищувати віковічні цінності українського народу. Були заплановані під знесення перлини українського і світового зодчества Михайлівський Золотоверхий собор, Софіївський собор, Андріївський собор і багато інших історичних цінностей.

Знесли Михайлівський Золотоверхий собор. Надуманість і штучність того знесення ніби для подальшої забудови свідчить те, що коли зруйнували перлину сам собор, то там ще залишилося багато допоміжних споруд. Вони залишилися стояти до сьогодні.
Софіївський собор комуністичний московський режим не зніс тільки тому що втрутилася Франція, бо Анна, дочка Ярослава Мудрого, була дружиною французького короля, коли будувався собор.
На Подолі в 1935 році знищили собор Успіня Богородиці Пирогощі збудований в 1135 році. В час незалежності України, за кошти народу, відбудували ці і багато інших храмів, в тому числі і Успенський собор Києво-Печерської лаври.
З вище наведеного видно звідки походять корені і сьогоднішньої ідеї російських шовіністів про відокремлення цих областей від України і утворення пісуару.

Одночасно виношувалася ідея і про входження цього пісуару в склад Росії. Ну як дві каплі води подібне на події в Придністров’ї і Грузії.
Ні одна країна в світі так не хвилюється, що її мова повинна призначатися для міжнародного спілкування і не нав’язує сусіднім  державам свою мову, як Росія.

В світі добровільно вчать мови англійську, французьку, німецьку і інші для міжнародного спілкування.
З російською повинно бути такт же. Тільки добровільність і ніякого штучного рускоязичія в сусідніх з Росією країнах.

Як правило, вчать мови тих народів в країнах яких технічний прогрес і економічний потенціал високо розвинуті.
Це цікавить країни, які намагаються досягти того вищого рівня, а для вивчення того рівня треба читати їх пресу, яка видається в тих країнах.
Це і є стимулом для вивчення мови іншими народами.
Влада України, періоду Кучми, настільки розграбувала державне майно і була переплетена з російським капіталом, що боялася все це втратити з приходом нового президента.
Тому щоб не допустити цього, розповсюджували на Ющенка брехливу інформацію.

Намагалися його отруїти. Працювали російські політичні технологи для приведення в президенти двічі судимого.
До цього долучився і президент Росії Путін.
Але це їм не вдалося. Вони бачили, що президентом в Україні стане Ющенко. Але щоб розбалансувати владу в Україні, в кінці 2004 року проштовхнули недосконалі зміни до Конституції 1996 року.

Після обрання президентом України Віктора Ющенка, влада Росії намагається нас постійно шантажувати, то підвищенням цін на нафтопродукти. Потім підвищенням цін на газ з 50 доларів до 160, 220, 230 доларів і навіть до смішного, на даний час, до 500- 700 доларів за 1000 м. кубічних. Так їм би хотілося.
При цьому робить вигляд, що забуває, що качає в Європу по наших трубопроводах нафту і газ через нашу територію по смішно малих цінах в порівнянні з світовими, а нам потрібні два міліарди доларів тільки для відновлення тих трубопроводів
Для своєї військової бази в Криму, Севастополі використовує нашу територію і інфраструктуру майже за безцінь, за 90 мільйонів доларів замість світових цін 1,8- 2,5 мільярда.

Без відома влади України здає ті території в суборенду.
І на нас ще заробляє кошти.

Намагається захопити наші маяки навколо Криму.
Безоплатно використовує наші радіолокаційні станції в Криму і Закарпатті.
Вони є вухами і очима російських ракет і збройних сил, але платити не хоче, Тепер це визнав міністр збройних сил Росії.

Ніхто з проросійських «діячів» в Україні не ставить питання, щоб закрити їх на нашій території. А ось в США тільки обговорюється питання про розміщення подібного в Чехії і Польщі, то який лемент здійняли в Україні комуністи, партія регіонів і їх прибічники.

Росія з 2007 року забороняє поставки в Росію від нас то труб, то молочних, м`ясних продуктів і так далі, але тіж комуністи і регіонали ніби води в рот набрали. Ніби не вони керують нашою державою.
«Старший брат» так же як нас, шантажує і інші сусідні держави Грузію, Молдову і т.д., а тепер і свою союзну країну Беларусь.

При мінус 30 градусах морозу в 2005р.підірвали на своїй території газопроводи, які поставляли газ до Грузії і високовольтну лінію на Грузію. Бо вона вимагає вивести з Грузії російських «миротворців».

Це подібно, як підривали в Москві багатоповерхові будинки, щоб потім перевернути це на чеченців і посилити терор проти них.

В 2006 році Грузія ввела в експлуатацію власні гідроелектростанції, а з Азербайджану одержує газ і зняла енерго тиск на неї.

В більшості розвинутих країнах світу, для забезпечення енергетичної незалежності мають декілька альтернативних постачальників енергетичних ресурсів.

Тільки в Україні робили все, щоб був один монопольний постачальник Росія. Яка б диктувала нам, при кожній нагоді, свої умови. Особливо перед новим роком в період найсильніших морозів
Від цієї залежності в 1999-2001 році уряд Віктора Ющенка, коли він був прем’єр-міністром України, а віце-прем`єром була Юлія Тимошенко намагалися відійти і побудували альтернативний нафтопровід Одеса-Броди, для поставки нафти з південних країн, з продовженням в Європу.
Щоб нас і їх ніхто не шантажував перекриттям крану.

Як намагалася продемонструвати Україні з газом Росія на початку січня 2006 р., в березні 2008р.,січні 2009р. і з Білоруссю на початку 2007 року. Але коли Кучма домігся зняття спочатку Юлії Тимошенко, а потім і Ющенка з посади прем`єра ,то спочатку законсервували цей нафтопровід, а в 2004 році передали його Росії для перекачки нафти з Бродів в Одесу, в зворотному напрямку.

Це був черговий крок здачі України Росії. І послужило це енергетичному неспокою, який Україна пережила в травні 2005 року, після приходу до влади команди В.Ющенка.

Дві нафтові компанії Росії «Лукой» і ТНК (Тюменська нафтова компанія) прибравши, раніше з допомогою кучминих помічників, до своїх рук нафтопереробні заводи України, розбудували по Україні сітку АЗС і маючи в Україні монопольний стан по забезпеченню нафтопродуктами, а також позбавивши Україну забезпечувати себе нафтою через нафтопровід Одеса–Броди, вирішили штучно утворити дефіцит всіх видів пального для України.

Не дивлячись, що Україною всі поставки були сплачені і був графік поставки нафти в Україну, з Росії декілька днів не поставлялася нафта. Ціни на пальне ці компанії різко підняли і одночасно не поставляли на АЗС достатньої кількості пального.

Створилися черги на АЗС, а на багатьох АЗС взагалі відсутність пального.

Уряд України в терміновому порядку домовився з рядом країн на поставку пального в обхід Росії.
Пішли поставки пального з країн Прибалтики, Білорусі і інших країн, з умовою реалізації не на російських АЗС.

Як тільки на АЗС, не російського підпорядкування, з`явилося достатньо пального, монополісти Лукой і ТНК змушені були з 21.05.05р. також відкрити свої АЗС і заповнити прихованими резервами свого пального.

Президент і уряд України поставили завдання, для усунення на майбутнє таких випадків, створити в країні тримісячний резерв пального і забезпечити альтернативні постійні поставки з інших країн.
Позбавити російські нафтові компанії монополізму і шантажу України. Особливо в відповідальні періоди посівної і збору урожаю.
Ці ж нафтові компанії беруть в Прилуках український природний газ для заправок автомобілів, але продають по вищих цінах ніж він коштує на українських АЗС.
В Україні, явно не українці, розповсюджують брехливі чутки, що, ніби то, за кризу пального Президент відправляє прем’єр-міністра Юлю Тимошенко в відставку.

Після приходу нового керівництва в Україні, бувші керівники з своїми помічниками, для дискредитації нового керівництва, почали проводити саботаж де тільки можливо.

Нова влада розбиралася з тими випадками де бувша влада розкрадала підприємства, землі, всю державу і обкрадала народ України. Це стало загрозою дуже багатьом хто це робив. І щоб створити ілюзії ніби на них почалося гоніння, розповсюджують по світу слух, що вони ніби утворили нову опозицію. Почали це творити щоб вирвати з правоохоронних органів тих їхніх співучасників по розкраданню, яких уже арештували.

Команда Януковича з 19.05.05р., під час проведення в Україні Євробачення, організувала біля Верховної Ради мітинги «протесту» з тих хто хотів заробити на мітингуванні і ішов туди, бо тут же їм платили до 100 гривень за день.

Розрахунок був на те, що в Україну з`їхалося дуже багато іноземців і іноземних кореспондентів на Євробачення і цій «опозиції» вдасться, таким методом, натиснути на президента України і уряд і вирвати арештованих нечесних співучасників минулого режиму.
Цим створити умови для уникнення від відповідальності тим кого ще не затримали правоохоронці, але вони знають, що це відбудеться за їх дії до і під час перевиборів президента 2004 року.

Міністр внутрішніх справ України Юрій Луценко, після виборів 26 березня 2006 року, пояснює, як сфальшовані документи про ніби то зняття судимостей з Януковича.

Росія виділяє мільярди коштів для штучного введення російської мови в країни, які цього не хочуть. Приклади такого спротиву є, це усі незалежні країни, бувші республіки бувшого Союзу. Країни Прибалтики, Молдова, Кавказу, Середньої Азії.
На сторінці 27 «Одісеї» зображена карта Європи і племен русинів,русі. Але там чомусь немає хоч приблизних кордонів територій які освоїли ті чи інші племена, які тут проживали.

Замітив, що в книжці чомусь немає і карти Київської Русі з зображенням максимальної її території в час її розквіту.

Зате в додатку №6 до цієї книжки є хитре штучно створене зображення де карта України зображена періодом 1649 роком, потім її чергове зменшення 1651 роком. Річ Посполита і Османська імперія (Турція), але несказанно в які роки вони захопили частини наших земель.

А ось кордони російської держави зображені аж 1689р., це на 40 років пізніше ніж кордони України. Це вже далеко після 1654 року і вже значна територія України зображена під російським ярмом. В той період кордони країн суттєво змінювалися за рік, а на скільки ж вони пересунулися за 40 років. Це штучно зображувалося так, в порівнянні з Україною, і щоб показати яка Росія велика і скільки земель уже вона завоювала.

На цьому додатку вказуються періоди, дати і з ким російська імперія торгувала українською територією.

Тільки ця замальовка свідчить про далеке від об’єктивності описання історії України в «Одісеї».

Цю невідповідність пізніше я виправив. Мапи Київської Русі за союзу ніде не друкувалися. Все було засекречено і заборонено.

Пізніше мені вдалося знайти мапи (карти) на яких є історія розвитку територій світу за 700000 років і до сьогодні. Київської держави у 862-972рр. В кінці цієї частини я друкую тільки деякі із них де зображена Київська Русь в її розквіті і карту України зображену початком 19 століття. На мапі 12го і 13го ст.є Суздаль, а Москви і його князівства немає і впомині, навіть немає маленької крапочки зображення її поселення. На цих мапах підтверджується, що вище київської і чернігівської земель проживали фіно-угорські племена.

Читаю в «Одісеї» цікаву трактовку подій і осіб. Якщо ніби бувший «поляк» Богдан Хмельницький ніби підписав угоду з Росією в 1654 року, то це добрий поляк. А якщо поляки іншої думки, відносно подій знищення їх воїнів на території Росії в 1940 році, то це погані поляки.

Така ж трактовка і відносно українців. Так можна говорити тільки в тому разі, коли не бажаєш добра Україні і його народу.

Поляки завжди були і є патріотами своєї держави.
То чому б це Б. Хмельницький, якщо він був би поляком, здав Україну Росії, а не приєднав її до Польщі. Навпаки, воював з поляками.

Російські засоби масової інформації та і деякі політики підбурюють росіян, які є громадянами України. Намагаються налаштувати їх тут проросійські, проти тієї країни в якій вони живуть.

Але уже багато росіян, які залишилися в Україні і визнають її своєю Батьківщиною, зрозуміли, що їх хочуть штучно налаштувати шовіністичним залишком і використовувати їх, як п’яту колону.
Коли українська влада почала вести самостійну політику, без оглядки на Москву, то звідти залунали погрози підняти ціни на газ. І ось 1.01.2009р.в черговий раз Росія перекрила подачу газу для України.
А як же бути росіянам, які  живуть в Україні чи знижки їм від Росії на газ будуть, яка на словах ніби дуже печеться за «рускоязичних».

До сторінки 111. Те що пам’ятники Богдану Хмельницькому ставила ніби Росія, а ніби не українці, зайвий раз підтверджує, що Росія використовує символ Богдана і продовжує нав’язувати українцям думку, що ніби то було «добровільне возз`єднання» двох народів, а не підписання угоди між двома суверенними країнами тільки про військову співпрацю.

Росія і сьогодні продовжує використовувати українську кваліфіковану, розумну робочу силу. Так же як використовували українців царі на будівництвах в болотах.

Совети, загнавши в гулаги, використовували дармову робочу силу для розбудови півночі Росії, її нафтових і газових родовищ.

І сьогодні там лишилися проживати мільйони українців, які все те підняли.
А роздаються голоси, що ніби Україні дають дарма нафту і газ з Росії.
А насправді це не відповідає дійсності. На сьогодні «братня» Росія продає Україні нафту вище світових цін, так що тепер нам немає значення з ким торгувати.

Родовища, розроблені українцями, повинні віддати Україні і вважатися, як здані в концесію. Ще треба врахувати, що Росія качає нафту і газ через територію Україну в Європу по цінах за транзит в декілька разів нижчих ніж світові ціни. Так на 1.01.2009р. Чехії і Словаччині платить по 4 долари за 1000куб.\на 100км., а Україні 1,7 долари. і ціну на газ Україні піднімає з 178,5 до 250 доларів, а ціну на транзит хоче лишити стару.
Те як і коли давав інтерв’ю Г.Сокур в радянські часи, ми вже проходили. Якби тоді він сказав те, що насправді думає, то на другий день уже рубав би ліси в глухій російській тайзі, в кращому разі.

А як інтенсивно, через запроданців, нав’язують українцям думку, що нас продають американцям.
Ця байка для тих хто не бачить, що Україна розграбована нашими урядовими злочинцями спільно з російськими.

Більшість важливих підприємств в руках російських «бізнесменів». Вся територія України помічена на продаж, і особливо це в Криму. Чекають тільки закону про продаж для офіційного оформлення купівлі продажу землі. Тому їхній спільник Кучма і накладав постійно вето на Закони, які приймали в Верховній Раді про перенесення терміну продажу землі на 2007, 2008 роки. Вони всі разом потирали руки від радості, що з 01.01.2005 року українську земельку, в тому числі і людські паї, приберуть собі до рук, а народ, який тут проживає, лишиться кріпаками в них назавжди. Не вийшло панове.

А що говорити про землі в Криму, які російські військові, крім передбаченого угодою, захопили собі і не допускають для перевірки українські комісії.

Там і Путіну, президенту Росії, оформляли документи, щоб віддати Український пансіонат «Галич».
Перед новим 2008 роком по радіо повідомили, що майно Путіна складає 40 міліардів фунтів стерлінгів Англії. Деж він їх, такий «правильний» і ніби чесний, так швидко взяв. Коли міняв президента Єльцина, то говорили, що він нічого немав і після КГБ щоб заробити якісь гроші, ніби, мав намір влаштуватися  шофером таксі.
Досить нам розказувати байки, що Україна на першому місці, як ворог Америки. Для одних хочуть щоб спрацювала байка, що нас хочуть продати Америці, іншим, що ми їх ворог.

Народний Президент Віктор Ющенко дійсно щирий українець, тільки без лапок автора «Одісеї», знає про ці російські побрехеньки і не тратить сил і часу на якісь спростування.
У нього, з командою, набагато важливіші справи, як вивести країну з тієї розрухи в яку нас свідомо ввели попередники і не допустити привласнити наші землі сусідами і шантажу.
Особливу увагу він приділяє відновленню історичної справедливості розвитку України і дійсність про її керівників. Відновлені гетьманські столиці Чигирин, Батурин, пам'ять про загиблих при радянських репресіях, голодоморах, страчених патріотів в радянських гулагах. Об’єктивно висвітлені наші перемоги і поразки.

Для того щоб аргументувати на ті «сльози», які є в книжці, мені б прийшлося написати книжку товстішу за «Одісею».

Читаючи статтю чи книжку замовного характеру я відразу це бачу. Так як автору питання задавати уже пізно, то запитую себе.
Невже автор, хоч якось, не міг відвести думку читачів про замовний характер його роботи, показавши і шкоду своїх героїв, яку вони несуть українському суспільству, українській державі і українському народові?

Наприклад про Януковича. Написав би докладно коли, скільки, за що і де він сидів? Всі ці дані в російських архівах є.

Це підтвердив 5й телеканал України.

Розповів би, як він перед телекамерою, на запитання старого, інтернаціональною мовою, послав 83 річного українця на три букви. І багато інших подій.

Тоді б книжка виглядала б хоч трохи об’єктивнішою,
Бо змальовувала б правдиво різні боки життя різних діячів..

Або як Кучма за 10 років збагачував родину.

Як з зятями, яких міняла його дочка, став фінансово недосяжним.

Не все ж там кристально чисто. Не даремно ж повернули Криворіжсталь у власність держави і продали в 6 разів дорожче ніж віддали зятю Кучми.

Або які питання Кучма вирішував з Путіним не на користь України?

Чи за Путіна. Чому продовжується російський геноцид чеченського народу, а він ніби нічого не чує і не знає?
Він же президент Росії, а не чий то шпигун в Росії?

Після подій в Москві, в театральному комплексі на Дубровці, коли 50 чеченських жінок захопили його і вимагали вивести російські війська з Чечні. Російська влада не знайшла кращого рішення «визволиння» з комплексу понад 700 людей, як закачати в приміщення отруйний газ. Результат, від отруєння загинуло до 300 чоловік.

В комплексі були і українці. Як повідомили ЗМІ. Тих, кому пощастило вижити і повернулися в Україну, кучмина влада, на догоду Путіну, засекретила так, що журналісти не змогли їх знайти і вияснити з перших вуст, що ж там відбувалося насправді.

Загадкове, подібне першій трагедії відбулося і в Беслані.

Ніби 30 чеченських партизанів захопили школу. Спецслужби «діяли» не краще ніж в Москві на Дубровці. Загинули всі партизани, крім одного, біля десятка працівників спецслужби і більше 300 всіх учасників тих подій. Хто ж їх всіх відправив на той світ? Навіть через рік, після подій, не відкривають завісу як і хто здійснював там вибухи.

Президент кожної країни повинен намагатися захистити кожного громадянина своєї країни і дбати про безпеку всіх націй і кожної окремої людини.

Путін діє так, як учили його совети, коли готували до шпигунства в чужій державі. Після подій в театральному комплексі на Дубровці, засоби масової інформації (ЗМІ) повідомляли, що Путін заявив, «что мы их (чеченців) будим мочить в сортирах».

І дійсно там в Чечні мочать всіх дітей, жінок, стариків, не говорячи вже про осіб чоловічої статі. Намагаються придушити спротив народу.

А партизанів називають бандитами, терористами. Точно так як називали українських воїнів УПА (Українська Повстанська Армія ).

Який галас здійняла Росія, про ніби, то якісь утиски росіян, коли країни Прибалтики вводили зміни в закони в своїх країнах з національно важливих для них питань, в тому числі і мовні.

В 1997 році в м.Ружині на Житомирщині я розговорився з одним водієм далеких рейсів з Литви. Він сказав, що ті заяви Росії перебільшення. Рівень життя в Литві уже такий, що ніхто з нас (росіян) в Росію повертатися не хоче, хоч в Литві росіяни і змушені виконувати нове національне законодавство. Що найскладніше це вивчити мову цієї країни. При Союзі ніхто не хотів її вчити, а тепер, щоб не прийшлося їхати в Росію, вчать литовську мову.

Або чому в Україні ще не підрахували голоси виборців за 21.11.2004р., а Путін уже двічі привітав Януковича з перемогою і як нового президента??? А до голосування приїздив в Україну і агітував голосувати за Януковича.
Чи не втручання це в справи Суверенної країни?

Та воно і недивно, ось передали інформацію, що Росія підкупляє чиновників Західної Європи, щоб через них загальмувати розбудову нафто, газопроводів по території України які передбачають забезпечити поставку носіїв з південних країн світу в Європу, в обхід Росії,.

І ще на багато інших питань хотів би я мати чесні відповіді, а не завуальовані байки.

Чому в кінці 2004 року примчав мер Москви Лужков на збіговисько проросійських сепаратистів в Северодонецьк, Донецької області для вирішення питання відокремлення південних областей від України і засідав там на «почесному місці» в президії.
Багато там у сусідів таких «благодійників» для України.

Мабуть по своєму зрозуміли слова Б.Єльцина «Каждий чиновник, проснувшись, должен подумать, а что я сделал для Украины».

Після ознайомлення з «Сивашською Одісеєю» в мене появилася підозра щодо щиросердечного, добропорядного приїзду I.2005р. з Росії Чубайса, на інагурацію Президента України Віктора Ющенко, разом з Немцовим.

Ти ж з ним працював в одній команді і міг би описати більш об’єктивно про той приїзд.

Хоч, правда, зміст «Одісеї» і є відповідь на моє запитання.

Та ось відбулися в Росії загадкові події.
В кінці травня 2005 року було, аварійно, відключено електроенергію від майже половини європейської частини Росії в т.ч. і Москви.
Всі в Росії були цим збентежені, бо багато людей були десь заблоковані, як і в московському метро. Цим Росія понесла великі збитки.

Цікаво, що на цей раз, ніхто не говорив про чеченський слід.

Тоді в мене виникла підозра, чи не хоче хтось цими подіями підставити Чубайса за відвідини Києва, під час інагурації Ющенка і усунути з посади? Важливе питання ХТО?
А кадрові зміни, після цього там відбулися. І чи не зачіпили вони тебе?
Дочитав я тільки до розділу Беларусь і вже скільки маю питань без відповідей.

Правда, відповіді на них я уже давно знав.
Більшість з таких плям я свідомо пропускаю, бо як би на все писав як в дійсності було і є, то вийде багато томів.
До сторінки 113. Хто кого забезпечував і годував? з українськими чорноземами і вічно п’яною частиною росіян, які навіть не можуть дочекатися поки бражка дозріє, до того щоб можна вигнати самогон, п`ють бражку, я не буду.

Не буду говорити і про мораль. Те коли сидить сім`я за столом, і старі і малі, і один одного посилають матом, навіть коли в роті святий хліб.

А от стосовно боргів. Україна наполягала і наполягає розділити пропорційно борги і все закордонне Союзне майно, алмазний фонд, картинні галереї і інше. Але Росія вперто не хоче ділити з усіма бувшими союзними республіками ні борги ні майно. Бо закордонного майна Союз лишив набагато більше ніж усіх боргів.

Частина бувших союзних республік поставили питання, що їм непотрібно ні майна ні боргів, тільки щоб правонаступниця не втручалася в їх внутрішні справи, як суверенних держав.

І газ з нафтою розкрадали самі володарі цього майна.

В Росії за це порушили кримінальну справу проти своїх військових. Потім самі закрили цю справу ніби за відсутністю доказів.

Але все звертали на Україну, українців.

Юлія Тимошенко, смілива і розумна жінка, доймала Кучму за пограбування ним України. Кучма тут з допомогою власної прокуратури, брехнею штампував тисячі томів «кримінальної справи» на Юлю. Але вони лопалися, як мильні бульбашки, бо не мали доказів. Але в Лук`янівську в’язницю він її на ~40 дні посадив.
А Юлія не вгамовувалася, діставала Кучму. Тому він, по якійсь домовленості, і вирішив звернутися до Росії, щоб там знову поновили закриту кримінальну справу по військових і «прив’язали» до них Юлю. Ось і шантажує сусідня країна нашого прем’єр-міністра і намагається не допустити, щоб вона їхала і вирішувала державні справи з відповідними особами тієї країни.
А вона вміє відстоювати українські інтереси. До кінця 2008року заповнила газом всі газові сховища України порядку 20 мільярдів кубів

В кінці 2008 року без крику і галасу поїхала в Москву і з Путіним підписали меморандум,що ціни на газ для України і транзит до Європи будуть підніматися протягом трьох рокув пропорційно однаково.

Україна до 1 січня сплатила повну ціну за взятий газ. А на початку січня ми побачили як Росія «виконує» свої зобов’язання меморандуму біля газового вентиля і закриває його поставку для України і Європи.

Але тепер і Україна може говорити з Росією, бо в нас є чим палити.
Крим і його складова Севастополь, зрозуміло, українська територія, чиї б військові бази там не знаходилися і коли б його не повернули Україні.
Німеччина не ставить питання перед Росією, щоб повернули їм Кенісбергську область (Калінінградську).

Та і Росія не вимагає повернення, відданих в 1955 році Китаю, порт Артура і порту Дальній. Бо Китай може розгніватися і захопити ввесь Далекий Схід. Вона може кусати тільки слабкіших.

Росії вдалося шантажем розділити український Чорноморський військовий флот, навіть стріляли по кораблі, який підняв український прапор і пішов з Севастополя в Одесу. В той же час відмовилася ділити Тихоокеанський, Північний, Балтійський флоти, які переважно були побудовані на українських судноверфях, українськими робітниками і інженерами.

Намагалася відірвати Крим від України, руками шовіністично налаштованих росіян в Криму і бувшого «президента Криму» Мешкова. Але їй було не під силу вести геноцид-війну, тоді ще з власним чеченським народом і із-за Криму відкрити другий фронт з Україною
Вона не могла, навіть, перемогти чеченський народ і пішла на припинення першої війни з чеченцями, але це перемир’я використала щоб підготуватися до другого туру війни.

У Мешкова з командою і російськими консультантами нічого не вийшло і він втік з Криму до своїх господарів в Москву.

Висновок напрошується сам, що виконавці брудних справ тікають до організаторів і їх там приймають з відкритими обіймами.

Українським злодіям Росія, навіть, надає своє громадянство, Бакай.
Це відбулося взамін тих земель, які він віддав в Україні, в тому числі і високопосадовим російським особам.

В дні померанчевої революції в Україні, гелікоптери чергували на випадок «необхідності» вивезти Кучму з родиною.

А спецназівці кругом Києва все переодягалися з російської в українську форми і навпаки. Але люди блокували їх рух.

Підібрані керівники в Криму налаштовані проросійські і не хочуть щоб там селилися кримські татари, які повертаються з Узбекистану на свою споконвічну землю. Не дають їм в Криму земельні наділи під будівництво, бо старе їх житло віддали переселенцям з Поволжя.

В травні 1944 року, тоді Союзне керівництво, в черговий раз виселили татар з Криму, а Крим заселили росіянами з Поволжя та військовими пенсіонерами, яким дуже довподоби українська земля.
Особливо коли Україна провела туди зрошувальний канал.
Тепер підбурюють їх щоб протистояли українським Законам, Україні.

Це вигідно не цим росіянам, які тут живуть, а тим посадовцям хто керує з Росії і намічав собі земельні наділи в Криму і чекав введення Закону України про продаж української землі.
За Кучми затримували видачу селянам державних актів на землю.

Завадою, тим хто хотів прихопити земельку в Криму, знову стали і татари, яких матушка ґвалтує віками. Ось в Бахчисараї на татарському кладовищі росіяни створили ринок і танцюють на кістках їх предків. На вимогу татар звільнити кладовище, в 08.2006. росіяни організували бійку з татарами. Ну як в нашій Верховній Раді.
Я повідомляв в Єкатеринбург про ситуації, які відбуваються в Україні в кінці 2004 року. Писав і про те, що нас в черговий раз намагаються зґвалтувати на двомовності.

На цей раз звідти написали, що не розуміють мій почерк.

Певні елементи, зрозуміло з чиєї підказки і підтримки, намагаються зробити, щоб російська мова стала другою державною.
Україна неодноразово пропонувала Росії ввести статус вільної торгівлі між нашими країнами. Це значить всі товари в обох напрямках переміщуються без перепон.

Але Росія постійно на словах ніби за, а фактично чинить бар’єри цьому статусу і все вигадує якісь стратегічні товари, які є в Росії, щоб вони не входили в перелік цього статусу.

Хотіли обдурити Україну з нафто і газопроводами.
Під надуманим консорціумом на готові трубопроводи, власність України, розділити їх з переважаючим голосом Росії.
І диктувати Україні свої умови, аналогічно, як це вони намагалися показати в травні 2005 року, з гальмуванням поставки нафти в Україну.

Україна в 1992 році добровільно роззброїлася і віддала тактичну і стратегічну атомну зброю Росії, але мільйонні кошти, які Україна повинна була одержати за це, невідомо де затрималися.

З Росією і США були підписані угоди, що після атомного роззброєння, США, Англія, Франція, Китай і Росія, країни які володіють атомною зброєю, будуть гарантами безпеки і цілісності України.
Це на папері, а фактично Росія погрожує Україні і в жовтні 2009 року змінила свою стратегію застосування атомної зброї. Тепер вона може її застосовувати і в локальних конфліктах, тобто у війні проти України.
Ракети з України, які за Союзу, були націлені на США і Європу, ми зняли. Зрозуміло, чому США наполягали зняти ці ракети.
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Після цього США залишили нас в спокої.
А Росія, ввесь час, хотіла б щось прихопити від України.

То Крим, то острів Тузлу, то Азовське море поділити не за міжнародними нормами, а, зрозуміло, на її користь.
То заборонити вхід іноземним кораблям в Азовське море і відрізати українські порти від товарообороту з іншими країнами світу.

А тепер, виявилося, прихоплює українські маяки біля Криму і каже це наше російське. Заодно в Криму, поза угодою оренди землі, для утримання своєї частини Чорноморського флоту, незаконно прихопила сотні гектарів землі. Та воно і недивно, Росія конфліктує з країнами сусідами і має територіальні претензії до Молдови, Грузії, України, Японії і цей перелік можна продовжити.
Ми ракети зняли і США нічого від нас не вимагають.

Тільки певні елементи, при підтримці сусіда, кричать, що Ющенко, ніби, хоче продати нас США.

Хлопці вже все ви тут прихопили і американцям вже немає чого тут робити.
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Вважав, що в розділі Білорусія ( держава зветься Беларусь) і Польща буде описуватися за стосунки білорусів з Росією.

Але помилився.

Без українського питання нічого ганьбити не можна.

До стор.129. Іде постійне перекручування фактів і дезінформація. Коли писалося за Україну ранніх часів, то говорилося, що нами керувала польська шляхта. Коли ж мова іде за Польщу, то «…древнерусская шляхта составляла заметний процент шляхти Речи Посполитой».
І ті ж польські прізвища уже називаються, за походженням, руськімі.

В ранні часи, на українській території, держава називалася Київська Русь, і під час литовського володарювання населення називалося русинами (українцями). Пізніше Московське царство присвоїло слово Русь собі і стала називати себе держава Росія. І тепер пересмикує слово русини ніби росіяни.
.Що мається на увазі, деякі поляки мають походження з Київської Русі, дійсно деякі перераховані прізвища жили на території України.
Мали українське походження, де хто як і сьогоднішні росіяни, громадяни України, мали тут свої маєтності, змішане коріння. Але все розраховано на те, що ті хто читатиме тепер не зрозуміють чи це русини з Київської Русі, чи це рускіє з Росії, якої в часи Київської Русі ще не було.

До стор.122. Приводиться приклад, як російська армія влаштувала, в1794 році, різню. в Празі

А трохи нижче ця провина уже перекладається на запорізьких козаків. Російські солдати, бачите, святі. Мабуть такі ж святі, як тепер вони святі в Чечні, де не залишають живими ні дітей, ні жінок, ні старих людей. Довели народ до того, що навіть жінки, не витримують того геноциду і змушені захищати своїх дітей, були захопили театральний комплекс на Дубровці в Москві з єдиною вимогою вивести російських головорізів з Чечні.

Та і маленька нестиковка в датах. Катерина 2 знищила Запорізьку Січ в 1775 році, а різню росіяни влаштували в 1794 р.

Від таких «відомостей» і гуляють побрехеньки про звірства українців стосовно поляків, євреїв.

Як свіжий приклад, хто розстрілював поляків в 1940 році на території Росії і спочатку відбріхувався, що то неправда.

Багато заперечення фактів треба читати, як і в радянські часи, між строчками, що є постійні намагання вину своїх перекласти на інших.

Сталінські кати знищували цвіт української інтелігенції, священників, провідників нації без суду і слідства.

Частину їх засилали в російські глухомані для розбудови тих країв.

Після початку другої світової війни з Німеччиною, за наказом Сталіна, перед відступаючою радянською армією повинні були все майно вивезти в глибинку Росії, а якщо неможливо його забрати, знищити, що і робили. Свідченням цього, до цього часу, стоїть підірваний похилений елеватор в м. Пологах, Запорізької області.

Коли в 1941 році німецькі частини вступили на територію України і відкрили в’язниці в Західній Україні, то виявилося, що радянські кати, перед відступом в в’язницях розстріляли сотні тисяч невинних українців.

Німці відразу скликали міжнародну громадськість і журналістів і все це їм продемонстрували, щоб пізніше ці злочини совети не переклали на них.

Тільки в Биківні, під Києвом, закопані 225 тисяч страчених комуністами українців. Тому до цього часу ще ніяк не дають відкрити повну правду того терору. А всі архіви вивезені з України.

На Нюрнберзькому процесі совети представили німецький документ, щоб підсилити вину німецького керівництва. В якому сказано, що ОУН-УПА хотіли створити незалежну Україну і їх треба знищити як бандитів. Що вони і робили.

В Бабиному Яру в Києві німці в перші дні війни розстріляли керівників ОУН-УПА.
Це підтверджує те, що члени ОУН-УПА не воювали на боці німців.

Пізніше, після Нюрнберга, совети почали брехати, що ОУН-УПА, ніби, воювали на боці німців.

Україна ставить питання визнати воїнів ОУН-УПА, як патріотів України, воюючою стороною в другій світовій війні.

Росія своїми окриками і через своїх маріонеток в Україні протидіє цьому. Бо ще живі деякі ті кати, які нищили воїнів ОУН-УПА до 1955 року.

До стор.124. Подібне «пояснення» можна прочитати і про зупинку Радянської Армії на другому березі річки перед Варшавою в 1944 році, в момент коли в місті почалося польське повстання, організоване урядом, який знаходився в Лондоні.
Хіба поляки могли додуматися, що наступ совети зупинять з політичних мотивів. Бо це повстання організувала не промосковська Армія Людова, а Армія Крайова керована з Лондона. Німецька армія зрозуміла, що допомоги полякам не буде і розгорнула придушення повстання. Наслідок, було знищено 200 тисяч мешканців Варшави.

Ось про цю зраду совецького (російського) керівництва треба говорити а не про вигадки ніби українці нищили поляків на Волині.
Читаючи «Одісею» один розділ за другим, скрізь знаходжу давні заготовки, підбір матеріалів і сучасний стиль прив’язати все уже до сьогоднішньої Росії.

Переконуюся, що задум очорнити Україну і всіх українців був задуманий давно. А здійснено, ніби, при написанні родоводу.

Але не можу збагнути одного, що підштовхнуло на це?

Українське коріння? Невдачі влаштуватися на роботу в Україні після закінчення інституту? Робота в партійних органах Союзу?
Зустрічі і робота з Борисом Єльциним? Що?

Чи, можливо, має якийсь вплив, що мати росіянка?
Про яку не завжди добре відгукувалася сестра Григорія Федоровича Сиваша, Дяченко Химка Федорівна при зустрічах з моїми батьками.
З розмов рідних, це здається другий шлюб дяді, але в «Одісеї» про це нічого не написано і чи були діти в першому шлюбі не пам’ятаю.
Особисто я нічого не можу говорити про жінку, яку ніколи не бачив.

Григорій Федорович Сиваш порівняно часто приїздив до сестри Химки Федорівни і ніколи не проходив мимо нашого подвір`я, але завжди приїздив сам без дружини Марії.

Завжди розказував, який у нього достаток, яке велике господарство.

Що побудував всім трьом синам особняки з всіма зручностями.

Так говорили в селі, що він директор училища, яке готувало водіїв.

Він часто з водіями переганяв автомобілі, списані в військових частинах. Але переважно, то були майже нові автомобілі, бо в них виходив термін зберігання на колодках. Їх списували в армії і передавали на потреби народного господарства.

Він ділився з батьками, що часто міг використовувати ті авто і для власних потреб.

Ми з братом Миколою Савичем Дяченком завжди дуже раділи приїзду дяді Гриші. Микола в ті дні завжди приходив до нас, де стояли автомобілі.

Григорія Федоровича більше тягнуло в нашу частину села. Бо недалеко від нас була хата Сиваша Федора Андрійовича, де пройшло дитинство Григорія Федоровича.
Пригадую тітка Химка принесла фото Марії з сином Віктором на руках. Але на фото в Марії ніби одна нога. Вони всі довго гадали чому в Марії одна нога і дядя Гриша нічого про це не написав.
Коли була збудована початкова садиба мого діда Сиваша Петра Андрійовича сказати важко. Всі хто щось міг про це сказати відійшли в світ інший. Про це знали наша мама.
Вони багато про все розказували та ми те не запам’ятали.
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Вони розповідали, що раніше хата, клуня і інші будови, на подвір`ї Сивашів, були розташовані на відстані 150-200 метрів від дороги, яка проходила по селу.

В 1921 році дід Петро Сиваш вирішив перенести хату ближче до дороги. Цеглу, саман, зробили нову, а матеріали дерево, черепицю використовували з старої хати, клуні. Мама казали будувати хату було важко бо в період роботи почався перший радянський голод.

Я пам’ятаю, що на місці старої хати і клунь лишилися підвищення землі. Тепер то був город, і кожен рік, коли переорювали, вже плугом, його, то натрапляли на каміння старих фундаментів. Ми з батьком Іваном Петровичем розкопували ті місця і вибирали каміння. Але іншого року знову натрапляли на нові ділянки фундаменту.
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В новій хаті під одним дахом було розміщено дві кімнати, сіни і кухня, конюшня, сарай з погрібом. На горищі і в сараї зберігалося заготовлене для худоби сіно і солома. Тому коли взимку поралися біля худоби, то на подвір`я виходили тільки по воду і виносили гній з конюшні.

На одному рівні з Сивашівською хатою була хата і другого мого діда, по мамі, Гасенко Петра Оксентійовича.
Ту хату теж перебудували ближче до дороги.
В якому році не пам’ятаю, хоч, можливо, мама і говорили.
Надя Стамболійська в 2004р.згадувала, що коли купляла для себе золоті речі і показувала мамі, то мама їй казали, якби не вкрали те золото, яке було в діда Петра Гасенко, то вистачило б для всіх.

В діда Гасенко, родич Юхим, вкрав два банківські мішечки з золотими монетами і десь заховав, в їх будинку, бо там, як казала Надя, ішло якесь будівництво.

Можливо це і був період переносу старої хати.

На той час Сиваші і Гасенки були не бідні люди.
В селі дуже багато хат було покрито очеретом і соломою, а в них черепицею. В нашій частині села було багато Сивашів і у всіх них, за моєї пам`яті, хати були під черепицею.

Коли не стало і батька, я поїхав в Тарасівку, щоб якось утримати на згадку спадщину Сивашів.

Тоді в мене вже була під Києвом своя садиба в с. Причепівка і та хата для мене була непотрібна.

В районі, нотаріусу, подав документи на всіх чотирьох нас дітей. Але мені нотаріус відповіла, що вже є заява від Сиваша Миколи Івановича на його одного. Так він продовжував розколювати родину виставляючи тільки свої інтереси.

Марія Іванівна Обіход, мені писала, що ніби вона відмовляється від спадщини, але, на мої прохання, офіційного документа мені так і не прислала.

Надя прислала її документи мені і просила передати їх нотаріусу в Пологи.
Згодом я одержав лист з нотаріальної контори з м. Пологи, що ніби то я не маю права на ту спадщину бо я не пенсіонер.

Я розумів, що суть листа була протизаконна, бо я прямий спадкоємец.

Були складні часи. Розвалився Союз і за хабарі могли написати яку завгодно відповідь. Тим більше, що родичка чаклунки працювала в Тарасівській сільраді. Я з Києва тоді не міг ні фінансово ні фізично їздити туди для з`ясування обставин.

Згодом чаклунка продала хату, без узгодження з нами, правда не можу так говорити за Миколу і Марію бо тільки тепер я з`ясував їх подвійну гру зі мною.

В лютому 2006 року племінниця Тамара, в телефонній розмові, сказала мені, що хату чаклунка продала за 300 гривень.

Так сталося, що тепер свою хату ми ще можемо тільки фотографувати на згадку, як своє родинне гніздо.

До стор.133.Один штрих по розділу Молдови.
Часто читаю, що Росія нікого не завойовувала.
Всі країни добровільно приєднувалися до неї.

А як розуміти, що за період з 1711 до 1812р.р. Росія п’ять разів займала Бессарабію?

Та не треба забувати, що в 1812 році була справжня війна між Францією і Росією.

І всі зміни в Молдові по її розділу з 1990 року проходять під пильним  контролем озброєної до зубів 14 радянської армії. А після проголошення про правонаступність, не виведених до цього часу з Придністров`я, військ Росії, а так же різних козаків, які туди проникають. Хоч переважна більшість населення Придністровя складають українці, а не росіяни.

Я в 1997 році проїжджав по Придністров`ю в Кишинів.
Там на дорогах ще лежали бетонні куби проти танків і ходили по вулицях групи солдат, озброєних автоматами.
Після того, як перевірили в нас документи і ми поїхали далі, питаю в водія, свого супутника, жителя Кишинева, «Хто це?»

Він мені відповів, що це солдати 14 російської армії і що тут була справжня війна з танками і гарматами.

От якою є та добровільність.

А запроданців, які, ніби то, пишуть слізні листи до Росії з проханням захистити їх, Росія завжди знаходила.

Навіть в1956 році в Угорщині, 1968 році в Чехословаччині, Польщі, 1978 році в Афганістані і цей перелік можна продовжувати довго до сьогодні.

До стор.155.. Говориться, що Запорізькі козаки безпробудно пили. Пам’ятаю, за радянських часів, приїздили до нас гості.
Це, переважно, було на релігійні свята. Вони збиралися за столами.
Їли, говорили, ділилися своїми успіхами, за урожай, за своїх дітей.
І хоч гостей завжди було багато, для всієї компанії вистачало декілька пляшок самогону з буряка, який мама завчасно робили.

Після розмов і коли вже наближався час розходитися, компаніями співали пісні.

Пісні співали тільки Українські.
Кінчалося свято. Гості розходилися, роз’їжджалися додому.
Але ніколи я не бачив п’яних людей, а тим більше таких щоб валялися на землі без свідомості.

Таких, як я вперше побачив в 1963 році в столиці Союзу Москві.

З 1959 року я вчився в Запорізькому машинобудівному інституті. Жив виключно на стипендію. З дому допомагали продуктами картопля, яйця, сало, масло. Грошей не давали, бо їх і в них не було. А батькам треба було заплатити податки, «добровільні» радянські займи.

Щоб підробити грошей, ми (студенти) збиралися групою і в вільний час ходили розвантажувати залізничні вагони, баржі.
Про це знали і викладачі.

В 1963 році в інституті офіційно оголосили, хто хоче підробити влітку, достроково здавайте екзамени. Хто здасть і має фах робітника, той поїде в Москву на автозавод, на якому виготовляли «Москвичі», на роботу на три місяці, замість робітників,які поїдуть в відпустку.

Я мав розряд токаря, так як в 1959-1960р.р. вчився по вечірній системі в інституті і працював спочатку учнем в механічному цеху, а потім токарем в експериментальному цеху на автозаводі «Комунар» в м.Запоріжжі.

Тоді завод закінчував виготовляти зернозбиральні комбайни «Комунар» і переходив на випуск автомобілів, як називали горбатих «Запорожців».

В тій команді, яка їхала в Москву був і я.
Дорослим в Росію я їхав вперше.

В Україні я бачив нормальних людей, які як воли працювали, а на відпочинок в них не вистачало часу, а на п’янку тим більше.
Поки я жив з батьками я не знав, що працівникам дають на роботі оплачувані відпустки. Батьки ввесь рік працювали в колгоспі і тільки на протязі дня змінювали місце роботи колгоспне на домашнє, коли поверталися ввечері з колгоспної роботи, продовжували робити домашню роботу.
П’яних і в Запоріжжі тоді майже не було.

В Москві я вперше в житті побачив так багато п’яних людей.

Особливо був здивований в дні авансу і зарплати. Мабуть пів Москви валялося на вулицях, на лавочках, на зупинках транспорту, обмочених і запльованих, таких, що стояли навколішках і трималися за дерева, стовпи. Тільки з Красної площі міліція підбирала таких в медвитверезники, щоб не розглядали і не фотографували їх іноземці.

Якби так пили Запорізькі козаки, то це б передалося по генах їх дітям, а вони б пили ще більше і були б подібні на столичних московських мешканців.

А в нашому роду Сивашів і всіх Сивашів з Тарасівки, яких я знав і бачив, п’яниць не було. А те що наш рід Сивашів входив до козаків я знайшов документальне підтвердження в історичному архіві.

Ця інформація є в «Одісеї» і тут.

Не було п’яниць і серед інших людей нашого краю.
Це були окремі рідкі випадки.

В Москві в робочих кварталах цей кошмар був звичайним і природним явищем для росіян.
При навчанні в інституті один із викладачів розказав нам студентам чому українців називають хохлами. За царювання в Росії царя Олексія, делегація українських козаків поїхала в Росію. Росіяни побачили їх стрижку, оселедці на голові і назвали їх хохлами.

Через певний час російська делегація приїхала в Україну. Всі вони були не стрижені і не голені з бородами. Українці сказали «як цап» (как цап). Ця назва трохи змінилася на кацап.

Після закінчення інституту, по направленню, я поїхав на роботу в Київ на завод «Ленінська кузня». Роботою я був пов'язаний з військово-промисловим комплексом і об`їздив значну частину Союзу, Російської республіки вздовж і поперек.

В тодішнім Ленінграді п’яних бачив менше.

На Далекому Сході в Владивостоці, Хабаровську, Сахаліні, Камчатці, коли привозили горілку, то вибудовувалися черги.

Купляли її ящиками з автомашини. Говорили мені «бері, а то потом скоро не будет». Там теж було багато п’яного народу і ще клопів.

Але столицю ніхто не зміг переплюнути. То була рекордсменка п’яниць.
Так як по роботі я завжди був пов'язаний з виробництвом і постійно бував в цехах де могли бути любі випадки чи несподівано прорвати маслянні труби під тиском і забризкати оточуючих, тому в житті я завжди одягав темний або сірий одяг.

Ця звичка зберігалася і тоді коли я був і не на виробництві.
Стосовно посилання на якісь документи, що Запорізька Січ це міф. То чергова вигадка недоброзичливців сусідів.

Що це неправда підтверджує, що тоді б мене не просили піднімати пласти документів козацького періоду, які знаходяться в українському державному історичному архіві. Там гори документів, які підтверджують зворотне написаному в «Сивашській Одісеї».

За ті роки, які я працював в архіві, зміг підняти тільки маленьку частку з необхідного.

А скільки ще документів, того періоду про Запорізьку Січ, знаходиться в інших архівах інших міст і країн світу.
В центральному архіві в м.Києві мені повідомили, що документи півдня України необхідно шукати в обласних архівах. Тоді помічник Сиваша Феді там підняв метричні церковні книги села Петропавлівки раннього періоду і з`ясувалося, що всі Сиваші в селі пішли від одного кореня тобто всі родичі.
Частина архівних документів в різні періоди з УКРАЇНИ БУЛА ВИВЕЗЕНА в Росію ніби для опрацювання, та так там їх і привласнили, як багато інших українських цінностей, або там їх знищили, щоб затерти певні сліди історії нашого народу.
Навіть коли тікала радянська армія від німців в 1941 році, то попереду ішли спец команди, які грабували всю Україну і вивозили за Волгу.

16 жовтня 1941 року в Куйбишев, тікаючи від німців, уже переїхав уряд бувшого Союзу. Сталін повинен був приєднатися в останню хвилину. Навіть в такий трагічний час не забували грабувати і вивозити все в глибинку Росії під девізом не залишимо ворогу.

Підривали споруди, храми і з них вивозили залишки, навіть зруйновані храмові фрески.
А сьогодні говорять або що в них тих цінностей немає, бо ховають в запасниках архівів, або говорять, що це їхнє.

В 1936 році підірвали в Києві Михайлівський Золотоверхий Собор. Планували знищити і Софіївський собор. З собору забрали все в т.ч. і фрески. Сьогодні Україна відбудувала красу Михайлівський собор, а фрески Росія не віддає. Стоять, поки що, в соборі голі стіни де повинні бути фрески. Надіюсь, що ця «порядна держава» поверне награбоване.

Скільки українців замордували в царських російських, і радянських концтаборах починаючи і з 1917 року і до 1991 року.

Вся Україна в тайзі в концтаборах безкоштовно пиляла ліс, де був і мій батько Сиваш Іван Петрович.

Будували заводи різного призначення, добували нафту, газ і багато іншого. Всього не перерахувати.
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Більша частина тієї дармової сили лежить в тих землях, друга частина, від безнадії повернутися, залишилася там жити навічно, бо їм тодішні суди виносили вироки, без права повернення на Україну, або без права виїзду з тих місць, після закінчення терміну відсидки. Ось і маються вони і їх діти, тепер як громадяни РФ, по чужих землях тільки не на Україні.

Німецький фашизм вивозив, в війну 1941-1945р.р., в Німеччину людей з усіх завойованих ними країн, і використовував, як дармову робочу силу. По зразку советів. Бо як стає тепер відомо сталінський режим тісно співпрацював з гітлерівським режимом і ділився досвідами побудови радянських концтаборів і мордування власного народу. Заключав пакти розділу Європи і обоюдного захоплення певних країн.
В 1942 році в Німеччину була вивезена з України і моя старша сестра Марія.

Але німецька держава хоч через 60 років, після закінчення війни, пішла на поступки світовому тиску і виплатила тим невільникам, порівняно мізерні, суми грошей в тому числі і моїй сестрі Марії.

А от радянський фашизм не виплатив ні копійки замордованим і використаними ними невільникам, в тому числі і моєму батькові Сивашу Івану Петровичу, який рубав ліс аж в Біробіджані.

Про це мовчить, вірніше відбивається і правонаступниця бувшого Союзу.
Щоб там було в тих глухоманях якби не вивезли туди дармову силу, мабуть і досі господарями там були б дикі звірі і вовки.

Після розвалу Союзу почали занепадати, якщо не зникати, в Росії міста норільськи, певеки і інші.

До стор. 165. В розділі «Донські козаки» зовсім по іншому описується побут, життя, відносини з Москвою, козаків між собою і новоприбулими. Немає антагонізму в стосунках між собою.

Описується все в рамках доброзичливих стосунків людей, поваги в стосунках з владою і влади з ними, в противагу описування Запорізької Січі, запорізького козацтва, в якому використовувалося приниження того народу, зневага, меншовартість, пробачте, навіть якась ніби придуркуватість того народу.
А тож були наші діди, прадіди, значить автор то переносить і на нас.

Фактично донськими козаками, частково, стали запорізькі козаки, яких туди переселила Катерина, після знищення Запорізької Січі.

До стор. 167.В розділі «Кубанські козаки» описується, які це були мудрі люди, які заснували там козацтво. І невимушено автор все повернув до того, що багато чого там було введено з досвіду Запорізьких козаків. А в переліку 38 куренів ми бачимо назви всіх українських міст, які є і сьогодні в Україні. Це є підтвердженням, що фактично і донське і кубанське козацтво було організоване з українців, яких перевозили туди ніби для охорони південних кордонів царської Росії. Це були ті ж Запоріжські козаки, яких нищила цариця при руйнуванні Запорізької Січі. А потім, ніби, «спохватилася», що немає кому охороняти південні кордони царизму.
В дійсності Краснодарський і Ставропольський краї належали Україні, тому в 1932 році сталінський режим українців цих країв морив голодом  так же як і українців в Україні. Пізніше цю територію керівники Росії в України відібрали.

Після розпаду Союзу хлопці, мої брати, Сиваш Федір Григорович і Віктор Григорович купили собі квартири в Сочі. В той період вони думали що пересиляються в теплі краї Росії, і мабуть, не підозрювали і не придали уваги, що їх підсвідомо тягне на українські землі до української нації.

До стор.187. Крим ніколи не був російською землею, це була споконвічна батьківщина кримських татар.
Після примусового вивезення в 1944 році з Криму татар в Узбекистан, в Крим ввозили росіян з Поволжя. Їм віддавали залишене майно татар і держава давала гроші, підйомні, на влаштування на новому місці.

Тяжкі кліматичні умови в Криму, безводдя, спека, пустиня, крім побережжя, змушували їх звідти тікати. Територія Криму стала безлюдною, не керованою землею з Москви.
Це стало причиною, що в1954 році за Хрущова Крим передали Україні для освоєння земель і розбудови півострова роботящими українцями.
До відома, коли територію Криму передали Україні, то таку ж площу української території відібрали і створили Белгородську область Росії.
Штучне завезення росіян було характерне не тільки для Криму.

Радянська політика в національних питаннях була направлена на як найбільшому виселенні населення з національних територій.

Мета, всі нації змішати з росіянами і назвати цей новий вид «совецьким народом».

Хто кінчав навчання в інститутах, технікумах і навіть професійно-технічних училищах України, за направленням, після закінчення навчання, посилали на роботу туди куди держава «вважала» за потрібне.

Молодих людей посилали на роботу в інші республіки, переважно в Росію. Не зважали на великі додаткові затрати держави, бо там їм треба було давати житло і інше.
А з Росії з таким же фахом присилали в Україну росіян.
Це була ніби культурна колонізація, але свідомо направлена на поступове розбавлення населення на цих територіях росіянами.

Після таких дій ішли далі.

Щоб завезене сюди населення з Росії не вчило національні мови, проводили поголовну русифікацію всього населення.
Для чого навчання в національних школах переводили на російське. А для заохочення вчителів російської мови і літератури в школах, виплачували їм зарплату на 25 % вищу ніж всім іншим.
Мої сестри працювали вчителями. Надя–біологія спочатку працювала в школах Донецької області, а коли вийшла заміж і переїхала в Болгарію працювала в зразковій школі в м.Софія, Марія–української мови і літератури, а її чоловік, Обіход Павло Іванович довгий час працював директором шкіл і викладав математику і фізику.
Зарплати в них були як у решти вчителів на 25% нижчі.

Українців, які боролися, або могли боротися за незалежну Україну постійно знищували, як в царські часи так і в радянські.

Коли гетьман України Іван Мазепа зрозумів, що Росія не виконує пункти угоди, яку вона ніби підписала з Богданом Хмельницьким і в супереч угоді, колонізувала Україну.

Мазепа хотів розірвати зв`язки з Росією.
Але Мазепу зрадили і цар Петро 1 27 червня 1709 році розбив армію Мазепи і шведського короля Карла 12 під Полтавою.

В школі нам говорили про поразку шведів під Полтавою, але ніколи не говорили що там були і українські козаки на чолі з гетьманом Іваном Степановичем Мазепою і не називали дійсну причину чому були шведські війська під Полтавою, що це був союз між козаками і шведами за визволення Запорізької Січі, України з під російського ярма.
Після розгрому армій шведської і Запорізьких козаків, цар наказав знищити тодішню резиденцію Мазепи, його столицю Батурин, а так же Лебедин і Ромни. За наказом царя, російські війська знищили все населення Батурина, місто пограбували, зруйнували і зрівняли з землею. Дітей підкидали в повітря і нальоту наколювали на багнета.

Росіяни влаштували кроваву різню, що такому жахнулися навіть в самій Росії. Ті кати не зупинилися перед винищенням дітей, жінок, старих людей.

Так було і 29 січня 1918 року коли банда варварів російських більшовиків під командуванням Муравйова, розбила захисників Києва, студентські загони під Крутами, ввірвалися в Київ і влаштували різню населення. Було знищено біля 25 тисяч киян.
Коли в 1964 році я приїхав на роботу в Київ я жив в заводських гуртожитках. Після роботи я планував куди я піду і що повинен був побачити, пізнати в Києві. Переважно я ходив пішки. Кожною вулицею в кожному напрямку я ходив один раз, а назад я повертався по другій вулиці. Спочатку вивчав Київ сам, інколи в екскурсіях. Часто бував в парку біля Аскольдової могили, але всі чомусь замовчували хто ж похований там. І ось тільки тепер Україні розкрили таємницю, що там в 1918 році поховали і загиблих під Крутами захисників Києва. В 1934 році совети могили розгорнули і зрівняли з землею. Тому і замовчували ту правду

В роки незалежності могили відновили.
Подібне було в 1939 році, після поділу Сталіним з Гітлером Польщі. Західну Україну приєднали до Союзу. Українців, з того регіону до початку війни, кгбісти 40 тисяч знищили на місці і біля одного міліонна, по надуманих звинуваченнях, вивезли в північні райони Росії.
Частина українців, в період другої світової війни, боролася з обома фашизмами німецьким і радянським.

Борці УПА протистояли советам до 1955 року.
Переважно росіян засилали на боротьбу з УПА.
Ці засланці до 1952 року винищили до 500 тисяч чоловік населення, а живих відправили в північні гулаги. Туди ж вивезли і їх родини з дітьми.

Сьогодні українці розуміють, що то герої, які боролися за свою державу. Але після 14 років кучмізму Незалежна Україна, тим одиницям, які ще лишилися, не дала статус учасників війни і не вшановує достойно їх, бо бачите, Росія заперечує. Бо переважно на її території проживають ті кати і їх керівники, які нищили, в той період, українців і не хотіли б щоб їх назвали поіменно, іменами на які вони заслуговують.

До стор.195. Т.Г.Шевченко зовсім по іншому описує квітучі українські села з біленькими хатами, ніж це було зроблено в   «Сивашській Одісеї» раніше. Та і тепер в Росії, де живуть українці, і в Приморському краї я бачив біленькі хати з квітучими садами, в противагу брудним, перекошеним хатам і іншим будовам на їхніх подвір’ях, де проживають росіяни.

До стор.210. Продовжена радянська брехня про Симона Петлюру. Його тут віднесено до банд, як це роблять і сьогодні в сусідній країні. Які ніби тероризували всю країну і приписана радянська брехня про єврейські погроми на Україні.

Совети всім цим прикривали вбивство союзними спецслужбами Симона Петлюри в Парижі. Незабаром борг Петлюрі буде повернуто.
Напишуть правду про нього і незабаром побудують йому на батьківщині на Полтавщині пам’ятник.

А вбивства їхніми спецслужбами продовжуються і тепер. В кінці 2006 року в Англії отруїли Литвиненка, який працював в спецслужбі, але лишив Росію, переїхав (втік) в Англію і прийняв громадянство Англії.

До стор. 211. Дуже, м’яко кажучи, скромно написано про сталінський голодомор 1932-33р.р.

Немає пояснень, що то вже робили не німці, а совети.

Що то була помста кремлівської влади українському народу, що він повстав проти колективізації 1929-30р.р., і русифікації, яка загальмувала розвиток української мови. і держави
Коли в селян всіх рангів відібрали все майно, худобу, зерно, знаряддя праці і не звертали уваги на те, що у селян не було чим годувати сім`ї.
В ті часи , як правило, мали по 10 і більше дітей.

Вимирали сім`ї, села. Люди ішли падали і вмирали.
Дійшло до того, що мертвих не було кому хоронити. Були випадки людоїдства. Про це розказувала очевидець тих подій, моя мама.
Жертвами голодомору стали і мій дід Гасенко Петро Оксентійович (1932р.) і баба Гасенко Лукер`я Іванівна (1933р.). Поховані вони в одній могилі, бо діду ще змогли викопати могилу а бабі вже ні.
Змішано в кучу терор царський, казні і терор сталінський з терором більшовицьким, включно до 1991 року.

Після розвалу, без єдиного вистрілу, в 1991 році комуністичної імперії (за виключенням чергових терористичних комуністичних погромів в Баку, Тбілісі, Вільнюсі). в Україні до влади прорвалися комуністи, прибічники Росії. Які без війни заново майже здали Україну Росії з криками, що нас хочуть продати Америці.

При цьому не забували грабувати народ і країну для власного збагачення. Разом із Росією відібрали наші вклади з ощадбанків, коли міністром фінансів, тоді ще Союзу, був Павлов.

Як пояснювали, за наказом, гроші вивезли в Москву.

В 1992р мені потрібно було 500 рублів, я з великими потугами їх вирвав з того вкладу, який я мав і в паспорт мені поставили штамп, що видали 500 рублів.
Росія захоплювала в Україні підприємства альтернативні російським підприємствам, які виготовляють таку ж продукцію як і в них. Після цього більшість таких підприємств в Україні зупиняли і викидали робітників на вулицю. Цим знищували конкурентні підприємства в Україні на користь російській продукції.
Після обрання президентом України Віктора Ющенка стають відомі факти пограбування народу кучмівськими прибічниками.

Ці злодії тікають не на захід чи США, а в Росію.

Ті шулери до 2004 року вбивали патріотів України, а тепер своїх співучасників, щоб замести сліди своїх махінацій.
Тепер Україна змушена розшукувати тих горе керівників в Росії.
Росія терміново, порушуючи своє і міжнародне законодавство, надає їм російське громадянство ( Бакай- керуючий справами президента Кучми, Крижанівський СБУ), щоб не дістала їх Україна. Бувший керівник КГБ в Україні Голушко втік в Росію з частиною архівних документів КГБ.
Зрозуміло, що Росія не просто так дає їм громадянство і відмовляється їх видавати Україні. Скільки землі було привласнено і в Криму і для громадян сусідньої країни.

До стор. 214. В розділах про нашого земляка з Гуляйполя, Нестора Івановича Махно розповідається, що він і його армія це суцільні п’яниці, мародери, бандити і т.п.
Точно так, як в радянські часи замилювали всім нам очі і заставляли засуджувати тих про кого ми не знали правди і чиї книжки не читали.
Здається, ніби, автор ту брехню переписав з радянських часів.

З слів моєї мами, яка в 1920 році бачила і батька Махно і його армію. Розповідала, що його армія декілька днів ішла через наше село.
Мабуть для наступу, разом з більшовиками, на Крим.

Ніякими грабунками вони не займалися, людей не чіпали.

Хто хотів з села добровільно вступав в армію Махно сам або з конем.
А ось Сиваш Віталій Григорович з Запоріжжя в листі пише,що махновці пограбували його діда Максима. Але чи знав Нестор Іванович що в діда Віталія є 1000 рублів? Не знав! Про це знав дідів брат Яків, бандіт, як називає його Віталій, який вступив в армію Махно, і він пограбував брата.

Тому речі треба називати своїми іменами.

Ми знали, що в нашого діда Петра Оксентійовича Гасенко мішечки з золотими монетами вкрав родич Юхим і, з цього питання, не клеїмо ярлики навіть бандитській більшовицькій владі.
По даних більшовиків армія Махно допомогла їм скинути білогвардійців в Криму в море.

Для цього армія Махно з тяжкими боями проти білогвардійщини і великими втратами рухалася по півдню України. Звільнила Гуляйполе, Пологи, Токмак, Оріхів, Мелітополь, Олександрівськ (Запоріжжя) і інші міста. Форсувала лиман Сиваш в брід і несподівано з тилу нанесла удар по білогвардійцях.

Коли війська Махно зайшли в воду лиману Сиваша більшовики несподівано з заді поставили заград загони, щоб на випадок відступу махновців, відкрити по них вогонь.

Після переможної операції, Махно через Перекопський перешийок вивів армію з Криму на Херсонщину. Але більшовики боялися сили на півдні України, майже 100 тисячної армії Махно.
Із Кремля, командуючий більшовиків Фрунзе одержав таємний наказ, тепер знищити Махно і його армію. Від несподіванки, що вчорашні союзники в Криму стріляли в спину, загинуло багато воїнів армії Махно

Самому Нестору Івановичу вдалося, з частиною армії, врятуватися і переправитися в Румунію.

Це було аналогічно, як в 1775 році, коли запорізькі козаки допомогли росіянам розбити кримсько-татарське військо і захопити Крим. Російська армія, яка рухалася на північ, за наказом Катерини 2, несподівано повернула і розгромила Запорізьку Січ.
Пізніше Махно переїхав в Париж. В 1927 році він розлучився. Помер в 1934 році в Парижі. Після закінчення війни в 1945 році смерч (НКВД) розшукали бувшу дружину Махно і дочку в Берліні і відправили на заслання в Казахстан.
До стор.229. «Хвороба» росіян, приймати все боляче стосовно себе, коли говорять історичні факти не на їх користь, або не так як їм хочеться. Підтверджує те, що в програмі НТВ «Євреї в Росії» Лев Аннінський сказав, що російської культури, як такої не було….»

А так же істину, яку трактує київський академік  В.Кандиба.

Який то мешканець Московської області В,П, договорився до того, що біблія майже проросійська.

Якийсь О.Гусев говоре про якусь велику Русь 35-40 тисяч років тому. Коли на науковій основі, офіційно, в радянські часи, Москві в 1947 році відзначали 800 років заснування поселення. На початку ХІІІст. на карті Київської Русі існувало Ростово-Суздальське княжіння і на цій території ніякого московське князівство не було. Тому ні про які великі русі і мови не могло бути.

В радянські часи працювали цілі історичні інститути і на науковій основі з натягом підтвердили вік Москви 800 років.

Якби були підстави обійти вік Києва 1500 років, то вік Москві збільшили б і до 35 тисяч років.

Була Київська Русь і то не 35-40 тисяч років тому, а набагато пізніше.
Бо за наказом ЦК КПРС, щоб зменшити різницю з Москвою, в 1982 році відмітили 1500 років. В дійсності є багато історичних доказів, що Києву років на 300 більше. Зараз з цими даними працюють українські вчені.
Життя на землі зародилося мільйони років тому.
Формування етносів (націй) населення землі вчені прирівнюють приблизно 2-5 тисяч років. Тому, як сказали б православні чи інші конфесії, той В,П, богохульствує над біблією.

До такого абсурду до якого доходять сьогоднішні автори в Росії не додумалися навіть радянські атеїсти. Тоді, навіть, під неправду намагалися підвести науковість. Як хочеться підім’яти ввесь світ, що перша була Росія, російське, а потім всі решта.

Культура і життя зароджувалися на теплому екваторі і поступово рухалося на північ, а не навпаки. Без домівки і сьогодні проживають в теплій Індії. Сплять на вулиці на підстилках з картону.

До стор.249. Села Басань і Тарасівка розділяє річка Мала Токмачка. Влітку це не широка і не глибока, за виключенням, річка. Восени вона ширшає, взимку, коли замерзає вода, розливається на всю ширину лук, це метрів 250- 400 льоду. В післявоєнні часи тут завжди було багато дітвори. Каталися на ногах (на взутті), на санках, на видовбаних крижинах, на нартах (це дерев`яна колодка по розміру взуття, по середині якої натягували дріт, через дерево робили два отвори. Через них пропускали мотузки і ними прив’язували колодку до взуття).

В післявоєнні 1945 роки в вихідні і святкові дні на лід сходилося майже по пів села з обох сторін і дорослі і малі. Часто ці гуляння переростали на справжні війни між двома селами.

Причини були самі різні. Хтось когось побив, забрали нарти, а коли з`явилися справжні ковзани, то це була рідкість. Хлопці з іншого села відрізали мотузки і забирали ковзани. Тоді ішли дорослі хлопці встановлювати справедливість і бійка розросталася. В наступ одного села на інше ішли з киданням каміння, палиць, стрільбою з самопалів. Самопал це трубка діаметром до 10 мм, з розплесканим одним кінцем і пропиляним маленьким отвором недалеко від заклепаного краю. Прикріплювали її до дерев`яної ручки. Трубку набивали порохом, якого після війни було досить, або сірку з сірників і закривали згорнутим папером (пижом). Або ще і дробом. То тарасівці наступали,
а басанці тікали в своє село.
Якщо басанцям підходила підмога тоді тарасівці тікали в своє село.
Ця війна продовжувалася цілий день.

Вихідний кінчався, все стихало до наступних вихідних.

Коли наступала весна і після сильних дощів річка також розливалася на всю ширину луків. На річці побудували декілька ставів.
Риба з нижнього ставу, Ольгопольського, виходила проти течії і ішла на мілину на всі луки. З часом вода починала спадати і знову була робота обом селам.

Тепер без бійки, усі ходили по луках і ловили в траві рибу руками, корзинами, вилами, палицями. Саму річку перегороджували сітками. Річка протікала в кінці нашого городу. Ми з батьком, завжди ловили по декілька відер риби. А щоб вона була довше живою, наливали воду в корито видовбане в камені і запускали туди зловлену рибу.

Для мами, то була підмога, робота надовго і їжа для всієї сім`ї.
Пам’ятаю, що в степу на полі, в кутку біля дороги Тарасівка-Вербова і дороги від колгоспної ферми до тракторного стану був курган, мабуть козацьких часів. Спочатку кругом нього оборювали поле,але згодом за радянських часів його знищили і з часом розорали і тепер немає від нього і сліду.
До стор. 272. В царські часи для сім`ї наділяли землю тільки на хлопчиків.
Мама часто розповідали за знайому сім`ю. Прізвище їх я уже забув.
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Пам’ятаю тільки де була їхня хата. Мама говорили, що то була велика сім`я. Багато в них було хлопчиків. Відповідно, було багато в них землі. Але батьки не хотіли працювати на землі. Здавали її в оренду і на орендну плату жили. А самі з усією сім`єю все літо сиділи в холодку під хатою, співали пісні і коли сонце повертало тінь, то перетягували рядна, на яких сиділи, на нове місце, щоб знову була тінь.

Туалету в подвір`ї не було, то діти , як мінами, все подвір`я обкладали купками.

Коли прийшли більшовики, батьки бідноти приєдналися до більшовицького керівництва. Вступали в комітет незаможньої бідноти (комнезам) і тепер дуже знущалися з тих хто орендував в них землі, працював не покладаючи рук і кормив тих ледарів.

Влада, роботящих і, зрозуміло, заможних людей прозвала кулаками. Мама казали, що кулаки це ті хто працював денно і ночно і спав на кулаці руки, щоб не проспати ранок.

Бо вставали, коли починало сіріти (розвиднятися). Порали біля худоби і в господарстві.

В 1932-33 році голодовку штучно створили більшовики в помсту, що селяни в 1929-1930 році не хотіли віддавати своє майно і вступати в колгоспи (колективне господарство) і за бунти.

Організували опір владі, бо в заможних людей більшовики примусово відбирали все майно, інвентар, худобу.

Ось і організували їм голодомор. Масово мерли дорослі, діти, старі і молоді. Хто намагався поїхати чи піти в Західну Україну, де радянської влади не було, і там на якісь речі виміняти хоч трохи продуктів, комнезами їх перестрівали і все відбирали. Селянам перекривали дороги в міста, бо в містах якесь забезпечення було.
Масово нищили, переважно, селян.

Комнезами ходили по хатах і подвір’ях і кожен раз шукали продукти. Переглядали діжки, горщики, глечики.

Якщо щось знаходили, то забирали.
В них були довгі металеві прути загострені з одного кінця. Заходили в комори, клуні і по подвір`ї протикали землю цими прутами. Шукали чи не закопано де зерно в землю. Від голоду люди просто безсилі валялися хто де, дома, на вулицях.
Дехто з людей зникав, а пізніше, виявлялося, що їх з`їли інші.

Мама говорили, що ще більше почали мерти коли в 1933 році вже дозрівав хліб.
Голодні люди правдами і не правдами, бо не було вже чого втрачати, пробиралися на поля, виминали зерно з дозріваючих колосків і цілі зернята там їли. Зернята набухали в животах, набагато збільшувалися в об’ємі і розривали шлунок і кишки.

Вперше трагедію голодомору, на державному рівні, в Україні відмітили 26.11.2005 року, уже за президентства Віктора Ющенка.
А пізніше, за ініціативи Ющенка, в Києві почали будувати меморіал жертвам голодомору з свічкою. Але ті хто проти того щоб згадували і говорили про жертви голодомору почали розпускати плітки, що ніби людям немає чого їсти, а Президент витрачає кошти на свічку.

І це,переважно, говорять ті хто організовував голодомори або кого завезли в Україну після голодоморів для подальшого розтерзання нашого народу. Я їх запитую, а як бути мені коли мої рідні лежать в землі після тих подій без хрестів і хоч яких то позначок.

Суму витрат я поділив на кількість населення України. І пояснюю, що з кожної людини на меморіал взяли по 10-15 гривень і якщо ви голодаєте то я зараз вам віддам цю суму з своєї пенсії.

Інша людина, яка була присутня при цій розмові, запитує у противника, а чи багато можна купити в 2009році на таку суму якщо б гроші роздали б усім людям.

Мама розказували, що після комуністичного перевороту діяли тройки. По наклепах і доносах вони приходили вночі до намічених ними людей. Господаря забирали з хати.
Виводили на город і розстрілювали без суду і слідства.
«Робота» таких сексотів продовжувалася до останніх днів Союзу. Нас оточувала ціла армія сексотів. Це були ніби порядні люди, але про все, що ми говорили в їх присутності, про незадоволення владою, роботою, її керівників, наступного дня, як доноси, лягало на столи органів КГБ. І на нас заводилися особові справи.
До стор. 275. Для знищення релігійних провідників, священників розстрілювали або висилали з України, а церкви грабували, хрести зрубували.

З повідомлень мами дійсно всі хто зрубував хрести на церквах, пізніше загинули трагічно або не своєю смертю.

Для тих атеїстів, то був суд Божий. Мама називали прізвища тих хто це робив і які загинули, але я забув.

В «Одісеї» написано ніби голод зачіпив і російські землі.
Але не наголошується, що то переважно де проживали українці на Кубані і інших місцях. Частково, але не в повному обсязі, інколи згадуються ті страхіття, які проводили більшовики в Україні

В листопаді 2006 року Верховна Рада України прийняла Закон, яким голодомор 1932-1933 року визнано геноцидом українського народу.
Та і Україну-благодатний край більше згадується як малоросія.
Як називали її всі кати починаючи з Петра 1.

До стор.285.Написано, що в Вологду вислали тільки Олександра Івановича, а 28 річного сина залишили. Це тому, що батько і син жили окремими сім`ями, в різних подвір’ях і сім`я сина не підлягала до вивезення. Але такі випадки були рідкість.
Як правило, більшовики мордували всіх рідних де б вони не жили.

До стор.310. Подібно, як після перевороту в 1917 році були влаштовані гоніння і терор проти селянства, яким штучно начіпляли ярлики кулаків, середняків, це тим хто не хотів більшовицької влади, тепер в черговий раз організував кучмізм, гоніння на стабільні колективні господарства (колгоспи) України і людей, які там працювали. Куди не піди, куди не поїдь всі господарські будівлі колгоспів, радгоспів розвалені, розібрані до фундаментів, майно розкрадено кучминими прибічниками.

В 2002 році я їхав в село Причепівку і, в Глевасі, під Києвом, взяв по дорозі пасажира, щоб не скучно було їхати. То був капітан міліції. Говорили про різне.

Я запитую його. Невже міліція не бачить і не знає, що всі директори заводів, голови колгоспів то найбільші злодії, які безкарно розкрадають народне і державне майно.

Він відповів, що знають, але нікого не карають тому, що більшу частину награбованого вони віддають наверх.
Один рік обставини склалися так, що весною я довго не зміг поїхати в село Причепівку. А коли приїхав, то знайомі розповіли, що на цвинтарі на проводи розпустили чутку, що ніби я розбився на автомобілі. Це говорили для того щоб сільські п’яниці і вори полізли в подвір`я і хату і почали все розкрадати. А сусіди які добре знали мене і хто повірив цій плітці казали «і що він бачив крім роботи, тільки наробився на городі і біля хати». Бо завжди бачили, що як тільки заїжджав я в подвір`я, відразу брався за інструмент і до роботи.

Після перемоги Віктора Ющенка на виборах 2004 року президента України, в Україні, прибічники Кучми, які найбільше розкрадали державу, за домовленістю між собою, влаштували саботаж де тільки могли.

На всіх перехрестях кричать, що нова влада ніби не вміє керувати державою і ніби то влаштовує гоніння на інакодумців, так звану нову опозицію. Коли нова влада притягує до відповідальності кучминих ворів і злочинців, частина його прибічників ховається по інших країнах світу, переважно в Росії.

Там відверто таких переховують бо вони були опорою і помічниками в Україні по проведенню політики Росії в Україні.

Допомагали її громадянам цупити, ніби то, згідно закону наші заводи, землі, окуповувати всі засоби масової інформації, пресу, книжкового засилля і при цьому голосніше всіх кричати про якісь, ніби то, утиски російської мови, росіян в Україні і невідомої ще нації російськомовних.
Часто можна почути, що в українській мові немає термінів багатьох російських слів і що російська мова є інтернаціональною.

Це мабуть так, бо багато націй говорять між собою своєю мовою, а нецензурні слова всі виголошують російською.
До стор.311. В дитинстві я чув від батьків, в їх розмовах з родичами, що хтось з родичів мав землі в Сальських степах на Кубані. Тепер з книжки зрозумів, що П.О.Гасенко, який організував кооператив в Сальських степах це мій дід по мамі.

Мамин батько ПЕТРО ОКСЕНТІЙОВИЧ ГАСЕНКО. Про це треба говорити чітко і голосно, що це не якийсь П.О. Щоб наші потомки знали, що СИВАШІ, ГАСЕНКИ і інші родичі і в ті часи були розумні, роботящі, дієві люди, а не якісь п’янички.

Радянська система притоптала, принизила людей, які достойні гордості і пошани. А тепер нав’язують думку, що Україною керують бездари.
Ми і наші покоління повинні про це пам’ятати.

Мама дуже добре знали характер нашого батька Сиваша Івана Петровича. Як добрі вади так і негативні.

Мама часто говорили, що як не стане мене, то всі ви (діти) і в двір не ступите. Ці слова стали пророчими.
Точно так і стало після смерті мами, після 8 грудня1978 року.

В вересні місяці трапився інсульт, а 8 грудня мами не стало.

Батько відразу, після смерті мами, зв’язався з чаклункою Катериною Андріївною Юрчак з села Тарасівни. (Вона в наше село звідкись переїхала. Здається з Польщі, під час операції «Вісла» при переселенні і виселенні українців з їх споконвічних земель в 1947 році. Чоловік тут помер, мала дорослого сина, який проживав в м. Запоріжжі).

Після появи цієї чаклунки в нашому подвір`ї, в наших сім`ях (дітей) ускладнилися стосунки і почалися негаразди.

Батько став дуже агресивний до нас (дітей).

При житті, мама нас за характером відносила до двох груп.
До поміркованої відносила Марію Іванівну і мене Івана. Говорили, що наші характери ближчі до Гасенків.

До другої агресивнішої і більш авантюрної Миколу і Надію і що їх характери ближчі до батькового.

Микола дуже любив гроші і постійно ховав їх від своєї сім`ї.
В цю авантюру намагався втягнути батьків і мене.

Микола, в складний час, після смерті мами, використовував ситуацію, зв'язок батька з чаклункою, листами намагався всіх пересварити один з одним. Налаштовував одних проти других і батька. Вів подвійну гру. Писав мені брехливий негатив на Марію, Надю і батька, а іншим протилежне.

Після смерті мами ми їхали в село. В авто Миколи, без хитрощів, я сказав йому і Марії, що на мене є заповіт на частину грошей.

Микола відразу сказав, а зі мною ти поділишся. Я відповів, що ще є живий батько, потім їх треба буде одержати. Але після цієї розмови він став ще агресивнішим. Буквально став цькувати батька на мене.

Від жадності він частину грошей приховував від своєї дружини і дочки в будинку батьків. А тепер почув запах і батьківських грошей.

Довго уговорював мене, щоб я дозволив відібрані гроші у сім`ї покласти на книжку на моє ім`я, щоб ще ішли і проценти.

Коли він став закручувати ситуацію відносно мене і планувати свої негативні дії наперед. Вирішив забрати ті гроші, які положив на моє ім`я. Для цього приїхав в Київ і привіз батька.

Нацьковуючи батька, що ніби я основний хто заперечує проти одруження батька з Юрчак, намовив його проти мене.

Мої пояснення батькові, що це неправда, батько не сприймав.

Тільки приїхав відразу дав ощадкнижку, бо вона була в нього, і вимагав піти одержати гроші.

По перше я не говорив про це своїй жінці, щоб не влаштувала скандал мені і не повідомила жінці Миколи і тоді б і від неї дісталося б мені.

Я пішов в ощадкасу, але мені сказали, що велику суму відразу не дадуть. Треба, точно не пам’ятаю, прийти через день чи два за ними. Сказав про це Миколі,

Він почав шантажувати і з батьком погрожувати, що підуть в партком і до адміністрації заводу зі скаргою на мене, що я погано відношуся до батька. Не допомагаю йому.

Через день я забрав гроші з ощадкнижки і віддав йому. Про що він написав росписку.
Але Миколу мучив заповіт на мене і він повів, таки, батька в партком брехати на мене. З цим задоволенням вони поїхали додому.

Пізніше, в 1986 році, як голова групи народного контролю, я викрив протиправні дії адміністрації, головного конструктора заводу.
Це переросло в великий скандал. За захистом я вимушений був звертатися в партійні і адміністративні органи заводу, держави і на незаконні дії адміністрації заводу відносно мене.

Всі мої звернення в вищі інстанції поверталися до тих хто мене цькував. Мене залякували, принижували, стали менше платити матеріально, проводили одні збори за другими, яких було понад 50 по «розбору» мене.

Микола використав цю ситуацію. Він від імені батька понаписував чергову брехню на мене і скрізь розсилав її. В Києві мені дали копію того пасквіля і я машиною поїхав в Тарасівку, заїхав до Миколи на роботу і він був змушений написати відмову від того пасквіля і зобов’язався більше не порочити мене.

Подібну відмову написав і батько, З тим пасквілем я ознайомив родичів і сусідів. Для них це був шок, говорили та це ж неправда, сказали мені напиши, що це неправда, пиши як було і є і ми підпишемося під цим.

Я написав разом з родичами про те що вони знали, там стоїть біля 20 підписів.

Пізніше з заводу з Києва організували поїздку до батька і родичів в Запорізьку область, для того щоб їх відколоти від захисту мене, на випадок коли мене посадять (цього тоді я ще не знав).

Але обіцянки Миколу не зупинили. Він склав на мене чергову заяву в органи КГБ, що ніби то я незаконно зберігаю вогнепальну зброю.

(Коли батько повернувся з війни, то привіз додому типа наган. Батько десь його ховав, а тепер написали, що ця зброя ніби то в мене).

В цей час в Тарасівці була сестра Надя і чула про ці їх задуми.

Коли поверталася в Софію, заїхала до мене в Київ і сказала мені, що Микола з батьком щось пишуть на мене відносно зброї.

Я упереджено з цим питанням звернувся в КГБ України.
Вони провели опрацювання моєї заяви і відповіли мені, що провели перевірку і зброї не виявлено.

Коли Микола привіз свою заяву і передав в органи, я вже мав вищезгадану відповідь. По його заяві мене викликали за місцем проживання в КГБ Мінського району.
Розпитували про різне, а потім запитали чи не конфліктую я з ким то.
Я коротко розказав про складну ситуацію на роботі, а також з батьком і братом.

Мені дали чистий аркуш паперу і сказали, напишіть все, що розказали з наголосом на рідних.

Після цього задум Миколи з батьком посадити мене, по їхньому доносу, лопнув.

Я зовсім перестав спілкуватися з ними листами і повідомлення Миколи для «Сивашської Одісеї», що я їздив виганяти Юрчак з батькової хати, брехня. Це підтверджує те, що він продовжує розповсюджувати брехню на мене.

По перше не всі підлості його тоді я знав. З ним не зустрічався і, зрозуміло, такого йому не говорив.
Їздив, тоді ще, на могилу мами і заодно хотів провідати батька.

То була одна із останніх поїздок на батьківщину і до батька.

Правда, тоді він не відкрив мені двері і я його так більше в житті і не побачив.
Я пішов до Івана Митрофановича Долі, це було в той день коли було здається весілля в подвір`ї Назаренка Антона, і кажу йому, що батька немає дома. Іван каже ні дядько повинен бути дома, ходім зараз розбудимо його.
Брат, Іван Митрофанович Доля стукав в вікно, гукав і казав дядьку до вас приїхав син Іван з Києва, Іван підводив мене до вікна, щоб з хати мене побачили, але він з «жінкою» не впустив в хату ні мене ні Долю. Ховалися в темній кімнаті за шторами.

Обережно виглядали з за штор. Потім світло загорілося в сараї, можливо, батько ходив за тим клятим наганом.

Я попрощався з Іваном Митрофановичем і вночі поїхав в сусіднє село Басань провідати Саву Даниловича Дяченко і в нього заночував. .
Маючи обмежений час, від нього вранці поїхав в Київ.

Я був найменший в сім`ї. За моє трудолюбство і повагу до батьків, був найлюбимішим в батьків.

Я завжди працював не покладаючи рук, коли ще був дома, а потім і коли приїздив в гості до батьків. Коли я приїздив додому, то мама було говорять, лиши роботу, іди зустрінся з друзями.
Я завжди захищав батьків від нападків Миколи, ще тоді коли була жива мама. Коли не приїду додому, мама жаліється на Миколу.

Говорили, мало що нічого не хоче допомагати їм, то ще коли приїде до них, доймає їх різними придирками, приниженнями, образами, вимагав віддати йому частину городу.

Приїде до батьків і замість допомоги їм починає ремонтувати свій автомобіль в польових умовах, і сваритися з батьками.

Особливо допікав маму за віру в бога.

До стор.320. Коли батько повернувся з війни, то привіз два велосипеди, жіночий і чоловічий. Хоч вони були дуже старенькі, але нам вони дуже допомагали в господарстві. Їх використовували, як за прямим призначенням так і для перевезення різних вантажів в мішках.

Був один прикрий, якщо не близький до трагічного випадок.
Батьки завжди допомагали сім`ї Марії Іванівній Обіход, доглядали дітей, вирощували для них свиней, якщо щось треба було будувати в них, батько їхав до них.

Ми їхали з батьком велосипедом з села Роботіно від Марії Іванівни, де вона працювала вчителькою. Були вже за 1-1.5 км від дому.
З гори батько сильно розігнав велосипед, щоб не вставати і виїхати на підвищення. Внизу на перегині дороги вилка переднього колеса відламалася і ми з батьком трохи не загинули.

Я прийшов до свідомості тільки коли возом привезли додому і вже везли мене з дому в лікарню.

Батько привіз з війни фінку і старовинний пістолет (наган).
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Фінку батько загубив на весіллі у Сави Даниловича Дяченко, а де дів пістолет невідомо. Можливо і тепер десь захований в будинку де жили батьки і ми.

Спочатку батько пістолет не ховав. Коли в сільському клубі (під клуб використовували хату мого діда Петра Гасенко, якого висилили з дружиною після 1917 року). сільські «артисти» ставили якусь виставу, пов’язану з війною, то брали в батька цей пістолет, щоб демонструвати справжню зброю. Періодично, дома батько ставив капсуль і без набоїв стріляв в плитку. Але потім десь заховав так, що ми його не бачили.

А пізніше з сином Миколою написали в КГБ кляузу, що ніби то цей пістолет знаходиться в мене і я хочу з ним приїхати до батька з погрозами.

До стор.326..В 1972 році Сиваш Віктор Григорович з рідними приїхали провідати сестру Григорія Федоровича, Химку Федорівну в с.Басань і моїх батьків.

Він приїхав в с. Тарасівку до моїх батьків з батьком, дружиною Ніною і тестем. В той час дома був і я. Я фотографував їх , але фото вийшли не якісні і фото залишилися тільки в моєму альбомі, як пам'ять і згадка про подію. Коли збирали матеріали для книжки, деякі з них я вислав, але в книжку вони не ввійшли.

До стор.327..Петро Оксентійович Гасенко (Петр Аксентийович) це наш дід по мамі Ользі Петрівні (Гасенко) Сиваш.
Діда я не пам’ятаю. Вони з бабою померли в голодомор 1932 і 1933року
Мама багато доброго розповідали про нього і бабушку Лукерю, Розказували що спочатку дід працював конюхом, але навчився і став бухгалтером банку в с.Петропавлівка (Тарасівка).

Тепер як інтелігент, намагався в цьому дусі виховувати і дітей в любові до України, мови, дав дітям початкову освіту.

Багато говорили мама вибірково, виходячи з того часу і враховуючи ту репресивну політику тієї держави. Багато говорили коли я ще був малим. Переважну більшість з того я забув. Коли почали про все згадувати, дещо я згадав теж, але короткими епізодами. В тому числі і про Сальські степи.

Поховані дід Петро і бабушка Лукер`я на кладовищі в селі Решетилівка (Тарасівка), що знаходиться недалеко від хати, якої вже немає, моєї тітки Ганни Долі (Гасенко)

Недалеко від неї, останні роки свого життя, вони жили в убогій хаті.

Але і там дошкуляли їм комсомольці. Взимку залазили на дах і закривали димову трубу, щоб димом дід з бабою в хаті потруїлися.
Про те, що згадується в «Одісеї», що немає списків розкулачених і репресованих радянською системою.

Документи, вірніше списки розкулачених, могли або забрати в російські архіви або знищити в останні часи. Бо боялися, що архіви відкрилися і багатьох із тих хто був причетний до тієї «роботи» могли засвітити,

Коли я працював і в архіві «Вищих органів влади», я просив дати мені списки членів уряду Центральної Ради всіх рівнів, бо з повідомлень мами дід Петро Гасенко був членом цього уряду.
Спочатку пообіцяли знайти, а потім сказали, що такі списки відсутні.

Тому,на цей час, я і не зміг до кінця з`ясувати участь Петра Оксентійовича Гасенко, як депутата чи члена уряду Центральної Ради. Я ще раз повернувся в цей архів в січні 2009 року, але так нічого потрібного і не знайшов.
Тоді ж там я бачив і матеріали репресій і розкулачення селян безпосередньо в наших районах, Бердянського повіту.

Зберігаються в архіві різні рішення в районах Запорізької області.

В них ідуть зведені переліки скільки яких селян куди відправлено. Скільки вислано з України. Вказувалися цифри кількості людей, яким заборонялося повернення в Україну.

Але персональних списків, переліку прізвищ я не знаходив.

Це підтверджує те, що в ті часи з за кордону не всі критикували радянську Росію за репресії. Бо інформація була закрита і заборонявся вї`зд іноземцям в ту державу.

До стор.332. Чув я і про дядька Івана Федоровича Сиваша, в розмовах від тітки Химки з моїми батьками. Це рідний брат Григорія Федоровича Сиваша і тітки Химки. Говорили про те що він був в поліції, після цього воював в рядах Радянської армії, був тяжко поранений, і що десь пропав, а згодом об`явився в Молдові, і про те що його розшукували нагороди, якими нагородили під час війни. Потім що ніби, його посадили до в’язниці.
Але так детально прочитав тільки тепер в книжці.

Це навіяло на спогади мого дитинства.

Про постійні розмови моїх батьків з Дяченками. В таких випадках, щоб я того не слухав і десь, де непотрібно, випадково не сказав, мама відправляли мене, іди погуляй, або іди зроби те то.

Тепер зрозумів багато того, що тоді чув уривками, але не розумів.

Вони говорили про все, як самі розуміли. Про дядю Гришу, його роботу. Як казали, з куркульськими замашками в господарстві.

Про життя і переїзди Віті.

Про, як називали, Проню, здається, тоді він жив в Ростовській області. Як то в тих краях був брат Микола і намагався знайти його.
Здається знайшов його.

Про тітку Параску на Кубані і багатьох, багатьох інших. Навіть про когось, що далеко в повоєнні роки дав сигнал з США, що ще живий.

Я нічого не записував в своєму житті і от тільки тепер в пам`яті виринають окремі моменти спогадів тих часів.

Я думаю, як багато ми втратили розповідей, матеріалів, достовірних фактів з нашого родоводу.

Наші батьки були ніби мало освічені люди, а говорили за все, де, коли, куди їздили наші предки.

Звідки з`явився наш рід в Тарасівці. Звідки походить наше прізвище.

Говорили просто і з знанням інформації, про те, над чим ми всі з вищою освітою, не можемо тепер докопатися у всіх архівах.

Не вигадували ж вони те.

Значить ту інформацію усно передавали з покоління в покоління.

Це результат того, що більшовицька влада залякувала всіх, щоб не докопувалися до коріння свого минулого, а відповідно і до добробуту, стилю, майнового достатку роду в минулому.
А ось тепер хто має документи на майно після 1917року може через суд повернути його собі.
Я завжди дивувався тому, що мама так багато всього знали і мали добру пам'ять.

Вони знали всі села і міста, які були і на значній віддалі кругом Тарасівки. Де вони розташовані, біля якого села чи міста. Приблизні віддалі до них. Коли куди вони їздили кіньми з батьком, нашим дідом Петром Гасенком.

Я, тепер, з географічною картою менше орієнтуюся, як мама тоді.

Наш сусід був дід Хома Кривоніг. Це свекор татової сестри, тітки Ганни. Дід Івана Кривонога, Миколи і Петра.

Дід мав біля 90 років. Коли зійдуться на межі з мамою і починають говорити, то згадують дуже давне.

Дід казав: «Олько, яке воно все це старе. Уже тих людей і кісток мабуть немає, а ми пам’ятаємо про них.»

Якби ми ті розповіді батьків чули відкритіше, а не шепотом і все знали і записували, то можливо і ми були б набагато добріші, чуйніші один до одного.

Рідніше ставилися один до одного.
В дитинстві і в молоді роки, коли ми чомусь не слухали своїх батьків, мама говорили «згадаєте мене, коли мене не стане».
Тоді ми думали та то мама так говорять, щоб ми їх слухали.

А коли не стало батьків, то дійсно відбувається так. І тепер я зрозумів, що мама переказували свій стан відносно померлих своїх батьків, з якими хотіли б і порадитися і пожалітися, як старшими своїми близькими, та тепер це було неможливо.

Тепер і мені багато чого хочеться розказати своїм батька, але це неможливо.

В свої молоді роки я звертав увагу, що мама могли зав’язати розмову із зовсім незнайомими для неї людьми і завжди знаходили цікаву тему для розмови.

Тепер, чомусь, часто і до мене звертаються незнайомі люди і я знаходжу теми для спілкування з ними.

А ті хто знає мене давно, звертаються до мене так «ось ти завжди об’єктивний, то поясни, чому поступає, хтось з чиновників, політиків чи керівників так?» Я завжди пояснюю ситуацію так як я розумію і думаю.

Але цікаво, що навіть з часом, від не рядових громадян, чиновників, відомих політиків чую пояснення на таке чи подібне питання і вони за змістом такі ж, як пояснював чи вже написав і я. Багато хто звертаються до мене щоб я пояснив сьогоднішню ситуацію і обставини які є.
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До стор.337. З спогадів моєї мами. Її мама Лукер`я Іванівна в молоді роки працювала на панщині в Ольгополі.(так називалася частина сусіднього села, де тепер був колгосп ім. Куйбишева). Як пояснювали мама, назва села пішла від прізвища пана.

Чітко не пам’ятаю, чи то бабуся впала чи вдарилася, пішла гангрена і вона позбулася ноги до коліна.

До стор.349. Я, сестра Марія і брат Микола вперше поїхали в Болгарію в 1961 році. Надя тоді жила в центрі Софії, на вулиці Іскор 3. Під час нашого перебування в Софії в космос полетів другий космонавт Герман Тітов.

Крім Софії, ми їздили до мами і вітчима Володі Стамболійського в село Боровец. У батьків Володі був гарний цегляний будинок з різними додатковими спорудами. Частина городу була біля хати, через город протікав канал з якого можна було поливати город. Ще частина городу з садом знаходилася в горах.
Володя Стамболійський вирішив нам показати Рильський монастир який знаходиться в горах. Поїхали ми туди на Володіному мотоциклі з коляскою. Вже мабуть ми були не так далеко від монастиря, як несподівано пішов проливний дощ. Ми встигли заховатися в приміщення 

якого то деревообробного комбінату. Там зустрілися знайомі Володі. Вони всіх нас запросили в магазин. Взяли там кожному, мабуть, по 100 грам ракії (горілки). Я не звернув уваги на їхні звички, що з 100 грамами можна просидіти ввесь вечір, а відразу перехилив стакан і випив всю ракію. Володіни знайомі припинили розмови і від несподіванки дивилися на мене, мабуть, як на алкоголіка. Володя пояснив їм, то так п`ють горілку в Союзі. Вони ще довго пили свою норму і вели розмови між собою.

Нам пояснили, що після такого ливню до монастиря ми недоїдимо і ми повернулися в Софію.
В Софії до мене з Миколою підійшов незнайомий. Він цікавився як живеться в Союзі. Потім сказав, що виїхав з Росії під час більшовицького заколоту в 1917 році.
На чужині жити важко коли не чуєш своєї мови, звичаїв це впливає на психіку. Ми поїхали в Болгарію на місяць і через пару тижнів мене брала туга за своєю країною і я вже чекав коли ми вже поїдимо додому.

З Софії я про це вирішив написати своїй знайомій Галі Малій. Брат Микола з за спини прочитав про це в листі і почав сміятися з мене.
До стор.356. Як написано в «Одісеї», я не писав, що в ряди Народного Руху втиснутися не міг.
Мені не зрозуміло для чого і для кого ця неправда написана.

Народний Рух України, це була відкрита для всіх організація, яка утворилася на передодні розвалу «могутнього» Союзу.

Я створив і очолив на заводі «Ленінська кузня», де працював, незалежну профспілку. Моя «Вільна профспілка машинобудівників суднобудівного заводу» входила в Всеукраїнське Об`єднання Солідарності Трудівників (ВОСТ). А ВОСТ, як профспілкова структура, тісно співпрацювала з Рухом.

Як написано «втискиватся» в Рух мені не було необхідності.
Ми всі були одною командою.
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Мали спільну мету і ставили чітке завдання перед собою.

За короткий проміжок часу, в мою профспілку з державної, офіційно перейшло біля 1800 чоловік. Тепер ця профспілка захищала інтереси всіх своїх членів, окремо від державної. Ми офіційно приймали участь в підготовці колективного договору заводу.

Адміністрація заводу продовжувала роздувати стару рану в переслідуванні мене, як голови народного контролю, а тепер ще і як голову незалежної профспілки. Багато хто вичікував, виглядав з за «рогу» і чекав як поступлять зі мною. Якщо я перемагав, то кричали ми перемогли. А якщо адміністрація мене притискала, то ці глядачі замість допомоги мені в захисті, говорили бач ми ж говорили що не треба виступати проти них.

Адміністрація заводу, щоб позбутися від мене, в 1992 році звільнила мене з заводу за скороченням штату.
Керівники заводу всім членам моєї профспілки пояснювали, що Сиваш більше ніколи не переступить поріг прохідної заводу.
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Але через 1,5 місяці, за рішенням Мінського районного суду м. Києва, я був поновлений на роботі і боротьба профспілки була розгорнута ще з більшою енергією.
Мушу визнати, що окремих запроданців адміністрація нелегально пропхнула в мою профспілку і через них одержувала інформацію і намагалася негативно вплинути на роботу профспілки.
Мене обрали членом Координаційної Ради ВОСТ.

В Україні не повинно бути ніяких двомовностей і рускоязичія. Закони і документи в державі видаються державною мовою і якщо невмілі перекладачі будуть їх перекладати, то будуть з`являтися такі непорозуміння як з «втискиванием». Зрозуміло, що можуть бути і свідомі перекручення сказаного чи документів.

Через це і Закони України виходять з дірками бо їх складають рускоязичні депутати, які і в Верховній Раді говорять тільки російською мовою.

До стор.366. Автор завжди слово Незалежність бере в лапки. Здається, що так йому не подобається Незалежна Україна.
Яка 350 років намагалася визволитися від імперських обіймів і амбіцій Росії.

В черговий раз викривляється ситуація із національним питанням в Україні. Що ніби за роки Незалежної України число росіян тут скоротилося на 26%.
Це не так.
Під час царської імперії і соціалістичної теж, на території бувшого Союзу проживало дуже багато євреїв.

За царизму по території України для них проходила лінія обмеження, вище якої вони не мали права селитися і проживати.
Але в Росії про цю дискримінацію євреїв намагаються замовчувати.

Тож, як кажуть, без фотографії видно, що він єврей, але вони писалися «рускій».
Бо як росіян їх менше притискували і, як тоді звучало, «руским у нас везде дорога». Були і українські перевертні, або метиси, також писалися рускім.

Коли розпався Союз і держави стали незалежними, російський інформаційний пресинг не зменшився, а навіть збільшився, але євреї-росіяни стали євреями і масово продовжували виїздити в Ізраїль, США.
Українці-росіяни стали українцями з двох причин:

Перша надоїло скривати національність. Раніше вбачали сенс щоб мати можливість в кадровому русі по владних щаблях.
Бо в тій державі пріоритет надавався росіянам.

Друге багато хто зрозумів, що в Незалежній Україні більший пріоритет буде надаватися національним кадрам. З часом вже не буде того, що було при соціалізмі.

Перша особа на керівній посаді бутафорійно національна особа, а його перший заступник обов’язково росіянин, наглядач від «братнього» народу.
Але наш народ в черговий раз обдурили тим що з паспортів видалели національність
З України в Росію росіяни масово не виїздили, як було з інших республік, особливо Середньоазійських. Їх ніхто звідси не витісняв. Хіба що, друг російських керівників, Кучма з своєю політикою поставив ввесь український народ на коліна і дехто з росіян не витримав того тиску і з криками нас переслідують, подався на обітовану землю.
Але і там не знайшов для себе місця. Я знаю родину, яка виїхала в Росію, але їх там називали хохлами і вони терпіли такі утиски, що змушені були покинути землю обітовану і повернутися в Україну.

То недаремно говорять «Добре там де нас немає».

Ті кого, в свій час, з Росії заслали в Україну, для розтерзання нашої держави і народу, тепер де хто тихенько повертається до своїх господарів, але не всі.

Одного мого знайомого Молчанов, засланий батько, як прокурор, мордував українців Західної України з 1939 року і після 2ї світової війни. Але синок пригрівся в Києві і в Росію не виїздить.
Російські антиукраїнські сили в Україні і сьогодні намагаються зробити все щоб відсунути від влади, уряду українських патріотично налаштованих керівників. Тому, ці шовіністи, професіонали по інтригах, російською мовою постійно з усіх трибун і кричать, що наші керівники непрофесійні і ніби не вміють керувати державою, промисловістю, економікою, щоб похитнути нашу довіру до них. Вони нищили наших патріотичних керівників і громадян всіх часів. Потім на них розповсюджували брехливі історії які намагаються зберегти і сьогодні.

А ті хто вміє знімати шапки з перехожих, то професіонали.

На деякі посади шовіністи кукловоди підбирають українських запроданців-перевертнів щоб хоч інколи вони говорили з нами українською мовою. А деякі запроданці говорять українською, то активно переходять на російську мову, це для того щоб там за хутором Михайлівським їх розуміли без перекладу, як вони топчуть державу Україну і її народ.
Чомусь в «Одісеї» дуже мало приділено уваги сестрам мого батька Сиваша Івана Петровича, тіткам Ганні, Марії, Вірі.

Сестра батька тітка Віра жила в Роздольному. Вона відійшла від православної віри і з`єднала свою долю з бабтиською релігією і коли було напише листи моїм батькам, або сестрі Марії, то вони навіть читати їх боялися і не хотіли. Втягла в ту релігію і сестру Ганну, коли вона переїхала з с.Павлівки жити до синів в Горлівку.

Вона писала тільки за релігію і нічого з особистого життя і родини.
Там нічого не було за її чоловіка Миколу, чи дочку і сина.

В листах ввесь час були якісь прокльони.

Після приїзду до мого батька вона в одному повідомленні в грудні 1992 року тітці Тоні Матяш сказалала, що я помер.
Я одержав, від Марії Обіход, короткого листа написаного нервовою рукою і закапаного слізьми.

В нім Марія просила тільки відкликнутися, якщо те, що сказала тітка Віра є якимсь непорозумінням.

Тітка Марія жила в селі Басань, недалеко від тітки Химки і Сави Дяченок. Коли помер її чоловік Тихон Павленко, переїхала до дочки в місто Маріуполь.
Тітка Ганна була замужем за Микитою Кривоногом. Жила з дітьми в селі Павлівка, біля ставка, поруч з другим сином діда Хоми, Сашком. Коли лишилася дома сама то переїхала до синів в Горлівку, Донецької обл. З Горлівки тітка Ганна приїздила до нас в гості. Мама з Дяченками намагалися зробити так, щоб вона залишилася жити в Тарасівці. Знайомили її з непоганим дядьком, вдівцем Дмитром Кривоногом. Але тепер її протирічча на релігійній основі, як бабтиски, не сприяло тому щоб вона лишилася жити тут.
У мами Ольги Петрівни Гасенко були сестри Ганна, Палажка, Тоня, Лукер`я, а також мама дуже родичалися з двоюрідним братом Михайлом Гасенком, який жив навпроти нас через дорогу.
Тітку Лукер`ю я не пам’ятаю, бо вона померла в молодому віці і про неї мама частіше говорили коли обсипали на цвинтарі і її могилу, коли я допомагав мамі носити пісок для могилок.

Тітка Ганна були замужем за Митрофаном Долею, діти Петро, Марія, Іван, Гриша, Михайло, Микола, Павло, Тоня.

Тітка Палажка, чоловік Іван Хоменко, син Андрій.Жили в м. Пологах, на Красному Хуторі.Мої брати Вітя і Володя Лиходіди в 2007 році сказали мені, що наш брат Андрій Хоменко помер в хаті через те, що вона не опалювалася взимку і він просто замерз.

Тітка Тоня, чоловік Сава Матяш не повернувся з війни, діти Валя, Соня, Сава, від другого шлюбу Павла Лиходіда, діти Вітя і Володя.

В квітні 2007 року Володя Лиходід розказав мені, що меншу дочку тьотя Тоня Матяш назвала Світланою. Але коли почалася війна, то німці знали, що в Сталіна була дочка Світлана і вони ніби всіх дівчаток з цим ім.`ям забирали. Тому тьотя змінили ім.`я Світлана на ім.`я Соня.

Я не знав цього. Ми всі і в післявоєнні роки називали її Соня.

Тому і декількома строчками вище, які написав, до зустрічі з хлопцями, писав її ім.`я Соня.

В кінці зникнення царської Росії і в радянські часи Єкатеринбург (Свердловськ), а тим більше Тюменська область, то були глухі не обжиті краї. Тому «великий Ленін» і відправив туди для знищення царську сім`ю Миколи 2го разом з прислугою і собаками.

Тепер цією подією і виділяється Єкатеринбург від інших подібних йому міст. Періодично згадують в підвалах якого поміщика, здається Морозова, треба було в «Одісеї» написати, більшовики мордували і розстріляли родину царя з сином інвалідом.

Я говорив Феді Сивашу, що рід Сивашів, ще за царських часів, виїздив з Петропавлівки, для проживання, в Воронежську губернію.

Тоді частина територій західних областей Росії в тому числі і Воронежської належали Україні. Після недовгого перебування там, по наполяганню бабушки, залишили Воронежську губернію і повернулися назад в Петропавлівку (тепер Тарасівку Пологівського району).

Мама говорили про це багато, але це все, що я залишив в пам`яті.

Під час вйни 1941-45р. військова частина батька захищяла нафтові родовища біля Грозного. В «Одісеї» прочитав, що наш батько, під час війни в 1942 році, в Чечні зустрів там Долю Петра Митрофановича.

Я про це не пам`ятаю. Це мій двоюрідний брат. Він був старшим з дітей в родині тітки Ганни. Родина була багатодітна, 9 дітей. Їх батько не повернувся з війни. Петро жив в Москві. Після війни кожне літо з дружиною Анею приїздили в село до своєї мами, братів і сестер. Привозив всім скромні подарунки.В тому числі і моїй мамі, як рідній тітці.

Потай, говорили, що він працював в охороні Сталіна.

Петро не хотів щоб щось говорили про його роботу.

Мій батько в складі радянської армії, тікав аж до нафтових родовищ в околиці Грозного. Там їх примусили закріпитися і охороняти нафтові родовища Чечні від німецької армії.

Батько розказував, як там їх терзала німецька армія з німецькими гірськими стрілками. Стрілки на лижах ходили по горах і відслідковували військові позиції і охотилися і за бійцями,
Петро, як службовець внутрішніх військ, вивозив чеченців на виселення.

Тепер у мене виникла здогадка, що переїхати в Чечню батька підговорив Петро. Напевно, по його протекції, був підібраний будинок для батька.
По закінченні війни батько поїхав прямо туди. Листами писав, щоб ми переїздили туди. Мама взяли мене малого і ми поїхали до нього.

Але мама, як і всі жінки нашого роду, виявилася мудрішою батька і далекогляднішою.

Вони зрозуміли, що на чужому нещасті щастя не побудуєш.
Що на тій землі у нас спокою не буде. Колись виникне конфлікт з тими людьми, які повернуться на свою рідну землю, в свій будинок і переконала батька повернутися на свою Батьківщину в Тарасівку.

І дійсно, депортованим чеченцям і інгушам, пізніше, було дозволено повернутися на свої землі. Наша родина того конфлікту уникла.

А от кримським татарам, совети, до розвалу Союзу, так і не дозволили повернутися на їх Батьківщину в Крим, бо заселили його росіянами і житло татар передали їм.

Повернутися їм дозволила українська влада в часи вже Незалежної України з 1991 року.

Але до цього часу проросійське керівництво в Криму гальмує розселення і облаштування їх. На татарському кладовищі в Бахчисараї влаштували ринок і гарцюють на могилах їх предків.

На вимогу татар перенести ринок в інше місце. В липні 2006 року російські сили влаштували масову бійку. Втрутився Президент і тепер намагаються вирішити питання пов’язані з облаштуванням татар.
Наш батько був не багатослівний і про події після перевороту 1917 року, репресії,голодомори,терор, війну 1941 року розповідав дуже мало.
Батько розповідав, що після Кавказу їхню військову частину перекинули в Прибалтику і вони вели бої в болотах з власівськими частинами. Казав, що з цими частинами бої давалися важче ніж з німцями, бо власівцям не було чого втрачати. Чи смерть в бою чи після захоплення їх в полон советами.

До стор.408. Я згоден, що кучмізм на кордоні породив багато хабарників і зайвих крючкотворців.

Але багато, на рівні світових законів, почали вимагати на кордонах росіяни від українців, а у відповідь українці від росіян і громадян інших країн. Не личить все це трактувати, як принизливу видумку українців тільки для росіян.

Після смерті сестри Марії, я захотів побачитися з сестрою Надею, яка живе в Болгарії і після 1991 року в Україну не приїздила.
Потім з`явилася думка побувати біля пам’ятника на Шипці, де ніби є викарбуване наше прізвище Сиваш.

В 2004 році я зібрався і поїхав в Болгарію.
Я не дивувався коли в болгарському посольстві, при оформленні візи, мені повідомили, без страховки, ми вам візу не видамо.

Я не начіпляв ярлики і звинувачення болгарським працівникам.

І мене не дивувало, що на кордоні України з Румунією ми стояли години. Українські і румунські митники вимагали заповнювати подібні декларації і від нас українців.

І нікого з пасажирів не здивувало, а провідники не заперечували, коли румунські прикордонники з митниками почали розкручувати елементи українського вагона. Всі відхрещувалися від того контрабандного вантажу, який вони знайшли за тими перегородками.

Я не мав претензій до болгарських митників і прикордонників, які на своєму кордоні, після перевірки документів, запитали, що запаковано в моїх валізах. І готовий був відкрити свій вантаж, як би не повірили мені на слово.

Мені сподобалася відкритість болгарських митників. У кожного на грудях прикріплені переговорні пристрої і про все, що вони говорили зі мною, десь там фіксувалося. Паралельно тут же вони, по тих пристроях, там уточнювали номери мого паспорта і візи.

Це робилося швидко і просто.

До стор.420.  Із розділу Роздольне.

Виходить, що всі біди ідуть від євреїв. А раніше з Росії звинувачували Симона Петлюру і інших керівників, коли Україна боролася за незалежність, або на короткий час її здобувала, ніби в «утисках і знущанні» над євреями в Україні.

В Союзі ця брехня лягла в основу вбивства Симона Петлюри в Парижі радянським терористом–шпигуном.

Яка непослідовність в підході до однієї проблеми.
По різному написано хто фінансував революційну підготовку до перевороту в Росії 1905 року. Раніше ніби німці, а в 1917 р. в цьому розділі американський банкір Я Шіфф.

Ту брехню, що ніби українці знищували євреїв, або поляків, все залежить в який період, яку карту треба витягнути в сусідній державі з колоди наклепів, перекреслюють міжнародні документи.

Згідно них Україна стоїть на 4му місці в світі серед країн, населення яких рятувало євреїв.

Ізраїль і сьогодні доповнює українцями свої списки праведників.
Це ті хто переховував євреїв під час війни, ризикуючи власним життям.

Під час царської імперії і соціалістичної теж, на території бувшого Союзу проживало дуже багато євреїв.

За царизму по території України для них проходила лінія обмеження, вище якої вони не мали права селитися і проживати. Це села і міста по Житомирщині Рея, Бердичів і так далі.

Але в Росії про цю дискримінацію євреїв намагаються замовчувати.

Та і те що багато євреї писали в паспортах любу національність тільки не єврей, це теж захід зменшити дискримінацію і тиск на них в Росії.

Незважаючи на те що після більшовицького перевороту в органах ЧК і керівних структурах було багато працівників єврейської національності.

Замовчують там і про те, що керівники єврейської національності діяли на Україні проти українців.

Як повідомляють ЗМІ, після 1917 року скрізь де жили українці масово почалася українізація. Але з часом в більшовицькій Росії проти цього почали боротися. За вказівкою еврея Кагановича заборонили українізацію для українців які проживали і в Казахстані. А потім за його правління в Україні був проведений голодомор 1932-33 р.

В той час коли в селі більшість населення не мали освіти, Сиваші і Гасенки намагалися дати дітям хоч початкову освіту.
Це свідчило в той час про задатки інтелігентності цих родин.

Моя мама мала освіту 2 класи церковно-приходської школи, а батько 4 класи, а не 7, як повідомляв Сиваш Микола в «Одісею»
Ми пишемо родовід, а не заповнюємо радянські анкети і прикрашуємо брехнею про себе. Але батько був настільки освіченим, що за теперішніми мірками, можна дати і 7 класів, а може і більше.

Тому, після більшовицького перевороту, совети призначили його вчителем по лікнепу (ліквідація неписьменності).

Та влада пропонувала йому їхати вчитися на вчителя, та його батько (наш дід) не дозволив йому їхати. Казав, в сім`ї дівчата, а ти один хлопець в сім`ї і не буде кому в господарстві працювати. Батько часто згадував, що був би він вчителем, як би відпустив тоді його батько.

До стор.442. Корупції і хабарництву українців навчили радянські специ.

Знайомий автора Кузін згадує, як це все процвітало ще в Афганістані серед радянських хабарників, але тоді про це мовчали.

І треба пам’ятати, що останнім часом вищі і керівні чини в тій державі автоматично належали росіянам. Тому і недивно, що ця зараза заповзла і в Незалежну Україну з радянськими спеціалістами, які були при Кравчуку і Кучмі з його оточенням.

То чи треба тоді так негативно відкликатися тільки про українських, скоріше радянських хабарників, як на стор.408, а про своїх російських вчителів забувати.

До стор. 544. Ще будучи дома я чув від тітки Химки Дяченко, що Вітя Сиваш, після закінчення інституту, поїхав в Вінницю шукати місце щоб влаштуватися на роботу, як казали на цегельню.

Але ніби не зміг там влаштуватися і опинився на роботі в Богдановичах, Свердловської області.

Відповіді на це я не знайшов ні в попередній книжці «Оглянись» ні в «Сивашській Одісеї». Зрозумів тільки пізніше, що то було його призначення (направлення) на роботу в Богдановичі після закінчення інституту.

А чи не докопався хто перед розподілом на роботу до коріння Сивашів і чи не було то заслання вільнодумного, перспективного українця, замість батька, якого той режим не зміг зловити і заслати корчувати сибірські ліси, ближче до мого батька, який вже там пиляв ліс.

До стор.550. Читав попередню книжку автора «Оглянись». В ній згадується дуже багато українських прізвищ розкиданих по всіх закоулках Росії. І як би вони не писалися хто вони в той час були, то всі українці. І міністр І.П.Казанец теж наш.

Так і прізвище наше розкидане по всьому світу, але приходимо висновку, що переважна більшість їх, якщо не всі, колись пішли з одного кореня.

В наше прізвище влилися люди інших націй, але всі ми родичі.

Хоч і не маємо на сьогодні підтверджуючих документальних доказів родства, але це треба визнавати.

З останнього листа Віті виходить, що ми рядом з тим, що запорізький козак Кирило Сиваш, якого я розшукав в архівних документах, це безпосередній наш предок періоду 1727-1765 років і до з`ясування цього один крок. І він буде зроблений.

До стор. 557. Як м’яко і коректно написано про Єкатеринбург 1985 року.

Зовсім не так як про українців і Україну, як малоросію. Хоч ми, в тому числі і автор, заслуговуємо більшої поваги ніж Єкатеринбург.

Зверну увагу на таку неточність в книжці.

Леся Українка, відома всьому світу, як велика українська письменниця.
Вона прожила складне і тяжке життя, будучи тяжко хворою жінкою.

Українка це її письменницький псевдонім. Справжнє її прізвище Косач.

Ця родина була велика і відома в Україні своїми постатями.

Як би її батьки були б не українцями, то про це писали б всі, ще в радянські часи.

В «Одісеї» помилково згадується, що Михайло Драгоманов великий російський вчений. Що великий то це так, але український, а не російський.

Михайло Драгоманов це рідний дядько Лесі (Косач) Українки по матері Олені Драгомановій-Косач (письменницький псевдонім якої Пчілка). Народився він на Полтавщині. То ж він українець, а не росіянин.
Його ім`я носить педагогічний університет в м. Києві.

З російської імперії він змушений був тікати спочатку в Швейцарію, потім переїхав в Болгарію. І довго проживав в Болгарії, де і помер.
Все що попадало з України, та мабуть і не тільки, в Росію царську, а пізніше і при бувшому Союзі, під любими випадками покази, виставки, реставрація, не говорячи про прямі захоплення, часто там залишалися на завжди.
Все там переховували під різними приводами. Картини, скарби з козацьких часів, майно з розритих українських курганів, цінності з музеїв, в тому числі і музею Ханенків з Києва і багато, багато цінностей.

З часом деякі цінності з`являлися в різних музеях Росії, Ермітажі, Третьяковці. Все привласнювали і видавали вже як власні речі

.
   До стор. 567.Націоналізм-це добра риса народу любої країни світу. Це вболівання і відстоювання інтересів кожного народу за свою державу. Націоналісти-це патріоти своїх країн і народів.

В радянській державі цьому слову приклеїли негативний ярлик.

В бувшій державі, якщо людина, патріот своєї республіки і відстоювала національні інтереси свого народу, а не російські, які вважалися інтернаціональними інтересами, рахували за злочин.

Цих людей влада переслідувала, судила і відправляла для розбудови сибірської глухомані.

В усьому світі люди турбуються і відстоюють національні інтереси своєї країни і це дуже добре.

Тільки в бувшому Союзі всім вдовбували в голову, що це негативно. Особливо це звинувачення лунало українцям.

Приклад: При штурмі Рейхстагу в 1945 році було створено 9 груп з червоними прапорами для підняття над німецьким Рейхстагом. Всім  групам повідомили, що тих хто першими підніме прапор над Рейхстагом будуть нагороджені золотою зіркою Героя Радянського Союзу.

Першими прапор перемоги підняла група з прапором під №7. Цю групу очолював українець старший лейтенант Олексій Берест, в неї входили росіянин ст. сержант Єгоров і грузин сержант Кантарія. Коли список з цих трьох осіб, на присвоєння Героя, подали на підпис маршалу Жукову, то він з списку викреслив Олексія Береста і залишив росіянина і грузина. Тому нам всім післявоєнні роки радянська пропаганда вдовбувала в голови, що прапор перемоги підняли тільки Єгоров і Кантарія.

Але справедливість відновилася тільки напередодні 14ї річниці Незалежності України в 2005 році, коли Олексію Бересту за ту подію і мужність було присвоєно звання Героя України.

У складі бувшого Союзу, згідно конституції, були союзні республіки, автономні республіки, області, яким надавався статус національних.

Виходить, що керівники тієї держави не давали собі чітку відповідь, коли союзну державу, ніби, будували за національними ознаками, з правом добровільного виходу з Союзу, національного утворення.
Одночасно шельмували тих хто намагався відстоювати свої національні інтереси окрім російських.

В любій країні світу, взяти хоч би США, де проживають майже всі національності земної кулі, особи кожної національності гуртують свої національні громади. Спілкуються національною мовою, вчать дітей в недільних національних школах, підтримують зв’язки з земляками з материнської держави, зберігають національні традиції, обряди і т. д. Ніхто їх не шельмує, за зв’язки з материнськими країнами, за підтримку своїх національних традицій, мови. Навпаки, держави захищають їхні інтереси. Тому хоч українці в США, Канаді живуть понад 100 років, а їхні діти, внуки досконально володіють українською мовою і англійською.

Тепер, коли з Західних країн громадяни можуть вільно приїхати в Україну, ми бачимо і часто по мові не можна визначити, що вони з іноземної країни, поки не скажуть самі, що вони не громадяни України.

Що давно їхні батьки переїхали в еміграцію. Особливо це відбувалося під час перевороту 1917 року і під час другої світової війни.

Так не скажеш про тих хто з України попав жити в Росію.

Там уже перше покоління намагається не володіти рідною мовою, а про їхніх дітей вже немає чого говорити,вони українською не володіють.

Та навіть ті українці, які виїздили з села, де була українська мова, в армію, жити в місто, поверталися додому і з батьками вже говорили мовою суржику сусідньої держави. «уехала в льопне, а приехала в сьорпне».

В «Сивашській Одісеї» безпідставно проведена червона лінія і нав’язується думка, що майже всі народи світу пішли від етносу, який ніби проживав на територій майбутньої Росії, що першими були росіяни, а решта потім.

Тільки один приклад. Де первісній людині легше було прожити в теплій Індії чи в сибірських снігах. Коли люди ще не вміли робити одяг, взуття, зброю і т.д. В Індії простіше було зробити одяг з листків, а їжу зірвати з вічнозелених рослин. Пізніше, коли вже навчилися шити одяг і інше, ті племена переходили жити в більш північніші райони планети. Зрозуміло, що то була спочатку українська земля, аж згодом, багатьма століттями пізніше, освоювалися холодні райони планети в т.ч. і райони півночі.

В книжці вихвалялися дії, як царизму так і совдепів, про, ніби, їх «лояльність» до всіх народів, яких завоювала Росія.

Проводиться перекручена думка доброти до тих народів, яких Росія захопила силою. Багато говорити не треба. Взяти приклади і дії Росії стосовно тих незалежних країн, які відокремилися, скоріше вирвалися з лещатих обіймів Росії і після перевороту 1917 року і в пізніші часи включно з 1991 роком. Навіть сьогоднішня агресія проти Грузії, в серпні 2008 року. Раніше пересиляли росіян в усі республіки бувшого союзу і через них там контролювали ситуацію. Тепер винайшли іншу технологію для втручання в внутрішні справи незалежних країн. Сочатку на території Грузії в Абхазії і Південній Осетії бажаючим видавали російські паспорти, а потім в серпні 2008 року провели збройну агресію Росії в Грузії ніби для захисту тепер російських громадан.

Видачу російських паспортів практикують і в Україні в Криму і в Одесі.

Та не треба забувати і за теперішній геноцид проти чеченців.
Осколок від бувшої країни, правонаступник Союзу у всіх намагається проводити керовану нестабільність. Про яку я писав раніше.

Це і так звані допомоги по перенесенню «світової революції» іншим країнам світу В’єтнам, Камбоджа, Угорщина, Польща, Чехословаччина, Куба, Афганістан і багато, багато інших країн світу, де воювали і гинули за чужі інтереси радянські і в першу чергу українські , як в Афганістані, хлопці.

В Угорщині в 1956 році загинув син Івана Митрофановича Щербахи, маминого двоюрідного брата. Ці хлопці воювали проти законних урядів тих країн, їхніх народів, за Кремлівську ідею розширення комунізму, інтернаціоналізму на другі країни світу.

З цих хлопців брали підписки про нерозголошення, як тоді називали, військових таємниць. Уже немає тієї країни, а і тепер ті сивочолі хлопці, ще бояться відкрито розказувати про те, що вони там робили і бачили. За виключеннями, розказують як їх вчили перерізувати горла під час перебування в Нагірному Карабасі.

Я знаю тих хто пройшов і Афганістан і Карабах, то духовно скалічені люди.

Крім перелічених країн ще в дуже багатьох країнах «допомагали» радянські хлопці невідомо для кого і для чого.

В роки другої світової війни скільки розстріляно невинних солдатів на території Росії, які не воювали в коаліції з Німеччиною проти Союзу.

Так в Катині на Смоленщині в 1940 році вбито 21 тисячу військових поляків, яких захопили в полон в 1939р. під час захоплення території Польщі, за вказівкою політбюро ЦК КПРС, як ворогів.

Можливо, там розстріляли і батька бувшої моєї дружини.

Дома в них говорили, тільки що він не повернувся з війни.

В сільському меморіалі викарбуване і його прізвище.

Але в хаті висів його портрет, де він одягнений в польську військову форму.

На мої запитання, чому він в польській військовій формі, так ніхто мені і не пояснював.

Для цього винищення не було підстав, просто так комусь захотілося з керівництва Союзу, вірніше їх нищили після захоплення Польщі бо вони могли розказувати як «добре» до них відносилися совети в 1939 році.
Все це до цього часу тепер у Росії, ховають за багатьма замками, щоб правду про все не довідався світ і поляки.

Замість правди про себе можна почути перекручену інформацію про стосунки українців і поляків на Волині.

Народу бувшого Союзі вбивали в голови, що в 1942-1944р.р. Франція, Англія, США вичікували і не відкривали другий фронт проти Німеччини, щоб Німеччина більше обезкровлювала радянську армію. Ми цій брехні вірили.

Та ось тепер показують документальні фільми. Франції, як держави, не було, бо була захоплена Німеччиною. Спочатку там був кволий партизанський рух під керівництвом генерала Де Голя. Франція, як держава, відновилася тільки після розгрому Німеччини в 1945 році. Англія, як острів, блокувалася з моря німецькими кораблями і підводними човнами, а з повітря авіацією Німеччини.

Вона була відрізана від поставок на острів сировини і необхідних матеріалів, як для забезпечення життя людей так і для ведення війни для власного захисту.

Американський флот і авіація на Тихому океані були знищені японським флотом і авіацією в перші дні війни.

Сама Америка була поставлена на коліна. США знадобилося декілька років, щоб відбудувати загублений флот і розпочати повномасштабну війну, спочатку з Японією.

І в той же час, Америка не забувала про свої зобов’язання перед Союзом. І поставляти по лізингу в Союз вантажні автомобілі, обмундирування, продовольчі товари, зброю.

Це підтверджував мій батько Іван Петрович. Він говорив, що ми довго відступали, під натиском мобільної німецької армії, але ожили коли прийшла допомога з Америки, автомобілі всюдиходи «студебекери»,продукти харчування, обмундирування, зброя.

На автомобілях всюдиходах, по розбитих дорогах в Чечні,тепер ми швидко маневрували і з`являлися там де нас німці не чекали.

Коли ці країни вирівняли ситуацію в себе, прижали союзників Німеччини Японію і інших, відкинули німецькі війська з Африки, щоб не одержати удар в спину. Тільки тепер змогли в коаліції Англія, США і Франція, щоб допомогти Сталіну, який в 1939 році розділив з Гітлером Європу, не питаючи США. Англію і Францію. Вони висадилися в 1944 році на клаптик землі в Нормандії, ще окупованої німцями Франції.

То був повноцінний другий фронт, який прискорив отримання перемоги в війні.

Як поспішно Росія вела будівництво, нікому непотрібної камінної дамби від Краснодарського краю до українського острова Тузла.

Всі були в догадках, чому Путін і Кучма заховалися в розпал конфлікту між Україною і Росією, з цього питання.

Тепер можна здогадуватися, що то була домовленість між ними.

А ларчик відкрився дуже просто.

Судохідна частина моря, фарватер, по якому проходять всі кораблі з Чорного в Азовське море, розташована на українській території.

Прохід російських кораблів фарватером оплачується і контролюється.

За фарватером, в бік Росії, ще є український острів Тузла і якщо звузити залив між українським півостровом Крим і російською Таманью, то зміниться швидкість течії з Чорного моря в Азовське море і навпаки, в різні пори року. Збільшення швидкості течії змиватиме піщану територію українського острова Тузла і через певний час він просто зникне.
До цього часу блокується і не підписується лінія кордону в цьому районі між Україною і Росією. Після зникнення острова стане питання про прохід спільного кордону тепер по фарватеру.

Хоч це не такі великі гроші для держави, але за прохід російських кораблів в Азовське море уже не треба буде платити Україні.
І найголовніше, прохід кораблів уже не контролюватиметься з українського боку.

На сьогодні в 2006 році острів  Тузла, в результаті змиву, скоротився на 800 метрів. Якщо його не укріпити камінням , як Росія штучну дамбу, то задум «братньої» країни здійсниться.

До стор.568. З дослідженням англійських вчених стосовно знання двомовності і збільшення інтелектуальності людей, які знають декілька мов, я згоден. Спостерігаю зменшення інтелектуальності російськомовних в Україні, які за все своє життя в Україні не здатні вивчити українську мову з відповідними наслідками.
Аналогічна ситуація спостерігається і в країнах Прибалтики.

Інтелектуально розвинуті люди приїздять в Україну пізніше і швидко оволодівають українською мовою і досконало нею володіють.

Це в приклад, навіть, багатьом депутатам Верховної Ради України, які не можуть розвинути свій інтелект, особливо комуністи і регіонами, яких українці вважають п’ятою колоною сусідньої країни.

Певний час нам нав’язувалася помилкова ідея, що якщо з українцем заговорять російською, то треба переходити на російську. Це правило не поширювалося на інші мови.
Скоріше це виховувалася зневага до своєї української мови.

В грудні 2005 року я був на роботі. Подзвонив невідомий і коли почув, що я говорю з ним українською, запитав «а почему ви не переходите на русский. Етически вы должны говорить на том языке на каком говорять с вами». Я запитав, а що ви не розумієте української. Відповідь «понимаю». Далі я продовжив, що тоді етично вам перейти в розмові зі мною українською.

Як зірвало того шовініста. Він став погрожувати мені, що я не буду більше тут працювати. Пізніше я вирахував того подонка.

І зрозумів, чому в інших країнах таких викидають за паркан своїх країн.

Українці, майже всі володіють двома і більше мовами. Тому раніше вони стають готовими до призначення на різні керівні посади.

Це видно по бувшій державі і спогадах в «Одісеї» і «Оглянісь».

Кращих вчених і фахівців забирали тоді в Москву, в наукові центри на території Росії, окремих, на різні керівні посади , тодішньої держави.

Тепер, коли відкрили кордони в багато країн світу, там з задоволенням приймають українських фахівців.
Але ні в одній країні світу національні меншини не керують країнами.

Їхні окремі представники, а не масово, є в державних структурах і вони можуть підняти питання яке хвилює меншину, але його приймуть якщо це не суперечить державі, всьому народові країни.

Їм дозволяють проводити мирні демонстрації, забастовки і відстоювати свої права. Але не дозволяють вносити безлад в життя країни, який ми бачимо в Україні і не видно йому кінця.

Скільки українців виїхало в інші країни. В деяких країнах їх сотні тисяч.

Але вони працюють на робочих місцях на яких не хочуть працювати місцеві. В Канаді, де проживає українців більше мільйона, як передають, тільки один українець на високій посаді, губернатор провінції.

В Італії, ~500 тисяч українців, але їм ще дозволяють виносити судна з під старих італійців, а державою керують італійці.

Стосовно роздрібнення слов`янських націй.Як повідомляють ЗМІ після розвалу Союзу.
Не тільки слов`янські нації тікають з Росії, а і мусульмани.

Діляться і інші країни. Одні цивілізовано, Чехословаччина, другі ні- Югославія, де з 1991 року знищили десятки тисяч, якщо не сотні тисяч людей, не сербів за національністю.

До стор.569. Зменшення кількості національних меншин в республіках які відокремилися від Росії.

В Росії можна спостерігати ще одну ваду, називати російськими громадянами всіх кого вона захоче. Навіть злочинця з кучминої команди, Бакая, який втік з України ховатися в Росію.

Був відомий хореограф танцівник Серж Лефар. Його ім.`я в Союзі заборонялося навіть вимовляти. Він з Києва виїхав в Францію. Там своєю працею прославив і Францію.

На його могилі в Парижі написано «Серж Лефар із Києва». Франція не боїться сказати, що він і її гордість і України.

Сусідня держава це протилежність Франції і іншим країнам.

Спочатку з України засадили Н.А.Бердяева в Вологодську в’язницю, щоб пізніше писати, що і він належить до національних світил Росії. Це тільки один із десятків тисяч аналогічних прикладів.

Сергія Королева, уродженця з Житомирщини, посадили в в’язницю. Пізніше він став батьком космонавтики в Союзі.
За Ціолковського, трубили що це російський вчений, а насправді це наш нащадок українського гетьманського роду.

Українська родина Федора і Михайла Достоєвських.
Словом національні інтереси, національна держава, в Союзі і Росії маніпулювали, як їм було зручно.
Коли в тій чи іншій країні світу певна група вела війну за розкол своєї держави і відокремлення від основної держави, або здійснювали переворот в ній, туди совети засилали військових.
Солдати, переодягнені в цивільне із документами на якогось «селянина» Хуана. Так було в 1961 році, коли на Кубу відправили ракетні війська під ніс Америці.

Про це розказав нам, ще в 80ті роки офіцер, який там був, а тепер проводив навчання з офіцерами запасу в танковому училищі м. Києва.

Коли хтось із народів не хоче жити в складі Росії, веде боротьбу за відокремлення від Росії, таких борців, як і в радянські часи, називають «купкою бандитів», а останнім часом модним словом «терористами» і проводять геноцид на цих територіях.

Щоб в майбутньому не було кому продовжувати цю боротьбу.
Ще в царській Росії був відпрацьований засіб розпорошувати народи бунтівних нації по різних губерніях щоб там вони не складали критичної маси,а вожаків цих націй відокремлювали від всіх і відправляли в гулаги. Приклад: засуджений в Росії до ув’язнення в 1775 році останній кошовий отаман Запорозької Січі Петро Калнишевський просидів на Соловках до 1803р.
В лавах борців в Чечні є не тільки чеченці, а і інші народи, які там проживають і хочуть незалежності від Росії.

Після війни 1945 року, та і раніше, подібні ярлики причіпляли                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 українським воїнам УПА і іншим.

До стор. 584.. Вина в аварії в 1986 році на Чорнобильській АЕС персоналу і її керівників була менша ніж її московських проектантів, на чолі з академіком Александровим і експериментаторів, які вимагали проводити дослідження на тому об’єкті, в центрі Європи і за 80 км від Києва.

Після аварії, за вказівкою ЦК партії з Москви, інформація про неї була закрита. Точніше, ішла дезінформація.

Всім нав’язували ідею, що нічого страшного не трапилося.

Як би радіоактивні хмари звернули на північ Росії, а не на Західну Європу, то брехня б взяла гору. Люди б вимирали і не знали від чого. З того ЦК лікарям навіть вказували, які діагнози ставити хворим, тільки не радіоактивне опромінення.
Було б так, як в Союзі на території Семипалатинської області Казахстану провели перше випробування атомної бомби на відкритій місцевості з розміщенням споруд, тварин, людей і солдатів. Гахнули, все опромінили і мовчок.

Вранці 26.04.1986 року, після вибуху, в Прип’ять приїхало з Києва більше 1000 автобусів. Спочатку всі вичікували до вечора, чекали вказівки з Москви. Аж потім вантажили населення без речей ніби везли їх в ліс, для збору грибів. За день було вивезено 50 тисяч чоловік.

А керівництво республіки, всупереч забороні, з перших годин аварії, таємно вивозили свої сім`ї з Києва.

Інформація просочувалася і в дні 1-2.05.86р. на вокзалах Києва було пів Києва. Всі намагалися, як можна швидше з сім`ями, покинути Київ.

1.05.86р. за вказівкою з Москви провели парад і демонстрацію. Генеральний секретар компартії СРСР Горбачов пригрозив Щербицькому, якщо не буде демонстрації, покладеш партквиток.

6.05.86р. через Київ провели міжнародний велопробіг.

Ці бутафорії проводили для того, щоб показати світу, що ніби нічого страшного не трапилося.
Це робили для тих хто нічого не бачив і не знав.

В Прип’ять, через воєнкомати, везли чоловіків для ліквідації аварії. Молодих солдатів заставили лопатами збирати розкидані вибухом радіоактивні куски урану на даху станції.
Про їх здоров`я влада не турбувалася.

В грудні 1986 року, я лежав в лікарні з одним ліквідатором з Орджонікідзе, Дніпропетровської області. Горло і легені в нього все було обпалене радіоактивним пилом.
Говорить, що в Дніпропетровську вже неодноразово чистили йому горло від радіоактивного пилу квачем, як ствол гармати.

З перших днів аварії, за повісткою воєнкомату, їх 50 чоловік відправили в Прип’ять, на залізничну станцію, приймати вантажі, які тепер надходили для Чорнобиля. Вони два тижні працювали роздягнуті до пояса і без масок, бо не дозволяли говорити їм про небезпеку.
Через два тижні заставили одягнутися, але ніяких заходів безпеки не дали. Через місяць їх змінили іншими. Тепер, каже, всі 50 лікуються, тільки в різних місцях.

Відповідальності за збитки і сотні тисяч скалічених людей не несе ні Москва з проектантом реактора Александровим, ні керівники ЦК, ні Росія, як правонаступник Союзу.

Звинуватили керівників АЕС, ніби в недбалості. Причина в конструкції реактора і непередбаченому конструкцією експерименті.

Компенсації за скалічені життя ніхто не зробив.
Масово вимирають ліквідатори і ті кого вивезли з забрудненої зони по штучно збудованих селах і ті села катастрофічно пустіють.

Тільки нерозумні керівники, могли будувати АЕС над Києвом з населенням тоді в три мільйони чоловік, або свідомі авантюристи закладали загрозу місту.

Спочатку, вище Києва, збудували Київське море. В випадку прориву греблі, від аварії або військової небезпеки, вся нижня частина міста буде зруйнована. Пізніше додали ще одну загрозу місту ЧАЕС за наполяганням проектувальників і рішенням ЦК КПРС.

З 1986 року всі міста, містечка і села навколо Києва мають статус забрудненої зони, а мешканцям Києва свідомо цей статус не дали, бо три мільйони людей і ніякий союзний бюджет фінансового навантаження, за масштабну аварію не хоче брати.

Ось і лікуємося тепер хто як може. В 1993 році мені оперували щитовидну залозу.

Кожен якусь болячку пов’язану з підвищеною радіоактивністю має.

До стор.585.«Сходить на храм», в «Одісеї» написано, що не змогли пояснити суть цих слів. Це через відірваність дослідників від місцевості і не вірне тлумачення цих слів консультантами.

«Сходить на храм» це не сходити молитися в храм, або піти до церкви, як кажуть в Тарасівці.

Влітку, в червні місяці, є релігійне свято Трійця. В цей день в Петропавлівці і Решетилівці (Тарасівці) відмічають релігійне свято Храм.

Родичі, рідні, знайомі, близькі люди з інших сіл і міст проживання в цей день ішли в церкву, а з церкви, за запрошенням з минулого року і без нього, ішли до своїх рідних в Тарасівці на трапезу.

В селі до цього свята ретельно готувалися. Було вдосталь, на той час, їжі, напитків, необхідна, по тих часах, кількість горілки.

Горілки українці, вживали мало. На 20-30 чоловік досить було 2-3 літри горілки. Самогонку, мама теж робили самі з буряків.
Хліб для сім`ї мама пекли один раз на ввесь тиждень. Клали його в кімнаті на лаву і накривали рушником. Навкруги по тісту проводили ножем. Хліб підходив і в цьому місці утворювалася нерівна шкуринка.

Кожен намагався першим відрізати цей шматок хліба і натерти його або часником або цибулиною. Мамин хліб завжди був дуже смачним.

Горілку пили малими стопками, а жінки, як правило, не вживали горілку зовсім. Для них була вишнева настойка. Це слабкіше за вино, але солодке і дуже приємне на смак питво.

Після денного застілля всі були тверезі. На цих зібраннях обговорювали все і всіх. У кого хто народився, відійшов в інший світ, скільки худоби, які врожаї були і будуть, які плани і т.д. Святкували до полудня.
По полудні починали гості розходитися, роз’їжджатися по своїх селах, домівках. Бо казали, що ще дома треба поратися по господарству.

Цей захід називався «сходити на храм» до когось, Івана і Ольки (як називали мою маму)

В інших селах храм відбувався в інші релігійні свята.

Так в Басані, здається, на Успіня Присв`ятої Богородиці.
Це остання неділя серпня місяця. Ішли на храм до Савки і Химки.
День коли відбувався храм був пов'язаний з назвою церкви в селі.
Якщо село велике і в селі дві церкви, зрозуміло з різними назвами, то село по обряду, ділилося на дві частини. Все залежало, яка частина села відносилася до даного приходу (церкви).

Такі ситуації виникали після того як совети почали укрупнювати села і з’єднувати їх. На початковій стадії утворювалося село і в ньому будували свою церкву.

Завжди згадую це свято. Будинок і в середині мама білили.В кімнатах у нас було чисто прибрано і все було вквітчане зеленими гілками з осокору, а на підлогу стелили зелену траву (осоку).
Ще це свято називали зелені свята.

Коли гості розходилися, мої батьки останніми проводили Дяченок. Мама ішли проводити тітку Химку і ще продовжували обговорювати різні теми, які не обговорили за цілий день. Дядю Саву проводив батько. Вони говорили менше, але починали голосно і вдало співати, особливо вмів і любив співати дядя Сава. Інколи до них приєднувався мій двоюрідний брат по мамі, Доля Іван Митрофанович. Він теж любив співати.

Тітка Химка ніколи не верталася, щоб, як теперішні жінки, забрати «п’яного» Савку додому, бо мов би він не второпає куди іти.
То були родинні свята і тверезі люди так відмічали його.
Тішилися своїм зустрічам всього роду і близьких, раділи спілкуванню.
В післявоєнні роки 1945 року батько і дорослі чоловіки голилися «опасними» бритвами.

Згадую, коли бачу дядю Саву Даниловича Дяченка він завжди гарно поголений, але під носом завжди залишалися декілька не зрізаних волосин, бо не підводив бритву близько до носа, щоб не порізатися.
Співати, в ті часи, любили не тільки на святах, а і по дорозі на роботу чи з роботи.

Я ріс коли уже були колгоспи. Люди зранку спішили на колгоспну роботу, а вечером поверталися додому. Поля були і далеко від дому. Раніше завжди на роботу ходили пішки. Пізніше везли возами, чи в причіпах тракторів, а в останній час вантажними автомобілями.

Бо колгоспних волів і коней поїли.

Здавалося жінки і дівчата натомлені роботою, але по них цього не скажеш. Вони дружно, весело і злагоджено співали.
Цей спів луною котився по всьому селі.

Коли з`явилося радіо, телебачення люди ніби поніміли, поглухли. Тепер можна було чути тільки п’яні голоси, яких почало зявлятися більше.

Ось на тих святах все розказувалося, все чого ми не зуміли запам’ятати, записати, зафіксувати про нашу історію, про наш родовід.

На фото 96 «Одісеї» не онкологические (ракові) ендопротези, а треба читати ортопедичні протези.

Під час навчання в інституті, на тренуванні в 1961 році я одержав травму колінка. Воно мене турбувало, але я боявся операції, бо більше тоді їх робили невдало і після такої операції, могли замкнути колінний суглоб.

До 1982 року, хвороба настільки ускладнилася, що я наважився на операцію на колінку. В лікарні на Подолі зробили операцію невдало.

Більше того, знайомі бувшої дружини з якими вона домовлялася про наркоз, анестезіологи із-за неякісного чи невірного наркозу спричинили, що у мене приключився персистируючий гепатит печінки, від наркозу, який дає знати ввесь час і тепер.

Тоді я був сім місяців з милицями

Це ускладнення хвороби печінки відразу привело до розростання кісткових нашарувань в суглобі колінка. І тепер в 2006 році лікарі ставлять питання щоб я погодився на чергову третю операцію для заміни оперованого суглоба на ортопедичний (штучний) суглоб і поставили мене в міністерстві охорони здоровя на чергу на суглоб.

Повторно робив операцію в 1983 році професор Скляренко. І ось там я почув прізвище, тоді відомого, ортопеда травматолога в Москві Сиваша.

У мене була думка, а якщо поїхати до нього на лікування, але вирішив, що це нереально. І аж тепер з`ясував, що той світило, мабуть, хоч і дуже далекий, а наш родич.
Після операцій мене переводили на лікування в водолікувальну лікарню №20 на Подолі. Після процедур я на милицях виходив на вулицю і відпочивав на лавочках. Інколи до мене підсідали інші хворі. І ось там я побачив хворих з церебральним паралічем. Я запитував, що тут я бачу хворих з такою хворобою, а в місті їх ніде не видно. Вони мені відповідали, що радянська держава рекламує, що в неї здорове суспільство, а щоб іноземці не бачили таких хворих, то з них беруть підписки, що вони не будуть з`являтися в громадських місцях. Тобто сидітимуть тільки дома і в лікарнях, якщо їх туди покладуть.
Кожен має свою думку і має право її виказати, а також розповісти про ті події в яких жили наші рідні і ми і кожен повинен їх сприйняти без образ.

В 2000 році я пішов на пенсію.

Після померанчевої революції 2004 року знову влаштувався на роботу.

На Пасху 2005 року мені випало бути на роботі. (у Тарасівці на це свято казали Паска. В словнику я знайшов, що українське слово паска перекладено на російське пасха. Але зараз це свято в українській мові чомусь пишуть Пасха.)
Спостерігав людей, які ввечері і вранці ішли в церкви з кошиками.

Мені пригадалося моє далеке дитинство.
Мама, народилися далеко до 1917 року. Коли релігію шанували і до всіх  релігійних свят готувалися завчасно і з знанням обряду

Від цього маму вже ніхто не міг позбавити і після 1917 року.

Мама вже за декілька днів до свята Паски турботливо готували різні страви.

Варили холодне, узвар, пекли паски, пиріжки, варили і фарбували яйця. Колотили свіже масло і багато інших страв, які вони пам’ятали з свого дитинства. Як робили це їх батьки.

Ця процедура передавалася з покоління в покоління.

В цей день повинно було бути на столі не менше 12 страв.

Вечером в суботу клали всього потрохи в кошик, частіше в сумку. Одягалися в чистеньке і святкове хоч і бідне, одягали чистенько мене і ми йшли до церкви на ніч.

Церква була в центрі села. Під церкву тепер використовували сільську хату. Знаходилася вона за 2,5 км від нашого будинку.

Рядом з нею лежали гори цегли від старинної церкви, яку підірвав, як казали мама, комуніст, однофамилец наших родичів, Борис Дяченко з Тарасівки, тікаючи від німців в 1941 році.

Ту цеглу в селі ніхто не брав на свої потреби. Боялися, що то з Божого Храму. Пізніше той страх вивітрили атеїстичними пропагандами. І внесли в душі людей крадіжки, злочинність і п’янство.
Пізніше на тому місці збудували стадіон, а потім там побудували новий сільський клуб.
Біля церкви завжди збиралося дуже багато людей різного віку.

В церкві ішла служба всю ніч. Після півночі священник, хор і постійні помічники, які допомагали в церкві, виходили на подвір`я з церковними атрибутами (хоругвами). Священник правив службу на подвір`ї і вся процесія рухалася по колу кругом церкви. В колону приєднувалися прихожани.

Перед ранком починалося освячення всього, що люди принесли з собою. Ставили кошики, сумки також колом навколо церкви, розкривали їх і кожен намагався запалити свічку.

Священник ішов з молитвою і кропив все і всіх свяченою водою.

Після освячення ми ішли додому і намагалися донести додому запалену свічку.

Це не завжди вдавалося.

Якщо доносили свічку запаленою, то це вважалося добрим знаком.

Приходили додому стомлені, але мама були дуже задоволені подіями. Вся сім`я, почувши повернення мами, вставала, ішли вмиватися.

В цей ранок треба було вмиватися свяченою крашанкою.
Вмивалися водою, а свяченою крашанкою водили по обличчю.

Всі допомагали накривати стіл приготовленими 12ю стравами.

Трапезу починали з посвячених продуктів, а після вже їли все, що було на столі.

В 12 страв не входила горілка і її в ті дні ніхто не вживав.

Кожен з дітей, приблизно, знав скільки його особистих крашанок.

В день Паски на вулицях збиралися святково одягнені дорослі і малі. До цього дня, для розваг, дехто готував кітьки.
Це кругле пониження в землі, як сковорідка, діаметром 1-1,2 метра з гарно ущільненою землею. В одному місці був пологий спуск.
Бажаючий грати ставив на вершину крашанку і відпускав її. Вона котилася вниз і по кітьку до тих пір доки доторкалася до іншої, яка вже там була.

Та крашанка вважалася виграною. Гравець знову ставив крашанку на спуск. Це повторювалося до того часу коли крашанка покружляла і не доторкнулася іншої. Ця крашанка лишалася в кітьку.
Ставив крашанку інший гравець.

Так продовжувалося цілий день.

Хто програв свої крашанки більше не грав, або спішив додому за новою порцією, або у когось позичав щоб розкрутитися.

Чи то були і є братніми стосунки керівництва сусідньої країни відносно України.

Пошлюся на ті стосунки, які багатьом відомі і не вимагають глибокого аналізу.

В 1654 році гетьман України Богдан Хмельницький ніби погодив з Росією, аналогічно, як і з іншими країнами, угоду про військову допомогу при захисті державних інтересів двох країн. Інші інтереси обох незалежних держав залишилися самостійними.

Є достовірна версія, що Богдан в 1654 році ні яку угоду про обєднання  не підписував. Це підтверджують і дослідження німецьких вчених
Після смерті Б.Хмельницького Росія після 1659 року всадила в гетьманське крісло його сина Юрія і примусили його підписати якусь угоду, а потім її в односторонньому прядку переписувала на свою користь, щоб тиснути на українців, але оригіналу її ніхто не бачив.
Зрозумівши це наступні гетьмани України намагалися вийти з угоди з Росією. Але тепер сусідня країна використовувала Україну, як свою власність, свого васала.

Перед смертю Богдан Хмельницький передав Гетьманську булаву і всі козацькі клейноди Іванові Виговському. Відразу після смерті Богдана, в 1659 році Росія послала на Україну 200 тисячну армію під командуванням Трубецкого, Пожарського і Ромодановського для повного захоплення України. На своєму шляху вони знищували все і вирізаючи мирне населення. Така трагедія була і з містами Борзи і Ніжин.

Вона дійшла до Конотопа, але 4 тисячний козацький гарнізон разом з населенням 70 днів стримували подальший їх наступ. За цей час гетьман Іван Виговський зібрав своє військо близько 60 тисяч і підійшов до Конотопа. В цім бою в червні місяці російська армія зазнала нищівної поразки і втратила до 50 тисяч бійців. Але казаки до кінця цю перемогу не закріпили, не пішли на Москву. Пізніше Росія знову знахабніла.

Цар Олексій грамотою затаврував Виговського зрадником.

За радянських часів про цю поразку Росії нам не говорили ні в школі ні в пресі, Ми могли тільки випадково десь почути про конотопську битву.
Пізніший цар Петро 1 постійно вимагав щоб на різні будівництва в Росію присилали все нові і нові партії козаків. Вони будували в північних болотах і нову столицю Росії Санкт-Петербург і тисячами там гинули.

Черговою спробою розірвати, тепер уже підписану неповнолітнім  Юрієм Хмельницьким кабальну угоду з Росією, вирішив гетьман Іван Степанович Мазепа.
Для цього таємно заключив угоду з шведським королем Карлом 12.

Але зрадники українських інтересів з гетьманської старшини Іскра і Василь Кочубей донесли про це Петру 1 і задум Мазепи не вдався. Військову таємницю шведів передали Петру 1 і 27 червня 1709 році шведська армія під командуванням короля Карла ХІІ і Запорізькі Козаки начолі з Мазепою зазнали поразки під Полтавою.

Армія гетьмана Мазепи відступила в Бессарабію і там під Бендерами Мазепа при несприятливих погодних умовах раптово помер 22.09.1709р.
Щоб відомстити Мазепі, кат українського народу, ПетроI наказав знищити тодішню столицю гетьмана Батурин. В результаті російські війська винищили все населення Батурина, а саме місто пограбували, зруйнували і спалили.
Могила гетьмана Мазепи була у місті Галац, тепер це територія Румунії. Перше глумлення над його могилою було за наказом Петра I. Друге було здійснене в період другої світової війни 1941-1945р.р., за наказом маршала Жукова могилу підірвали, а за наказом Чаушеску пагорб, на якому була могила, розгорнули. Так що багато наших ворогів до останнього часу, навіть через 300 років, намагається знищити символи нашого народу і зробити все щоб викреслити з історії і пам`яті народу відомих діячів українського народу.
Тільки тепер через 300 років і новій владі України, Ющенко підписав указ про відбудову Батурина. Роботи по відбудові ведуться.

Гетьману Івану Мазепі, кат українського народу приліпив клеймо-ярлик зрадника. Цей ярлик писали і говорили до останнього часу.

Не відставала від царя і московська церква.

Московська церква винесла гетьману Мазепі анафему (прокляття).

Для Петра Iго і росіян Іван Мазепа зрадник, а для українців-патріот свого народу, національний герой України.

З тими заклинаннями на адресу Мазепи я неодноразово бачив записи в архіві в документах, які видавалися виключно в Росії.
Тому в них писали: «…Земля виділена тому то за указом Мазепи зрадника…».

Але дійсних зрадників в Росії завжди вшановували достойно.
На території фортеці, яку будували царі на Печерську в Києві, для захисту своїх південних кордонів, побудували пам’ятник Іскрі і Кочубею, які зрадили Мазепу і донесли Петру I про союз Мазепи з Карлом XII.
В наступному 2009 році Україна буде відмічати 300 років битви під Полтавою і смерті Івана Степановича Мазепи.

І ось керівники Росії запропонували Україні разом відмітити цю дату.

Як можуть дві країни відзначати цю протилежну подію, коли для них все розглядається по різному. Для Росії це перемога з допомогою зрадників, а для України це намагання керівників і народу звільнитися від російського ярма, деспотизму, яке тоді не вдалося.

Відзначати цю подію разом ми можемо тільки з Швецією, так як ми тоді були союзниками і разом не змогли отримати бажану перемогу.

І ось в червні місяці 2009 року в Україну, в Полтаву, для відзначення 300 річчя битви, приїхало багато нащадків воїнів шведської армії які загинули тоді і полоненних, яких за наказом Петра І відправили в Сибір і протримали там від 10 до 12 років.
До 1775 року Запорізькі козаки разом з російськими військами вели війни проти Турції і Кримського ханства. З допомогою Запорізьких козаків була здобута перемога над ними.
Тепер Запорізська Січ уже була не потрібна російському царизму, навіть більше, скоріше небезпечна для Росії.

Російська 100 тисячна армія з Криму пішла на північ, ніби в місця дислокації, а Запорізьких козаків ще лишили в Криму. Використавши момент, що Запорізьку Січ немає кому захищати, німкеня, дружина Петра 1го,Катерина 2га віддала наказ, підступно знищити Запорізьку Січ.. Що і було зроблено, використавши момент, що її захисники ще не повернулися з Криму. Це відбулося на свято Трійці. Те що то був підступний задум проти Запорожців України, доказано пізнішими подіями.
При захопленні Запорізької Січі був наказ стріляти шрапнеллю і полонених не брати. Після розгрому Запорізької Січі, козаки, залишки Січі, документи перенесли в Крим на татарську територію.
Тепер на південних кордонах російських колоній не було кому захищати від кавказьких народів, Турції. Царизм зрозумів, ніби, свою промашку і створює нові озброєні загони, але тепер на Кубані.
Туди були переселені залишки Запорізьких козаків.

Те що Кубань, Ставропільщина населені українцями ще з тих часів, я переконався коли в 1984 році був у П’ятигорську на лікуванні, після операції. Корінні мешканці тих місць, які працювали в санаторіях, вільно володіли українською мовою і розповідали про своє українське коріння. А з мапи в кінці цієї частини бачимо що Краснодарський і Ставропольський краї на початку 20 століття входили в склад України.
Та і до останнього часу по Росії їздить Кубанський козачий хор українців. Приїздить він часом і в Україну.
Особливо тепер після 2005 року.

Вважаю, що не випадково на Кубані наш дід Гасенко Петро Оксентійович, створив свою справу, маючи підтримку місцевих українців, а можливо і родичів, які там жили. Та на той час це були українські землі.
В подальшому продовжується глумлення над українським народом, українською мовою. Наприклад, крім неофіційних заборон всього українського, переписувалися українські прізвища на російський манер, зміною закінчень.
Видавалися укази Петра 1го, Валуєвський, Олександра 2 про заборону української мови. За всю історію перебування України під російським ярмом, українську мову офіційно забороняли «старші брати» 174 рази
В царські часи, після знищення Запорізької Січі, і за советів все робили щоб споконвічні українські землі, колиску Запорізьких козаків зрусифікувати. Домогтися того щоб українці забули за своїх нащадків.

І багато чого вони домоглися в Запорізькій, Дніпропетровській і інших південних областях України.

Тепер українському народу треба все відновлювати і до цього докладає зусилля Віктор Ющенко. Але це дуже турбує російське керівництво.
Тому і чуємо тепер, що української мови ніби не було і немає.

Під час російського більшовицького перевороту в 1917 році, Польща і Фінляндія зуміли відірватися від Росії.

Україну ж московські правителі тепер уже більшовицького складу намагалися будь що утримати в своїй орбіті.

На Україну з 1918 року засилалися російські головорізи Муравйова. Які в черговий раз вчинили різню в Києві.

В 1920 році обманом використали армію Нестора Івановича Махно, нашого земляка з Гуляйполя, для чергового заволодіння Кримом, а після цього по зразку Катерини 2ї, віддали таємний наказ Фрунзе знищити Махна і розстріляти в спину його армію. Бо він тепер теж був загрозою більшовикам на півдні України, та і не тільки.

Що було і зроблено.

Дійсно відпрацьована система дій сторіччями.

Потім «братній народ» влаштував на Україні низку голодоморів 1921р,1932-33р.р.,1947р. Це був геноцид українського народу, за те що він не сприймав російський більшовизм в себе і селяни не хотіли вступати в колгоспи і віддавати, десятиріччями нажите родинне майно.

В 1947 році Сталін годував переможених в Європі. Щоб міцним західним країнам показати, що Союз ніби могутня і міцна продуктова держава. Все зерно вивозив в Німеччину і інші країни, а ми вимушені були їсти лободу, кропиву, грицики і іншу траву, щоб не вмерти з голоду.
Після 1945 року, якщо зібрали з поля врожай і хтось після комбайна, з цього поля зібрав колоски і його зловили, то тих людей влада садила до в’язниці на термін від 5 до 10 років.
Народ обкладався непомірними податками. За кожне фруктове дерево, при Сталіні, платили податки. В селі більшість людей повирубували дерева. Тільки мої батьки чомусь не рубали сад.
Тому коли достигали фрукти ми змушені були стерегти сад цілодобово. Робили в саду курінь. Вдень охороняли ми з братом Миколою, а на ніч приходив до нас в курінь батько.

В 1939 році, по зговору Сталіна з Гітлером, згідно таємної угоди Молотова-Рібентропа, було розділено Польщу. Одночасно, західну її частину окупувала Німеччина, східну-радянський Союз.

Українці західних областей з радістю вітали радянські війська за возз`єднання з основною частиною України.

Та радість та була недовго. Відразу, людей тих областей, почали заганяти в колгоспні стійла, відбирати майно.

Люди змінили радість на незадоволення. Чекістам і нкведистам різних мастей була «робота» в Західній Україні. Результатом їх «роботи» до 1941 року було розстріляно 40 тисяч на місці, 1 мільйон населення, як дармову робочу силу, вивезли в Сибірські простори на лісоповали і інші роботи.

Більша частина тих людей знайшла там собі вічні домовини. А з повідомлення СБУ, до 1953 року розстріляли 155 тисяч.
Хто лишився в Західній Україні, зрозуміло, з`єдналися з загонами УПА і тепер боролися за Незалежну Україну.

З 22 червня 1941 року Червона Армія, керована ленінською партією більшовиків драпала від німецьких військ аж до Волги.

Залишила на призволяще все населення України.

Молодих хлопців і дівчат 2,5 мільйони німці вивезли на роботи в Німеччину. Серед них була і моя сестра Марія.

Через декілька років, з боями Червона Армія поверталася на Україну знову. Тепер всіх кого вона тоді лишила на призволяще і підлітків, які підросли, тепер хапали, звинувачували, що вони ухилялися від захисту Союзу і без зброї, попереду Червоної Армії кидали проти озброєної німецької армії.

Це розповідав нам наш батько, як свідок. Він казав,що коли дійшли до України, то їм стало легше. Бо спеціальні загони хапали підростків і хто втік з німецького полону і кидали їх на німців попереду війська.
Тим хто просив дати їм зброю говорили, зброю добудете в бою у німців. Це був черговий геноцид тим людям, яких кинули в 1941 році.

Зрозуміло, що з тих хлопців лишилися в живих одиниці і ті покалічені.

Бо їм говорили, змийте «свою провину», що жили на окупованій території, кров`ю, тобто їх повинно було свідомо скалічити.

Восени 2005 року під м.Токмаком, Запорізької області, ЗМІ повідомили, що знайшли залишки біля 12 тисяч тих нещасних, і ще трагічніше, що то були жінки.
А ось 7.05.2009 повідомили, що під Молочанськом Запорізької обл.знайшли ще 450 жіночих залишків.
Та держава сама свідомо провокувала проти себе, численне збільшення загонів Української Повстанської Армії, які за тероризм і варварські дії держави чинили опір до 1955 року.

Кінчилася війна. Тепер відбудовували те , що зруйновано війною і те, що підірвали самі відступаючі більшовики під девізом, щоб не дісталося ворогові. Ніби вони не збиралися повертатися назад. Діяли за принципом сам не гам і другому не дам.

Підірвані церкви ні в селі Басань ні в селі Тарасівка так і залишилися не відбудованими. А підірваний залізобетонний елеватор в м.Пологах мабуть іще і тепер стоїть, як Пізанська башта. І впасти не впав і використати не можна.

В Німеччині, певний час, сестра Марія працювала служницею в німецькій сім`ї чоловік якої працював в СС. Хлопці, земляки з села, працювали на шахтах. Там був і двоюрідний брат Доля Іван Митрофанович.
Їм дозволялося переписуватися. Іван писав Марії, що дуже тяжко працюють, а годують їх дуже погано і вони вже обезсилені і невідомо скільки ще проживуть. Господарі Марії доручали їй і покупку продуктів для сім`ї. Продукти і для німців продавали по карточках. Вона окремі карточки приховувала і пересилала хлопцям.

Сестра десь чула, що радянська армія вже рухається на захід і в листах писала хлопцям, що незабаром їм засвітить сонечко.

На роботі господар проводив допити і до кінця дня звірів.
Коли повертався додому в такому стані, то діставалося всім.
Щоб зняти стрес він трощив посуд, меблі і діставалося Марії. Господарка добре відносилася до Марії і коли бачила, що чоловік повертався до дому то гукала Марія, Марія ховайся. Всі ховалися на період доки він трохи заспокоїться.

Одного листа Марії перехопили німці і її кинули в концтабір. Вона там декілька днів була в камері де стояла по коліна в воді. Господарка намагалася визволити Марію. Через три місяці сестру випустили. Тепер її відправили працювати при столові якого то підприємства. Закінчувалася війна і ту зону де була сестра звільнили американські війська.

Після закінчення війни 1945 року, хто повертався з німецької неволі змушений був пройти фільтрацію і виправдовуватися перед смершем (нкаведистами), чому вони опинилися в Німеччині.

Довго і постійно, вже дома, вони допитували і мою сестру Марію.
Ніби їх власна армія з бездарним керівництвом не кинула на призволяще в 1941 році.

Як казала сестра Марія, за наказом Сталіна, їх всіх мали вивезти в Сибір, як ворогів чи шпигунів іншої держави і тому, що вони бачили і знали інше західне життя.

Там повинна була бути і моя сестра Сиваш Марія Іванівна.

Та спочатку війна з УПА і щоб молоді хлопці і дівчата масова не пішли до них, а потім смерть головного ката Сталіна порушила ці плани.
Пригадую розповідь сестри Марії. Їх, вчителів української мови, зібрали в м.Запоріжжі, столиці запоріжського козацтва, для підвищення кваліфікації. Їх група на навчання вранці їздила в трамваї і між собою вони спілкувалися українською мовою. І ось одного дня хтось з пасажирів сказав «откуда еті бендеровци здесь взялісь». Сестра відповіла цьому шовіністові, що ми місцеві вчителі української мови.
Війна з Німеччиною закінчилася, але сміливці, патріоти свого народу, воїни УПА до 1955 року продовжували боротьбу проти одного ворога, більшовиків, вони свідомо віддавали життя за Україну, боролися проти тих хто мордував населення України і після 1939 року.

Чекісти переодягалися в форму воїнів УПА і в Західній Україні знищували населення цілих сіл і ці звірства звертали ніби то воїни УПА.

Багато мені з того звірства розповідали в тещі на Тернопільщині ще після 1967 року. Такими діями влада намагалася озлобити і підняти населення проти УПА.

Моя мама розповідали, як після війни 1945 року вони і тисячі таких як вони тягали на собі по колгоспних полях борони і іншу техніку, щоб обробити і посіяти їх.
Бо власний «уряд» був зайнятий іншими проблемами.

Як на радянських багнетах нав’язати і розповсюдити світову революцію по інших країнах світу, там куди вони ввели свої війська під час 2ї світової війни.

Західні країни відбудовували зруйноване війною. Виготовляли нову техніку для своїх людей, яка б полегшувала і покращувала умови праці.

В Союзі думали над одною проблемою, як створити грізнішу зброю проти людей, атомну, водневу, хімічну, бактеріологічну і іншу, щоб залякати західні країни.

Розбитий ворог німці тепер помирилися з усіма народами світу. Тільки Росія того примирення не хоче і все роздмухує події тих далеких часів і тепер намагається підім’яти під себе країни бувшого Союзу.

Кожен день і в Україні «святкують» яке село чи місто визволили від німців. І так день за днем і рік за роком це продовжується безперервно.

Німці тепер живуть набагато краще переможців. Мають сучасну техніку. Їздять на мерседесах, опелях і інших сучасних автомобілях, а ми ще на горбатих «Запорожцях» і італійських «Жигулях» 35 річної давнини, або на коробках для інвалідів, на якій їздив чоловік Марії Іванівни (Сиваш), Обіход Павло Іванович.

А ті хто після 1991 року достатьно накрав народного майна, тепер зміг купити собі їхні «опелі», «мерседеси», «міцубісі» і інші моделі.

В селах, після війни 1945 року, селяни продовжували бути рабами. Працювали від зорі до зорі за палички (трудодні), якими відмічали їх працю за день, або за обсяг виконаної роботи, замість грошової оплати. Зарплату нараховували і платили тільки в кінці року. То були копійки на трудодень і фактично не було що отримувати.
Народ був безправний.

Селяни не мали паспортів і не могли нікуди поїхати з села крім навчання. У хлопців був шанс. Після обов’язкового призову в армію, звідти не повернутися в село.

У дівчат іншого шляху, ніж втекти з села, без документів на шахти Донбасу, або інші будови «віку», де брали без документів, не було. В той час на шахтах було дуже багато аварій, в яких гинули шахтарі. Вони в шахти опускалися як смертники. Гарантії, що підніметься на поверхню живим, не було.

В наше село приходили повідомлення, коли хто з односельців гинув.
То були як бойові повідомлення.

З часом ситуація в державі трохи покращилася.
Це почало відбуватися після 1953 року після смерті Сталіна.
Після його смерті, першим секретарем партії став Маленков.

Він зменшив податки селянам. І навіть незначне зменшення податків, стимулювало селян розправити плечі. Приблизно через рік Маленкова змінив Булганін. Життя кращало і за наступних секретарів Булганіна, Хрущова. Хрущов не сподобався кліці Брежнєва.

В 1964 році ця команда підлаштувала події так, що ми знову почали їсти хліб з кукурудзи з горохом.

Авантюра вдалася. Коли Хрущов відпочивав в Сочі його заговорщики  зняли з посади першого секретаря комуністичної партії Союзу. На другий день з`явився нормальний і білий хліб. За Брежнєва (змінили назву перший секретар на Генеральний секретар компартії Союзу).

За українців не забували, хоч він був родом з Дніпродзержинська, Дніпропетровської області.

Крім штучного переселення українців в Росію, а в Україну росіян, продовжувалася русифікація населення України.

Русифікація українського населення проникла так глибоко, що діти українських громадян зрадили мову батьків. Марія Іванівна і Павло Іванович Обіход українці. Марія Іванівна працювала вчителькою української мови і літератури, Павло Іванович був директором школи і викладав математику і фізику. Все життя пропрацювали в сільських українських школах.

А ось їхні діти забули мову своїх батьків, і навіть з батьками вже не могли, чи не хотіли, говорити їх мовоюі мовою наших предків.

Дійшло до того, що навіть в селах, з переважаючою більшістю українців, переводили українські школи на російські.
Учителям російської мови і літератури платили зарплату на 25 % вищу.

В Україні почалися п’янки, такі, які були присутні на російських територіях.

В селах з 100% українців вводили діловодство російською мовою.
За сотні років в Україну переселили багато росіян. Певна частина росіян спокійно живе в Україні і при голосуванні в грудні 1991 році більше 90% голосували за незалежність України. А ось певна частина з тих переселенців бунтує і не хоче щоб у нас була незалежна держава. І роблять вигляд ніби всі росіяни цього хочуть.
Багато країн світу підняли питання перед Федеративною республікою Німеччиною за сплату за працю тим людям, яких використовували в період війни, як дармову робочу силу.

Німеччина їм сплатила в тому числі і моїй сестрі Марії Іванівні (Сиваш) Обіход.

Росія, яку розбудували репресовані українці, а також виселені з України німці, татари, греки, болгари і т.д. не хоче сплачувати за ту дармову працю.
Навпаки. Як правонаступник Союзу, захопила все і ні з ким не хоче ділитися ні боргами, ні майном, яке привласнила.

Україна стала незалежною державою, але проросійськими ставлениками продовжується політика аналогічна царській і радянській Росії. Спочатку пограбували вклади населення. Справно це зробили за міністра фінансів Союзу Павлова. Як пояснювали, за наказом, всі гроші вивезли в Москву.

Потім Український Чорноморський флот, використавши те що кораблями і флотом керували виключно росіяни, нав’язали Україні розділ флоту.

Викрадали в Україні військові літаки, бомбардувальники з Староконстантинова Хмельницької області, і переганяли їх в Росію.

Потім почали захоплювати стратегічні підприємства, нафтопереробні заводи.

Розпочали, ніби підпільну, боротьбу за захоплення Кримського півострова. Використовували, тепер, розташовані там частини чорноморського військового флоту Росії і їхнього ставленика, як президента Криму, Мешкова.

Пропхнули в керівництво України проросіянина Кучму з таким же оточенням.

Почалася нова хвиля повальної русифікації засобів масової інформації, преси, закриття українських шкіл, зміну їх на російськомовні. Для цього придумали слово російськомовні громадяни. Сюди зараховували і українців, які говорять українською мовою, але при перепису населення в 2001 році писали, що володіють російською мовою. Я говорив, що володію і німецькою з словником, але до німецькомовних мене не зарахували.

Розраховуючи, що з України, можна втекти ховатися в Росію, державою стали керувати злочинці.

Чесних керівників знімали з посад, притискували їх, вбивали. І ні до кого було звертатися, щоб відстояти правду, бо все було переведено на злочинні клани прокуратура, міліція, армія, суди, медицина, що перераховувати, як підходить слово все. Народ все це бачив і нічого вдіяти не міг. Проти них були всі силові структури.

В кінці 1999 року призначили прем’єр-міністром Віктора Ющенко. Народ відразу відчув зміни на краще. Але тепер злочинна команда Кучми не зуміла за рік розікрасти близько 20 мільярдів гривень.

26 квітня 2001 року з подачі п’ятої колони,комуністів,СДП(о) і ще деяких партій,і зрозуміло за згодою Кучми,з посади В.Ющенка зняли.

Почалося гоніння на тих хто підтримував і допомагав В.Ющенко.

Різними неправдами намагалися знищити Юлю Тимошенко, яка закрила багато дірок в енергетичному комплексі і перекрила канали розкрадання державного майна. Посадили її до Лук`янівської в’язниці, але за відсутності доказів і вимоги людей змушені були її звільнити.

Не дивлячись, що прокуратура наштампувала тисячі томів липових доказів і все марно.

В Україні почалися вбивства нескорених патріотів.

Народ України масово почав виходити на акції протесту на вулиці, але бандитську знахабнілу владу це не лякало.

Але ми вчилися боротися з ними. Протести набирали масовості.

В 2001 році обікрали мою квартиру. Я звернувся в міліцію, прокуратуру і переконався, що то ті ж злочинці тільки в державній структурі і в державній формі і діють так щоб розділити між собою вкрадене моє майно з дійсними злочинцями.

Чашу терпіння українського народу переповнила відкрита фальсифікація президентських виборів 31 жовтня і 21 листопада 2004 року.

Отруїти, кандидата в президенти, Віктора Ющенко не вдалося. Вижив.

Пропихали в крісло президента України, за участю політологів з Росії і президента Росії Путіна, двічі судимого Януковича В.Ф., який перед телекамерами посилав нецензурними словами майбутніх виборців, які зверталися до нього з запитаннями.

Путін приїжджав в Україну в передвиборну компанію і розігрував зустрічі з Кучмою і Януковичем. Виголошував по українських засобах масової інформації (ЗМІ) промови на підтримку Януковича.
Хотів би запитати своїх родичів, хто з Вас віддав би не судиму дочку за двічі судимого? чи прийняв би такого в свою родину?

Але чого Ви голосуєте за проросійську партію,щоб привести її і її не політично судимого «лідера» до керівництва нашою державою?
Після другого туру виборів 21.11.2004 року, коли ще Центральна Виборча Комісія (ЦВК) на чолі з нечесним головою Ківаловим не підрахувала результати виборів, президент Росії Путін двічі поздоровив Януковича з перемогою і як нового президента.

Янукович уже записував «президентське» поздоровлення народу і подяку за «підтримку» його на виборах, на каналі «1+1».
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Цієї наглості, як в середині України так і дій керівників Росії, народ не витримав.

На заклик депутатів, з трибуни Верховної Ради України до народу, відстояти правду, народ одностайно відкликнувся. Хоч люди не мовчали і до 21.11.04р.

22.11.04р.в 9годин 30 хв., коли я приїхав на Майдан Незалежності в Києві, туди з протестами вже вийшло 20-25 тисяч киян.

До кінця дня там уже було до 300 тисяч киян.

В наступні дні з усієї України з’їжджалися люди в Київ.

Кучмині сатрапи намагалися їх не пропустити в Київ. Знімали номери з автобусів, які прямували на Київ, забирали водійські посвідчення, кололи шини, поїзди на Київ ішли порожні, бо квитки на них не продавали. Але люди продовжували іти пішки в Київ, шукали об`їздні дороги мимо тієї сторожі.

Через 2 дні на вулицях Києва вже стояло біля 1,5 мільйона людей. Ввесь Хрещатик був заставлений утепленими наметами.

Це не враховуючи, що і в інших містах України почалися аналогічні мітинги протесту.

Хто вдень був на роботі, вечором спішили не додому, а ішли на Майдан Незалежності, де кожного дня ввечері виступав В.Ющенко і його команда.

Всі намагалися почути, що зроблено сьогодні і плани на завтра. Тоді кількість людей доходила до 2-2,3 мільйона чоловік.
В центі Києва були розвішані великі телеекрани і озвучені виступи.
Тому можна було бачити все, що відбувалося на трибуні або безпосередньо, а якщо до трибуни далеко, то на телеекранах.

Багато людей, як і я, залишили всі свої особисті справи і зранку до пізньої ночі були на Майдані Незалежності, або біля тих адміністративних будинків, які блокувалися.
Тепер цими процесами керувала команда Ющенка.

Подіями на Майдані і біля Маріїнського палацу я не керував, але міліція, чомусь, зверталася безпосередньо до мене, щоб я організував відхід людей від в`їзду в Маріїнський палац, щоб проїхали авто з Кучмою і інші.
Росія теж не дрімала. Там дуже не хотіли, щоб президентом України став Ющенко. Отруїти не вдалося. Була запущена процедура брехні на нього і керованої нестабільності для розчленування України.
Промосковські специ намагалися створити південно-східну республіку з східних областей України і Криму. Як скорочено називали ПІСУАР. На підтримку цього ПІСУАРу з піною з рота виступив в Харкові мер Кушнарьов. Говорив, що до Києва 400 кілометрів, а до Росії 40 кілометрів.

В Северодонецьку зібралося збіговисько з тих хто хотів розчленувати Україну, заховатися в тому ПІСУАРі і уникнути відповідальності за злочини, які нанесли Україні. Сюди прибув і мер Москви Лужков, уроженец Криму.

Це повинно було бути прообразом розчленування Грузії, Молдови, Азербайджану. Там виголошувалися заклики про приєднання до Росії.

Державні прокучмівські структури саботували роботу в державі. Продовжувала працювати Верховна Рада і Верховний Суд України.

Ці структури засудили дії фальсифікаторів, Верховний Суд визнав вибори 21.11.2004 року недійсними і призначив переголосування другого туру на 26.12.2004року.

Палац президента охороняли спецназівці. Перші три кільця українські спецназівці, як повідомляли ЗМІ, четверте російські.

Українські спецназівці пропустили людей з депутатами, на чолі з Юлією Тимошенко до президентського палацу, але в третьому кільці попередили, що росіянам дана команда, якщо буде рухатися біля 50 чоловік до палацу, то стріляти без попередження на враження.
Депутати людей відвели назад.

Під Київ, в Васильків прибули російські спецназівці.

Чергували гелікоптери, на випадок необхідності вивезти з України Кучму з сім`єю.

Люди з вулиць Києва не розходилися. Було холодно і сніжно.

Були тривожні моменти. Це відчувалося з виступів команди Ющенко, хоч прямо про це вони не говорили. Тільки наступного дня ми дізналися, що була команда з чотирьох напрямків рухати на Київ, на протестуючих, спецпідрозділи 11 тисяч автоматників із боєкомплектами.
Але середня ланка командирів відмовилася виконувати злочинний наказ, походу на власний народ і повернулися в казарми.

До 09.12.2004р., не дивлячись на мороз, сніг люди продовжували стояти на вулицях. З 24.11.2004р. іногородні вже жили в сотнях наметів встановлених на вулиці Хрещатику. Пізніше, частині людей, для розміщення, відкрили різні заклади Києва, де можна було зігрітися, обсушитися. Багатьох іногородніх на ніч забирали кияни, щоб люди могли відпочити. Ніхто ні в кого не вимагав документів.
Була обоюдна доброта і довіра з обох боків.

Кияни несли їжу хто що і скільки міг для іногородніх, бізнесмени везли машинами їжу, одяг, ліки. Несли гроші хто скільки міг. В будинку профспілок стояли великі урни і їх туди кидали всі. Ніхто не запитував і не записував хто є хто і скільки грошей даєш.
І та брехня яку, можна почути і сьогодні, що ніби на Майдані стояли ті кому платили дійсно є неправда. Ні я ні ті кого я знаю і приймали участь в тих подіях ніхто не одержував ні копійки.
Юра Обіход прислав мені гроші, щоб я передав їх на Майдан.

Я носив продукти тим хто жив в наметах.
Один бізнесмен привіз машину валянок, і ніхто не записав навіть номер автомобіля і його прізвища.

Пізніше жінка Януковича брехатиме в Донецьку, що всіх одягають в американські валянки і дають американські наколоті апельсини.

Хто взув валянки бізнесмена, олівцями малювали на них емблеми США і з посмішкою говорили, та це ж американські.

Після рішення Верховного Суду про переголосування другого туру, 09.12.2004р. була команда роз`їхатися всім по домівках і проводити роботу по підготовці до голосування 26.12.04р.

22.12.04р. з трибуни Верховної Ради України пролунав заклик, 23.12.04 зібратися на Майдані Незалежності.

Я ішов туди і думав, що люди роз`їхалися і, мабуть, буде мало, ті що лишилися жити в наметах і можливо частина киян.
Але як я був здивований, коли побачив таку ж кількість людей, що ніби ніхто нікуди не поїхав. І я сказав собі, значить всі такі, як і ти Іване. Свої проблеми будемо вирішувати після виборів 26.12.2004р.

Я пояснював людям, що необхідно перевіряти свої прізвища в списках, виборчих комісіях.
На хамську поведінку деяких членів дільничої виборчої комісії звертався в територіальну виборчу комісію.

Перед виборами президента України 26.12.2004 р. я подзвонив в Одесу до племінниці Світлани і Марії Лінченко. Хотів з ними поговорити. Телефонну трубку підняв Андрій Горліцин, чоловік Світлани. Відповів, що Світлани і Марії немає дома.

Я, як родича, запитав його чи будуть вони голосувати за Ющенка.

Він відповів мені, що ніби я незаконно агітую в період коли агітація вже заборонена і за це можуть мене притягнути до відповідальності.

Але коли не могли ніде влаштувати Андрія на роботу, то звернулися до мене, щоб я допоміг влаштувати його в Росії.

26.12.04, як і в попередні дні голосування, я організував збір людей на своїй виборчій дільниці на ніч під дільницею, до закінчення підрахунків бюлетенів і відправки документів в територіальну виборчу дільницю. І в цей день, по моїй команді, не допустили зриву роботи комісії, спостерігачами-молодчиками Януковича які заблокували роботу комісії всередині приміщення і підмоги яка прибула для цього ззовні далеко за північ.

27.12.04р. Київ знову вирував. На вулиці знову з`їхалася вся Україна. Тепер уже ніхто не запрошував і не перешкоджав.
Всі чекали оголошення результатів виборів.

Ще довго збирали інформацію з виборчих дільниць, але тепер уже чесно намагалися підраховувати результати нова ЦВК. З під ніг махінаторів втікала земля. Вони тепер намагалися затягнути остаточне оголошення результатів виборів і в ці дні розікрасти ще що було можливо, те що вже оформлялося для розкрадання.

Але основне вже було вирішено.

Ось в цій обстановці 30.ХІ.2004р., біля Верховної Ради України я і познайомився з Ольгою Володимирівною Калітіною (14.08.1949р.н.).
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Тепер ми постійно були разом.

Всі чекали інагурації нового Президента України Віктора Андрійовича Ющенко.

Час, здавалося, зупинився. Дні тягнулися дуже повільно до 23.01.2005 року, дня інагурації.

На цей день в Київ, здається, з`їхався ввесь світ.

Людей в цей день зібралося дуже багато, хоч здається слово, дуже багато, то це ніби то нічого не сказано.

Майдан був в прапорах різних країн світу. Ми розуміли, що то були солідарні з нами люди. Як і після 21.11.2004р.

Море людей вирувало. Майдан постійно вигукував Ющенко, Ющенко, прем’єр Юлія. В ці дні на Майдані були тисячі прапорів з усього світу.
То приїздили з різних країн підтримати нас, тільки Росія стояла осторонь, вірніше діяла по своєму.

В передвиборний період до 26.12.04р. на Майдан прийшов Немцов.
А на інагурацію він привів і Чубайса.

Дивно, яка була доброта між людьми на Майдані та і по всьому Києву. Говорили між собою українською і російською мовами.
Всі чемні один до одного. Очі світилися добротою. За всі дні я не бачив ні одного п’яного за винятком тих платних кого привозив Янукович з Донбасу, півдня України.

І це в них продовжувалося до моменту поки їх наші люди нагодують і зігріють. Після цього, вони залишали холодні намети Януковича, або скидали їх з гори і приходили на Майдан в наші лави.

На Майдані були транспаранти з написами хто звідки приїхав.

Тут були і Схід і Захід разом. Сюди ішли курсанти академії внутрішніх справ. Вони за хвилини робили те що люди не змогли зробити за декілька днів. Вони переконували спецназівців не дивитися на людей через приціли в щитах.
Без реклами на Майдан приходили і противники акції.
Підпільно оцінював ситуацію і Пінчук, зять Кучми.

Приходили, приїздили гурти, співаки, які своїми піснями підтримували всіх і себе також.

Юлія на Майдані відмітила свій 45й рік народження.

Її день народження співпав з днем народження матері В.Ющенка.

Якось Янукович сказав Ющенку, що він привезе з Донбасу 30 тисяч своїх людей. В Дніпропетровську, Донецьку хто виходив з роботи відразу садили в автобуси і везли на Київ. Забороняли навіть зайти додому, щоб попередити сім`ю куди вони зникли.

Ющенко відповів, привозь, вони подивляться на це море людей і перейдуть на наш бік.

В Київ не всіх їх довезли.

Юлія Тимошенко стала прем’єром. Призначили уряд.
Почалася наполеглива робота урядовців.

Але усунуті від влади чиновники продовжують розповсюджувати брехню, що ніби уряд українців не фаховий і нездатен виконувати необхідні завдання, що ось, ось він змушений буде піти в відставку.

Вони разом з Росією опрацьовували, які палиці цьому уряду всунути в колесо. Говорили, що, ніби то, в команді Ющенка непорозуміння.

А виходить, що вони не ховаються при обговоренні державних питань і кожен може говорити свою думку до прийняття остаточного рішення.

Мій знайомий Віктор Недоборовський повідомив мені, що його дружина ходить на збори «партії регіонів» і там закликали де тільки можна, блокувати роботу в державі. Янукович постійно перебував в Росії, члени його команди теж безвиїзно знаходилися в Росії, ніби організовували якісь переговори про які не розголошують.

Але все рухається до кращого, не зважаючи, що північна сусідка допомогла влаштувати бензинову кризу, яку урядовці ліквідували через 10 днів.

В.Ющенко їздить по інших країнах, щоб налагодити стосунки з усіма країнами і в першу чергу з сусідніми.

Перша його поїздка була в Москву, щоб налагодити чесні контакти з країнами сусідами і далекими.

Юлія з своєю командою діяла для покращення стосунків в середині країни. Це вже є цільний моноліт, який діє в інтересах України, її народу, не звертаючи уваги на саботаж в Україні,який намагалися розгорнути бувші.

Після обрання Віктора Ющенка президентом України, регіональщики сиділи в Москві і підштовхували керівництво тієї держави вжити заходів і повалити помаранчевий уряд в Україні.

Тоді вони не надіялися, що вдасться швидко знову прийти до влади.
Але так сталося, що запущені, з їх допомогою, в Росії механізми підняття цін задіяли і коли регіонали знову прийшли до влади, то самі ж потрапили в капкани підвищення цін по нафтопродуктах і газу, які розставили самі. Але тепер намагаються свої дії, по дестабілізації в Україні, в енергоресурсах перекласти на попередніх прем’єр-міністрів, попередніх двох урядів, особливо на Юлю Тимошенко.
Багато негараздів в нашій країні тому, що ми не навчені колективно захищатися від непорядних людей, влади.

В усьому світі люди колективно бороняться від всяких негараздів. Піднімуть ціни на щось на 1%, всі виходять на вулиці і протестують проти уряду і інше. В нас радянська влада виховувала принцип, «ти сидів і я сидів давай і Петра посадимо». Або «щоб у сусіда корова здохла і хата згоріла.»

А як щось траплялося в селі чи країні живемо за принципом, «а моя хата скраю». Тому і ведуть себе нахабно непорядні керівники, уряди, окремі люди, тому що знають ніхто не заступиться за їхню жертву, хоч багато хто і знає, що поступають проти нього несправедливо.
Наближався день перемоги в 2005 році в другій світовій війні.
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Ющенко закликав до порозуміння і примирення всіх в державі, бувших воїнів Червоної Армії і вояків УПА. Але все та ж п’ята колона, керівництво комуністичної партії, кероване ззовні, почало підбурювати воїнів Червоної Армії, щоб не давали згоди на примирення і іти в одній колоні з вояками УПА по Хрещатику.

Ці крики перетворилися на фарс істериків. Кричали, що УПА воювала на боці німців. Хоч і самі знали, що це неправда.

Я дивився на цю істерику червоних і думав, чому всі хто виступав проти примирення і не визнає репресії, голодомори в Україні, говорять виключно російською мовою. Значить це не українці?
Для себе я робив висновки, що українці розуміють, які завдання ставили перед собою воїни УПА, коли боролися, як проти німецьких військ так і проти комуністичних.

Вони боролися і свідомо віддавали свої життя за Незалежну Україну, а тепер в Незалежній Україні де хто хотів би їх поставити осторонь.

Це однозначно роблять ті залишки головорізів, які нищили Україну починаючи з 1917 року, з 1939 року, патріотів в Західній Україні, після приєднання земель. Це ті нкаведисти, які вели брудні бої з воїнами УПА до 1955 року.

З Москви лунають окрики незгоди в визнанні воїнів УПА воюючою стороною в другій світовій війні.

Питається, а вам яка до цього справа? Ми в своїй державі самі розберемося хто патріот України, а хто провокатор з Москви.

Але Бог поступив по своєму.

Щоб не допустити сварки, протистояння, в Києві, з самого ранку 09.05.05р. ішов проливний дощ і всі крикуни ховалися в підворотнях і тільки визирали звідти.

Ми бачили, як «благодійно» діяла Росія, будуючи дамбу від Тамані до нашого острова Тузла. І тепер ми розібралися, яка була мета цієї будови.

Те що керівні злочинці, які діяли і на користь керівників Росії, з України втечуть ховатися в Росію до своїх господарів, підтвердилася. Там ховається дуже багато. Терміново приймають громадянство «братньої» країни, щоб уникнути відповідальності згідно українських Законів. Та держава, в супереч Законів, цьому сприяє. Там переховують бувших: міністр внутрішніх справ Білоконь, керуючий справами при Кучмі, Бакай, мер Одеси Будулан і ціла низка, яких і перелічувати не хочеться. Бо вони цього і не заслуговують.

Всі злочинні керівники і Янукович спостерігають за діями в Україні з-за кордону і бояться сюди повертатися, бо знає собака чиє сало з`їла, і бояться, що тут їх заарештують.

Керівники Росії намагаються зробити вигляд, що ніби байдужі до подій в Україні, а з під тишка проводять провокації,

В серпні 2005 року наші молоді хлопці намагалися потрапити на територію, де розміщений український маяк «Сарич».
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Але його захопили російські війська з чорноморського флоту Росії. Їх туди не пустили.

В Україні може стати питання про дострокове розірвання договору з Росією про перебування чорноморського військового флоту Росії в Севастополі.

Росія залякувала, що підвищить ціни на газ, для України, в три рази і більше.

Але Україна вже попередила, що ціни за транзит газу в Європу по території України відповідно будуть підвищені до світових.

Україна розуміє, що треба забезпечити, для себе ,поставку газу з інших країн. Щоб нас не шантажували. Уже ведуться переговори з іншими країнами, які можуть нам поставляти газ, нафту і розширюється видобуток власного газу. Ведуться роботи по заміні нафтопродуктів при зниженні об’єму поставки з Росії, або маніпулюванням цінами на них.

Більмом в оці Росії є прем’єр-міністр України Юлія Володимирівна Тимошенко і всі дії ззовні направлені на те, щоб її дискредитувати і змістити з посади.

Це вдалося зробити. 08.09.2005року уряд пішов в відставку.

В Росії уже місяць продовжується радість і свято з цього приводу.

Це і є підтвердження того, що Юлія для них твердий горішок.

Тепер Юлія поїхала в Генпрокуратуру Росії, яка оголосила в Інтерполу розшук на неї і вимогу заарештувати її.
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Але тепер її там ніхто не заарештовував і навіть з Інтерполу відкликали свою вимогу на розшук і арешт.

За часів попередньої держави, перші керівники Союзу завжди, переважно, були росіяни. До окремих посад нижчого рангу допускалися особи інших національностей з обов’язковим підпором їх заступниками і майже всього персоналу росіян. Тому говорити, що то було колективне керівництво держави всіх національних республік, не можна.
То була політика і рішення Росії.

Якщо хто з керівників республік намагався проводити політику свого народу, тих керівників хитро прибирали.

Мені в Мінську розповідали, як відбувалася аварія, коли усували з посади Машерова.

Першому секретарю комуністичної партії Білорусії Машерову влаштували автокатастрофу в якій він загинув.

Машеров намагався добитися більшої самостійності для республіки.

В радянські часи про тероризм не говорили, особливо стосовно таких високопосадових осіб. Тероризмом займалася сама влада Союзу, як всередині країни так і за її межами, по відношенню до неугодних для неї осіб.

Другий приклад.
В Українській республіці першим секретарем компартії був Петро Юхимович Шелест. Він підтримав українське мовне питання і суть книжки, написану письменником Олесем Гончаром «Собор».

«Старші брати» відразу проявили свої дії.

Так як Шелест в Україні користувався великим авторитетом і підтримкою, то його відразу звільнили з партійної роботи в Україні не могли, а ніби, перевели на роботу в Москву, заступником голови уряду.
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А через три місяці, з нової посади, відправили на «пенсію».

Хоч на багатьох інших посадах в тій державі сиділи старі діди за віком далеко поза пенсійним.

Подібно реагували і на керівників інших республік.

Коли я почав працювати над збором інформації дома, серед рідних, в архівах, я почав постійно відчувати тугу за всім тим, що так складно, бідно, голодно пройшло життя мого роду і моє.
При перегляді фото свого дитинства, шкільних років, юності я дивився на ту бідність, убогість батьків, рідних, друзів, знайомих.

Від спогадів про нелегке життя всіх, серце стискалося до болю.

Згадалося все. І той режим, його «турбота» про людей, дітей, податки, мізерна плата на трудодні, за каторжну роботу.

Одним словом все.
На рівні з бідністю, згадую порядність, скромність переважної більшості людей, дівчат, хлопців свого віку.
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Все порівнюю з сьогоденням.

За миті часу, секунди, хвилини в пам`яті пролітали відрізки життя, які складалися іноді роками.
Як я казав вище, на це реагував ввесь організм.

Інколи я думав, щоб не було того болю, можливо не треба згадувати всього того, що пережив наш рід і я разом з ними.

Особливу тугу і душевну схвильованість викликало, коли я переглядав фотографії з 1941 по 1948 рік.
Яка то була біднота після 24 років існування і правління комуно-фашистського режиму.

Розумні, чесні, порядні, роботящі, не п`яниці люди не могли хоч якось одягнути, нагодувати себе і своїх дітей.

Я не вмів працювати на комп’ютері, сканувати фото, відновлювати їх колір, вірно латати пошкодження, підписувати хто на них був.
Але це доповнення вирішив робити на комп’ютері.
Придбав комп’ютер. Почав роботу з найскладніших фотографій.

Тому ці фото були дуже довго перед моїми очима і постійно нагадували про те нелегке життя.

Я був не просто коректувальник, який виконував чуже замовлення, а безпосередній учасник того життя, того часу. З фото на мене дивилися мої рідні і близькі мені люди.

Коло подій, в пам`яті, того періоду, ввесь час розширювалося.
Я не хотів розширювати коло спогадів тих подій, а розум автоматично сам цілодобово згадував, все що ми всі пережили.
На очі постійно наверталися сльози.

Підійшов до етапу коректування фотографій 1941,1943,1948 років. Фото вицвілі і пошкоджені «рибками».

Вніс їх в комп’ютери дома і на роботі, щоб і під час чергування використовувати час для вивчення роботи на комп’ютері і відновлення фото. Я довго над ними працював, щоб придати їм близький до норми вигляд. Тому прискіпливо розглядав фото і вглядався в кожну деталь тих хто там був, їх одяг, взуття, їхнього стану.

Це були замучені, замордовані тією системою і владою люди. Люди, які ішли фотографуватися і лишити по собі пам'ять нащадкам. Звичайно вони одягли краще, що в них було на той час. Але з фото на мене дивилися, м’яко кажучи убого одягнуті мої рідні, друзі.

Босі підростки брат Микола Сиваш і сестра Валя Матяш, майже доросла сестра Надя Сиваш.

Я вже мовчу за себе. Хлопчик, якого одягли в платтячко, яке від когось лишилося в спадщину.

З фото дивилися замучені тим життям, бідністю сестри моєї мами.

Я цю роботу виконував з сльозами, бо в пам`яті ці події ще більше згадувалися і повніше розширювалися ніж я пишу. Особливо жалюгідно виглядала мамина старша сестра, моя тітка Доля Ганна. Вона лишилася з 9ма дітьми сама. Мама, як могли, постійно підтримували її і всю її сім`ю. Майже кожен день, які б самі стомлені не були, після колгоспної, а потім домашньої роботи, бігли, майже за 1 км., щоб провідати її. Кожен раз, під полою, хоч щось несли їм, як допомогу. Частіше все давали, ніби щоб не знав батько. Зрозуміло, що батько про це знав, дещо здогадувався. Можливо коли і говорив мамі, що в нас треба годувати свою сім`ю. Але я ніколи не чув, щоб на цій підставі були сварки між батьками.

Тому, мабуть, сини тітки Ганни і родичалися з моїми батьками і допомагали до останніх днів маминого, батькового і свого життя. Хлопці Долі підтримували добрі стосунки з нашими батьками, а ось їхня сестра Марія Хілько доклала зусилля щоб після смерті нашої мами, в наш дім прийшла чаклунка, яка додала негативи в стосунках нашої родини і їх сім`ях.

І якщо чаклунка отруїла нашого батька, як писав брат Микола в «Одісею», то всі негаразди, які прийшли в нашу родину, лишаться на совісті цих зводників і брата Миколи, який грав подвійну гру, з одного боку хотів наблизитися до батьківських грошей, а з другого пересварити інших між собою і батьком

В родині я користувався пошаною, повагою, любов`ю і доброзичливим ставленням батьків і оточуючих.

Але після смерті мами, чомусь, на мене почалися гоніння, як серед рідних, батька, особливо брата Миколи, так і на роботі бо туди брат з батьком почали надсилати брехливі наклепи, все перенеслося і в мою сім`ю.

Через роки мені вдалося вийти з цієї ситуації, хоч і з великими, як моральними так і фізичними втратами.

Жорстокість брата Миколи я відчував ще з дитинства.
Як то на весні, ми в трьох я, Микола і сусід Петро Удод гуляли в нашому садку. Він ввесь час мене штовхав. Потім з Петром почали кидати в мене грудки і каміння. Камінь влучив мені в голову і я втратив свідомість. Пізніше відчув, що мене хтось трусить. Коли почав приходити до тями, то виходить, що це Микола на руках бігом ніс мене додому. Ми вже були майже на нашому подвірї.

Згадав і про те, як зневажливо, дома говорив брат Микола, за замучений вигляд тітки Ганни. Він, в присутності мами, за вигляд тітки на фото, яке висіло в рамці в кімнаті, називав її непристойними словами. Підбурював родину, що мама допомагає родині тітки. Мама від цього дуже нервували, переживали, намагалися брата вгамувати і направити на достойне ставлення до родичів.
Але цей негатив залишився в нього на все життя.
Потім він подібно це переніс на стосунки з дружиною і до своїх батьків, сестер і до мене.

Характер у Миколи був садиський, який він проявляв на рідних і близьких. Можливо це є наслідок голодомору в Україні 1933 року.
Бо у чоловіків і жінок від голодомору було підірване здоров`я і порушена психіка і до 1934 року,його народження, цей кошмар ще не пройшов.

Аналогом є ситуація після аварії на атомній електростанції в Чорнобілі в 1986 році.

Після аварії жінки набагато частіше стали народжувати дітей з фізичними і психічними вадами.

Я знову повертався до старих фото. З екрану комп’ютера, збільшені в багато разів, дивилися на мене мої рідні, знайомі і це знову завдавало мені нового болю.
На фото, тепер, я не всіх однокласників пам’ятав прізвища і імена, бо пройшло майже 50 і більше років.

Багатьох із них я не знав подальшої долі.

Я згадував всіх хто пішов в інший світ. Батьків, рідних і думав, що вони прожили життя, але так і не побачили нормального життя.

Після перевороту 1917 року жили серед терору, голодоморів і війн.
Потім в тім колгоспнім рабстві і каторжній державі, в якій не можна було сказати, що людей принижують, або сказати те, що людина думає і якщо її думка не співпадала з діями держави.

Кожного оточували сексоти і завтра тебе закладуть органам. Відправили на каторгу мого батька, що відмовив дати на колгоспні збори власні стільці.

Я був в відрядженні і в вихідний виїхав автобусом на край міста.
На околиці Хабаровська я бачив, які території займали ті табори.
Тільки ряди колючого дроту були полосою шириною 30-50 метрів, а в середині огорожі незліченно бараків. Охороняли їх не тільки на вишках, а і за кілометри від табору на міських автобусних зупинках сиділи автоматники.

В 2006 році ішла радіопередача про вступ Болгарії в НАТО і в Євросоюз.

І я згадав, коли приїздив в Україну, в Тарасівку, чоловік Наді, Володя Стамболійский. З ним багато хто, в тому числі і я, говорили на різні теми життя болгар, країни, стосунки з нами і інші питання.

Він завжди уважно вислуховував, зважено і розумно відповідав.
Вів спокійні дискусії.

І ось в 2004 році, в Софії, я познайомився з їх зятем Іваном Корчевим. Розмову з ним вести було важко.

Склалося враження, що він говорив тільки своє і для себе. Співрозмовника не слухав. А якщо і слухав, то продовжував розмову на свою попередню тему. І я подумав, які це різні люди.
І запитував себе, що їх з`єднало в сім`ю?
Тим більше, що Надя жалілася на дуже складні стосунки з ним.

З слів мами, Сиваш Ольги Петрівни, мені Сивашу Івану Івановичу, було два тижні, коли забрали батька, Сиваша Івана Петровича, на другу світову війну.

Нервово це дуже вплинуло на маму і в неї зникло молоко.

Мене не було чим годувати. В той час в селі було багато таких малюків як я.

Сестра Марія брала мене на руки і ходила по селу до інших жінок, щоб покормили мене. Так я вижив до часу, коли вже хоч щось міг їсти, крім материнського молока.

Сестру Марію в селі називали моєю мамою, бо вона дуже турбувалася за мене і фактично виходила мене.

Пізніше німці сестру вивезли в Німеччину, на примусові роботи.

Як батько пішов на війну, мама проста сільська жінка, вихована в інтелігентній сім`ї, можливо передбачила, що будуть життєві складнощі під час війни, вирішила всіх нас сфотографувати і залишити пам'ять на довгі роки про ті тяжкі дні.

З розповіді мами: навпроти нашого подвір`я, через дорогу, жив мамин двоюрідний брат Гасенко Михайло з дружиною Марією.
Дядя Михайло дуже любив мене та балував.
Я завжди був бажаним на їхньому подвір`ї.
Якщо я сам не йшов до них, то дядя виходив на своє подвір`я і гукав мене через дорогу.
Я відразу біг до них. Дядя сідав за стіл і садив мене на коліна.

Тітка Марія завжди кормила і мене чимось смачненьким.

З часом змінювалася ситуація на фронті. Фронт наближався до України. При німцях дядю в селі обрали старостою села.

В селі він нікому нічого поганого не заподіяв, навпаки, попереджав тих людей проти кого намічали німці репресивні заходи.
У цих людей був час, щоб втекти з села.

Але була тривога у тітки Марії і у дяді перед приходом Червоної Армії. Перед тим як піти з села, зібралася родина в черговий раз і сільський фотограф Камінський Григорій зробив черговий фотознімок.

Дядя Михайло з дружиною пішов з України разом з німцями.

В дорозі тітка Марія, від нервового напруження, захворіла і померла. Дядя дуже тяжко переживав цю втрату.

Зник страх за власне життя і він повернувся в село. Коли фронт перейшов село і пішов на захід, влада почала розбиратися з тими хто працював в селі при німцях.

В селі дуже багато людей пішло на захист дяді.
Серед таких були і сім`ї комуністів, чиї чоловіки відступили з радянською армією, а дядя допоміг цим сім`ям уникнути кари від німців.

Влада врахувала це. І його не судили. Але з села він виїхав. Працював, в податковій інспекції, до кінця життя.

Загинув трагічно. Під час дощу з велосипедом ішов вздовж залізничної колії і не почув, що ззаду наближався потяг, який його зачіпив.

Коли я був ще малим і підлітком та і пізніше, мама багато нам розказували інформації, як з своєї родини Гасенків так і з родини Сивашів. Вони багато чого пам’ятали. Це приклад, що вони хоч і мали освіту 2 класи, але були розумною жінкою.
Де хто, з моїх товаришів, заздрив мені ,казали у тебе особлива мама не така як у нас, вона завжди до тебе відноситься добре.

Інколи мама говорили з нами (дітьми) про щось, що зачіпало їх минуле, батьків, рідню, пережите минуле. Раптом на якусь мить думки її кудись відходили, були не з нами, і мама ставали задумливою. На лиці з`являвся сум. Я запитував, мамо про що Ви думаєте.
Вони відповідали, та так то я про своє.

Той стан мами я зрозумів тільки тепер, коли сам прожив більшу частину життя. На життєвому шляху бачив багато і доброго і злого, як від чужих людей так і від рідних.

І ось тепер часто думки мене повертають в минуле, до самого дитинства, до того часу, який я вже розумів і пам’ятаю.
Особливий поштовх відбувся коли почали збір матеріалів для книжки родоводу. Я згадую рідних і близьких, все і всіх, кого вже немає з нами, добре і недобре. Що повязувало нас між собою.

Бо з життя викинути нічого не можливо.
Відліковую скільки років пройшло, як пішли вони в світ інший і намагаюся в ті дні помянути їх.

8.ХІІ.2008р.ми збиралися підти в Володимирський собор м.Києва, щоб пом`янути 30у річницю як нестало мами, але з Оліного села повідомили неприємну звістку, що в цей день помер її батько.

В собор пішов я сам.І хоч пройшло 30 років, але для мене, ніби, мами нестало вчора.

Я вважаю, що 70 років мама прожили мало і рано пішли від нас.
Багато з того, що відбувалося тоді і для мене було незрозуміле, було просто як факт. Тепер розум аналізує і розставляє все по місцях.

Згадую розмови батьків і родичів. Більшість, особливо таємних розмов, були з Дяченками. Почуті уривки тих розмов, які я тоді не розумів, багато з того далекого доповнила «Одісея» і багато стало зрозуміліші події, зрозумілими розмови батьків.

Тепер, інколи, я ловлю себе в тому стані спогадів в якому пам’ятаю маму. Виходить і вони тоді згадували своє далеке минуле, батьків, рідних, радість і ті звірства радянського режиму. Терор під час і після більшовицького перевороту, який з північної країни занесли і в Україну. І як результат, передчасну втрату рідних і близьких.

Президент сусідньої країни відпрацьовує кагебістський лексикон російської мови.

Під час подій на Дубровці в Москві, спецслужби отруїли газом свій народ, а перекидають це на чеченський фактор. ЗМІ транслювали голос президента тієї держави «…будім мочіть їх (чеченців) в сортірах…»
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А в липні 2005 року намагається лексикон відпрацювати на українському факторі.

В Росії знають, що з листопада 1999 року, коли в Україні прем’єр міністром став В.Ющенко, його заступниця Юлія Тимошенко перекрила всі масштабні канали розкрадання українського і російського газу і нафти на території України, а також перестали безпідставно відключати електроенергію. І такі події більше не відбуваються.

Комусь захотілося в черговий раз кинути тінь на Україну.

В підземних схованках України, закатали біля 8 мільярдів кубів російського газу, як резерв для перекачки в Європу в вигідний момент.

Здається, на засіданні вісімки в 2005 році з`явився новий «крилатий афоризм» від президента тієї країни: «…ми будім развівать отношенія с Украіной после того, как там не будут тиріть рускій газ….».
Для росіян і світу запустили чергову качку, що ніби ті 8 мільярдів кубометрів зникли. А через декілька днів, після цієї заяви, російський  Газпром ніби переконався, що газ нікуди не зникав, і підписав з Україною угоду на той газ , з розподілом 2,5 мільярда кубів віддали Україні за транзит через нашу територію, решту Росія залишила собі, як резерв для перекачки в Європу.

В молоді роки мене дивувало, коли чув, що в часи сталінських репресій дружини відмовлялися від репресованих чоловіків, діти від батьків. Згодом подібне пережив і сам.

Це відбулося, коли на роботі, як голова групи народного контролю, намагався встановити справедливість.
Коли розслідування стосувалося рядових працівників, то було дуже добре.

Коли я зачіпив амбіційного начальника головного конструктора заводу Гордієнко А.А., на мене влаштували гоніння.

Я звертався в різні інстанції заводу, а потім держави за захистом. Заяви повертали тим на кого я жалівся. На заводі проводили одні збори за другими, на яких знаходили таких осіб, які паплюжили мене, розказували брехню, перекручували події і факти.
Таких зборів було більше 50. Планомірно обробляли моє оточення. Відколювали, від мене співробітників, друзів. Мене попередили, що втрутяться в сім`ю. Але я тоді, цьому не повірив.

За допомогою вірних владі сексотів-сусідів втрутилися в сім`ю. Жінка, замість хоч моральної підтримки, допомоги, поради, насміхалася,що, для захисту, я пишу листи, заяви в партійні органи.

Виставляла посміховищем перед дітьми.

Я згадав події в ЗАГСі в 1967р. і зрозумів, що це не мій вірний товариш і відійшов від неї, але продовжував ще жити в окремій кімнаті, під одним дахом.

Фактично від мене відмовилася дружина і більше того почала організовувати бійки зі мною, в це втягла синів, тричі ламали кістки. На мої звернення в органи, їхні дії прикривали.

Пізніше їй це оплатили з заводу «Ленкузні» дачною ділянкою, в садовому кооперативі біля с .Дмитрівка, де був і я, і іншим.

Я змушений був відмовитися і продати свою ділянку, щоб вона не робила мені шкоду.

Я не чекав таких дій ніби від боговіруючої жінки.

Від мене, на їх бійки, чекали відповідних силових відповідей, щоб за це арештувати. Але я це розумів і уникав від насилля з мого боку. І міліція, яку вони під кожну бійку завчасно викликали, не чіпала мене, бо я змушений був звертатися в травмпункти за допомогою.

Після цих її дій я згадав ніби дрібницю.

В день коли ми розписалися в ЗАГСі, виходили з приміщення.

Тепер уже моя дружина підійшла до торгової точки, щоб вибрати обкладинку для свідоцтва про одруження. Повернулася до своєї дружки і гукає «Галю іди сюди». Я стояв майже поруч, але мене в упор не бачили. Продавщиця подивилася на неї і сказала: «Девушка с вамі такой інтересний парень і тепер ви с нім должни все решать, а не с Галей».

Я про цей випадок забув, але всі події 1986-1993 року, навколо мене, заставили згадати ніби дрібничку. Я зрозумів, яка була спостережлива і далекоглядна продавщиця, що в цій дрібничці побачила слона.

Бувша налаштувала проти мене синів, що і зараз вони уникають спілкування зі мною.

Я робив спроби налагодити з ними зв’язки.

Я запитую себе, Іване, після тих бійок, коли трощили мені кістки, хто повинен був зробити перший крок для примирення!

Вони повинні б стати на коліна і сказати вибач батьку ми були не праві. Нас мати втягла в брудну справу.

Мої дії, як голови групи народного контролю, на заводі переросли в мою боротьбу з комуністичним режимом Союзу.
Режим намагався розправитися зі мною і використовував відпрацьовані ними методи.

Намагалися за допомогою медиків підвести «основу», що ніби я психічно хворий і засадити в псіхушку,як робили з іншими.
Цікаво, що це намагалися провести через лікарів єврейської національності, невропатолога і терапевта Тальського.
До речі він з Запоріжжя. Виходить що земляки найбільші запроданці.
Але я цю їхню затію відкинув, посилаючись, що я служив в армії і мене допускали до роботи з танками, вогнепальною зброєю, що я є водій автомобіля і для проходження техогляду власного автомобіля, постійно проходжу медкомісії.

Але це заставило мене тепер, через кожні три місяці, брати довідки в психіатра таку як для проходження медкомісії водія на випадок якщо будуть чинити насилля.

Мені намагалися приписати, що я гомосексуаліст, за що при тому режимові судили.

Не вдалося.

Потім зупинилися вони на приписуванні мені, незаконне зберігання, вогнепальної зброї, з використанням до цього заяв брата Миколи і батька.
Але моє своєчасне звернення в КГБ зламало і цю затію.

Та влада намагалася мене розтоптати і влаштувала за мною стеження, приписування хвороб яких у мене немає, розповсюдження брехні, намагалися організувати вбивство в лісі.
Коли я це замітив, на автомобілі я швидко вискочив з лісу і зупинився на людній трасі і почав спостерігати, що буде далі. «Бобік», який стояв на моєму шляху і я його з розгону обїхав по піску, тепер їздив від одного лісочка до іншого.

Потім виїхав на трасу, повернув наліво і поїхала на Київ

Справа від водія сидів полковник,тепер він тільки подивився на мене.

Всі дії влади і її оточення розраховували, що від такого гоніння і тиску в мене відбудиться психічний або сердцевий зрив, але зі мною була Люба Сумцова і наші теплі стосунки допомогли мені бути розслабленим до державного терору. Але за кожним нашим кроком слідкували і робили все щоб ми не стали близькими. На роботі мене запитували про такі речі які, ніби, були відомі тільки нам двом.
На роботі і дома вже відкололи кого хотіли. Продовжували цю операцію і з батьком.

В Тарасівку поїхав заступник директора заводу по режиму Сур, бувший кагебіст, і ще один працівник з заводу, для проведення «роботи» з батьком, на випадок, коли мене посадять, то щоб він не піднімав питання відносно мене і не звертався в Болгарію до моєї сестри і її чоловіка за допомогою.

Так як у нас з батьком стосунки були вже складні і брат Микола дуже хотів, щоб заповіт грошей на мене, мені не дістався. Тому цей розкол поглибити було не складно.

Заступнику директора я сказав за мою упереджуючу заяву в КГБ відносно зброї і про відповідь звідти.
Думав, що земляк з Кінських Роздорів, щось порадить мені корисне.

Але помилився. Навпаки, після цієї його поїздки брат Микола привіз в Київ ту заяву, що ніби я незаконно зберігаю вогнепальну зброю. Про що мене вчасно попередила сестра Надя.

Я бачив, що влада зі мною не жартує. Але не думав, що мене чекає в’язниця. Я вважав, що звільнять з роботи і не дадуть ніде влаштуватися на роботу, як робили з іншими.
Тому вирішив придбати шматок землі.

Я виріс в селі і праця на землі мене не лякала.
Від заводу за Фастовим заводчанам давали садові ділянки. Я взяв ділянку і почав її освоювати. Але несподівано узнав, що в тому кооперативі незаконно дали ділянку уже бувшій дружині, яка ніякого відношення до заводу не мала.

Я пішов до голови державної профспілки і запитав на яких підставах дали ділянку бувшій дружині. Чи може для того щоб наносити збитки на моїй ділянці. Він побекав, помекав і нічого пояснити мені не зміг.
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Я змушений був продати ту ділянку.

Почав шукати по Київській області хату в селі і об`їздив значну частину області. Але відбувалися дивні речі. Сьогодні домовився про покупку хати. Приїздив через декілька днів, як домовлялися, але мені вже не продавали під різними вигадками.

В 1990 році несподівано швидко вдалося купити майже розвалену хату в селі Причепівка, Житомирської області.

Відбудував її.
А працею на землі зумів вижити в часи коли розвалився Союз. Коли скрізь все розкрадали чиновники і перестали платити зарплати на роботі.

Бачили сусіди, що туди теж хтось приїздив. Видавили шибки в вікні.

Намагалися вплинути на сільраду, щоб зменшили розмір землі.
Перед розпадом Союзу депутатом Верховної Ради СРСР від Києва був Володимир Олександрович Яворівський. Я звернувся до нього за захистом від гоніння на заводі і державі на мене. Він втрутився в ситуацію, підключив до розгляду справи керівників Народного Контролю України, які з`ясували, що я був прав, і керівників тієї шайки з заводу наказали.
В 1992-93 році в мене дуже збільшилася щитовидна залоза і мене поклали в лікарню.

Лікар-хірург допитувався де у мене негаразди на роботі чи в сім`ї. Я йому нічого не говорив.

Тоді він порадив змінити обставини де б вони не були.

В 1992 році, накінец, після багатьох спроб розміняти кімнату яку гальмувала бувша, але на моє прохання суд і райвиконком Мінського району м.Києва розділили документи на квартиру і мені вдалося дуже швидко розміняти свою кімнату з Оболоні, тепер без погодження з бувшою дружиною, і виїхати від мордобою.

Тому зважив на поради лікаря і після операції, в червні 1993 року, я пішов з «Ленкузні» де пропрацював майже 30 років.
Через короткий час після цього я зустрів працівника з першого відділу (КГБ) заводу «Ленкузні».

В розмові він сказав: «Да тобі Магадан уже був підготовлений. Тебе врятував розвал Союзу».

Батько, тоді, відійшов від мене, як не більше, а перед смертю, з слів Миколи (стор 346 «Одісеї»), згадав де ви сини.
За всі підлості приходиться розплачуватися.
Брат Микола тепер жаліється сестрі Наді, що його переслідують бандити.
Заперечити написане мною дуже складно бо в мене зберігається повна валіза документів періоду гоніння і переслідування мене.

Там є і заяви батька і Миколи, які писали мені, що їх попередні заяви які вони розіслали по органах є брехня і обіцяли більше брехні не розсилати на мене.

Є колективні заяви, які підтверджують, що на мене свідомо розсилалася брехлива інформація.

В кінці життя ніхто нічого з собою не забирає. Я хотів щоб потім все моє нерухоме майно дісталося моїм синам хоч і блудним.

Пробував знайти спільну мову з ними, не тому що потрібна мені допомога чи якась вигода від них.

Без їхньої допомоги, наполегливою працею я вкотре в житті домагаюся необхідного. І тепер самостійно відбудував хату в селі.

Маю 32 сотки землі. Там вирощую врожаї для себе, частину врожаю продаю, щоб мати кошти для оплати поїздок, утримання гаража, автомобіля, який служить мені з 1975 року і інше.

Декількома обмінами в1992р,1994р. і 1996р. зумів знову мати окрему однокімнатну квартиру в центральному районі м. Києва.

Ціни на нерухомість стрімко зростають і ті ціни, які були в 1996 році, коли я купляв квартиру, збільшилися майже на порядок.

Але вони примирення уникають. Можливо гризе совість за побої.

З допомогою підбурювачів, продалися тим хто намагався мене розчавити.

Правду вони можуть приховати від інших, тепер своїх сімей, але в собі те носитимуть до кінця життя.
Весною 2005 року я зустрів бувшого начальника відділу кадрів заводу «Ленінська кузня» Ковальчука Є.П, який тепер пішов з «Ленкузні».
Він несподівано запитав мене, які у тебе стосунки з синами. Я відповів, що такі як і були. Він доповнив, що це буде довго, поки нормалізується. Він знає, як за вказівкою, розвалювали сім`ю. Через кого діяли і налаштовували проти мене.

Але на моє запитання хто давав ті вказівки, і через кого не сказав. Відповів, поговоримо пізніше.
Це пізніше трапилося тільки в вересні 2007 року, тому що і із заводу «Ремдізіль» він пішов на пенсію.

Тепер розмовляли ми про сьогоднішне життя.

Пригадали як ми познайомилися в 1964 році, коли я приїхав на завод «Ленкузню» спочатку на переддипломну практику, а потім на роботу.

Він тоді працював в електроцеху №11 і був секретарем партійної організації цеху.

Сказав, що ще тоді вони замітили здібного молодого спеціаліста і з начальником цеху Качинським хотіли щоб я перейшов на роботу до них майстром або заступником начальника цеху.

На переддипломній практиці я працював технологом в механічному цеху №4. І мене замітили не тільки в їхньому цеху. Коли я , після захисту диплома, повернувся вже на роботу, то мене перехопив начальник технологічного бюро цеху №8 Орлов Леонід Борисович, де тепер я почав працювати технологом. Пізніше Орлов сказав, що я спостерігав за тобою ще коли ти працював в 4 му цеху.

Від нього мене забрали служити в армію.

А коли я повернувся з армії, я пішов працювати в відділ головного конструктора конструктором, де був конструктором 3ої, 2ої, 1ої категорії, керівником конструкторської групи, начальником конструкторського бюро.

Я запитав, Женя, а хто давав вказівку втрутитися в мою сім`ю після 1986 року, коли я розкрив махінації головного конструктора.

Він відповів, що коли головний інженер заводу Сопряжинський В. М. заміщав директора заводу, то це була його команда. Діяли через жінку мого товариша і сусіда Кулагу Нінку і сусіда Рибачука Діму.

Що Ковальчук на нараді тоді сказав виконуючому обов’язки директора, що тисніть на Сиваша по роботі, якщо для цього є підстави, але не втручайтеся в сім`ю.

Він говорив їм, що всі розрахунки і роботи які виконував Сиваш за ввесь період роботи на заводі і під його керівництвом члени його бюро були беззаперечні і діяли безпомилково і ніхто їх не міг заперечити.

Допомагала головному інженеру і його коханка, яка працювала терапевтом в заводській поліклініці і була подругою бувшої моєї дружини

Тепер я пригадав, що Вася Кулага говорив мені, що він сказав своїй дружині Нінці, що не лізь до них (до мене), а то я з тобою розлучуся.

Але з розмови тоді я незрозумів що вона діяла за вказівками, думав, що баба плеще язиком погані сплетні і Вася її хотів поставити на місце.

Після цієї розмови з Ковальчуком зрозумів чому головний інженер на переатестації докладав всі зусильля щоб зняти мене з посади начальника конструкторського бюро і понизити мене в посаді.

Я не хочу щоб дійсна правда пішла разом зі мною, а живі мусували побрехеньки, які вони вигадали для свого виправдання і користувалися тим, що тоді вже ніхто їм не заперечить.
Пригадую, що в будинку батьків не було ні ліжок (кроваті) ні диванів. Діти спали на лежанці, а коли мама топили в печі, то на печі.

Батьки спали на полу. Всі постелі були без матрасів і застелені ряднами. (Піл це ліжко. Забиті в підлогу (долівку) деревяні стовпчики і на цьому рівні складене ліжко з поструганих дощок. Для тих хто не володіє українськими термінами, українському слову підлога відповідає російське слово пол. Але піл це не пол.)Підлога в кімнатах була земляна. Мама періодично їх мазали глиною.
Пізніше клали на рядна простині. Тому ліжка були жорсткі і постійно за ніч вирівнювали хребти.
Коли з`явилися пружинні ліжка, м’які дивани в людей не вирівнювалися спини після тяжкої денної роботи і з`явилися проблеми з хребтами.
Тепер ніби придумали метод для лікування хребтів, дошка Євмінова. Це обтесана дошка на яку лягає хворий і виконує різні фізичні вправи. А як розібратися, то ніякого винаходу тут немає. Поки люди спали на жорстких постелях, то майже не було проблем хребтів. Коли стали спати на м’яких постелях і викривляти хребти, то лікарі повертають нас до жорстких дошок на яких хворі вирівнюють хребти.

Я про це пригадав бо і мені приходиться лежати на цих дошках і виконувати вправи.

Ще я пригадую, що нас дітей просили ходити ножками по спині старших людей, які для цього лягали на підлогу. Це теж лікування хребтів.
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В дитинстві батьки відносилися до нас (дітей) з вимогливістю. Особливо мама. Вони кожен день від зорі до зорі були на колгоспній роботі. А нам на день мама видавали завдання (наряди) по домашньому господарстві і все ми повинні були виконати.
В домашні завдання входило щоб ми до початку навчального року в школі встигли в городі вибрати картоплю. Мама було дуже рано накопають певну ділянку картоплі, а ми з братом Миколою, а пізніше вже я сам, повинні були її визбирати за день.

Щоб картоплю не порізали лопатою, то мама нікому не дозволяли її копати, навіть батькові.
Батьки були роботящі, дружні, не п’яниці, чесні, не брехливі, не хвастливі, не прогулювали зароблені тяжкою працею копійки в компаніях, а витрачали їх на дітей, на сім`ю. Всі плани і наміри обговорювали між собою і цього вимагали від нас.

За все їхнє життя не чув щоб вони сварилися між собою або з іншими людьми чи влаштовували бійки.
Коли батько став старішим, то часто після обіду він лягав хвилин на 20-30 відпочити.

Мама завжди говорили будьте тихо, нехай батько відпочине.

Мама виховували завжди, щоб ми були чесними, не брехливими, забороняли брати чужі речі, чи то когось з людей чи колгоспне.

Батько говорив по іншому, людського нічого не беріть, а в колгоспі можна, бо то наше майно і наша праця.
В селі всі люди знають всіх односельців і всі вітаються один з одним. Нас, дітей, теж привчали щоб ми віталися з усіми мешканцями села. Діти повинні першими вітатися з дорослими.

Мама часто розказували, як під час відступу військ і цивільних людей в 1941 році Надя носила відрами груші в м.Пологи до поїзда за 15км.
Надя підхоплювала мамину розповідь і із посмішкою розказувала, як ті груші в неї розкуповували ті хто евакуювався на схід. Давали їй гроші, а поїзд уже рушає. Вони забирали груші і вже без здачі спішили до поїзда. Надя це зрозуміла і ще повільніше шукала здачі. Ті махали рукою і бігли до вагону, який починав повільно рухатися.

Мабуть та торгівля навчила її і в подальшому житті при поїздках з Болгарії в Союз. Та і сьогодні вона продовжує торгувати в Софії врожаєм вирощеним в городі.
У них подібний перехід від соціалізму як і у нас.
Присадибний город із садом у нас був великий 80-100 сотих (1 гектар). Але коли колгоспні поля, після війни, обробляли жінками, то присадибні ділянки, тим більше, не було чим і кому орати.

Город перекопували, всією сім`єю, лопатами на зиму. Найбільше копати діставалося Наді. Батьки на роботі, брат Микола і я малі.
То вона після школи, трохи уроки повчить, за лопату і на город. Копала до пізньої ночі і навіть при місяці.

Поступово життя змінювалося. Хоч і тиснула держава податками, позиками, але в колгоспі з`явилися воли, потім коні. Пізньої осені, коли колгоспної роботи меншало, можна було вже виорати город волами чи кіньми.
Подвір`я, в наших краях, у всіх були чисті від трави. Коли з`являлася трава її виполювали. Це робили для того, щоб на подвір`ї можна було зробити тік і молотити зернові (пшеницю, ячмінь і інше) які сіяли в своїх городах. Для цього підмітали подвір`я, поливали його водою. Потім розкладали зернові.

Намагалися класти їх колосками на край, бо ще раніше молотили ціпами. Ціп це дві палиці з’єднані між собою сирицею.

Пізніше вже молотили камінними котками. Коток був подібний на шестерню і посередині проходила стальна вісь. Тягали такі котки волами або кіньми. А вже зовсім пізніше десь приблизно після 1960 року,зернові косили косою і складали в копицю на стерні, а коли в колгоспі вже був зібраний врожай хлібів, комбайни їздили по подвір’ях і люди кожен молотив своє. Зерно комбайн висипав на підіслані рядна і їхав до іншого сусіда.
Сестри роз`їхалися з дому. Мама казали, ми з батьком тяжко працюємо в колгоспі, як раби, то їдьте ви вчитися, хоч вам буде легше в житті. Коли ми всі діти розїхалися з дому і все купляли в магазинах, на базарі, мама казали діти купляйте середню картоплю, вона смачніша ніж велика і немає дефектів в середині.
Батьки в селі раніше других хотіли щось краще зробити для нас. Брат Микола пробував зробити примітивний детекторний радіоприймач з навушниками.

В дитинстві мене часто цікавило, що знаходиться в середині, наприклад, годинника. Я розібрав будильник. Звичайно після цього він зупинився, але мене батьки не сварили.
Це сприяло моєму потягу до техніки. Пізніше я вже розбирав непрацюючі механізми і намагався налагодити їх роботу.

Мама поїхали в Запоріжжя, по яких то справах, і несподівано для нас привезли звідти радіоприймач «Новь». Світла в селі не було, то купили приймач на батареях. Батареї важили більше 20 кілограм. Пізніше мама розказували, що дуже важко було нести від поїзда з станції Челюскіна 8 кілометрів до дому.

Але ми вже слухали радіопередачі, концерти.

Через багато років пізніше по селу провели радіоточки і я перебудував радіоприймач на роботу від радіоточки.

Через дві хати від нас знаходився магазин. Інколи мама посилали мене щось купити сіль, мило, інше.

На той час там були примітивні цукерки подушечки, житні пряники і мені так хотілося купити хоч 100 грам.

Апе мама говорили, що треба збирати ті копійки на одежу нам і шкільне майно.

Інколи давали мені пару яєць. Казали піди здаси в магазин (тоді яйця приймали в магазині) і на них купиш собі що хочеш. Яке то було щастя.
В 1953 році поїхав з дому і брат Микола.
Світла в селі ще не було. Ввечері кімнати освітлювали гасовою лампою, каганцем. Уроки ми робили при світлі каганця,але мама хотіли щоб ми швидше робили уроки і гасили каганец бо треба економити гас. Я вирішив зробити вітроелектростанцію на 12вольт.
Десь з батьком взяли труби для вишки. Я їх з`єднав, посвердлив і зробив сходинки. Батько у когось випросив генератор.
Я зробив гвинт з дерева, трансмісію. Знову з батьком звели цю вишку електростанцію. Я провів дроти від генератора в хату.
В вітряні дні вже гасовий каганец (лампу) ми не запалювали.
Світло було набагато краще ніж від каганця і в двох кімнатах одночасно.
Мама ніколи не заперечували, як я щось робив і мені допомагав батько. Ще говорили батькові щоб допоміг мені. А він вмів багато чого робити, відремонтувати і пошити чоботи, скласти стіну, всі сільські роботи і я вчився тому біля нього.
Батько міг прогнозувати події і передбачати їх наперед, тому в більшості його не могли обдурити. Тому в селі можна було почути, що він хитрий. Але він нікого не обдурював чи обкрадав. Просто він не дозволяв щоб його обдурювали бо міг прочитати любий документ і розібрати суть в ньому викладеного і поступити так щоб не зашкодити собі і родині.

Подруге він ніколи не приймав поспішні рішення. Він завжди радився з мамою, родиною і зважував те рішення яке повинен був прийняти. Тому його не могли захопити зненацька і одержати від нього відповідь яку б комусь хотілося

В селі його вважали надійною і слухняною людиною. Пам’ятаю випадок. Ми вранці встали, а батька немає дома. З`явився він вдень і сказав, що їздив в лікарню. А трапилося таке. В колгоспі бригадиром був Логвиненко Самсон Данилович. Вночі дуже погано стало Калашнику Андрієві і його терміново треба було везти в лікарню. Серед ночі до нас прийшов Логвиненко, хоч у кожнім дворі були чоловіки, і каже батькові: «Іван не в службу, а в дружбу піди з ферми візьми коні і воза і відвези Андрія в лікарню бо до ранку він може недожити». Батько одягнувся і виконав прохання Самсона Даниловича.

Моя тяга до техніки викликала бажання працювати ввесь час з технікою.

Тому з технікою я вмію все робити сам і все ремонтую дома сам.

Це залишилося в мене на все життя і ще підкріплене технічною освітою. В мене майже ніколи не буває, щоб я не зміг щось налагодити, відремонтувати, побудувати.

Про цю мою здібність, бувша дружина, на суді, при розлученні, сказала «у нього золоті руки».
Цю здібність я намагався передати своїм синам. З задоволенням і легкістю це сприймав син Михайло. Якщо він щось майстрував, я підказував йому і допомагав. Водив його в автомодельний гурток.

Володимир до техніки ставився прохолодніше.
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І сьогодні я з охотою беруся до любої роботи, а особливо пов’язану з технікою. Завжди знаходжу для себе якусь роботу, майструю, освоюю якусь нову справу.

Те що люди вважають непридатним для роботи, в мене починає працювати.

Я не маю часу на прогулянки.

Моїм відпочинком є зміна однієї роботи іншою.
Якщо я стомлююся від фізичної роботи, то переходжу до розумової.

Як технолог, конструктор продумую, планую, складаю технологію виконання роботи, розраховую кількість необхідних матеріалів.
До виконання задуманого приступаю коли все необхідне вже лежить біля мене.

Дуже не люблю роботи, які пов’язані з виконанням з іншими людьми, особливо, які щось хитрують, вигадують, не можуть скласти ціну, яку хочуть за неї взяти.

Часто згадую мамину настанову і відповідно неї дію

«На Бога надійся а сам не плошай», тобто завжди відстоюй свої думки, рішення, дії, багато працюй.
Пригадую невелику частину поговірок які мама часто вживали:

«Чужими руками можна тільки жар загрібати.»

«Нехай я їду до сина, а куди ці люди їдуть.» коли людей було багато в транспорті.

Коли було мама збиралися кудись їхати, або допомагали збиратися іншим, то ніколи не брали з собою зайвого.

Говорили «в дорозі і голка важка».

Якщо з нас хтось відкладав якусь справу на пізніше, а мама заперечували, то говорили «нехай поганий чоловік».

До релігійного свята Спаса заборонялося їсти яблука. Було так, що ми їли яблука і вони попадалися червивими, то ми виказували своє невдоволення. Але мама на це говорили, що те що ми вкусити червиве яблуко то це пів біди, біда буде коли черви будуть їсти нас.

Коли хтось говорив, що десь речі чи продукти дешевші, то мама говорили: «за морем пилушка цілушка (копійка) та перевоз дорогий».

В своєму житті я не люблю розповідати про свої життеві негаразди, складнощі. Якби не було погано мені чи прикро і складно в мене від цього.

На запитання до мене, як твої справи, я завжди відповідав добре або нормально. Завжди намагався самостійно вийти з тих складностей в які потрапляв. І коли обставини змінювалися на краще на мою користь, тільки тоді я міг поділитися про ті складності які були в мене раніше.

Після похорону мами, з Тарасівни всі поїхали по домівках, а я лишився на тиждень біля батька. Хотів дещо допомогти йому і побути з ним після такої тяжкої втрати для нас усіх. Щоб він в ці перші дні не відчував самотність і ніби непотрібність нікому.

Батько запропонував поїхати на пошту і зняти з ощадкнижки для мене 2000 рублів. Я відмовився. Сказав, тату не спішіть, як захочете, то дасте в любий час.

Мені батьки говорили, що зробили заповіт грошей на мене і інший на мого сина Михайла.
Чи був на кого ще з родини, я не допитувався і не знав.

В житті я користуюся правилом «чужі гроші не лічи», «не допитуйся про те про що тобі не бажають розповідати».

Мама всіх нас морально готували до своєї смерті, ще коли почували себе здоровою. До смерті готували собі одяг і релігійні атрибути на цей випадок. Говорили моїй сестрі Марії, якщо помру, то щоб одягли в те то, лежить все там то.

Але для мене втрата мами була дуже болючою.

Після похорону я більше місяця лежав в лікарні.

Ще коли були живі мама, вони інколи заводили розмову, що життя не вічне. Я починав хвилюватися і не хотів слухати про кінець життя батьків.

Але вони ніби самі до себе говорили далі, що якщо хтось з нас лишиться один, то треба думати де жити йому.

Якщо б лишилися мама, то іншого рішення ніж поїхати жити до мене не було. Але вони, мабуть, передчували, що лишиться батько. Говорили, що до Миколи батько не поїде.

З Миколиним характером батько не вживе. Там вічні переділи грошей і переховування їх від дружини і дочки і постійні сварки Миколи з дружиною. То він її ревнував, то якісь незрозумілі приводи вигадував.

Вибір і надія була на мене. Я запропонував батькові переїхати жити в Київ до мене. Він приїхав до мене.Пізніше після його розмови, з тоді ще моєю дружиною, яка поставила умови, все в селі продати і гроші віддати їй. Батько нічого мені не сказав, відмовився жити в мене і поїхав в село. Згодом про ту розмову написав мені в листі.
Поки батьки живі і ми можемо з ними спілкуватися, то ми думаємо що так буде тривати вічно. Але проходить час і рідних стає менше. Ідуть в інший світ батьки, рідні. Ти лишаєшся найстаршим в родині і тобі вже немає з ким з батьків поділитися радістю і горем.

Ти замислюєшся, що і твій час добігає кінця. І тоді живі задають собі питання чому ми недостатньо приділяли часу і уваги для спілкування з батьками, між собою, але тепер уже змінити нічого неможна.

Я продовжував періодично приїздити до батька.

Під час однієї такої поїздки без ні якого задуму і хитрощів, я сказав Миколі і Марії про заповіт батьків на мене грошей.

Микола відразу запитав мене «а ти поділишся зі мною». Я тоді відповів йому, ще живий батько і їх потім треба буде ще одержати.

Після цієї розмови кожен з них пішов своїм шляхом.

Марія, замість допомоги, почала позичати в самотнього батька-пенсіонера гроші на купівлю собі хати в Бердянську, якої ніколи так там, ніби, і не купила.
Під розписку батько дав їй 1700 рублів. Пізніше, я цю розписку бачив у батька, а після смерті Миколи знайшов в його паперах.

Марія говорила мені, що позичені гроші,ніби, повернула батькові, а як воно було насправді, я не з`ясовував у батька. Хоч тепер маю сумнів.
Микола пішов іншим шляхом. Хоч там були і невеликі гроші, почав робити все щоб усунути мене з дороги до заповіту фізично, шляхом переселення мене в в’язницю.

Тому на початковій стадії привіз батька в Київ. Ніби з скаргами батька адміністрації заводу на неналежне моє відношення до батька, і основне щоб забрати свої гроші, відібрані від сім`ї, які поклав на моє ім`я.

А пізніше розсилав на мене брехню в різні інстанції, потім привіз пасквіль в Київ в КГБ, ніби, то я незаконно зберігаю вогнепальну зброю. Але часи були інші ніж після 1917 року і по наклепу мене не посадили.
По даних архівів і підрахунках істориків, наводять дані, що сталінський режим знищив в другій світовій війні більше своїх громадян ніж німці.
І це число з роками постійно збільшується, коли знаходять все нові, раніше приховані документи і братські могили вбитих людей тим режимом.
В багатьох бувших союзних республіках, а тепер незалежних країнах відбуваються керовані нестабільності. Зрозуміло хто в цьому зацікавлений і ким це створюється і керується.

Цю нестабільність намагаються створити і в Україні.

Особливо територіальну, під час і після президентських виборів, в грудні 2004 року. Коли народ обрав Президентом України Віктора Ющенка, а не бажаного для них двічі судимого.

Тепер ті ж сусіди намагаються закрутити економічну нестабільність і використати нафто-газові ресурси, які поставляють в Україну з одного джерела.

Але в українського народу це викликає тільки посмішку. Ми готові один раз це перетерпіти, поки будуть вирішені нафтогазові поставки в Україну з інших країн і розширено видобуток з власних родовищ.

Над цими питаннями працюють керівники нашої держави.

І дивно чути, коли де хто говорить, що українці погано відносяться до росіян.

По перше не до росіян, а до тих їхніх чиновників, які не можуть змиритися з відокремленням від Росії України і інших народів.

Це мабуть, як у тій поговірці, коли злодій тікає і голосніше всіх кричить, тримайте злодія. То ті хто так говоре розуміють, що їх не люблять ті кого вони намагаються притиснути. Тому і задають таке питання з зрозумілою відповіддю.

А дійсно чому, врахувавши все вище згадане ми повинні любити і добре відноситися до тих керівників тієї країни, які мають територіальні претензії до України і хотіли б в черговий раз поставити нас на коліна?
В Україні проживає біля 80% українці, а у всіх керівних структурах держави українці складають тільки 37%. Бо за часів Союзного панування на нашій землі, було правило, ставити керівниками їхніх починаючи з завідуючої дитячим садком і до самого вищого керівника. Ось чому так довго держава не може стати на чесний шлях розвитку і забезпечити добробут населення своєї країни і так довго веде боротьбу з тими кого до нас заслали, а вони протидіють становленню і цілістності нашої країни.

Ті сили продовжують оббріхувати,обпльовувати відомих, чесних наших державних діячів, щоб посіяти недовіру до них і вихваляють свої злочинні клани.

На краще все піде і швидше тільки після того як ми замінимо чужинців у всіх державних структурах, перестанемо їх обирати в ради всіх рівнів і всі керівні посади заповнимо чесними національними кадрами.

Виборці, тобто ми з вами, повинні нести відповідальність за те кого ми обрали в виборні структури держави і не скиглити коли обрали чужинців, а вони, потім, все роблять на шкоду цій державі і її народу. Одночасно всіх кого призначають або обирають на посаду повинні проходити медогляд і повинні мати порядну характеристику без судимостей і писати дані про свої доходи і розходи.

Наприклад: Прибалтійські республіки Латвія, Литва і Естонія в 1991 році були такі ж як і ми, але так швидко пішли вперед. Тепер вони і в Євросоюзі і в НАТО. А ми топчимося на місці. Це тому, що вони всім кого заслали в їхні республіки, а це переважно росіяни, обмежили в участі в їхніх виборах. Голосували тільки ті хто прожив в них не менше 10 років і є громадянином цих республік. А громадянами могли стати тільки ті хто володіє їхніми мовами.

Цим вони відсікли тих хто хотів би насадити в їхні державні органи тих хто буде вболівати не за їхні інтереси, а за російські.

А ми ще довго будемо борсатися в багні, бо тільки і чути від таких «державників» і наших запроданців російською мовою при вирішенні українських питань, а це не вигідно Росії. Їх не цікавить, що це питання на користь Україні і її народу.

В день Пасхи 19 квітня 2009 року я телефонував своїм рідним на Запоріжжя. Поздоровляв з Святом і в цей Святий День хотів почути інформацію про них і інших наших родичів і дійсно так і відбувалося. Зателефонував і в Пологи братам Лиходідам. Слухалку передали і моїй сестрі Світлані (Соні) Терещук. Вона не розповіла мені як живе наш брат Сава Матяш і його сім`я, якого я давно не бачив і хотів би хоч почути про нього. Або доповнила б книжку з життя її мами, тьоті Тоні Матяш.

Її дуже цікавило питання за кого я буду голосувати на чергових президентських виборах. Я відповів, за Юлю Тимошенко. І почув від Світлани всю ту брехню яку ллють на Юлю представники партії регіонів, комуністи і інші.

Вона так впевнено переказувала ту брехню ніби вона разом з Юлею все те розкрадала і тепер про це ділиться з усіма перехожими.

Вона не слухає чи не чує ту позитивну інформацію, яку говорять про Юлю керівники Західних країн як за керівника держави Україна. Або що сказав в березні 2009 року прем’єр Японії, коли Юлія була там. Про неї він сказав приблизно так, що ви боретеся за інтереси українського народу і є українська Жанна Дарк. Ці слова перекреслюють всю брехню Юліних недоброзичливців в Україні і сусідньої країни. (Для тих хто не знає хто така Жанна Дарк. Це національна героїня Франції, яка загинула в боротьбі за інтереси Франції і її народу.)

Наш дід Гасенко Петро Оксентійович боровся за інтереси України, українського народу і,з слів мами, був в складі уряду Центральної Ради, а ось його внучки активно відстоюють інтереси комуністів, які нав’язують нам інтереси сусідньої країни, від кого дід захищав Україну і які відправили діда з бабою на той світ, і регіоналів.
Багато таких суттєвих порівнянь з життя українців, які є тут немає в «Сивашській Одісеї». Але є вислів людини, яка з ненавистю відносилася до батька і матері і про це говоре в «Одісеї». Постійно їх мордувала, доводила до сліз. Мордувала власну дружину, її родичів, уникає зустрічі з власною дочкою. Навіть немає її адреси, щоб повідомити коли прийдуть передостанні дні.

Той хто назвав запорізьких козаків п’яницями.

Звідки таке порівняння. Може діди Сиваші і Гасенки були п’яницями, Григорій Федорович Сиваш, Сава Данилович Дяченко, хлопці Сиваші, Ви, я та і він сам?

Всі ці порівняння є доказом, що сказана неправда.

Витвір слабого розуму.
Порівняйте, з кого виходили наші діди і ким ставали.

Порівняйте життя наших батьків. В таких складних умовах вони вижили. Дали всім нам освіту. Переважно всі ми були і є не рядовими працівниками.

Це приклад, що ми повинні пишатися своїм родом, примножувати і славити його.

Всі речі можна розуміти тільки в порівнянні. Коли більшість народу сиділа за колючим дротом, протягнутим по всіх кордонах Союзу, то чи могли ми порівнювати «совецкоє значить отлічноє» з тим чого не бачили і не чули.

Я міг тільки порівняти те, що раніше бачив із тим, що трохи змінилося пізніше.
За радянського режиму в селах більшість хат були маленькі, низенькі, покриті соломою, яку до весни знімали і віддавали, як корм, худобі. Топили грубки бур`яном кураєм, соломою, недоїдками після корови, пізніше, топили висушеним гноєм з під худоби.
А скільки людей жило в землянках.

Хати, які наполовину були вкопані в землю і дах зроблений з землі, як у маминої сестри, тітки Палажки Хоменко.

Бо не було з чого і за що будувати хоч якусь хату.

Навіть не було якоїсь палиці в південних наших краях України.
Лісів не було, а лісопосадки масово посадили з 1960го до 1967 року.

Всі були голі і босі. В родині ми все носили один після одного. Вже виношене і латане перелатане. Тільки можу сказати, що було чисте, бо мама прали використовуючи трави, які давали піну.
Бо і мила не було. Коли мама готувалися прати, то казали батькові переодягнися, а те я поперу. Іноді батько казав та на мені одежа ще чиста, але мама все рівно заставляли його переодягатися.
Україна збирала врожаї достатні, щоб прогодувати свій народ, Союз і частину продати за кордон.

Вивозили все і народ оббирали під чисту. А ми ходили голодні і пухлі і весною чекали коли з`явиться лобода і кропива.

За піднятий колосок, з уже зібраного колгоспного поля, садили до в’язниці.

Це не 1917-1941р.р., а вже після 1945 року так поступали з переможцями у власній державі.

Ввесь світ порівнює рівень життя сьогоднішнього року з минулим, щоб бачили, чи покращується життєвий рівень народу, добробут на краще.

До розвалу Союзу в 1991р. в тій державі, все порівнювали з 1913 роком. Всі вказівки відправлялися з Москви.

З Москви совети волали на ввесь світ за «совецкоє  щастя», яке ми всі сповна відчували на собі.

Запорізька Січ це була колиска вільних людей. Сюди сходилися всі хто тікав від своїх гнобителів.

Тому російські царі видавали укази про заборону приймати на Січ тих хто тікав сюди і від російських панів. Але це не впливало.

Сюди продовжували приходити прості люди, які шукали притулку і захисту від переслідувачів. З часом, коли російський царат наклав заборони, а потім і знищив Запорізьку Січ, захист набагато зменшився.

Але довіра до Запорізької Січі, Запорізької землі не зменшилася.

Тому коли під час більшовицького перевороту в.Санкт-Петербурзі в 1917р, росіяни–ленінці влаштували бойню власному народу, громадянську війну, було гоніння і на родину Філіпових.
Рід Філіпових, тікаючи від землячків переслідувачів шукав притулку в південних землях, близьких до Запорізької Січі.

Але їх землячки протягли руки і до домівок наших дідів, батьків на Запоріжжя.

Мордували родини і наших предків, доводили до втрати розуму. Наш рід змушений був ховатися на власній землі.
Ось при таких обставинах, і знайшли один одного Григорій Федорович Сиваш і Марія Філіпова.

Та система не зуміла їх ні знищити ні висилити в ті краї куди їхні діти виїхали добровільно.

В тій системі всі ми були на обліку. Про нас і наших батьків каральна система держави, знала більше ніж ми здогадувалися.

В мене виникла думка, що система не зуміла згноїти мого батька в Біробіджані, Григорія Федоровича зловити і вислати ближче до нього. А ось сина Віктора вирішила «послати на роботу» за направленням туди де повинен був бути висланий його батько.

Така доля могла бути і зі мною. Вважаю, що мені допомогли добре навчання, вищі сили і те, що в інституті я попав в навчальний експеримент Хрущова і я за направленням в 1964 році поїхав на роботу в м. Київ.

Але з мого випуску багато хлопців і дівчат направили на роботу в захолусті глибинки Росії.

В машинобудівному інституті Запоріжжя вчилися, переважно, ті хто був родом і жив в Запорізській області і ближче до неї. Тепер частина хлопців і дівчат намагалися повернутися назад з тих далеких країв. Багатьом це вдалося.

Дочку Марії Іванівної Обіход, Тамару, після закінчення київського технікуму відправили на роботу в Тюменську область.
Батьки доклали великих зусиль, щоб повернути її в Мелітополь.

При попередній державі, влада, засоби масової інформації багато уваги звертали і повідомляли, що ось раніше до перевороту в Росії і в капіталістичних країнах, одружували хлопців і дівчат по розрахунку, за примусом батьків, не звертаючи уваги чи кохають вони одне одного.

В радянській державі, дійсно хлопці і дівчата, переважно, одружувалися в випадках, коли один одному сподобалися.

Дуже часто одруження відбувалися швидкоплинно. Як казали з першого погляду і не знаючи один одного в життєвих ситуаціях на довшому відрізку часу. Молоді люди починали самостійне життя разом. Наштовхувалися на безліч питань, які кожен розумів по своєму.

Інколи молоді знаходили спільну мову і сім`я притиралася і залишалася цільною.

А дуже часто ці непорозуміння приводили до розпаду сім`ї.
При комуністичному режимі часто сім`я трималася на скаргах в партійну організацію, коли туди зверталася дружина і члена партії там залякували, що заберуть партквиток, якщо не помириться з дружиною.
І ось недавно в одній із радіопередач я почув, які фактори необхідно врахувати молодим людям, які хочуть поєднати свої долі.

Там було три поради, але я запам’ятав тільки одну.
Мабуть тому, що про цей фактор говорили батьки.
Молоді будуть мати міцну сім`ю, коли до цього вони жили і виховувалися в приблизно однакових родинах за характером, достатком і інше.

І я згадав ті розповіді батьків, що раніше молодим пару підбирали батьки, враховуючи свій життєвий досвід. І в цьому є сенс.

Коли молоді побачили один одного і сподобалися, то вони оцінили тільки свою зовнішність. Але потім, пізніше, коли вони живуть разом, випливають багато життевих факторів, на які кожен дивився по своєму. Це і стає приводом негараздів, незгод, конфліктів.

До цього додається нездатність шукати і іти на компроміси.

До цих факторів додаються упертість батьків, п’янство батьків, злодійкуватість, яке пізніше, за генами, наслідують діти.

Молоді дивляться так як це звикли робити їх батьки в своїх сім`ях, родині. Не враховували думки, рішення іншої родини і це приводило, що такі молоді люди розлучалися.

Тому те, що розказували мені батьки, що раніше підбирали молодих в тих родинах, які були спокійні, роботящі, байдужі до п’янства, неконфліктні, компромісні, не заздрих, старалися підбирати родини близькі і за достатком. Звичайно звертали увагу і на зовнішність. Молоді завжди знали одне одного і бачилися на вечірках, досвітках куди сходилася на гулянки молодь.

Я оцінюю, що по багатьох згаданих критеріях мої батьки були близькі один до одного.

Їхні родини були сусідами і все знали одні про одних.

Ця радіопередача наштовхнула мене на запізнілі роздуми і в моїй ситуації. Звичайно, якась частина факторів з бувшою дружиною у мене співпадала.

Але вона, з дитинства, вихована в родині до якої з війни не повернувся батько. Вона не бачила, як повинні були вирішувати між собою різні складні, конфліктні питання і проблеми батько з матір`ю. Цього вона не засвоїла в своєму житті.

Вважаю, що це було вагомою причиною, що бувша не зрозуміла, що треба почуте від когось обговорити разом, а не хіхікати. Зрозуміти, що привело до непорозуміння, і як все уладнати, якщо це можливо. Чи, можливо, то свідомо підбурювали для розладу в сім`ї. Що треба ставати на бік батька своїх дітей, а не на бік сексотів, злочинної державної влади, сусідів.
Не бути Павліками Морозовими, яке нам вдовбували в голови совети і налаштовували зраджувати рідних батьків.

Тим більше, що ті влади, тієї держави, неодноразово доказали, що вони злочинні, антинародні.

Доказували це з 1917 року.

Бувша дружина бачила на власні очі, як після 1945 року звіріли кгбісти і нищили в їх селі воїнів УПА. По декілька днів трупи лежали в центрі села. Забороняли їх забирати і хоронити, а щоб більше залякати селян, зганяли людей дивитися на них.

Для тієї звірячої московської влади, родини це ніщо. Коли дружину М.І.Калініна, Всесоюзного старости, посадили до в’язниці, то «староста» навіть не намагався її захистити. Боявся за власну шкуру.

Марія Іванівна Обіход ще до переїзду чаклунки в наш будинок підтримувала зв’язки з нею. Якось приїхала Надя до батька, а його немає дома, Сусіди сказали їй, що він в чаклунки в Тарасівці.
Так називали центральну частину села. Вона не дочекалася його і пішла туди, а там застала і Марію. Їй чаклунка щось шила.

Микола вів подвійну гру. З одного боку всіх нас ніби підговорював проти чаклунки, а сам навіть перевозив її в наш родовий будинок, з його одкровень в «Одісеї».

Але перед богом за все приходиться відповідати. Тому тепер, з повідомлення Наді, і витіснили його злочинці з його дачі і погрожують йому.

Вважаю, що на міцність, в наших сім`ях, внесла негатив і чаклунка, нова дружина батька. Яка насміялася і над ним, відокремивши його від роду, і на кладовищі, і на тому світі.

Коли не стало мами, Микола, брат, зробив все щоб пересварити нас усіх між собою і з батьком і сам не їздив до батька.

Тому з рідні і не було кому організувати похорони нашого батька біля могил його батьків Петра Андрійовича, матері Федори Іванівни і дружини Ольги Петрівни.

Тракторист приїхав копати яму біля дружини Ольги Петрівни, але під надуманим приводом,що там неможна було викопати могилу для батька, чаклунка дала вказівку хоронити в протилежному боці кладовища далі від його родини.
З слів племінниць Тамари і Люди, тепер майже через 10 років після смерті батька, Микола хоче ініціювати, щоб повернути подвір`я і нашу хату, так як вона продана протизаконно, і перезахоронити батька рядом з нашим родом.

Кажуть дорога ложка до обіду.

Під особливим обстрілом, з різних боків, була моя сім`я.
Багато хто заздрив моїм успіхам на роботі і в житті.

І діяли, як в тому анекдоті, коли заздра людина побачила багато яблук. З`їсти всі не могла, забрати теж не могла, то, щоб нікому не дісталися, вирішила понадкушувати їх. По принципу сам не гам і другому не дам.

Мама, як віруюча людина, часто нам говорили, що на небі бог.

Почався період запуску штучних супутників землі, але мама не вірили, що таке відбувається. Одного разу ми всі були дома в селі. Почало вечоріти. Я побачив, що в небі летів супутник і показав його мамі.

Після цього випадку мама вже ніколи не відносилися з недовірою, що запускають штучні супутники землі і що полетіли в космос космонавти.

Мама часто згадували, що в їх дитинстві, в їх сім`ї часто читали книжку «Кайдашева сім`я» Нечуя Левицького. Книжка дуже повчальна в стосунках в родині і це культивувалося в їх родині.

Коли в радянські часи, по радіо, передавали окремі уривки з цієї повісті, мама відкладали роботу і уважно слухали родіопередачу.

Пригадую як мама так і батько раділи коли ми (діти і внуки) приїздили додому. Особливо мама. Вони не знаходили місця де нас посадити і чим нагодувати. Розпитували за все і розказували за все і всіх родичів і знайомих.

В 1971 році ми з дружиною надовго влітку залишили сина Михайла в моїх батьків. Мама і тато дуже раділи, що він у них і вкладали в нього всю душу. За літо дуже звикли до нього, а він до них.
Коли мама ішли доїти корову, то відразу брали кухлик, туди клали ложечку меду і мама відразу надоювали молока в кухлик і Михайлик біля мами відразу випивав його.
Восени я сам приїхав забирати його додому. Мама і тато дуже розхвилювалися і плакали, що я уже забираю його.
Просили ще лишити хоч не на довго. Але я не погодився.

Мама вирішили, що проведуть нас аж в аеропорт Запоріжжя.

Я купив собі квиток на рейс на Київ. І переконував маму, щоб уже їхали в місто щоб встигнути на поїзд до Поліг. Раптом почув оголошення авіарейсу на Пологи. Сказав мамі і купив їм квиток на цей рейс. З Михайликом посадили маму в літак АН-2, а самі лишилися чекати свій рейс.

Листи всім дітям писав батько під диктовку мами.

Інколи, мені, мама писали листи самі. Хоч почерк був складний, але мама казали Ваня розбере, що я написала.

Пізніше вони писали, що мама ніколи до цього не літали літаком. Що в літаку дуже плакали за Михайликом і не відчули, як швидко долетіли до Поліг.

Пізніше, вже великим хлопчиком, Михайлик на канікулах, трохи жив в Марії Іванівної і Павла Івановича Обіход.

Вони, як вчителі, давали йому завдання по українській мові, математиці, фізиці. Павло Іванович дуже хвалив математичні здібності Михайлика. Хоч як вчитель і директор школи був скупий на похвали. Але Михайликом був задоволений.

В 1941 році радянська армія відступала під натиском німецьких військ. Військова частина, в якій знаходився наш батько, відступала по півдню України, майже рядом з нашим селом.

Батько розказував, що в паніці дуже багато солдатів по ночах тікали з армії. Агітували тікати і батька. Але він відмовився. Сказав як буде, але я відступатиму далі. Я вже спробував дії того режиму, що очутився в Біробіджані.

Його частина дійшла до Грозного і тільки там зайняла оборону по захисту нафтових родовищ в Чечні.

Батько розказував, що в їхнє розташування приїхали війська НКВД. Чеченцям давали на збір 15 хвилин, і за добу вивезли всіх чеченців і інгушів звідти. Вивозили тих людей як скот.
В дорозі їх багато вимерло

По закінченні війни, з Німеччини, батько поїхав, як говорили дома, на Кубань. Він хотів щоб ми (сім`я) переїхали туди жити. Мама взяли мене і ми поїхали до нього. Але про те, що в період депортації чеченців, батько в складі військ НКВД зустрів там Долю Петра Митрофановича я не пам’ятаю. Хоч може і чув про це. Але після того, як про це я прочитав в книжці «Сивашській одісеї» в мене виникла думка, що Доля Петро підговорив батька, після війни переїхати жити в Чечню і, можливо, зробив протеже відносно будинку з якого висилили місцевих мешканців.

Але мама виявилися далекогляднішою батька. Вони передбачили, що можуть повернутися чеченці і інгуші, господарі будинку, в який ми мали поселитися, і м’яко кажучи виселили б нас.

Разом з батьком ми повернулися в Тарасівку.

Наша бабуся повернула рід Сивашів з Воронежу назад, коли туди вони виїхали ще за царських часів. Частина Воронежської області належала Україні.

Виходить, що жінки роду Гасенків і Сивашів були розумні, далекоглядні і передбачливі, а також патріотично налаштованими УКРАЇНЦЯМИ.

В 1945 році батько привіз з Німеччини деякий чоловічий одяг, але не використовував його.

В комуністичні, післявоєнні часи, купити щось з одягу для дітей не було коштів. І Надя просила батька дозволити деякі речі, які він привіз з Німеччини, перешити для неї.

Батько не дозволив. Так ті речі валялися, він їх не використовував і вони згнили. Надя інколи нагадувала йому. Бачите тату мені не було в чому ходити в школу, а ви не дозволили перешити з желетки і іншого, а тепер все воно згнило в гаражі.

Щоб, які автори не писали про наш родовід і наше прізвище, є одна істина, що наш рід і прізвище виникли на Україні.

Прізвище Кирила Сиваша я знайшов в архівних документах 1765 року, до знищення Запорізької Січі росіянами, який належав до козаків.

Згідно останнього листа Віті Сиваша до мене, залишилася одна сходинка, яка повинна встановити зв'язок козака Кирила Сиваша з усім нашим родом і замкнути ланцюжок.

В мене немає сумніву, що цей зв'язок є і буде з часом знайдений.
Помічники Феді Сиваша підняли церковні метричні книжки села Петропавлівки і з`ясувалося, що десь в п’ятому-сьомому коліні всі Сиваші розійшлися від одного Сиваша.
Зрозуміло, що рід розширювався спочатку в межах Запорізської Січі, України, а згодом вийшов за межі України.

Але кого б куди не закинула доля і кого б не приєднала до нашого роду, всі повинні пам’ятати, що вони належать до українського козацького роду Сивашів і їхнє коріння знаходиться на українській землі.

Для мене є великою загадкою, те що перевертаємо архіви, ради цього їдемо в інші міста, підключаємо інших людей, для того щоб з`ясувати чи були наші прадіди Запорізькими козаками.

З`ясовуємо, що Сиваші були козаками. І виходить все це робили для того щоб обізвати їх і себе п’яницями і написати, які ніби то були нікчеми, не маючи для цього підстав.

Я писав книжку, описував багато різних подій так як я думав, але думка була чи правильно я розумію ті події. Бо при комунізмі нас переконували, щоб думка у всіх була однакова. Але пізніше з екранів телевізорів, радіо чую трактування від різних людей, політиків, політологів і високих посадовців так, як я вже написав.

Значить, багато хто, минулі і теперішні події розуміють так як і я.

Мою здогадку, яку я виклав вище, що Федя Сиваш перечитував рукопис «Сивашської Одісеї» і його незгоду з автором із за антиукраїнського направленням, я одержав підтвердження з перших вуст в січні 2006 року.

Федя подзвонив мені. Повідомив, що влітку приїде в Київ всією сім`єю. В розмові сказав, що він наполягав про виключення з рукопису відверто антиукраїнських текстів.

І якби «Сивашська Одісея» вийшла з усім тим, то була б відверто ворожа книжка до українського народу.

Я дуже задоволений і вдячний Феді за ті зустрічі з ним, його сім`єю.

Я гордий з того, що маю такого брата, як Федір Григорович Сиваш. Наші теплі родинні стосунки з ним нагадують мені такі ж теплі близькі стосунки моїх батьків Ольги і Івана з його батьком Григорієм Федоровичем Сивашем, Химкою Федорівною і Савою Даниловичем Дяченко і іншими близькими рідними.

В червні 2006 року я запитав Федю Сиваша, чому їхня мама не приїздила в Тарасівку і Басань. Він розказав, що тоді Григорій Федорович купив автомобіль першої старої конструкції «Москвич» і з дружиною Марією приїхав до Дяченок. Сам вийшов з машини і зустрівся з Химкою Федорівною. Сказав їй, що приїхав з дружиною.

А тітка каже ну показуй свою кацапку. Марія це чула, дуже образилася, з машини не вийшла і вони поїхали від Дяченок.

І ось тільки тепер я зрозумів чому вона ніколи не приїздила в наші краї і я її ніколи не бачив.
Інформація, яку тепер оприлюднюють в Україні з раніше закритих документів:

Війна для України почалася з 17.09.1939 року під час розділу Польщі між німцями і советами.

В 1941 році Київ захищався 70 днів і стримував наступ на Москву. Цим захистили Москву, бо був час на підготовку оборони і підійшла зима, і німецька армія загальмувала в снігах і сильних морозах.

Хрещатик почав горіти через 5 днів після захоплення Києва німцями. Кращі будинки підривали не німці, а міни НКВД, які перед відступом вони заклали в кращі будинки і установи і тепер дистанційно їх підривали.

09.1941 року дистанційним вибухом виведено з ладу водогін Києва. Підірвали Успенський собор Києво-Печерської лаври і багато іншого. Німців попередили, що під час богослужіння буде підірвано собор. Богослужіння відмінили. Німці ліквідували два рівні зарядів різної сили і вважали що це все. Але в підземеллях собору лишився ще один рівень зарядів. Совети вели спостереження щоб підірвати собор коли туди прийдуть німецькі високопосадовці. Зявилися авто, спостерігачі дали команду на дистанційний вибух.Вибух не відбувся. Крутонули магнето. Вибух не відбувся. Тоді в лавру помчали три НКВДисти і запалили бікфордів шнур. Прогримів вибух. Німці застрелили тих тікаючих трьох.

А президент Словаччини, який туди приходив, вже пішов з собору.
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Після тих совецьких руйнувань взялися налагоджувати життя киян, патріоти кияни і мельниківці, які ввійшли в Київ.

Радянські війська відступаючи підірвали майже ввесь центр Києва. Потім частину знищили німці. Два тоталітарні режими діяли адекватно.

При відбудові Хрещатика після війни, як і де будувати, диктувало ЦК партії з Москви, а не українське керівництво.

Заводи, які вивезли перед відступом з Києва так і лишилися в Росії.
В Києві були створені нові заводи і старе обладнання для них привезли з Німеччини з їхніх заводів.

До війни в Києві жило 980 тисяч чоловік населення і відновилася кількість тільки через 10 років після війни.

Першими напад на Німеччину готували Совєти. Є документи, які підтверджують, що за вказівкою ЦК партії готували цей план Жуков, Тимошенко, Василевський.

Щоб приховати кількість втрат в війні, в 1942 році Сталін відмінив медальйони, які були у кожного солдата, а щоб не складали списків втрат, ввів графу пропав безвісті. Втрати в війні складають 27-28 мільйонів по Горбачову, по Сталіну 6 мільйонів, а по документах, які ще вивчають, набагато більші.

Для своєї техніки 30% пального німці використовували з захопленої техніки відступаючої Червоної Армії при наступі в Союзі.

Втрати радянських військ, в боротьбі за захоплення Києва склали 417 тисяч чоловік. Бо замість розширення північного плацдарму яким командував українец Черняхівський, де вже були переправлені війська на правий берег, за ініціативи Жукова, Хрущова, Конева полізли в Букринський плацдарм, щоб Київ захопила армія якою командував росіянин Ватутін, а не українець, де у німців було дуже сильне  угрупування. Очевидці говорять, що вода в Дніпрі була червона від крові, Дніпро був переповнений трупами.

7 мільйонів населення України підтримували УПА в роки війни.

За період війни 1941-1945 рр. жителів України загинуло більше 10 мільйонів.
Хотів би звернути увагу на той факт, що в Україні після 1991 року комуністична партія розділилася на декілька окремих партій і партійок,: комуністичну, соціалістичну, партію регіонів і інші. Але всі вони відстоюють інтереси не України і українського народу.

Вони тільки на словах намагаються всіх переконати, що вболівають за Україну, а практично печуться за власні кишені і намагаються нав’язати і зберегти російські інтереси в нашій державі, а не захищають українські інтереси в тому числі і перед Росією.

Дуже багато українців цього не розуміють, чи роблять вигляд, що не розуміють. Коли наближалися дострокові вибори в Верховну Раду України в вересні 2007 року і в подібних партіях відчули небезпеку їхнього провалу, то багато хто з інших партій кинули свої партії і побігли в партію регіонів, щоб спільно спасати своє майно, себе і подібних.

Після виборів 30 вересня 2007 року партія регіонів і комуністи блокують роботу Верховної Ради. Але демократичні сили ще зуміли обрати новий склад уряду і вирішити деякі питання. А ось після лютого 2008 року, після прийняття України в СОТ, Верховна Рада України повинна ратифікувати цей договір. І тільки після цього юридично Україна вважається повноцінним членом СОТ. Тепер Україна могла б поставити багато невирішених питань перед Росією, і Росія щоб вступити в СОТ повинна їх задовільнити.

Так от вищевказані партії роблять все щоб Верховна Рада не працювала і не ратифікувала б договір СОТ. А відповідно Україна, юридично, не може ставити невирішені питання перед Росією. А Росія штурмує темпи вступу в СОТ, по прогнозах до літа 2008 року, без розв`язання не вирішених питань з Україною. То хіба це невидно чії це хлопчики в Україні і як вони маніпулюють людьми в південній і східній Україні.

Там же живуть не тільки росіяни, та і росіяни в Україні, якщо вони лишилися жити в Україні і вважають її своєю батьківщиною, повинні турбуватися щоб Україна була сильною і багатою країною і відповідно вони всі будуть багатшими.
Кому не сподобалося моє чесне, відверте викладення подій, як я їх бачу, розумію, а також посилаючись на архівні матеріали, прошу не ображатися на мене.

Але прошу зрозуміти і мої почуття від тієї необ’єктивності, стосовно мене, як в переносному так і прямому значенні.
Це заставило мене викласти все в об`єктивному баченні, посилаючись на історичні архівні факти і події, які пережили мої батьки, рідні і я в своєму житті.

Інформація від поїздки в Одесу.

Я хотів щоб Сиваш Микола прочитав уже написану цю книжку і знав, що багато його затій, стосовно мене, тепер мені відомі.

Але 18 листопада 2006 року мені повідомили, що 17 листопада помер Сиваш Микола Іванович і щоб я зателефонував в Одесу.

З Одеси мені повідомили, що похорони відбудуться 19.11.2006 року.

Я відразу намагався про це повідомити сестрі Наді в Болгарію. Але там змінили телефони і я не міг додзвонитися. Залишив інформацію на автовідповідач Надіній дочці Ірі.

Зателефонував в Мелітополь, племінниці Тамарі Остапенко.

Запропонував поїхати на похорони в Одесу. Але Тамара відповіла, через те, що Микола знущався над її мамою, Марією Іванівною (Сиваш) Обіход, на його похорони не поїду.

Я пам’ятав, що моя мама, Сиваш Ольга Петрівна, завжди ходила провести в останню дорогу всіх близьких, рідних, знайомих односельців і не тільки. Прощала всім їх негативні стосунки з-за життя, якщо такі були.

Тому я вирішив їхати в Одесу на похорони.

З потяга повідомив Светі, що вже доїжджаю в Одесу. На станції мене зустрів її чоловік Андрій.

В Одесі мені розповіли, що Микола в Запоріжжі жив сам, як бомж. Захворів і попав в лікарню.

Через певний час їм в Одесу хтось повідомив, що він в лікарні. До нього поїхали дочка Світлана і бувша дружина, тепер Лінченко Марія.

Ті хто знав Марію і Свету, в лікарні здивувалися, коли з`ясували, що Світлана його дочка, а Марія бувша дружина.

Після цього там його вимили, а родичі Марії почали носити з дому йому їжу.

Його хотіли забрати в Одесу в лікарню, але Микола продовжував зневажливо відноситися до Марії, Світлани, як робив усі роки свого життя, і відмовився їхати.
Через певний час Світлана і Марія в черговий раз приїхали до нього.

Стан його здоров`я різко погіршився, він сильно опух. Після вмовлянь він, на цей раз, погодився їхати в Одесу.

За його вказівкою, по дорозі заїхали в квартиру і гараж, щоб забрати коробочку, яку він переховував, з золотими речами і грішми.

В квартирі був склад непотрібних речей, які він наносив з смітників, а гараж він майже спалив, бо запалив в ньому скати і міг згоріти там і сам, та його звідти витягли інші люди з автокооперативу.

В Одесі його помістили в лікарню. Через тиждень він помер.

Діагноз саркома крові.
Це і не дивно якщо всі роки він жив в кварталі де в повітрі постійно стояв кольоровий дим від «Запоріжсталі» і інших металургійних заводів.
Не зважаючи на підлості, які він робив мені, Сивашу Івану Івановичу, в останні дні свого життя, мабуть усвідомив це, і в лікарні Сиваш Микола сказав Марії Лінченко «Як помру подзвони Івану, може приїде на похорон.»
Марія Лінченко з другим чоловіком Володимиром в селі Холодна Балка, Боляєвського району, Одеської області купили хату. Село розташоване за 20 км. від Одеси.
Света хотіла завезти домовину батька в свою квартиру, щоб попрощатися з батьком вдома, але так як Микола в Світлани не жив, священник рекомендував не завозити туди, а відразу, з моргу завезти в церкву села Холодна Балка.

Там його прах відспівали.

З церкви Сиваша Миколу Івановича похоронили на цвинтарі (гробках, як казали в Тарасівці) села Холодна Балка.

На похороні були присутні 10 чоловік, Света, Марія, її чоловік Володимир, я, чоловік Світлани Андрій, діти Павло і Саша, знайомі Свети.

Для мене залишилося невідомо, чому одесити, батьки Андрія не прийшли попрощатися і провести в останню дорогу свата Миколу, батька Світлани, яка народила їм славних внуків Павла і Сашу.

По телефону виразили співчуття Светі Тамара (Обіход) Остапенко, Михайло Сиваш, Іра Стамболійська з Софії.

Володимир Сиваш не знав, що помер дядя Коля, так як їздив на річницю смерті батька дружини Іри.

Телефонний зв'язок з ним був відсутній і я не зміг з ним зв’язатися.

Після похорону Сиваша Миколи я, Марія Лінченко і періодично до нас приєднувалася дочка Світлана Горліцина, намагалися пригадати той шлях життя Миколи, який перехрещувався, або ішов паралельно з нами.

В день, після його похорону ми намагалися згадати щось приємне, що залишилося після нього в наших серцях і спогадах.

Але все згадувалося неприємне, його постійні інтриги в роду, конфлікти, безпідставні звинувачення ним всіх близьких, які оточували його. Його коварність, підлість, хамство до рідних яке залишалося до останніх днів його життя

Марія згадувала, як він постійно тероризував її, постійно звинувачував в тому чого не було. Не давав в сім`ю свою зарплату і відбирав Маріїну зарплату і вона вимушена була рахувати копійки і їздити до своїх батьків в cело Біленьке, під Запоріжжям, за продуктами, щоб утримувати сім`ю і дитину.

Як він постійно принижува її тітку Марію Василівну Бабак.
Іншого звернення, як жирна свиня, і далі не літературні слова, в нього до тітки не було.

Света згадувала, як він намагався приводити до неї різних жінок, з якими він мав стосунки.

Згадки про Миколу переходили на батьків Сиваша Івана Петровича і Ольгу Петрівну.

Якщо згадували батькову жадність, то за маму Марія годинами говорила про її доброту, чесність, добропорядність, розум, теплоту в стосунках.

Як казала Марія: «Ваша мама була дуже мудра жінка».

Марія казала, що я любила вашу маму і Маріїна мама Шура за ту доброту Марії до нашої мами ревнувала її.

Згадувала, що Ваша мама постійно намагалася захистити її, Марію, від Миколиних нападок. Намагалася допомогти їм щоб тільки в родині був спокій і злагода.

Марія говорила, що знаючи складний характер нашого батька, завжди дивувалася, як мама уміла спокійно вживатися з ним.

Що в сім`ї було так, як говорили і хотіли мама. Якщо батько намагався щось говорити по своєму, мама спокійно зупиняли його розмови і говорили буде так і дійсно в родині все робилося так як говорили мама.

Марія згадувала, як Микола намагався розбити її стосунки з уже другим її чоловіком Лінченком Володимиром Михайловичем, намагався погрозами залякати його.

І в той же час потім постійно приїздив до них в село Біленьке, а потім і в Холодну Балку. І Володимир не мстив йому за його підлість, злобу і зневагу, а приймав як якогось родича, так було і в останні дні життя Миколи і на похороні.

Для мене було дивним, що після тих конфліктів, самодурства, хамства, які Микола влаштовував Марії, а потім і Володимиру, вони спокійно приймали його в себе. Накормлять, дадуть можливість побути в них скільки він хоче.

Марія має іншу сім`ю, але скільки разів їздила в Запоріжжя, щоб допомогти Миколі. Та і в передостанні дні його життя поїхала в Запоріжжя, підняла на ноги своїх рідних і зробила все, щоб вони турбувалися і доглядали за ним в лікарні в місті Запоріжжі.

На моє запитання, що її штовхало на це, відповіла «Він батько Свети».

Це протилежно, як діє бувша моя дружина, яка і зараз, після зустрічі моїх синів з Сивашем Федором Григоровичем з його сім`єю і якогось потепління їх в стосунках зі мною, намагається відговорити Михайла і Володимира, щоб не спілкувалися не тільки зі мною а із родом Сивашів, чиє прізвище вони носять.

Сина Михайла налаштовувала проти першої його дружини Людмили. Він розлучився з нею. Але тепер намагається показати себе доброю, періодично беруть внучку Катю до себе. Намагаються щось купити для неї, щоб вона відчула турботу батька.

Коли померла Марія Іванівна Обіход на її похорон я ледве встиг сам, але потім пішов до Михайла на роботу і повідомив йому коли відмічатимуть 40 днів. Але він не поїхав в Мелітополь і не подзвонив до Тамари, щоб виразити їй своє співчуття.

Володимир Сиваш, як то сказав мені, стосовно Федіної родини, після хрещення Федіного синочка Андрійка, де хрещеною мамою є його дружина Іра, «та вони чужі для нас».

А те що Володя почав спілкуватися зі мною, в одній розмові Софія скаржилася знайомим, «та Володя став татів синок».

І дійсно, він знову став триматися на віддалі від мене, перестав спілкуватися.

Похорони Сиваша Миколи були організовані за безпосередньої участі Марії і Володимира Лінченка. В їхньому селі відбулися похорони, в їхньому будинку в селі Холодна Балка проходили поминки.

Все що я чув і бачив раніш і тепер, мене і зараз дивує чому Микола обрушився на таку предану йому жінку і не зміг знайти з нею спільну мову. Мабуть наслідки, що він народився під час голодомору, про що я згадував раніше.
Село Холодна Балка, Одеська область, Боляївський район (розташоване за 20 км. від головного поштамту Одеси по Київській трасі.)

Лінченки вирішили продати хату в селі Холодна Балка і тоді Микола Сиваш лишиться там один далеко від рідного краю і могил батьків і рідних.
Cвітлана Миколаївна (Сиваш) Горліцина

Народилася 21 жовтня1964 року в місті Запоріжжі.

З 1971 року по 1981 рік навчалася в середній школі №39 міста Запоріжжя.

Після закінчення школи в 1981 році поступила в Одеський інститут народного господарства, який закінчила в 1985 році.

В 1985 році вийшла заміж за однокурсника по навчанню Горліцина Андрія Геннадійовича. (28 грудня 2006 року розлучилися)

25.11.1992 року народився син Павло,

а 23.09.1994 року народилася донька Саша.

Діти навчаються в українській гімназії № 1 м.Одеси,

Але в розмові я від них не почув ні одного українського слова, хоч я з усіма говорю виключно українською мовою.

Марія Лінченко згадала, як після народження Свети в Запоріжжя приїхала бабушка Сиваш Ольга Петрівна. Забрала Марію з Светою в

с. Тарасівку і там таємно від батька Миколи, бо він дуже негативно відносився до релігії, як всіх внуків похрестили і Свету.

За хрещених батьків взяли мене, Сиваша Івана Івановича і Хілько Марію Митрофанівну.

На сорок днів смерті Сиваша Миколи Івановича(23-24.12.2006р.) в Одесу ми поїхали з Ольгою Володимирівною Калітіною.

Там в ці дні були ми, родина Свети і Лінченки.

На поминки, як і на його похорони не приїхали ні батьки Андрія, чоловіка Свети, ні хтось із рідних Андрія.

Іра Стамболійська обіцяла Светі приїхати з мамою Надею на 40 днів, але чомусь не приїхали. Пізніше пообіцяла, що приїдуть влітку 2007року.

Я подумав, раніше всіх членів родини ховали на одному цвинтарі (гробках)

Тепер наша родина лежить в різних місцях і населених пунктах і не тільки України.

Із-за гоніння на Гасенко Петра Оксентійовича, вони вимушені були жити в іншому місці і поховали їх не на цвинтарі біля бувшої своєї хати, де мабуть лежать і їхні батьки. Я не пригадую, що мама говорили де поховані батьки її батьків.

Сиваша Івана Петровича поховали окремо від його батьків і дружини, Обіход Павло Іванович сам лежить в землі села Остриківка, Токмацького району, його дружина Обіход (Сиваш) Марія Іванівна похована в місті Мелітополі, Запорізької області. Сиваша Миколу Івановича поховали в селі Холодна Балка під Одесою.

Сиваш Григорій Федорович і тітка Бикова (Сиваш) Віра Петрівна лежать в землі Роздольного, Донецької області. Кривоніг (Сиваш) Ганну Петрівну з Горлівки перевезли в Роздольне, Павленко (Сиваш) Марія Петрівна похована в Маріуполі.
Химка Федорівна (Сиваш) і Сава Данилович Дяченко поховані в с.Басань
Та і хто ще живий будуть поховані далеко від свого родинного гнізда від свого Запорізького козацького роду.
Пройде час і в місцях їх поховання не лишиться рідних, родичів тих кого ми пам’ятаємо і відвідуємо, поправляємо їх могилки. І ці могилки, якщо їх не відмітити каменем або іншим міцним матеріалом, можуть перетворитися на горбочки яких дуже багато як і на цвинтарях в Тарасівці, та і не тільки. Коли я допомагав носити мамі пісок для могилок, то мама завжди нагадували не ставай ногами на горбочки бо в них лежать поховані люди. І дійсно в яких то їз тих могилок лежать і наші рідні раніших часів, але із за гоніння попередніх режимів, так склалося, що ми їх тепер не знаємо і не пам’ятаємо які із тих горбочків то наші родичі. Я тепер уже забув які із тих горбочків могилки моїх братів Гриші і Проні і моєї тітки Лукері, по мамі, хоч і бачив коли мама їх всі поправляли і обсипали пісочком.

На нашому цвинтарі в Тарасівці, в старій його частині, тільки на окремих могилках є залишки металевих і камінних хрестів хоч їх давно ніхто не доглядає і ніхто не знає хто в них лежить. Як зараз в Україні не хничуть і нерозповідають як тяжко жити, але на всіх могилах кого ховали в останні роки, вже Незалежної України, на всіх могилах стоять пам’ятники.
В ці дні знову згадували те що залишив по собі покійний.

Але більше пригадувалося прикрого.

Знову більше Марія згадувала добре про батьків Сивашів і Дубинських. Марія пригадує, що коли вона хотіла розлучитися з Миколою, то в Запоріжжя приїхали мама Ольга і коли прийшли до них додому, то мама намагалися стати перед нею на коліна і просили її не розлучатися з ним. Казали, що він ніколи нікого більше не знайде.

І дійсно було так, з ким він не знайомився, але до кінця життя залишився один. Під кінець життя Микола усвідомив хибність своїх дій і сказав Марії, що серйозних підстав для їх розлучення не було.

Вона пригадує, що в них не було холодильника і вся їжа, що Марія готувала, прокисала. А купити його, при соціалізмі, було складно.
В один із приїздів в Запоріжжя мама пообіцяли Марії допомогти купити холодильник. Миколі нічого не сказали, поїхали додому.

З батьком попросили дядю Григорія Федоровича Сиваша купити в Донецьку холодильник і переслати в Запоріжжя.

Ніби несподівано в Запоріжжя приїхав наш батько Іван Петрович і мов би нічого не трапилося каже Миколі, що треба їм купити холодильник, а коли Микола почав говорити, що його в радянські часи неможливо купити, батько запропонував поїхати на станцію і звідти привезли холодильник «Ярна».

На заперечення Миколи, що в нього немає грошей за холодильник, батько сказав та нічого, поступово збереш, Гриша (Сиваш) почекає.

Нам з Олею, Марія і Света частково показали Одесу.

Побували в одному із торгівельних відділів, які має Света.

Марія розповіла, що Андрій, чоловік Свети, довго не працював і пиячив.

Що Света, вимушено зайнялася торгівельним бізнесом. Автомобіля в неї не було і вона просила Андрія допомагати їй, привозити товар своїм автомобілем.

Але він не бажав допомагати, хоч роками ніде не працював.

Вважав, що це для нього принизливо.

В одну із зим Света поїхала за товаром і приморозила собі руки.

Замість чоловіка, взявся допомагати доставляти товар Светі відчим Володимир Лінченко.

Тоді Андрій захотів окремо відкрити свою справу з другом.

Света вклала в це свої гроші, щоб допомогти йому. З другом він найняв продавця, а самі пиячили. Ця затія швидко розвалилася

За п’янку, Марія Лінченко намагалася поговорити з матір`ю Андрія, щоб якось це зупинити, але мати стала на бік сина.

Марія більше не піднімала це питання перед його батьками, а як пенсіонери намагалися з вітчимом заробити якусь копійку, щоб допомогти дочці і внукам.

Я запитав за внуків, чи допомагають їм батьки Андрія.

Марія відповіла, що вони сказали, що для них ближчі діти дочки Віри, а Павло і Саша, то ваші внуки.
При розмові за п’янство зятя я згадував, що в роду Сивашів і Гасенків п’яниць не було. В молодості тільки один раз я не зумів визначити собі норму. Я запізнився на зустріч однокласників і мені налили штрафний стакан горілки. По молодості я його випив. І вийшло, що на вулиці в Тарасівці мене підібрала жінка і повідомила додому щоб мене забрали. В житті я дуже не любив різних гулянок які закінчувалися неконтрольованими п’янками. Від таких гулянок, під різними приводами, я намагався відмовитися. Я знав норму скільки я можу випити. Але в таких компаніях починали заставляти пити. Говорили випий, та ти не поважаєш колектив. Коли мені не вдавалося витримати норму, то я почував себе погано і тільки я приходив додому, відразу ішов в ванну і намагався вирвати все що випив і зїв.

Під час попередньої поїздки, при розмові в авто Свети, я говорив, що нестабільність в Україні намагаються створити керівники Росії і ті росіяни які злобствують в Україні..

Син Свети, Павло на це зреагував, що, мов, всі намагаються звинувачувати росіян.

Він забуває, що вони не є росіянами, якщо заглибитися тільки в рід їх баби по батькові, яка має інші національності.
А його мама українка, як по батьковій так і по материній лінії.
В багатьох країнах світу, національність визначають по національності матері, а громадянство визначають в якій країні народилося дитя.
Пригадав я і інше. Наприклад: Дуже часто українська дівчина вийшла заміж за хлопця напів росіянина, або напів єврея чи іншій напів національності, а ось їхні діти вже не пишуться українцями і не спілкуються українською мовою. Чи це неповага до батьків, дідів українців. Вони вважають краще говорити на інтернаціональній мові матюків і мові переважно п’яної нації.

Несподівано для мене, навесні 2009 року Света Горліцина повідомила мені, що син Павло хоче їхати вчитися в Москву, хоч в Україні і навіть в Одесі є подібні навчальні заклади. Я запитав, а де ж він влаштується на роботу після закінчення навчання. Света сказала, що він хоче одержати російський паспорт значить і їх громадянство.

Света незрозуміла чому її син захотів одержати російське громадянство. Вважаю, що після розлучення з чоловіком за постійні його п’янки, він вирішив їй відомстити і переконав хлопця прийняти російське громадянство і навіть піти служити в російську армію, яка постійно воює і не гарантує збереження життя своїм солдатам. Росії потрібне пушечне м'ясо і бувший чоловік, я думаю, це розуміє. Але для нього важливіше створити біль і тривогу матері і він цього домагається.

Марія Лінченко запитала мене, а ти пам’ятаєш кого ваша мама, під час війни 1941 року, переховувала на горищі вашої хати.Сказав знаю.
Під час окупації України німцями в нас в хаті жили німці, а на горищі мама довгий час переховували чоловіка своєї сестри Тоні, дядю Савку Матяша, який втік з німецького полону.

Він в сіні зробив собі постіль. З горища, через віконця, обережно, спостерігав , що робилося на вулиці, навкруги.

Як то мамі казав: «Олько німці вже відступають, скоро прийдуть наші». Мама нікому не говорили, що він там переховується, щоб не видали дядю німцям і тоді б німці знищили всю нашу сім`ю. А пізніше і в радянські часи мовчала, бо і «своя» влада могла приписати мамі переховування родича який втік з німецького полону.

А ті свої, кого дядя так чекав, кинули його в штрафний батальйон і додому він не повернувся. Мама навіть говорили де і хто з тих своїх його вбив на постелі, але детально цього тепер я не пригадую.
Коли я в Одесі переглядав фотоальбом Миколи, то побачив фото батька з штучно перебинтованою рукою і пригадав, що з цим пов’язано.

В одну із моїх поїздок до батька я заїхав до Миколи і разом ми поїхали в Тарасівку. На подвір`ї Микола почав сваритися з батьком, щоб він продав корову бо він не буде приїздити до нього і допомагати по господарству. Потім щоб він не одружувався. Я стояв і спостерігав за цим і намагався зрозуміти яка його справа до цього.

Я сказав, якщо в батька є сила то нехай тримає корову, коли нездатен буде її тримати, то сам її продасть, навіть якщо б Микола заперечував.

Раптом батько звідкись вихопив швайку, якою вбивали свиней, і заніс її для удару по голові Миколи.

Я вмить перехопив його руку і забрав швайку з його руки.

Батько розсердився, що я його дії перервав і сказав, чого ти мішаєшся, я ще ж його не вдарив, якби я вдарив і він лежав тоді втрутився б.

Ми поїхали від батька.

А через якийсь час Микола розсилав нові кіпи брехні на мене і, що ніби я побив батька, і долучали до цієї кляузи фото батька з закрученою бинтами руку. З фото видно, що бинтування зроблено навмисно, невмілою рукою, поспіхом перед фотозйомкою.

Здається, це відбулося після поїздки в Тарасівку заступника директора заводу «Ленінська кузня» по режиму Сура. Бувшого (КаГеБіста). Мабуть це він підказав, що пишіть на Івана любу брехню, вам за це нічого не буде, а на нього потрібні «матеріали» щоб переселити його в Магадан, бо він не дає спокою комуно-фашистській владі на заводі і в державі і відправив заяву в ЦК КПРС про вихід з партії.

Текст заяви в ЦК ідентичний листам в журнал «Огоньок» від 10.04.1990року, який є в частині №2.

Вважаю, що в цьому злодіянні брала участь і бувша дружина, тому вона намагається не допустити примирення синів зі мною, бо вони можуть розкрити, які були тоді її дії, крім вжє відомих мені.

На сторінках 306, 308, 309 і 343 «Одісеї» є дати коли з`явилися фото церковного хору села Петропавлівки і Решетилівки (Тарасівки), фото братів Петра Андрійович, Федора Андрійовича Сивашів, а також фото Гасенко Петра Оксентійовича.

З Одеси я привіз копію фото церковного хору з помітками, на звороті, Сиваша Миколи, де рік народження Сиваша Данила 1896 рік.

Тому виходячи з розрахунків, що Данилу менше 14 років, то фото з`явилося 1906-1908 році.

Я звернув увагу, що на всіх фотографіях і окремих Сиваші і Гасенко одягнуті в однакову одежу, виходить, що фото були зроблені в один і той же день. Зрозуміло, що можливо окремі фото Сивашів і Гасенко зробили тепер з колективного фото церковного хору.

Після мого повідомлення Наді, що помер наш брат Микола, вона пише мені, що вночі встаю, сяду і плачу. «Пригадую ми з Колею перенесли війну, де тільки мама нас не ховала, бо в нашому будинку було повно німців». «Після війни почався черговий голодомор.Пригадує, що як вони голодували і ходили пухлі. Мама дасть Колі кусочок халви (макухи) і коли ідемо в школу я ганяю його, щоб забрати цю халву (макуху).» (Макуха це продукт з насіння соняшника).
Надя пише, що вона думала, що Коля проживе більше років.

В травні 2008 року ми поїхали в Тарасівку на поминальні дні.

В Запоріжжі зустрілися з Марією Лінченко, Светою (Сиваш), з її дітьми.

Марія Лінченко (Сиваш) пригадує як вони познайомилися з Миколою в заводській їдальні, куди її послали на роботу. Що коли вони ще зустрічалися з Миколою Сивашем, то він був дуже уважним і добрим і до неї і її тітки в якої вона жила. Після одруження з нею, його ніби підмінили. Став прискіпливим, сварливим, вигадував того чого не було, жадним. В період їхніх перших спільних років життя, я, Сиваш Іван Іванович, ще вчився і жив в Запоріжжі. Марія пригадує, що вони тоді ще жили на квартирі в районі Малого базару.

Я приходив до них і допомагав по господарству. Але Микола ще більше від цього бісився і дуже ревнував Марію і до мене.

Пізніше її батько казав їй чому ти не перечіпилася за меншого брата.

Спостерігаючи за неврівноваженим характером Миколи знайома Марії запропонувала, не говорячи йому, обстежити Миколу в лікарні.

Знайшли привід щоб він прийшов в лікарню, лікарі оглянули його і, як каже Марія, поставили діагноз шизофренія 2го ступеня. Але про це повідомили тільки Марії.

А коли запропонували Миколі пролікуватися в психлікарні, то він відмовився, сказав у мене нічого не болить, я здоровий.

В розмові Светі Горліциній я сказав, що, мої сини, на моє зауваження їм тепер звинувачують мене, що я повинен був їх виховувати раніше.

Света обурилася і сказала, що в них ще вистачає про це так говорити. Ви скільки приділяли їм уваги.Самі з двома хлопцями лишалися дома і обслуговували їх. Самі де тільки з ними не їздили. Що Света з її мамою Марією ще тоді дивувалися, що дядя Ваня скільки часу приділяє своїм хлопцям і не боїться скрізь їздити з малими дітьми.

В Володі і Марії Лінченко були малі собачки. Я сказав Олі Калітіній, що можна взяти собачку для села її батьків. І ми їхали з такою думкою.

Нам подарували собачку.

Оля назвала його «Дік». Коли привезли додому в Київ, я декілька разів запропонував щоб Оля забрала його в село. Але вона відмовилася. Сказала, що такого гарного песика шкода прив’язувати на цеп в селі.
Як то я вів його додому по сходах, одна сусідка побачила його, його дебелі лапи і каже: «Це серйозна собачка». Я подумав, що вона жартує.

Він продовжує жити в мене. Я поступово звикав до нього, хоч він завдавав мені додаткову роботу і багато незручностей.

Син Олі, Ваня, сказав, якщо ви змогли впоратися з зайцем, якого Іван Іванович зловив в селі, то утримаєте і собачку.

Собача, спочатку, все плакало і вночі і вдень і коли я ішов з дому. Потім звикло до мене. Тепер коли я ішов з дому, то проводило мене сумними очима, і коли я приходив додому, зустрічало мене біля дверей і ходило в квартирі за мною скрізь, куди я йому дозволяю. Лащилося і лизало мені ноги і руки. Завжди лежало під тим стільчиком на якому я сидів. Якщо я пересідав на інший через 1-1,5 метра, він переходив під той же стільчик. Лягав під ним і намагався покласти головку на мої ноги
Він дуже радо зустрічає Олю, бо вона завжди приносить йому ласощі.
Так як я даю йому команди українською мовою, то він реагує тільки на мої команди, тобто є україномовним собакою.
З малих років я дуже любив гарних собак. І в Тарасівці ми завжди їх мали на подвір`ї, але мама завжди забороняли впускати собаку в хату і за невиконання цього правила дуже сварили мене.

Я це правило засвоїв на все життя. Та несподівано погляди в мене змінилися, коли в Одесі подарували малого собачку.

Я завжди спостерігав за статурою господарів і їх собак і в більшості випадків бачив, що якщо господар був стрункий, гарний, то така ж була в нього і собака і навпаки.
Кожен день я з ним гуляю на вулиці. В нього і мене з`явилися нові друзі. І що характерно, всі у кого є собаки дружні і між собою. І навіть ті хто в цей час іде по вулиці без собаки привітно відноситься до господаря і собаки. Коли він виріс і я з ним гуляю, то хто мав і має собак і на собаках розуміється, за його красоту, кажуть що це королевська собака
Тепер і в місті зі мною вітаються молоді хлопці і дівчата, хто знає мене і мого друга.
.З записів брата Сиваша Миколи.
Доля Петро Митрофанович 1920-1979р.р., його дружина Ганна Петрівна.
В 1964 році Петро був в званні майора, бувший комендант Держ. банку СРСР, розташованого в Москві, на вулиці Неглінній проти пасажу.

Це найстарший син тьоті Ганни–сестри мами Ольги Сиваш (Гасенко),
Доля (Гасенко) Ганна Петрівна 1898-1961 р.р.
В травні 2008 року в с.Тарасівці Тоня Плювако розказала мені,що в 1943 році її брат Доля Петро Митрофанович взяв в полон німецького генерала. За тодішніми вказівками влади він зобов’язаний був його розстріляти без суда і слідства.

Але Петро генерала не розстріляв.

За це Петра репресували і посадили в ГУЛАГ.

В 1947 році його звільнили з ГУЛАГУ.

В Одесі я знайшов і копію фото церковного хору села Петропавлівки. Це був хор української православної церкви.

Дід Гасенко Петро відстоював українську національну ідею, тому після комуністичного перевороту був в уряді Центральної Ради. А ось внуки тепер прислуговують московському патріархату.

На фото є мій дід Сиваш Петро Андрійович, його брат Федір Андрійович і сестра Ольга Андріївна. Ось вони і є діти Сиваша Андрія. На фото є і мій дід по мамі Гасенко Петро Оксентійович і його брат Прокіп Оксентійович. З розповіді мами частина з тих хто на фото є нашими родичами і інші, але детально я не пам’ятаю.

Оригінал цього фото висів в нас, Сивашів, в великій кімнаті і мама періодично нагадували хто на них зображений.

В кімнаті в рамці висіла і довідка про звільнення батька з радянської в’язниці, а також і довідки про нагородження і відзнаки батька вже пізнішого періоду, але все це знищила відьма.

Але вона не знищила в нас нашу пам'ять про наш рід.

13.04.2007 року з Києва, ми з Олею Калітіною, поїхали на проводи в село Тарасівку.

По дорозі ми заїхали в м.Пологи до братів Віті і Володі Лиходідів.

14.04.2007р., перед проводами, з Володею Лиходідом я поїхав замовив і поставили пам’ятник моєму батькові Сивашу Івану Петровичу.

А також привели в порядок могили діда Петра і баби Федори Сивашів на цвинтарі в с. Тарасівка (Решетилівка).
Мамину могилу вже впорядкувала Тоня Плювако (Доля), дочка тітки Ганни, сестри моєї мами.
Тепер я спокійно міг робити для рідних те, що роблять інші люди для своїх рідних, і не турбуватися, що на мене розішлють чергову брехню по типу, що я розриваю могили рідних або щось подібне.

15.04.07 р. ми прийшли на проводи.

Так як в селі я не був більше 12 років, то в ці дні багато хто підходив до мене. Спочатку питали чиї могили ми обробляємо,щоб з`ясувати хто я, або прямо запитували хто я, а потім спілкувалися зі мною.

Дехто хотів почути мою думку стосовно тих подій які є в Україні.

Так як вони не співпадали з їхніми, бо я був учасник померанчевих подій 2004 року і сторонник померанчевої команди, тому Калашник Микола Андрійович, якого переконали підтримувати регіоналів, комуністів, договорився, що сказав, що в Києві живуть дурні. Але я не зрозумів кого він мав на увазі таких як я, чи своїх родичів, яких в Києві багато, чи інших осіб.

Хочу пояснити, що в усіх столицях світу намагаються зібрати кращих громадян своїх країн. Ці люди, як правило, задають тон всій державі в відстоюванні своїх прав і порядку в державі. Українська столиця не є виключенням. В Київ намагаються зібрати кращих громадян. Так було і за Союзу і тепер. Як приклад: мене послали на роботу в Київ бо в мене був дуже високий середній бал при навчанні в інституті.

Я пригадав як раніше відбувалися проводи на гробках. Люди приносили на гробки продукти хто що міг, м'ясо купляли (виписували) в колгоспі. Жінки всю їжу готували на гробках борщ, друге і інше. На гробки приходив священик, з молитвою обходив цвинтар, а після цього люди починали поминати померлих тією їжею яку приготували і яку принесли з дому. Раніше на вільному місці стелили рядна і там сідали і влаштовували трапезу. Пізніше для цього на цвинтарі з дошок зробили довгі столи. Тепер кожен з родичами збиралися біля могил родичів.

Марія Лінченко раніше працювала в столових, кафе. І вона пригадала як моя мама привели її на гробки з проханням щоб вона там допомагала готувати їжу. Коли починалася трапеза ці куховарки розносили миски з їжею тим хто вже сидів за столами. Мама  підказували Марії кому з найстаріших людей першому подати приготовлену їжу. Це був дід Хома Кривоніг. І коли люди хвалили смачно приготовану їжу, то мама казали, що це готувала моя невістка.
Майже сусідка батьків Доля Аня була в добрих стосунках з моїми батьками за їх життя. Живе вона в хаті Сиваша Максима(баби Векли)
Довгі роки вона поправляла могилку мами. Про це завжди мені говорила сестра Марія Іванівна Обіход і намагалася їй за це віддячити.
Тому вона радо зустріла мене.

Після смерті мами вона продовжувала підтримувати добрі зв’язки з батьком і розповіла мені, що хоч батько і не спілкувався зі мною, але в нього була папка з документами і фото і він часто її розкривав і переглядав фото.

Тепер я згадав, що коли, після смерті батька, в 1996 році я приїхав в село і зайшов на подвір`я. Обійшов все подвір`я і кругом хати. Раптом вийшла баба відьма, яка жила з ним, почала говорити мені, розпливчато, як то невпевнено, за якусь папку.
Але я її тоді не взяв.
Тепер я зрозумів остаточно, що то була батькова папка з усіма родинними документами і можливо з якимись невідправленими листами, чи зверненнями і до мене. Але потім вона ту папку спалила.

Дуже багато фотографій, які є тут в усіх частинах (файлах) зробив я Сиваш Іван Іванович.

14 і 15.04 2007 року, на проводи, фотографував я на різних цвинтарях пам’ятники своїх рідних, переважно цифровим фотоапаратом.

При обробці фотографій з звичайного фотоапарата недоліки плівки виправляють, а з цифрового я переніс в комп’ютер з усіма тонкощами які він зафіксував. Я звернув увагу, що всі пам’ятники були без недоліків, а ось тільки на пам’ятнику батька, Сиваша Івана Петровича, були якісь плями. Характерно,що їх було по кількості дітей в нашій родині чотири і ще були три промені. Ніби то виходять з могили батька якісь недобрі сили послані нам його дітям.

Я почав розмірковувати, чому відьма намагалася, папку з родовими документами і фото, вручити безпосередньо мені.

Але коли це їй не вдалося в 1996 році, то чому вона її не передала ні Марії, ні Миколі, які підтримували з нею зв`язки, або не передала комусь з родичів чи знайомих, щоб потім вони передали її мені, а все спалила.

Мабуть, все в папці було заговорене прокляттям і з надією, що я її візьму. А коли я її не взяв, то щоб те прокляття не передалося іншим, вихід був один, спалити.

І ось в травні 2007 року я зустрівся з людиною яка вміла читати такі загадки.

Як пояснила вона, що дійсно кількість тих плям, чотири, відповідає кількості нас (дітей). Вона пояснила, що це відбувається тому, що чаклунка наші фотографії положила в домовину батька і вони знаходяться в його могилі. А промені, які ніби виходять знизу в бік цих плям, це намагання батька захистити нас від тих негативних сил. Плями, які менш яскраві, дві нижні, це ті хто уже згас (помер) на той час.(Фото знаходиться в частині 5»)

Сказала, що видно по діях чаклунки, вона все робила щоб першим в інший світ пішов я Іван, але добре, що так вийшло, що я від неї нічого не взяв.

Ця жінка підказала, як треба поступити, щоб нейтралізувати ці злі сили і відвести їх від живих, від мене і сестри Наді.
Я зробив так як вона порадила і коли приїхав вдруге в Тарасівку 23.06.07, зробив нове фото тим же фотоапаратом, але на пам’ятнику вже нічого не було. Все було чисте. (Це фото теж є в частині 5).

Юрчак своїми діями намагалася відлякати, відігнати наш рід від батька і один від одного.

Але все вийшло по іншому, вона не продовжила життя свого роду і собі, тепер вже немає ні її, ні її сина, ні роду. І нічого вона не взяла з собою. Тож не даремно є поговірка «не копай яму іншому бо можеш сам в неї впасти.»

А по собі лишила тільки негативні спогади.
Аня Доля розповіла, що в її присутності батько дав три тисячі рублів Обіход Марії Іванівній з умовою, що вона повинна була дати 1000 руб. мені.

Але Марія мені про це навіть нічого не сказала.
Розповіла Аня і про те що в хаті в стіні великої кімнати, біля ікон, були замазані два золоті кільця про які знала від мами, мабуть, тільки Надя.

Коли приїжджала Надя вона розколупала стіну і забрала ті кільця.

А також Надя хотіла взяти одну з маминих ікон, які висіли в кутку.

Але баба чаклунка заперечувала і коли Надя взяла в руки одну ікону, то вона чомусь розсипалася.

Аня розповіла, що в селі говорили Миколі Сивашу, чому він не ставить пам’ятник батькові, вже ж пройшло майже 10 років. Він їм відповідав, що він (батько) цього не заслужив. (Я про це почув коли вже поставив пам’ятник батькові)
Аня Доля говорила, що в селі були слухи, що клад золотих монет діда Петра Оксентійовича Гасенко знайшли.

Зайшли ми додому і до сусідки, батьків, Іванченко Тоні.

В неї з`ясували де точно знаходилася садиба Сиваша Федора Андрійовича.

Та садиба, на яку я думав, то був будинок її родичів Логвиненків.

А Сиваші жили перед Турчином Павлом. Пізніше на цьому подвір`ї почав жити Горулько Дмитро. Вхід в будинок він переніс з боку Турчинів в бік Назаренків.

Тоня Іванченко пам’ятає де стояв вітряний млин діда Петра Гасенко.

Це вище цвинтаря, який розташований проти нашої хати, але я там, навіть в дитинстві, вже нічого не бачив.

Коли проїжджали мимо будинку в якому знаходився банк діда Петра Гасенко я сказав тут був банк діда. Володя Лиходід підтвердив, що його мама Тоня розповідала, що дід Петро Гасенко побудував будинок банку і лікарню в селі Петропавлівці (Тарасівці).

При радянській владі будинок банку використовували під контору колгоспну «Більшовик», а після об`єднання колгоспів, колгоспу «Росія». В якому році я забув, в конторі колгоспу «Росія» трапилася велика пожежа і чомусь згорів тільки ввесь архів. в якому зберігалися матеріали починаючи з періоду побудови банку з 1914 року.

В той час були розмови, що ніби то був підпал.
Я поставив за мету з`ясувати де знаходяться могили моїх діда Петра Оксентійовича і баби Лукері Іванівної Гасенків.

Спочатку ми заїхали до Клави Долі, щоб вона підказала нам, але її дома не було, ми поїхали на цвинтарь де похована тітка Ганна Петрівна Доля(Гасенко). Вдалося самим знайти могилу тітки Ганни, так як там стояв пам’ятник. Дві могили, її і ще чиясь, були обгороджені оградкою.

Рядом розташовані могили її синів Павла і Івана Митрофановича.

Позаді рядом були ще дві могили і далі ще вряд дві. Але хто то, табличок не було. Я всі могилки сфотографував.
Поїхали до Тоні Плювако (Долі), дочки тітки Ганни.

І все в неї з`ясувалося.

В оградці, рядом з могилою тітки Ганни, друга Петра Оксентійовича і Лукері Іванівної Гасенко.

Як повідомила Тоня Плювако, що вони обоє поховані в одній могилі.

Могила з металевим хрестом, що позаді оградки зліва, якщо дивитися від могили тітки, то прадід,справа і позаді них вона не знає хто.

Могила біла аж за цими могилами, діти тітки Ганни, які померли малими.

Все це видно на фотографії від 15.04.2007 року.Частина 5.
В кінці дня ми поїхали в м.Бердянськ провідати племінника Юрія Павловича Обіход, який знаходився на лікарняному після операції.
Ще в дитинстві з плитки він перевернув на себе каструльку з супом і багато участків тіла обварив. Його довго лікували, але в деяких місцях рани закривалися то знову відкривалися. І ось тепер він наважився на чергову операцію. Стан здоровя Юри покращився, тепер рани закриті.

.                    Діти Марії Іванівної Обіход (Сиваш).
В молоді роки життя Марії Іванівної і інших радянська держава обкладала молодих хлопців і дівчат податком «бездітність» до того часу поки в них не буде троє дітей. Люди обурювалися, що нехай з хлопців стягували податок, бо в той час хлопці пропонували дівчині вийти за нього заміж,а чому податок стягували з незаміжної дівчини? До заміжжя ж дівчина не матиме дітей чи виходить, комуністична держава підштовхувала народжувати позашлюбних дітей.

Дочка Циганенко (Обіход) Людміла Павлівна 14.09.1950 року народження.

В 1957 році пішла в перший клас, в 1967 році поступила в Запорізьке медичне училище, яке закінчила в 1970 році

З 1970 року працює в районній лікарні м.Молочанськ.

З 1974 року в лікарні №5 міста Запоріжжя.

В 1974 році вийшла заміж. Син Андрій.

В 2003 році, після смерті матері, розлучилася і зараз перебуває на заробітках в Італії. Доглядає, як пише Надя, за якоюсь графинею.
Син Обіход Юрій Павлович- народився 08.01.1952 року.

В 1958 році пішов в перший клас с.Запоріжське, Токмацького району, закінчив школу в 1969 році.

В 1970 році поступив в Дніпропетровський інститут інженерів залізничного транспорту, який закінчив в 1975 році.

І був направлений на роботу в м.Київ в «Київський державний інститут проектування транспорту».

В 1980 році одружився, а в 1984р. розлучився.

В 1984 році переїхав в м.Бердянськ, Запоріжської області.

З 1984року працює на державному підприємстві «Бердянський морський торговельний порт» майстром, технологом, старшим технологом, головним технологом порту

В 1987 році одружився вдруге.

Дружина Обіход (Дейкало) Тетяна Євгенівна, 30.06.1954 року народження. Працює начальником договірного відділу порту.

Син Ігор 11.01.1990року народження, навчається в 11 класі Бердянської спеціалізованої школі № 16 (англійська мова).

Дочка Остапенко (Обіход) Тамара Павлівна 22.02.1956 року народження.
В 1964 році пішла в перший клас, в 1975 році закінчила Остриківську середню школу.

В 1975 році поступила в Київський залізничний технікум електрозв’язку.
При навчанні в Києві вона певний час жила в мене, коли я жив на Оболоні. За це я не один раз вислуховував дорікання від бувшої дружини Софії за Тамарину невдячність, неохайність, лінь та жадність по відношенню до наших синів.

Коли дочка Тамари Ганна влаштувалася на навчання, а потім і на роботу в м.Києві, знову я став їм допомогою бо Ганні (Ані) ми з Олею Калітіною надали теж безкоштовно житло на Нивках.

Але Тамара не зрозуміла, що ніхто без дяді Вані їх би не влаштовував до себе жити в Києві.

В 2007р. в м.Запоріжжі вона запитала Олю Калініну, як вам живеться з дядіним зажимистим характером.

Оля відразу відповіла їй. Він мене не обіжає, ніколи від нього не чую нецензурних виразів і з моїм сином Ванею у них добрі стосунки.

Тамара замовкла. Але пізніше Оля мені сказала: «Я даремно поспішила з відповіддю. Треба було розпитати, що вона мала на увазі коли так говорила. Потім я зрозуміла що вона хотіла мене налаштувати на недовіру до тебе і вбити клин в наші стосунки.»

Але незважаючи на це її дочка Ганна більше двох років жила в нас.

Оля запитала свою квартиранку Альону, де Ганна займає одну кімнату, чи вносить якусь долю в плату за квартиру Ганна. Альона відповіла

«Ні, я сама плачу, вона ж родичка Івана Івановича». Але ця родина не оцінила, що для їхньої дочки надали в Києві безкоштовно житло.

Пізніше, коли Ганна пішла від нас, Альона сказала Олі, що Ганна за всі роки проживання ні разу не помила ванну після себе. Вони і нас з Олею обдурили як і інших. В серпні 2009 року в Київ до дочки Ганни приїхала Тамара. Я сказав Ганні, що сьогодні в Олі ювілейний день народження. Я не мав на увазі щоб Олі дарували подарунки, я вважав, що вдячні люди просто поздоровлять її. Але вони засопіли і зникли і не поздоровили ні Олю ні мене. Мій день народження був декілька дні перед цим.

Це типово для українців, коли їм робиш добро, то вони обов’язково за добро відплачують негативом.

Це як в анекдоті. Питають єврея, що ти побажав би сусіду єврею. Той відповів, щоб він був здоровий, щоб у нього були гроші, щоб мав автомобіль. Ті хто питали з першим погодилися, з другим здивувалися, а за трете питають, а що ти матимеш з того що у сусіда буде автомобіль. Той відповів, він буде їхати може і мене коли підвезе.

Коли запитали українця щоб він побажав сусіду, він відповів, щоб в нього корова здохла і хата згоріла.
Необхідно поважати родичів, які допомагають в життєвих ситуаціях.

В Києві проживають і Тамарині родичі по батьковій лінії. Вони відмовили в допомозі Тамарі, хоч і до них зверталися з проханням. Але про них не запитують, як там живеться з їх характером.
Наш народ не навчений платити добром на добро і сусіду навіть тоді коли той йому нічого поганого не зробив.
Після закінчення навчання в технікумі по направленню Тамару послали на роботу в Тюменську область.

Через три роки вона повернулася в Україну. Живе в місті Мелітополі. Працює інженером в дистанції зв’язку станції Мелітополь, Придніпровської залізниці

В 1982 році вийшла заміж.

Чоловік Остапенко Віктор Сергійович !959 року народження, приватний підприємець.

Має доньку Остапенко Ганну Вікторівну 16.12.1985 року народження, яка в 2003 році закінчила 11 класів в м. Мелітополі. В 2003 році поступила в Запорізький інститут економіки та інформаційних технологій і закінчила його в 2007 році.

               Зустрічі в червні місяці 2007 року.
          Знову в Тарасівці, Пологах і Запоріжжі.
17. 06. 2007року в Київ з сім`єю в черговий раз приїхав Федір Григорович Сиваш.

Цього разу він зупинився в Анатолія Петровича Сиваша, по вул. Тростянецькій, 7.

Федя хотів зустрітися з моїми синами Михайлом і Володимиром. По телефону він домовлявся два вечори з Михайлом, але в останню мить Михайло переносив зустріч.

Федя про це сказав мені.

Наступного дня я зв’язався з сином Володимиром і з його допомогою 20.06.2007 зустрілися в кафе «Хата рибака» на Харківському масиві, м. Києва.
Михайло і Володимир кожен займаються своїм приватним бізнесом
21.06 ми з Федором поїхали в село Нові Петрівці під Києвом де проживає багато Сивашів.

Ми були здивовані яка була гарна дорога до Петрівців з сучасною розміткою.

За домовленістю, зустрілися з Власенко Ніною, яка проживає по вул. Дружба 30.

Вона запросила до себе інших з роду Сивашів. Ми поспілкувалися з ними, потім пішли до інших. Федя записував всю інформацію, яку нам повідомляли, відеокамерою і робив фотознімки, а також відбирали необхідні фото Сивашів ранішого періоду.

Феді вони передали малюнок генеологічного дерева цієї гілки з села Валки, яку намалювали самі раніше.

Домовилися про подальшу співпрацю в з`ясуванні звідки і коли прийшло прізвище Сиваш в с.Валки. Домовилися, що допомагатиме в цьому пошуку і Слава Власенко.

Там з`ясували, що всі Сиваші жили в старовинному селі Валки, але згодом це село приєднали до Нових Петрівців і назва Валки залишилася тільки в спогадах старшого покоління.

Також нам повідомили, що рядом з селом Валки був Межигірський монастир, але в 30ті роки комуністичний режим знищив його і після того на територію бувшого монастиря забороняли заходити будь кому, бо там ніби була схована велика і цінна бібліотека періоду Ярослава Мудрого, яку режим не міг знайти.
В серпні місяці 2007р. по радіо передали інформацію, що фірмі «Надра» передали територію монастиря, 136 гектарів землі і 94 обєкти, які знаходяться на цій території. В селі повідомили, що тепер територію цього монастиря зайняв Янукович.

Тепер мені стало зрозуміло чому цей відрізок дороги зроблено за європейськими стандартами. Тепер цей чоловік не шапки знімає з перехожих, а привласнює сотні гектарів землі і лісів.

З Федею ми домовилися, що в Запорізьку область поїдемо разом і визначили поїздку на 22.06.2007р.

Поїхали ми через Полтавську область, де заїхали до Сивашів, які проживають в області і з якими Федя планував зустрітися.

Ввечері ми вже були в м. Пологах, Запорізької області.

Федя сказав, що зупиниться в місті Пологах по вул. Леніна 101.

Ми з Олею Калітіною заїхали до хлопців, братів Лиходідів. З Володею поїхали в місто Пологи до художника, щоб замовити табличку на могилу діда Петра Оксентійовича і баби Лукері Іванівної Гасенко.

Я сказав Володі де зупинився Федя. Він мені сказав так це ж подвір`я сестри наших мам тітки Палажки Хоменко. Ми поїхали до цього будинку. Там на місці землянки, яку я пам’ятав, тепер стояла гарна хата, але автомобіля Феді ще не було, тому ми не зайшли в подвір`я, а поїхали додому до Володі.

На зворотному шляху Володя запропонував заїхати до його сестри Світлани і Володі Терещуків. Бо в квітні 2007р. ми з Олею до них і Валі не встигли зайти.

Зустріли вони нас привітно, але там всіх їх зомбуванням переконують що Юлія Тимошенко, Ющенко, Луценко майже вороги України, а ось регіони, соціалісти, комуністи приносять їм щастя.
І з якоюсь злобою вони намагалися переконати в цьому нас.
Світлана поділилася з Олею Калітіною, що ті кого возили в Київ від нас (них)

на мітингування за Януковича (на Майдан Незалежності) весною 2007 року заробили там тисячі гривень.
На моє запитання Світлані чи знають вони, що їх батько під час війни 1941 року, втік з німецького полону і моя мама довго переховувала його на горищі, хоч в хаті жили німці і якби взнали про це, то знищили б всю нашу сім`ю. Відповіла ні не знаю і дивилася на мене ніби я говорив неправду. І коли я повідомив, що після приходу Радянської Армії їх батька комуністична влада кинула в штрафний батальйон і, що його вбили на постелі свої, вона дивилася на мене з недовірою.
23.06 я забрав готову табличку для могили Гасенків і з Олею поїхали в Тарасівку.

Заїхали до Тоні Плювако і з її чоловіком Іваном поїхали на цвинтар і встановили табличку на хрест. Більше в цей день ми не планували інших зустрічей, тому я пообіцяв Тоні, що поспілкуємося коли повернемося з цвинтаря.
Але ще на цвинтар мені по мобільному двічі телефонував Федя Сиваш, що з Поліг вже їде в Тарасівку і просив щоб я його чекав десь на дорозі.

Я вибачився перед Плюваками, що так вийшло, зробив фото нас усіх і поїхав.

З Федею ми поїхали в (Решетилівку). Заїхали на цвинтар де поховані Сиваші дід, баба і мої мама і батько.

На дорозі нас зустріла Аня Доля. Потім відвідали Іванченко Тоню. У неї ще раз говорили де знаходиться хата Сиваша Федора і, що вона ще пам’ятала, і поїхали до того подвір`я.

Для Феді було несподіванкою, що весною 2007 року померла Ольга Горулько (невістка Дмитра Горулько), яка жила в хаті Федіного діда Сиваша Федора, з якою Федя спілкувався в 2006 році.

Після смерті Ольги родичі продали Сивашівське дворище. Купив її Божко Павло Микитович, який проживає через дорогу. То було подвір`я, як їх називали, Сидори.
Так як в Сивашівському подвір`ї була збудована і нова хата, то Павло, тепер, частково уже розібрав стару хату в якій жив ще Сиваш Федір з родиною. Ми зняли розміри з цієї хати і садиби, яка складає 1гектар і 15 сотих.

Божко Павло з дружиною повідомили, що приблизно в 2000 році в Київ переїхала до сина Горулько (Сиваш) Тетяна Трохимівна, якій тепер 89 років.

В Києві на Оболоні проживають її діти, дочки Валентина, Надя і син Віктор.

Федя просив мене зустрітися з Тетяною і взяти в неї необхідно можливу інформацію.
Я зателефонував її сину Горулько Віктору, мені повідомили,що Тетяна в селі біля м.Попільні і привезуть її в Київ восени. Але нам зустрітися з нею невдалося бо

14.09 2007 року там в селі Тетяни Трохимівної нестало.

Тепер я мав намір зустрітися з дочками Тетяни Валентиною, Надею і сином Віктором і все зафіксувати з розповідей її дітей.

Ця зустріч відбулася з сином Віктором напередодні водохрещення 18 січня 2009року.

Народилася Сиваш Тетяна Трохимівна 25.1.1918 року, померла 14.09.2007р.

Ми обидва пригадали, що коли Тетяна, після війни, повернулася з Німеччина, то довгий час пацювала в колгоспі «Ревхвиля» трактористкою.

В Німеччині Тетяна 13.05.1945 року народила дочку Сиваш Валентину Павлівну. Прізвище дочці дала своє. А де проживає цей Павло чи в Україні чи в Росії невідомо.

Складніше стало коли Віктор почав пригадувати Сивашів діда і бабу. Як і ввесь «великий советский народ», якому витравлювали пам'ять про наших предків, Віктор пригадав ім.`я діда Трохим,а ось його роки народження і смерті і ім.`я баби не згадав.

Надіюсь що ці дані є в тих записах Сиваша Феді, які для нього зробили з метричних книг с.Петропавлівки. В 1950 році Тетяна вийшла заміж за Горулько Олександра Андрійовича 2.06.1925 р.н., помер 2.05.1995р.

Спочатку вони жили в баби Горулько Єлисовети (в селі називали її Лисовета). Потім переїхали в хату Синьків, а пізніше купили собі хату недалеко від початкової школи.

21.04.1951 року народився син Віктор, а 7.XI.1956 р.-дочка Надя.

В 1959 році в Київ переїхала, до двоюрідної сестри Тетяни, Дигас (Діденко) Катерини Яківної дочка Валентина. Тут вона закінчила школу і інститут легкої промисловості.

Після служби на флоті в1973 році в Київ переїхав син Віктор. В 1986 році закінчив київський механіко-металургійний технікум,а в 1993 році-КПІ. Працює в структурах інституту ім..Патона.

В 1975 році одружився на Любов Федорівній (Нестеренко) 7.04.1951 р.н.з Сумської обл. Мають синів Юрія 9.03.1977р.н. і Олексія 10.07.1982 р.н.

Син Юра в 1999р. одружився на Наташі і народили батькам внучок, Настю 4.1.1999р. і Софію29.07.2004р.

В 1973 році в Київ переїхала і дочка Тетяни Надя -7.11.1956 р.н. Закінчила інститут легкої промисловості, а в 1977 році вийшла заміж. Має синів Олександир 10.1979р.н., Сергій 03.1984р.н. і дочку Таню-1986р.н.

Тепер уже у Сергія народився син Михайло 12.2008р.н.

Племінниця Тетяни Трохимівної Сиваш, Діденко Віра Павлівна замужем за Калашником Миколою Андрійовичем, мають сина Миколу, живуть в с. Тарасівка.

А племінниця Сиваш Тетяна Олександрівна з 2005р. живе з Божком Павлом Микитовичем, в селі Тарасівці (Решетилівці).

Коли Віктор назвав Тетяниного брата Сиваша Федота Трохимовича, то я пригадав, що часто чув за нього від моєї тітки Тоні Матяш, при розмовах її з моєю мамою. Тітка жила, так називали, на Кагаліні і працювала в колгоспі «Аврора» с. Пологи дояркою, а він був там бухгалтером колгоспу, а жив в Комуні за Павлівкою, але обоє родом з Решетилівки. Тітка завжди щось розказувала і за нього, що ніби він допомагав тітці в вирішенні деяких питань, але тепер детально я не пригадую про ті розмови.

А в Запоріжжі на зустрічі в 2007 році в бібліотеці я зустрівся з сином Федота, Петром Федотовичем, який проживає в м.Запоріжжі. Пізніше я знайшов його в списку проекту «Однофамильцы или родственники» який хоче організувати Сиваш Федір Григорович. Так що поступово наші роботи і зустрічі замикають деякі родинні кола, батьки яких вийшли з Петропавлівки, а їх нащадки тепер живуть в інших місцях.
Ми згадали ще багатьох родичів по лінії Тетяни Трохомівної, але інформація про них вийшла неповна і, я думаю, що встигнемо підготувати всі дані до написання книги генеологічного дерева роду.

23.06.2007р. ми повернулися в Пологи до Лиходідів, а Федя з сім’єю поїхав до тих у кого зупинився.

Я згадав, що не повернув художнику деякі інструменти, які взяв для установки таблички на хресті діда і баби Гасенко, тому налаштувався їхати до нього. Володя Лиходід запропонував відразу заїхати до сестри Валентини, яка живе там рядом.

Ми заїхали до Валентини. Вона зустріла нас з радістю.

Але відразу пішла на нас в наступ по типу як у Світлани.

Олі вона сказала, що була в Києві. Оля запитала, а куди вона ходила? Сказала, возили їх в Києво-Печерську Лавру. Оля запитала, а чому не зайшла до нас? Відповіла, що не знала нашої адреси. Оля сказала, що могла зателефонувати, і що у хлопців, її братів Лиходідів, є наша адреса і телефони.

Валя сказала, що їздили вони в Київ автобусом, але не наважилася сказати правду, що їх возили комуністи на Майдан Незалежності на «підтримку» коаліції, яка діяла проти президента і опозиційних партій «Наша Україна» і «блок Юлі Тимошенко».

Вона показувала мені газету «Комуніст» і доказувала, що там написана правда.

На моє заперечення сказала, що вона мене вижене. Я відповів, що якщо мене запрошують, то мене ніхто, ніколи не виганяв я іду сам, піднявся і пішов з подвір`я. Тепер вона бігла за мною вибачалася за сказане і просила повернутися.

Пояснювала, що газета  «Комуніст» то випадковий у неї примірник. Думала, що я сліпий і не бачив, що у неї ціла  кіпа цих газет.

Ще намагалася доказати, що при тому режимові вона безкоштовно змогла вивчитися і стати вчителькою. На що я сказав, що якби вона не мала розуму, то не вивчилася б і тоді. Дівчата мабуть забули чи не знали, що якби більшовики не пограбували їхнього діда Петра Гасенко то не гнула б, задарма, їх мама спину на колгоспних фермах. А того що мав дід вистачило б для всього роду. І тепер не треба б було бути прислужниками у тої партії і того режиму який пограбував ввесь рід.
Я запитав її так як і Світлану, а чи знає вона всю правду про батька Саву. Вона відповіла, що батько пішов на війну і не повернувся.

Я розповів їй, що моя мама його переховувала і що вбили його з благословіння комуністів. Сказала, що про все чує вперше, але назвала прізвище хто вбив їх батька.
Я нагадав їй, що вона з мамою Тонею їздила в Звенігородку до пам’ятника де викарбуване ім.`я її батька. Вона відповіла, що це не так.
Але розмова перейшла на іншу тему і що Валя мала на увазі не договорили.

Там Володя Лиходід багато розказував за родича Віктора Хілько, який часто сидить в в’язниці. Родичі говорять йому щоб не приходив до них,а він іде. Валентина мовчала.
А я забув, пізніше мені нагадала про це Марія Лінченко, що і її син сидів в в’язниці в селі Біленькому під м.Запоріжжям і Валя приїздила до нього на побачення. Можливо через це вона і ставиться не критично до таких осіб, хоч вони і в уряді.

З розповіді його мами, Володя Лиходід пригадав чому дід Петро Оксентійович Гасенко і бабушка Лукер`я Іванівна поховані в одній могилі.

Вони обоє померли в радянський голодомор. Петро Оксентійович помер в1932 році, а бабушка Лукер`я Іванівна померла в 1933 році.
Виснажені люди не могли викопати яму для домовини бабушки, тому підрили вже порушену землю на могилі діда Петра і поховали туди бабушку Лукерю.

Володя ще пригадував розповіді його мами, що Петро Оксентійович ходив пішки з Тарасівки за 15 кілометрів (та частина де вони жили, то була Решетилівка) в Пологи сторожувати в церкву. А також що дід Петро в голодовку ходив в Бердянськ і приносив тюльку

.

Тьотя Тоня Матяш, мати дівчат, працювала в колгоспі дояркою. Як казали в селі на постійній роботі. За роботу мала державні нагороди, не гроші і продукти для дітей, а побрякушки, які вручав їй і М.І.Калінін, Всесоюзний староста.

Обидві дівчата Света і Валя пригадували, як їх родина бідувала в післявоєнні роки комуністичного режиму. І хоч до тітки Ольки Сиваш, по прямій було кілометрів 12, вони з задоволенням пішки ішли до нас, тепер згадують, бо там можна було поїсти.

Я пригадав, що дійсно вони часто приходили до нас, особливо частим гостем у нас був їх брат Сава Матяш і я завжди був радий йому. Ми з ним були майже ровесники. Інколи і я ходив до них пішки в гості.

Тепер в ці поїздки мені хотілося зустрітися з Савою. Пригадати далеке наше дитинство, наші зустрічі. Але він переїхав жити до дочки Валентини в Донецьку область.

Я зробив у Валі фото і ми зібралися їхати додому до Володі.
В кінці нашого перебування в Валі, вона в продовження її роботи по агітації за комуністичний «рай» сказала: «я теж маю іншу думку». Я зрозумів, тобто таку як і ми.

Я перебирав в пам`яті ті тяжкі післявоєнні роки. Згадував багато сільських сімей нашого села. Згадував родини багатьох родичів. В тому числі родини тіток Ганни Долі, Тоні Матяш, Ганни Кривоніг, які мали багато дітей і ростили їх самі бо чоловіки не повернулися з війни. І як тяжко їм не було, але їхні діти ні одне не пішли по хибному злочинному шляху. Мабуть не останне місце відігравало і те що дорослі люди того періоду ще шанували релігію і Божі заповіді передавали дітям.

А пізніші покоління хто виховувався в піонерах, комсомолі, на атеїзмі і жили вже в достатках, але мали вже іншу мораль, дехто з них пішов на порушення законів.

Мабуть ще не всі люди усвідомлюють, що необхідно вболівати за свою державу і в її керівництво приводити своїх людей за національністю і відданістю своєму народові і державі, а не запроданців сусідньої держави і тих хто плутає державну кишеню і свою. А так же не бути в цих крадіїв шістками.

Часто можна побачити, що молоді хлопчики і дівчата на вулицях міст, особливо в перередвиборні періоди, розмахують чужими прапорами і антидержавними лозунгами за ту плату яку їм заплатять за день. А вони не думають яку шкоду наносять державі і своєму народу, значить і собі.

Люди старшого віку і пенсіонери продають свої голоси за кілограм гречки і цукру.

Які їм роздають ніби безкоштовно. Але ці люди не думають наперед про те, що коли ці покупці дорвуться до владних структур, то стягнуть з тих же людей в 10 чи 100 разів більші суми ніж вони потратили на пайки для них.

Чи не розуміють ті «заробітчани», яких звозили в Київ за 500-700 кілометрів і оплачують їх за ту масовку, яку створюють з них комуністи, регіонали та соціалісти

Щоб злодії і запроданці сиділи в кріслах керівників держави. І пізніше вони повернуть свої витрати підняттям цін на все і для всіх і тих хто так охоче їхав щоб ніби заробити кошти для себе.
24.06 2007р. нам вдалося зустрітися з усією родиною Віті Лиходіда бо в неділю всі були дома. Прийшов Володя, ми всі пообідали разом, зробили фото. А після обіду ми знову поїхали в Тарасівку. Поправили могили Сивашів діда Петра, баби Федори, мами, батька, зрубали дерева і кущі, які вже виросли на могилах.

На проводи я поставив пам’ятник батькові, а в цю поїздку почув в селі, що злі язики вже розпускали слухи, що пам’ятник я поставив не на могилі батька.

Яка злоба в людей, які про це говорять.

Навіть як би я поставив на місці де немає ніякої могили, але я віддав шану своєму батькові і про це ніхто не має права недобре говорити про мої дії.

Можна говорити по аналогії, що стоять пам’ятники воїнам, які загинули в інших місцях і можливо в цій могилі немає і їх кісточок, але родичі приїздять до тих пам’ятників де викарбувані імена їх рідних і вклоняються їм.

Але я вирішив перевірити ту неправду. Я знайшов в книжці «Сивашська Одісея» фотографію яку Федя Сиваш зробив в 2002 році. Біля самотньої могили батька стояли Тоня Іванченко, а друга жінка стояла спиною до фотоапарата, то можливо була Аня Доля, але вони показували Феді могилу Сиваша Івана Петровича. Перед хрестом тоді як і тепер ріс так і такий же кущ бузку.
Так як я знав і Володі Лиходіду мама розказувала, що дід Петро Гасенко збудував в селі Петропавлівка будинок банку і лікарню, то ми вирішили оглянути ці будинки. Спочатку обійшли будинок банку і я зробив декілька фото, які є в 5ій частині.

Потім поїхали до лікарні. Три споруди і паркан старого зразка всі вони в дуже занедбаному стані, інші можливо збудовані чи перебудовані пізніше. Але я також зробив з них фото. Вони також є в 5ій частині.
Так як з усіх родичів я зробив фотографії останнього часу, а з Терещуків ні, то Володя Лиходід запропонував заїхати до Світлани.

Ми заїхали до них, поспілкувалися з ними сфотографувалися і поїхали до Володі.

25.06.2007 року ми з міста Пологи рано вранці виїхали на Запоріжжя.

Засоби масової інформації області повідомляли, що в лекційному залі обласної бібліотеки в м. Запоріжжі в 11.00 відбудеться зустріч Сивашів. Яку організував Сиваш Федір Григорович через свого представника в місті Запоріжжі Новікова Андрія Володимировича.

Про те, що відбудеться така зустріч я повідомив своїх племінниц Горліциній (Сиваш) Світлані Миколаївні і Остапенко (Обіход) Тамарі Павлівній.

Федя намагався не видавати свого хвилювання чи прийдуть Сиваші на цю зустріч.

Але на зустріч прийшли, приїхали біля 50 Сивашів.

Спочатку обмінялися інформацією. Потім вийшли на вулицю і зробили колективний знімок всіх присутніх. Знову зайшли в зал і продовжили обмін короткими спогадами хто звідки, який життєвий шлях пройшов виступаючий. Виступи були добровільні.

І що саме цікаве для мене, що всі хто виступав говорив, що народився і жив певний час в Тарасівці, або там жили їх батьки.
Це є доказом що коріння наші з Решетилівки (Тарасівки).

Я не втримався і теж коротко висловив своє враження від зустрічі і повідомив свої дані і що я написав свою книжку про Сивашів з Тарасівки.

Мої племінниці, Тамара, в цей день, була в Запоріжжі по роботі, але не встигла прийти вчасно, а Світлана з мамою і сином Павлом хоч і телефонували мені з дороги під час поїздки з Одеси, але приїхали до бібліотеки коли зустріч закінчилася і лише окремі Сиваші ще обмінювалися між собою інформацією, адресами.
До мене підходили Сиваші. Ми обмінювалися інформацією, адресами, декому я дав компакт диски на яких була моя книжка написана станом на 06.2007р.
Я познайомився з вчителем з села Басань (вийшло ще й родичем, племінником), Пологівського району Сивашем Анатолієм Володимировичем який приїхав в Запоріжжя з сином і дочкою на цю зустріч.

Сивашем Олександром Дмитровичем з Первомайська, Миколаївської області і його сином Сивашем Євгенієм Олександровичем з Запоріжжя. Це внук і правнук Сиваша Івана Івановича, який жив через декілька хат від нас.
Я сказав їм, що їх дід загинув трагічно, але хлопці на це не зреагували, а жінка яка була з ними, підштовхнула мене в бік, потім тихо сказала мені не говоріть їм, ми їм про це не говоримо. Я пам`ятаю що він наклав на себе руки.

Але чому він це зробив не пам’ятаю.
Сивашем Петром Федотовичем з міста Запоріжжя.

Після закінчення зустрічі Федя повіз на автовокзал директора Пологівського краєзнавчого музею Садову Ірину.

З Федором і його сім`єю племінницям зустрітися не вдалося, так як він продовжував вирішувати з Новіковим і іншими питання на подальший період пошуків і роботи в архівах Запорізької області і його телефон не відповідав.

А також підготовку до прямого ефіру, який був призначений на 08годин.10хв., 26.06 2007 року з каналу ТВ-5. На якому повинні були бути ми троє Федя , я і Новіков. Федя просив мене не їхати в Київ, а залишитися на цю передачу 26.06.
Тому 25.06.2007р. я, Оля Калітіна, Світлана Горліцина з сином Павлом, Марія Павлівна Лінченко і Тамара Остапенко побули разом, обмінювалися спогадами, інформацією.
На 18 годину Тамару Світлана відвезла на станцію Запоріжжя 1 на електричку.
Ми в цей вечір були разом, бо до Феді я не міг додзвонитися.

Мої родичі задавали Олі різні і двозначні запитання, але вона вдало відповідала на них.

Коли вранці 26.06 ми прийшли в студію ТВ-5, то нам повідомили, що передача знімається. Після переговорів Феді, передачу лишили, але в меншому часі і без мене. На передачу лишили Федю і Новікова. Чому так я не знаю. Можливо з Запоріжжя не повинна лунати українська мова, бо в бібліотеці на зустрічі я спілкувався тільки українською, а представники студії знімали нашу зустріч.
Після передачі Федя поїхав ще в Тарасівку, потім до брата в Донецьку область і в Сочі.

А ми з Олею поїхали в Київ.

Пізніше Федя зателефонував мені з Сочі і повідомив, що по каналу ТВ-5 передавали передачу про зустріч Сивашів від 25.06, яку знімали кореспонденти каналу ТВ-5.
І ось 1.01.2008 року Федя повідомив мені чергову новину, що в них з Олею 25.12.2007 року народилася донька. Назвали її Настя.
Листом я запитав сестру Надю Стамболійську чи правда те, що говорила мені Аня Доля, що вона видовбала з стіни два золоті кільця і те, що баба відьма не давала Наді мамину ікону і коли Надя взяла її в руки, то вона розсипалася.

Надя відповіла, що то брехня і, що ікону ( іншу на дереві яка була у мами і яку я бачив в Наді в 2004 році в Софії) батько віддав їй з своїм підписом.

В листопаді місяці 2007 року в Київ приїхав вчитель з села Басань, Пологівського району, Запорізької області Сиваш Анатолій Володимирович з донькою Оксаною і сином Віктором.

Сиваш Анатолій Володимирович народився 12.06.1963 року.

Народився на хуторі Романівському, Тарасівської сільської ради. Вчився в Романівській початковій школі, Тарасівській семирічній школі і Басанській середній школі. З 1980 року служив в радянській армії, з 1983 року курсант Рязанських військово-повітряних сил. В 1987 році звільнився в запас. Певний час працював в міліції. Потім з 1987 року вчитель з військової підготовки Басанської середньої школи де працює до цього часу.

В 1995 році закінчив Бердянський педагогічний інститут.

В 1989 році одружився. 27.05 1990 році народився син Віктор.

19.ХІ 1992 року народилася донька Оксана.

Його дружина Тетяна Петрівна 1966 року народження, працює вчителем фізики і математики Басанської середньої школи.

В розмові з тими Сивашами які прочитали «Сивашську Одісею» і мою книжку «Родина Сиваша Андрія з села Петропавлівки…» сказали мені: «твоя книжка сподобалася більше бо ближча до того що ми всі прожили і пережили і описує це доходчивіше».

А в січні 2009 року в листі Сиваша Федора Григоровича до мене прочитав: «Перечитываю твою книгу и плачу. Молодец. С твоего разрешения я помещаю ее в интернете на сайте www sivash su com, но только первые 237 страницы, т.к. дальше идут отсканированые материалы, а это очень обьемный и не подьемный для интернета материал.»
В листі Федя пропонує не політизувати наші стосунки, щоб не втратити зв’язки наших поколінь. Я вкотре наголошую, що переважна більшість росіян які живуть в Україні та і в Росії це порядні люди які хочуть жити дружньо з нашим народом і ми їх поважаємо. Але раніше на нашу територію засилали наглядачів і ось частина з цих наглядачів не може заспокоїтися що ми Незалежна від Росії країна і з такими ж керівниками Росії бунтує, що керівники нашої держави ведуть незалежну політику. Тому таких «дружніх діячів» як внутрішніх так і зовнішніх ми не підтримуємо. Я не хочу ускладнювати відносини між родичами в різних націях, але я не можу мовчати про постійний тиск і знущання над моїми рідними і моїм народом окремими «діячами», які проживають в нас, з  сусідньої держави.
В травні 2009 року чую інформацію, що в Україні і Росії були проведені опитування населення. І з`ясувалося що 90% українців відносяться до росіян дружньо, в Росії 62% населення налаштовані вороже до українців.

В липні 2009р. ЗМІ опублікували відкритий лист президента Росії Медведєва, який є антиукраїнським і побудований на перекручуванні фактів і негативно висвітлює стосунки до України. Наш народ зрозумів, що цей лист підбурює росіян вороже ставитися проти українців на випадок дій Росії аналогічно її агресії в Грузії в серпні 2008 року. Аналізуючи такі листи ми усвідомлюємо що наша безпека це терміновий вступ в НАТО.

Наші ЗМІ повідомили, що з квітня 2009 року, здається, якийсь Потапов в газеті на Кубані друкує статті як розділити Україну на три частини. Після цієї інформації стає зрозуміло хто і як ділить Грузію на шматки. Це і є відповідь хто роздуває міжнаціональну ворожнечу між нашими народами. А ми повинні пам’ятати, що не Росія принесе на нашу землю спокій, а ми повинні захистити його самі.

17 листопада 2007року ми поїхали в Одесу на річницю смерті Сиваша Миколи Івановича. В цей день зібралися Светина сім`я, Лінченки, ми і приїхала моя племінниця з Мелітополя Тамара Остапенко.

Чекали, що, можливо, приїде моя сестра Надя Стамболійська з Болгарії. Але Надя чомусь знову замовкла. На листи не відповідає, як і після смерті її чоловіка Володі, і на роковину не приїхала.

Тепер, після смерті Миколи, Тамара Остапенко неодноразово говорить мені: «Це ви нас знову об`єднали і завдяки вам ми родичі почали спілкуватися між собою.»

Через моїх знайомих в Коростишеві Света замовила гранітний пам’ятник батькові, доставила в Холодну Балку і поставила на його могилу.

Говорили про більшовицький голодомор 1932-33року. І Марія Лінченко пригадала, що Микола Сиваш розказував, як в голодовку 1947 року він з Надею було ідуть разом в школу, раптом Надя каже, що щось забула і поверталася сама додому. Батьки в цей час вже пішли на роботу.

Так повторювалоя часто. Одного разу Микола вирішив підслідкувати, чому Надя повертається додому. І побачив що Надя приходила додому і починала жарити собі коржики (млинці) з лободи і додавала туди трохи якогось борошна, чи відходів з борошна. Коли коржики були готові, Микола зайшов в хату. Наді прийшлося поділитися з ним.

Після цього разу додому тепер вони поверталися разом.

Але батькам про це нічого не говорили.

Перед смертю Микола Сиваш говорив дочці Світлані, щоб уважно все переглядали, коли будуть виносити речі з його гаража, бо там ніби багато запасних частин до автомобіля «Жигулі», на дві чи чотири машини. Коли я те переглядав в 2008 році,то там нічого цінного не було.

Майже все що він туди позносив було бувше в вжитку.

Цього разу Марія пригадала, що коли вона перейшла працювати з заводської столової в кафе. Інколи, що залишалося не проданим в кінці робочого дня, працівниці забирали собі додому. І одного разу все, що Марія принесла додому, Микола відніс в ОБХСС і додав заяву.

Коли Марію викликали в ОБХСС, то вона ішла і зрозуміла що її посадять в в’язницю. Але її врятувала випадковість, що справа потрапила до знайомого. Він пом’якшив ситуацію. Її «поступок» розглянули на роботі з відповідним рішенням і вона пішла з тієї роботи.

Марія Лінченко пригадувала, з розповідей нашої мами Ольги, що коли більшовицька влада готувала до вивозу в Сибір діда Гасенко Петра, то його дочки намагалися його захистити. Вони розходилися по районах близьких до села Петропавлівки і всі хто працював з дідовим банком, або знав його підписували листи протесту. Це на певний час відкладало розправу над банкіром Гасенком Петром Оксентійовичем.

А коли вивезли його з хати, то під тиском людей більшовики далеко діда не відвезли. В негоду їх кинули в полі. Через певний час дід з бабою повернулися в село, але в свою хату їх не пустили, вони поселилися в хату розвалюху в якій і жили до кінця життя.

Пригадав я і таке. Хоч за Союзу за керівників держави ніхто нічого поганого не смів говорити, але батько, мабуть, знав багато про жорстокість наркома внутрішніх справ Союзу Берії.

Батько купляв журнали на сільськогосподарську тему.

В них друкували і осіб які керували державою.

Коли помер Сталін і Берію арештували, батько в журналі закреслив обличчя Берії.

В травні 2008 року я був в Тарасівці і побачив, що наше,Сивашівське, подвір`я Бордюг огороджує його вище двохметрів парканом з шиферу. Сільські мешканці кажуть мені, колгоспні ферми, то все нашою працею збудовано, а тепер тягне з ферми і нашою працею городе паркан.

Коли людина молода і здорова, то вона доглядає за своєю зовнішністю, одягом, житлом і місцями які їй належать. З віком, коли стан здоров`я змінюється, багато чого змінюється і навкруги. Погіршився зір, людина не всі недоліки, які є на ній і навколо, бачить. Погіршився стан здоров`я, з`явилася втома, болі в організмі. Це приводить до того що людина не хоче, вірніше не може, приготувати їжу, слідкувати за своєю зовнішністю, наводити порядок в житлі і в усьому її господарстві.

Робить тільки мінімально все життєво необхідне.

Можна почути докори, що людина стала неохайна, але це в першу чергу є відображення стану її здоров`я. І якщо побачимо такі зміни в цієї людини, то можна не запитувати про її стан здоров`я. Її стан говорить сам за себе. В житті нам ніхто не пояснював про такі зміни в житті людини.

Кожен підходив до цього як він розумів сам. Я теж критично ставився до неохайних людей. Але коли це зрозумів, то тепер цю думку змінив.

Ще одна деталь яка проявляється в нашому житті. В молодші роки інколи в організмі відчуваєш якийсь дискомфорт. Але ми молоді вважаємо це за випадковість і ніби якусь дрібничку яка пройде і ніколи більше не нагадає за себе. Але треба насторожити свою увагу і пам’ятати, що це сигнал до майбутньої складної хвороби яка розвинеться в старшому віці і може стати роковою. І потрібно вже тепер робити все щоб цього не трапилося, або хоч віддалити ті складності як можна на далі.

Рідні про стан здоров`я говорили рідко. Так батько інколи робив масаж ліктю і рукам,.але що це його турбує не говорив.

На недоліки організму потрібно звертати увагу вчасно. Коли я ще ходив в школу, то чув що сусідка Лімешко Наталка розповідала мамі,що вона спостерігає за мною коли я іду до школи, що я нахилю туловище вперед і ніби ноги доганяли тулуб швидко ішов. А це було невірне положення хребта. І це положення закріплювалося з роками, а ще доповнилося перевантаженнями. І тепер над цим мені приходиться працювати, щоб позбутися від болью в суглобах рук, ніг, хребті.

Або хто пояснював, що взуття необхідно підбирати не впритул до ноги, а щоб воно було вільне і ще можна, при необхідності, одягнути додаткову пару шкарпеток і все рівно нозі повинно бути вільно і приємно.

В кінці травня 2008 року мені зателефонували. Турбує Тарасівка. Дзвонила моя однокласниця Горулько Надія Олександрівна.

В цьому році минає 50 років як ми закінчили 10 класів. Вона запропонувала зібратися всім з трьох десятих класів 1958 року.

Так як я тільки приїхав з Тарасівки, то зважував коли поїхати в Запоріжжя і Тарасівку. Через декілька днів я зателефонував Наді і запитав на коли намічається зустріч. Але вона схфильвано сказала, що зістріч не відбудеться. І перераховувала кого з нашого класу вже немає. Виходить що лишилися живі одиниці з усього класу хоч ми, відносно, всі були ще не такі і старі.

В червні 2008 року ми зв’язалися знову. Тепер Надя відповіла, що знайшла 8х однокласників. Вони не проти щоб зустрітися, але не бажають брати участь в її підготовці. Надя говорила, що підводить її здоров`я та присутня і фінансова напруга.

Запитала мене про те що я пишу книжку. Я відповів, що планую в цьому році закінчити її. Надя запропонувала щоб я свою книжку залишив в Тарасівській бібліотеці. Я подумав, що це слушна думка і я на неї зважу. Хоч писав я не про все наше село, а про свій рід, родину. Але деякі моменти є і про село які, можливо, раніше були і невідомі мешканцям села.

Надя хотіла щоб випускників 1958 року зібрати влітку, але не вийшло. Потім запропонувала зібратися в вересні, але це пора збору врожаю і зустріч не відбулася.

Я міг би вже роздрукувати свою роботу, але хотів доповнити її і зустріччю однокласників, яка невідомо коли відбудеться.

Коли ми ходили до школи мені подобалася однокласниця Надя Горулько. Але, мені здалося, що вона не звертала на мене уваги.

Потім ми зустрілися в Запоріжжі, коли вона вчилася в Запорізькому педінституті, а я в машинобудівному інституті. В розмові Надя сказала про мене, « який простий хлопиц». Вона запропонувала підти в театр.

Я не заперечував проти пропозиції. Але я завжди надавав перевагу навчанню і в цей час я повинен був закінчити і здати курсову роботу.

Зустріч не відбулася і наші шляхи розійшлися.

Моя мама розказували мені про життеві шляхи моїх однокласників.

З розповіді мами знаю, що коли Надя повернулася з дітьми в Тарасівку з Харківщини, куди була направлена на роботу, то її поселили в будинок, на території лікарні, який будував мій дід Петро Оксентійович Гасенко, але тепер вона живе в іншій своїй хаті.

.  Пригадав я про те що з братом Миколою ми мали роботи які не приводили до забруднення одягу. Щоб на роботі мати охайний вигляд я частіше змінював одяг і взуття. Старий одяг був цілий і в гарному стані. Мій розмір підходив на батька тому я його віддавав йому.

Мамі купляли новий одяг бо з дружин на маму нічого не підходило.
Перша частина мого доповнення до книжки «Сивашська одісея», текстова,була вже написана.

Коли прочитав книжку «Сивашська Одісея», то побачив, що в неї були включенні не всі епізоди з листів, які я посилав в Єкатеринбург.

На моє прохання Вітя Сиваш повернув мені більшу частину тільки моїх листів до нього.
Я вирішив повністю вдруге не переробляти написану мною першу частину, хоч частина подій, які є в листах я вже там виписав.
Я вирішив до своєї книжки зробити додатки з листів, документів, газетних cтаттей і опрацювати більше фото рідних.
Але при дописуванні, для зручності, вимушений був деякі епізоди додати в свої листи до Сиваша Віктора Григоровича. Тому тепер деякі мої листи не відповідають початковому змісту.
Я написав в 2005-2006 році дуже велику книжку одним файлом.

Це вийшов ненадійний файл і я його втратив в комп’ютері. Я заново почав писати роботу і для надійності збереження розбив її на п’ять частин.
Першу частину, переважно, я писав текст, наступні частини складаються з листів, документів, статтей та фотографій.
Все про що я написав це тільки маленька крапля з того, що зберегла моя пам'ять. Частина подій, які зберігає моя пам'ять, я вважаю ніби не суттєві для викладення в книжці родоводу. Велика частина з всього про що я пам’ятаю ніби не пов’язане з усім родоводом і я про те не писав.

Але з часом цей підхід я змінив. Всі питання суттєві і вони розкривають хоч і невеликі деталі з життя роду і всіх людей свого часу.

Коли я почав збирати інформацію для родоводу і книжки я дізнавався, що ніби тихі і добрі родичі, які ніби ласкаво говорили зі мною, щоб я чимось їм допоміг, а насправді вели подвійну гру і висловлювали необ’єктивні думки і про мене. Інколи ті думки тепер висловлюють невдячні їх діти, хоч я багато чого доброго робив для їх батьків і для них.

В житті я ніколи не робив подвійних дій і висловлювань в стосунках ні між чужими людьми ні, тим більше, між рідними.

Я завжди говорив так як було і думав.

Під час з`ясування стосунків з бувшою дружиною, вона на мене сказала: «Навіть збрехати невміє».

Бо в нашій родині батьки не брехали і не вчили брехати мене.
Після праці по збору матеріалів родоводу і над книжкою я набагато частіше повторюю думку, що якби я не розворушив всі події раніших часів, то цієї болі в душі не було б.

Тепер постійно, прожите наше життя, стоїть перед моїми очима. Що було недобре в стосунках, відходить на другий план, а душить те що ніколи ми вже не зустрінемося, не поділимося думками між собою.

Особливо багато спогадів приходить коли я буваю сам в селі.

Руки роблять роботу, а мозок працює над минулим. Згадує все нові і нові події з минулого.

Я постійно згадую як мама робили домашні роботи: пекли хліб, робили роботи в домі, на городі і інше. Наприклад збирали огірочки тільки вранці, обережно відхиляли листочки і діставали огірочки, тепер так же роблю і я. Копали картоплю щоб не порізати клубні і т. д.

І я пригадую всі дії мами і намагаюся так же їх виконувати.

Всі роботи дома батьки планували разом і мама завжди мали останне слово в вирішенні всіх справ.

Багато пізніше я зрозумів, що після смерті мами, з якою батько прожив 54 роки, і в віці 76 років лишився сам, розгубився, бо невмів, притаманно жінці, наводити порядок в хаті, ні попрати, ні приготувати їсти, та і тепер треба було все спланувати самому по господарству.

І він кинувся шукати заміну мамі, але цього в нього не вийшло. В наш будинок прийшла корислива з далекими власними намірами жінка. Якій її хитрощі і для її сина не принесли добра.
Після перерви з 2005 року, на проханням Сиваша Федора 9 і 10.02.2009 року я знову повернувся в Центральний історичний архів України. Тепер я побачив не обшарпані приміщення, а відремонтовані, з заміненою всєю столяркою, обладнання, чисто прибранні поверхи. Рядом будувалися для центрального історичного архіву два нові корпуси.

В архів приходило дуже багато людей. Багато старшого віку тепер шукали і збирали матеріали свого роду. Бо за комуністичного режиму в них все вибили з голови і тепер вони намагаються знайти і відновити пам'ять про своїх предків.

З`явилися 3й і 4й томи фонду 229 в сучасному виданні. При переглядів 3го тому я чіткіше з`ясував, що на території України були ніби дві самостійні одиниці Низове Військо Запорізьке і Гетьманська Україна, це північні частини України. Між ними постійно точилися суперечки за землі, які Гетьманство хотіло відібрати в Війська Запорізького і приєднати до Полтавського полку. І в мене з`явилася здогадка чому наших прізвищ я не знаходив в Реєстрах козаків, які були складені ще до і Богданом Хмельницьким.

І я подумав, що їх свідомо не включали в ці Реєстри.

   Листи Сиваша Івана Івановича до брата     .   . ……       Сиваша Віктора Григоровича
(При написанні цієї книжки, пізніше, я порушив попередній зміст моїх листів, тому що в них я вніс деякі доповнення, щоб деякі спогади з продовженням пояснення до них не повторювати вдруге в інших місцях.)
                                      Добрий день, Вітя!

Вітя, твого листа я одержав. Твої питання, на які потрібно відповісти, послав сестрі Марії в Остриківку і просив, щоб вона теж написала все, що знає про наш рід.

Вона мені повідомила, що про все, на твої питання, написала і відправила тобі. Що я повинен написати тільки, що пов’язане зі мною.

Тому я викладу відповіді на твої питання відносно всього до чого причетний я і мої бачення життєвих доріг. Може щось не так, то пробач.

Якщо я чогось не допишу, то ти можеш мені ще написати, щоб ти хотів ще знати.

Відносно нашого родича директора автозаводу «Комунар» Кравчуна.
З ним в Запоріжжі тісно контактував брат Микола. Марія Обіход повідомила мені, що написала Миколину адресу тобі.

В Москві живе Кривоніг Іван Микитович, 1940 року народження. Це син тітки Ганни, рідної сестри мого батька Івана Петровича. Він був одружений на актрисі. У них є дочка Юля, приблизно, 1969 року. Пізніше він розлучився з дружиною. Зв’язки з ним ми не підтримуємо. Попередня адреса в нього була: м. Москва, вул. Нагатінська буд. 35, корпус. 3, кв.11. (І ось в листопаді 2008 року Надя написала мені, що Іван Кривоніг вирішив в Варні «Сонячний берег» (Болгарія) в курортній зоні купити собі будинок. А Надіна дочка Іра сказала йому, що дуже дешеві будинки на березі моря в Греції і порадила купити там.

Перша дружина Івана Світлана померла. Тепер він забрав до себе дочку Юлю і вона живе разом з Іваном.)
Про Дяченків можна з`ясувати більш детальніше і точно в їхніх дівчат. Менша дочка дяді Сави Марія живе в Пологівському районі. В неї останні роки жив дядя Сава.

Її адреса: Білодід Марія Савична, с. Ульянівка №2, вул.. Горького 56, Пологівський район, Запорізької області, Україна.

Про себе:.

Народився я відразу з початком війни 31.07.1941 року. З слів мами, через два тижні після мого народження, батька забрали на війну.
(За гороскопом я лев. А ось 31 липня 2008 року почув, що ті хто народився 31 липня це сміливі, відверті, чесні люди. Я став пригадувати як я поступав в житті. І дійсно я поступав і поступаю чесно і сміливо. Мені, працівники з інших підрозділів, прямо говорили, що ви можете захистити себе і своїх працівників, а наш начальник ні.)

Сміливо і чесно я поступав завжди кого б це не стосувалося.

В родині нас вчили щоб до батьків і людей старшого віку, при зверненні до них, зверталися ми на Ви і першими віталися з всіма односельцями.
В 1941 році мама зібрали нас всіх і сфотографували. Копію фото додаю. Жилося в ті роки мамі з 4ма дітьми нелегко, як і всім людям в Україні. Коли прийшли німці, вони нас потіснили з кімнат і зайняли їх. Ми жили в кухні і кладовці.

Згодом сестру Марію забрали в Німеччину.

Мама розказували, що німці були різні і по різному відносилися до нашого населення. В людей німці забирали худобу. До нас прийшов поляк. Ногою відбив двері в конюшню і забрав корову. Мама дуже плакали бо знали, що нічим буде годувати дітей, сім`ю. Один із німців, мама казали що він чимось хворів бо ввесь час підкашлював, наздогнав поляка, накинувся на нього, відібрав корову і повернув її мамі.

Після закінчення війни батько поїхав на Кубань.
Мама казали, що він хотів щоб ми переїхали туди жити.

Влітку 1945 року мама взяли мене і поїхали на Кубань. Їхали через Ростов. Там в той час було дуже багато злодіїв. Я там знайшов гаманець. Це розказували мама. Я з того періоду пам’ятаю дуже мало.

На Кубані батько жив у якоїсь жінки. В неї був син. Ходив він на милицях. Пішли ми з ним на річку Терек. Я впав в воду і вода несла мене на глибину. Річка була дуже бурхлива. Хлопчик подавав мені кінець милиці, щоб я вхопився за неї і трапилася якась випадковість, що я врятувався.

З батьком ми повернулися додому в Тарасівку. Жилося складно. Батьки постійно були на роботі зранку до вечора. Дома ми їх майже не бачили. Працювали в колгоспі за (палички) трудодні. Щоб легше було нас прогодувати, Надю відправляли в колгоспний садок, але вона, чомусь дуже не хотіла туди іти.

В 1947 році нам було дуже тяжко. Був черговий радянський голод і ми не могли дочекатися весни. Щоб почало що-небудь рости і можна було поїсти.

Ранньої весни раділи кропиві, лободі, грицикам. З лободи мама пекли нам коржики (млинці) і ми були раді тій їжі. Рвали її всюди де тільки бачили. Бо не ми одні були голодні.

В 1948 році я пішов в перший клас Решетилівської початкової школи. Школа була на віддалі 1 кілометр (км) від дому. Класи були переповнені. Віковий ценз у класі був різний. Бо почали ходити до школи всі діти хто не міг ходити із-за війни.

Перша вчителька була Турчин Віра Іванівна. Тоді, нам здавалося, дуже сердита. Якщо щось зробиш не так, то одержиш лінійкою по руках, а то і по голові. Вчитися мені було не важко. Батькам дивитися і допомагати в навчанні не було коли. Могли хіба запитати, як справи, хоч батько розумівся в арифметиці добре. Він мав освіту 4 класи і це тоді вважалося багато. Він навіть вчив зовсім неписьменних в лікнепі (ліквідація неписьменності). Тільки не пам’ятаю в які це роки було після перевороту в Росії.

Мама мали освіту 2 класи.

Після закінчення Решетилівської початкової школи, я пішов в Тарасівську семирічну школу і туди я передав документи на яких було написано,що я закінчив Решетилівську початкову школу.

Від нас до школи була віддаль 2,5 км. Ходили в школу пішки.

Почалися тепліші зими. Доріг з твердим покриттям не було. Дороги були земляні і розбиті колесами возів і сільськогосподарської техніки, так що чоботи залазили в багно так, що інколи там губив чоботи. Одежу ділили з братом. Хто перший одягнув той і ішов на вулицю.

Через податки на дерева, які були за Сталіна, в селі майже всі повирубували фруктові дерева. А в нас залишилася частина дерев груш. Пізніше досадили слив, вишень. Коли починали набирати розмірів фрукти на деревах ми будували курінь в садку і постійно там хтось був, а в ночі приходив туди і батько і ночували в курені. Бо якщо нікого там не було, то обривали все ще зеленим. Навіть непридатним для їжі. Батьки завжди давали нам завдання, що треба зробити дома по господарству, поки вони на роботі. Якщо щось не зроблено, то мама дуже сварили нас. Інколи я думав краще б побили ніж сварять.

Не дозволяли бігати, гуляти по селу. Це було рідко, що дозволяли побігати з хлопцями, пограти м’ячем з ганчірок у футбол. Це було, переважно, в святкові, особливо релігійні дні.

Мама вірили в бога і в такі дні давали нам послаблення.

Батько відносився до релігії не дуже набожно, хоч його батько, Петро Андрійович і ходив до церкви і співав в церковному хорі. Але батько і не підбурював нас проти релігії. Про маму говорив, нехай вірить не чіпайте її. Бо із за атеїстичного виховання в школі, брат Микола все намагався вколоти маму, що бога немає і усіма наслідками атеїзму.

В великі релігійні свята, мама водили і мене до церкви. В той час ще багатьох дітей приводили до церкви. Але в школі про це не говорили, бо тоді починали розбирати тих хто був в церкві. Викликали до директора.

В школі я любив точні науки. Важко мені давалися мови і особливо німецька. Вчився я непогано.
Після закінчення 7ми класів, стало питання, як бути далі.

Хоч тоді треба було платити за навчання 75 руб за півріччя, батьки  послали мене вчитися в Басаньську середню школу в 8й клас.

Так як я був невеликий на зріст і в колгоспі працювати було не по силі.

З другого півріччя плату за навчання відмінили.

Пізніше мама сказали свою думку, щоб вивчити дітей і щоб їм було легше в житті ніж вони були колгоспними рабами, починаючи з колективізації.

Зарплату на трудодні не платили, а ще тиснули на людей різними податками на дерева, треба було здавати яйця, м'ясо, молоко, картоплю і ще річними великими позиками. Люди намагалися відмовитися від позик, тому в село приїздили з району з міліцією і заставляли підписувати позику, а хто відмовлявся підписувати, тих звинувачували в антидержавних діях і лякали репресіями. Ми жили поруч з конторою і якщо когось треба було викликати в контору, то за ними посилали маму.
Після повернення з Німеччини, сестра Марія влаштувалася на роботу в Тарасівську МТС (машино-тракторна станція), а там платили хоч невелику зарплату. Із тих її заробітків сплачували державні позики батькам. Та і на сестру Марію накладали позику. Розмір її позики дорівнював місячній зарплаті.

Потім Марія поїхала вчитися в Запорізький педагогічний інститут.

Коли приїздила додому, то розказувала мамі який в державі бандитизм. То когось вбили, або підрізали, то скинули з поїзда, або пограбували, то інше. Мама наставляли її бути обережною, навіть радили пізніми рейсами поїзду не їхати додому і додому від поїзда 8 кілометрів іти з кимсь з знайомих.
В повоєнні роки в колгоспах техніки майже не було. Спочатку жінки самі тягали борони по колгоспних полях, а потім запрягали своїх корів в пари, орали і все робили на колгоспних полях.

Дома город копали лопатами. В основному на це час був вночі, особливо коли були місячні ночі. Більше всього копати діставалося дівчатам, особливо Наді.

Потім з`явилися в колгоспі воли, коні, а ще пізніше техніка. З часом почали дозволяти орати городи людям волами, кіньми, а ще пізніше навіть тракторами. Тому мені копати город уже майже не прийшлося.

Батько вмів мостити дороги камінням. І його забирав колгосп на цю роботу. Влітку треба було цілими днями сидіти на сонці на дорозі і вкладати камінці, бити їх.

Як-то батько бив камінь молотком і дрібні камінці пошкодили йому очі. Він частково втратив зір. Після цього його призначили ремонтувати дороги по селу, профіліровки (земляні дороги) між районами, селами. Пізніше його призначили бригадиром, а людей в бригаду не давали, то він, в вільний час від школи, брав мене з собою на роботу.
Інколи брав і Павла, сина тітки Ганни, маминої рідної сестри.
Ми закидали рівчаки, які вимивала дощова вода на дорогах, косили траву вздовж доріг косою, садили дерева, пололи, орали.

Загортали прорізані колесами колії від транспорту на дорогах утюгом.

Так звався важкий стальний пристрій, який тягали волами.

Поки я був менший, то брали в бригаду носити воду людям хто працював на полі, пололи, косили і інше. Або поганяв верхи коня в полілці.

Сідла на коні не було тому в кінці дня ходити було важко, так за день їзди, боліла попа. Краще було, коли пололи щось низьке. А коли пололи соняхи, кукурудзу високого зросту, то за день натирало ноги до крові, бо взуття, на ногах, ні якого не було.
Коли я був в старших класах, колгосп брав мене на вагову приймати машини які возили зерно від комбайнів. Я зважував зерно і записував від якого комбайна машина привезла те зерно.
Приємні і радісні дні були релігійні свята Паска, Трійця.

Перше, що дома не заставляли робити роботу, по друге, що приїздили завжди гості, особливо на Трійцю, дарували якісь подарунки яблука, печиво, цукерки навіть якщо воно і власного виготовлення.

На Трійцю приїздили гості і з других сіл, міст, районів. В цей день у нас в Тарасівці був храм.

До цього свята батьки готувалися ретельно, хоч і не багаті були столи, але вистачало всього для всіх. Цілий день гості сиділи за столами. Їли, пили, більше говорили про все. Про врожай, дітей і інше. Пізніше починали співати, але ніколи я не бачив щоб хтось валявся п’яний.

Це прийшло пізніше, коли я поїхав з села.

Дуже любив співати Сава Данилович Дяченко. У нього був дуже гарний голос і він знав багато пісень.(Аж тепер я дізнався, що дядя співав в одеському оперному театрі) Він був частим гостем у нас. Зійдуться з батьком, інколи вип`ють по чарці і починають співати, не варнякати п’яно, а співають.

Сава Данилович завжди знаходив розумні теми для розмови. Серйозні розмови вів і з нами підростками, мною, його сином Миколою і іншими. При цьому у нього завжди була посмішка. Любив шуткувати.

Я ніколи не чув в своїй родині мати і від Сави Даниловича теж.
Вони завжди знаходили порядні слова для розмови, навіть якщо розмови були суперечливі.

В нашій родині, моя мама, розказували про всі складнощі, які відбувалися в державі після більшовицького перевороту. Про трійки, які розстрілювали людей без суду, про знущання в період колективізації, про голодомори 1921, 1932,1947 роки, про репресії 1934-37р. Що нашого батька були репресували і про інші негаразди в державі, але завжди мама попереджали, щоб нікому про це не говорили бо постраждає сім`я від влади.
Під час колективізації 1930 року і репресій так званих кулаків, всі розбігалися хто куди міг. Тому і вимушені були розбігатися і діти Сиваша Федора і кожен опинився там де зумів причаїтися від тодішніх катів.
В 1958 році я закінчив 10 класів. Стало питання де мені бути далі.

Так як з нашої сім`ї всі поїхали з дому від батьків, то батьки були налаштовані, щоб я залишився в селі біля них.
Дівчата з сім`ї бригадира Логвиненко Самсона прогнозували мені в селі роботу комсомольського лідера.
Але я почав говорити батькам, що всі вивчилися, а я що не можу.

Тато і мама не заперечували моїм намірам поїхати вчитися в Запорізький машинобудівний інститут, який в цей час закінчив брат Микола.

Батько в цей час повернувся на роботу знову викладати дороги каменем, бо почали платити за це гроші. Сказав мені, пішли попрацюєш зі мною, заробимо трохи грошей перед вступом в інститут.

Я здав документи в інститут і почав працювати з батьком. Після закінчення школи додатково до вступних екзаменів не готувався. Поїхав на екзамени і не поступив. Повернувся додому і продовжував працювати в колгоспі. Наступної весни знову почали викладати дороги каменем. На другий рік я завчасно почав готуватися до екзаменів. А за два тижні до екзаменів лишив роботу і почав інтенсивно дома готуватися до екзаменів. Екзамени склав успішно і в 1959 році вступив до Запорізького машинобудівного інституту.

Але з 1959 року, секретар ЦК комуністичної партії Союзу Хрущов змінив умови навчання в інститутах.

Перші півтора роки треба було навчатися по вечірній системі.

І відмінив військові кафедри в інститутах.

В Запоріжжі спочатку я жив на квартирі, потім в заводському гуртожитку на вул.Анголенка. Працював на заводі «Комунар» учнем токаря, а потім токарем в три зміни і навчався або зранку або ввечері, дивлячись на якій зміні був на роботі. В цей час завод «Комунар» закінчував виготовлення зернозбиральних комбайнів і переходив на виготовлення автомобілів «Запорожець».

З січня 1961 року нас перевели на денне відділення навчання, а в грудні 1964 року я закінчив інститут і за направленням поїхав працювати в Київ на завод «Ленінська кузня» де і пропрацював до червня 1993 року. Працював технологом, конструктором, керівником конструкторської групи, начальником конструкторського бюро.

Роботою я завжди був задоволений, а керівництво мною теж.

Я завжди був принциповим і чесним працівником. Тому начальник відділу стандартизації Чікін В.І., як то сказав, що у Сиваша дуже складний характер, але це не перешкодило йому намагатися влаштувати свою дочку на роботу в конструкторське бюро, яким я керував, бо вважали, що я кваліфікований фахівець і свої знання не приховував від інших, а передавав своїм підлеглим.

Крім роботи я активно займався різними громадськими дорученнями.

Мав багато подяк. Тривалий час я був головою групи народного контролю в конструкторському відділі.

Так як в інституті не було військової кафедри, то 1 листопада 1965 року з роботи мене призвали в армію.

Служив я в Дніпропетровській області, в лісах біля міста Новомосковська в танкових військах.

В жовтні 1966 року, всіх хто мав вищу освіту зібрали на збори по підготовці для присвоєння офіцерського звання і хто не виявив бажання далі служити в армії в грудні 1966 року звільнили в резерв.
В резерві спочатку, як танкіст, я був в командному складі резерву 1го розряду, з 1973 року мене, старшого офіцера, зачислили в резервний пантонний полк в якості політпрацівника.
Зимою на початку 1966 року в Тарасівку приїхав Володя Стамболійський.

З мамою він вирішив провідати мене в армії. Коли приїхали на пропускний пункт в містечко розташування військової частини, то збагнули, що Володю, як громадянина Болгарії, можуть не пропустити. Домовилися з мамою, що він буде мовчати. А коли запитали хто він, то мама сказали, що він грузин і погано говоре російською. І так вони змогли проїхати до мене в частину в населеному пункті Гвардійське.
Де б я не був чи коли вчився в Запоріжжі, чи служив в армії, чи коли вже жив в Києві до мене завжди приїжджали мама.

Коли я одержав в Києві квартиру, мама приїздили до нас майже кожен рік. За час передування у мене мама ходили в різні церкви, але потім надали перевагу Флорівській церкві (монастир) на Подолі і Володимирському собору (тепер це Патріарший собор Київського Патріархату).

В вихідні дні мама просили, щоб я приїхав за ними після закінчення служби. Я заходив в собор, десь ставав і чекав коли мама підійдуть і скажуть, що можемо їхати.

Тепер і для мене Володимирський собор став подвійно основним в релігії України. Перше що в ньому бували мама і коли тепер я приходжу в нього, то мені все там нагадує, що там бували мама, молилися, доторкалися до багатьох ікон, предметів. Там я часто чекав маму.

Друге, що це головний український собор релігії українського народу в Україні.

Возили маму на консультації до лікарів, а дома робили уколи і давали ліки, які їм призначали лікарі. Бо мама жалілися на болі в серці.

Перші днів 10 мама не згадували за дім. А потім було перед роботою або після роботи заходжу в кімнату до мами, а вони сидять і щось лікують на пальцях. Питаю, мамо що ви лічите. Відповідають та це я думаю через скільки днів мені треба їхати додому. Кажу, а чого Ви спішите додому, в городі ще рано щось робити і там же все нормально.

Відповідали та дома батько сам, треба йому поратися по господарству і їсти зварити немає кому. Та і корову ходить доїти сусідка Тоня Іванченко. Кажуть, оце закінчить мені робити уколи Соня, а ти мені Ваня візьми квиток на поїзд завчасно.
Після демобілізації, я повернувся на роботу на завод «Ленінська кузня».

В жовтні 1967 року я одружився .Жили на квартирах. Потім отримав від моєї роботи кімнату в сімейному гуртожитку з сусідами.

13.02.1970 року народився син Михайло,
а 23.02.1973 року- син Володимир.
На роботі і скрізь ми говорили  російською мовою, а дома в сім`ї і з рідними ми завжди говорили тільки українською мовою. Дітей теж навчали українській мові. З усіма хто говорив українською мовою хлопці спілкувалися українською хоч в школі навчилися і російській.

Після початку роботи на заводі, мене як молодого спеціаліста обирали  в різні громадські організації. Дружинник, агітатор, голова ради молодих спеціалістів заводу, головою житлової комісії заводу, головою групи народного контролю і інше.

Погодившись бути головою житлової комісії, я не прагнув когось обійти і одержати квартиру позачергово, але і мене тепер ніхто не міг обійти. Але голова профкому поставив питання щоб я вступив в комуністичну партію, сказав як я безпартійний буду давати повідомлення на парткомі по житлових питаннях заводу.

В мене стало питання, не погодитися і мене замінять, як голову комісії, тоді одержання житла, для сім`ї, буде не контрольоване і навіть більше, будуть свідомо затягувати його. Я погодився вступити.

В 1974 році, як молодий спеціаліст, одержав 4х кімнатну квартиру.

В 1975 році, через завод, купив автомобіль ВАЗ-2101, який служить мені до цього часу.
В союзні часи всіх комуністів примушували підписувати партійні видання центральну газету «Правда», одну із республіканських газет і міську партійну газету «Прапор комунізму». Це був мінімальний набір, але їх зібралося стільки, що ще і сьогодні я ними розпалюю в плитці.
По роботі я був пов'язаний з військово-промисловим комплексом (ВПК). Завод, крім риболовних траулерів, будував і морські протичовнові кораблі. Часто я їздив в короткотермінові відрядження по всьому Союзу. В основному спілкувався з військовими. Їздив від заходу до Далекого Сходу (Хабаровськ, Владивосток, Камчатка, Сахалін. І так далі).

26 квітня 1986 року киян і ввесь світ стурбувала аварія на Чорнобильській АЕС. Але брехлива радянська влада брехнею намагалася заспокоїти своїх громадян і світову громадськість.
І як би вітер погнав би радіоактивні хмари на північ Союзу, а не на Європу, то ми всі б вимирали і не знали від чого.

Намагалися доказати, що від ядерної аварії, в реакторі було більше 200 тон ядерного палива, великої шкоди немає.

В Києві 01.05.86 року провели парад і демонстрацію, 06.05 86р. проводили так звану світову велогонку і інші заходи.

В місті була паніка. Ті хто сидів при владі в Києві, повідправляли своїх дітей, дружин, батьків куди завгодно, подалі від Києва, Чорнобиля.

Шило в мішку не втаїш і ця інформація просочилася і люди почали теж відправляти своїх дітей, рідних куди могли. Квитки на поїзди і інший транспорт дістати було неможливо. На вокзалах була маса людей. Ситуацією скористалися спекулянти на перепродажі квитків.

Групою народного контролю завжди в відділі розглядалися якісь порушення. Частіше порушення були незначні.

В 1986 році група підняла питання порушення головним конструктором заводу. Так як я був його підлеглим, то він почав на мене тиснути.

Але так як я не з лякливих, то став звертатися в інші інстанції заводу. Це спочатку переросло в протистояння на заводі. Потім вийшло за межі заводу. Директор заводу був депутат Верховної Ради Союзу. Хотів показати, що в нього на підприємстві все нормально.

Проти мене почали діяти по радянському зразку. Проводили одні збори за другими і безпідставно звинувачували мене, а не головного конструктора. Намагалися перевернути нібито я не об`єктивно все висвітлив. Але маючи, як докази, документи я не здавався. Тоді катівська система запрацювала по сценарію.

Почали відколювати від мене на роботі тих хто мене підтримував, друзів, знайомих, рідних. Вмішалися в сім`ю і вона розпалася.

З першого відділу заводу заступник директора, бувший кагебіст Сур, поїхав до батька і його відкололи і навіть більше. Тим більше, що зі мною у нього були розбіжності. Він пересварився з усіма дітьми і поливав усіх брудом із-за незгоди, щоб він одружився, після смерті мами, з чаклункою.

Я звертався в різні інстанції партійні, господарські, ЦК бувшого Союзу. Було дуже багато різних комісій, зборів і фальсифікацій різного ґатунку. Зараз у мене зберігається ціла валіза тієї переписки і різних відповідей і рішень.

На захист себе і подібних я створив на заводі вільну профспілку. Зібрали до 2000 підписів на відставку директора заводу. Підняв інші проблеми заводу.

В 1990 році відправив в ЦК КПРС партквиток і заяву в якій написав, що більше і дня не хочу бути в партії, яка знищила тих хто робив революцію і цвіт держави і продовжує це робити тільки іншими методами.
Мене виключили з партії без моєї присутності, всупереч статуту партії.

В 1992 році мене звільнили з заводу за скороченням штату.

Керівники заводу говорили працівникам, що Сиваш більше не переступить прохідну заводу.

Але суд поновив мене на роботі.

Я захворів і в 1993 році лікар мені каже, що у вас щось не так в житті.
Я йому все не розказував, але для себе зробив висновок.

Після виходу на роботу після операції, на щитовидній залозі, я пішов з заводу за власним бажанням.

Пізніше в 1993 році в міському автобусі зустрів працівник першого відділу заводу «Ленінська кузня». Він запитав, як у мене справи.
Я відповів, що добре. Він сказав мені, «да тобі вже був підготовлений Магадан». Від Магадана мене врятував розпад катівської держави.

В 1993 році я почав працювати на іншому заводі, який знайшов поки був на лікарняному ,Київський дослідний експериментальний механічний завод (КДЕМЗ).

Працював я начальником конструкторського бюро, головним конструктором заводу, виконуючим обов’язки головного інженера, головним інженером заводу. Але коли завод зупинився, я пішов з заводу. Директора влаштовувала орендна плата за здані площі, яку платили в його власну кишеню.

З 12.1998 року я працював менеджером, страховим агентом в страховій компанії «Скіф». А з 02.2000 року достроково пішов на пенсію, коли пішли розмови про підвищення пенсійного віку.

Згідно Закону скороченим дозволялося іти на пенсію раніше за 1,5 роки до досягнення пенсійного віку.

Розпався Союз. Зайшли непрості часи. Одні розкрадали державу, інші боролися за Україну. Люди вирували. Підтримували Народний Рух України і нову Незалежну державу.

Я теж був з ними. Але в ряди Руху тісніше влитися не міг. Я продовжував боротьбу на «Ленкузні», як голова вільної профспілки. Боротьба, хоч уже Союзу не було, була не проста. Я вважав, що моя боротьба, то було моє доповнення до загальної боротьби.

Я ні про що не думав, що зі мною можуть розправитися із-за рогу. Начальство заводу говорило треба прибрати міністра фінансів України Пензеника і Сиваша.

В державі Україна, темні сили, які були при владі при соціалізмі, знищили промисловість, сільське господарство і все інше.

Розікрали народне багатство і продовжують розкрадати. Доводять людей до стогону, але люди залякані попереднім режимом, бояться виступати проти тих хто відкрито руйнує державу.

Промисловість не працює, старі кадри втрачають кваліфікацію, відходять в світ інший, нових фахівців для промисловості ніхто не готує. З часом ми можемо перетворитися в країну третього світу

Люди не розуміють навіть того, що на виборах вони можуть сказати своє слово, проголосувати за патріотів своєї держави.

Проросійська п’ята колона в Україні постійно намагається підірвати устрій України. Вони не хочуть зрозуміти, що якщо погано будемо жити ми в своїй державі, буде погане і їх життя.

Я вважав, що погано буде жити років 3-5, а потім буде покращення. Вважав, що злочинців при владі нехай навіть 50%, а 50% чесних працівників.

З такою думкою я жив до весни 2001 року. Але це не так. Ситуація набагато гірша.

Перше. Коли на чолі уряду України став чесний, національно налаштований Віктор Ющенко, прості люди в державі відчули хоч  якесь покращення особисто. Віддали борги пенсіонерам, почали збільшувати розмір пенсії, стабілізувалася гривня і припинилася інфляція, віддав за кордон частину боргу 2,5 мільярда доларів, почала ворушитися промисловість і інше. Все це він з командою зробив менш ніж за рік.

Зрозуміло, що він не влаштовував тих кому вони перекрили «кисень» в крадіжках.

26 квітня 2001 року зібралася Верховна Рада і голосами комуністів, зелених, соціал-демократів об’єднаних зняли з посади Ющенка.

Дуже дивно, що безпосередньо 26.04.2001 року Президент Кучма поїхав на зустріч в Чорнобиль, а не в Верховну Раду.

Я розумію, що це була річниця Чорнобильської аварії, але зняття Ющенка з посади для президента повинно було бути важливішим, щоб  не допустити дальших зменшень позитивних змін в Україні.

Нам продовжують нав’язувати двомовність, русифікацію преси, радіо, телебачення інше. Кричать, що в Україні наступають на рускоязичних. Хоч все навпаки. Навіть при Союзі я не чув і не бачив тієї каші мовної. Якщо газета на українській мові, то в ній написано все українською, так же ішли і передачі. Зараз якийсь кошмар. Одна стаття українська в газеті інші російські.

Передачі, один говоре українською, в основному диктор, інші російською без перекладу. Ні одна держава до такого не допустила б.

По друге, в квітні 2001 року в мене обікрали квартиру. Я звернувся в правоохоронні органи міліцію, прокуратуру і поступово дійшов аж до Генерального Прокурора держави.

Після того, як у мене зібралися документи і відповіді цієї переписки по справі, я написав Ген прокурору, що в міліції, Шевченківського району м.Києва діє рекетерсько-злодійська структура, яку очолює прокурор району. Все фальшують на користь відповідачів. Зрозуміло не за безкоштовно. Але і після цієї моєї заяви все продовжують покривати. За такі дії винних треба знімати з посад і навіть судити.

Навпаки, чую погрози слідчої, прокурора району.

Вітя, фотографії наших предків залишилися в батьківській хаті.
Бо при живому батьку ніхто не наважувався забрати їх.
Коли батько помер, все це зникло. Та жінка з якою він жив, комусь пояснювала, що перед смертю батько все спалив.

Я цьому не вірю. Це справа рук тієї жінки.

Про смерть батька я взнав тільки через місяць. Ще деталь, що ні мені ні Наді про похорони ніхто не повідомив.

Пізніше я згадав, коли я поїхав після смерті батька в Тарасівку, чаклунка мені завуальовано, невпевнено говорила за якусь папку. Вже дома я зрозумів, що то говорилося за документи батька, всі наші родові документи і фотографії які були в нашій хаті..

Марії хтось зателефонував в останню хвилину, але батька вона вже дома не застала, приєдналася до процесії по дорозі на цвинтарь.

Син Михайло народився 13.02.1970 року. Закінчив Харківський авіаційний інститут, Одружений, має доньку Катю 16.01.2000р.н.

(В другому шлюбі, дружина Коломієць Інна Вікторівна 31.08.1976р.н., має сина Андрія, який народився 25.05.2006 року, і доньку Даринку народилася в квітні 2008року).

Працював заступником директора магазину будівельних матеріалів на Подолі. Має власну квартиру на Харківському масив. Після переїзду в свою квартиру змінив місце роботи. Тепер займається власним бізнесом.
Син Володимир народився 23.02.1973 року. Закінчив Київський політехнічний інститут. Займається комерцією. Дружина Петровська Ірина Володимирівна 25.11.1969р.н., має доньку Лізу  22.01.2004р.н.
Обидва сини проживають в м. Києві.

Мама Сиваш Ольга Петрівна (дівоче прізвище Гасенко). Народилася 06.12.1908 року.
В вересні місяці 1978 року готували їжу на кухні, а батько порався по господарству, коли він зайшов в кухню, то побачив, що мама лежали на підлозі. В мами трапився інсульт, який вразив мову і рухи. Викликали швидку допомогу і маму відвезли в лікарню.

Я неодноразово автомобілем сам їздив додому, щоб провідати маму в лікарні. Після роботи відразу брав авто і наніч їхав в Тарасівку. Коли стомлювався, з’їжджав з траси, закривався в авто, залазив в спальний мішок і хоч години 2 відпочивав. Вранці я вже був в селі.

Зайду в палату, сяду біля ліжка, або на ліжко, мама дивляться на мене, але нічого не можуть сказати чи подати якийсь знак руками. Через 2,5 місяці мама померли так нікому і не сказавши жодного слова.

Померли мама 08.12.1978 року.

Батько Сиваш Іван Петрович, народився 02.05.1902 року. Після смерті мами, вирішив одружитися на чаклунці. Ми його діти не погоджувалися з його вибором, щоб після релігійної мами, він привів в нашу хату жінку, яка буде тут гадати, шептати і вороже налаштовану проти нас всіх.

Я запропонував, відразу після смерті мами, щоб батько переїхав жити до мене в Київ. Але він відмовився. Почав з усіма дітьми конфліктувати, порвав з нами зв’язки і одружився на чаклунці.

Помер батько 26.01.1996 року.

Прожив він не легке життя. Революція, громадянська війна, голодомори, колективізація. Був репресований, але випадковість, що у його батька Петра Андрійовича був знайомий, як казали наша мама, який займав важливу посаду при більшовиках, через певний час батько повернувся додому.

Потім війна 1941-1945 роки на якій він був з її початку і до кінця. Після воєнні тяжкі роки. Прожив він довге, але тяжке і непросте життя.

Мама розказували, що репресували батька і відвезли в Запорізьку в’язницю. Через деякий час вони їздила туди щоб побачитися з ним. Дома приготували деякі продукти. З батьковою мамою положили їх в який то ящик. Ящик прив’язали мамі на спину.

Тепер вони згадували, як незручно було їм з тим ящиком на спині.
І сміялися з себе, що ящик був майже порожній, а вони його тягали. Казали чому не покласти все в якусь сумку і зручно було б все носити.

І хоч які були складні життєві дороги у батька, але здоров`я він мав міцне. І до старості мав власні зуби. До лікарів інколи звертався тільки щоб полікувати зуби. Скільки я його пам’ятаю завжди він був не повний.
Мамин батько, наш дід Петро Оксентійович Гасенко був освіченим і працював бухгалтером в банку в с. Тарасівка (тоді село називалося Петропавлівка, на честь святих Петра і Павла). Надя говоре, що дід Гасенко був банкіром.

Мамина мама Лукер`я Іванівна ще молодою, працювала на панщині в Ольгополі. Отримала там травму і їй до коліна відрізали ногу.

Але після революції, із-за діда Петра їх виселили з їхньої хати і вивезли з села. Далі як склалася їх доля чітко не пам’ятаю.

Через якийсь час вони повернулися в село і жили в якійсь хаті розвалюсі недалеко від дочки, старшої сестри мами, Ганни. Невдовзі вони померли. Про це повинна була написати Маруся.

В квітні 2002 року в Україні відбулися вибори до Верховної Ради.
Дуже багато людей голосували за патріотично налаштований блок Віктора Ющенка «Наша Україна», який набрав 23,5% голосів. Але різними махінаціями в період виборної компанії і на самих виборах, цей блок не добрав, як заявив Ющенко 8-10% голосів. І це дійсно близько до істини. Створити більшість в Верховній Раді їм буде дуже складно і проблематично. Пізніше дійсно їм не дали не тільки створити більшість, а і бути в керівництві Верховної Ради.

Із-за своєї безвідповідальності, при голосуванні, люди знову не відчують суттєвого полегшення життя. Тому через певний період люди будуть говорити, бач і Ющенко з командою для нас нічого не зробив і зневіряться ще більше за кого голосувати в майбутньому.

Вітя, не знаю, що тебе зацікавить з написаного мною. Зробиш ревізію і візьмеш те, що тобі потрібно.

Зараз я живу один. Маю однокімнатну квартиру.

Під час гоніння на мене за комуністичного режиму я думав, що мене звільнять з роботи і не дадуть ніде влаштуватися на роботу.

Тому я купив за 150 км. від Києва в селі хату розвалюху.

Розраховував, що буду працювати на землі і прогодую себе.

Хату відбудував і використовую її, як дачу, але там можна і жити.

Маю там 32 сотих землі.

З 2000 року достроково пішов на пенсію. До пенсії плюс те, що вирощую і мені вистачає на рік. Дещо з врожаю продаю, щоб повернути витрати на поїздки в село.

Автомобіль перевів на газ і це дешевше обходиться мені.

Вітя, якщо тобі не підходить текст на українській  мові, напиши мені і я перекладу на російську. Якщо у тебе є уже література про наш рід, вишли мені будь ласка.

В попередні часи ми виховувалися владою, щоб не пам’ятали своїх предків. Особливо хто причетний до життя до революції і перших десятиріч хх століття. Тому так складно тепер зібрати ці крупинки розсіяні скрізь, загублені.

Ось здається і все, що хотів би я сказати. Далеко Ви забралися. Навіть зустрітися, побачитися це проблема.

Моя адреса у тебе є, Домашній телефон 489.40.98.

До побачення.

12.04.2002р.  Іван.

Інший лист.

Добрий день Вітя!

Вітя, дякую тобі за лист і бандероль, Відразу прочитав книжку «Оглянись». Написана просто і читається легко.

Тільки мало згадуєш колиску нашого роду Україну.

Не відповідав тобі бо хотів вирішити більше питань про які ти  писав. Але витратив час і нічого додаткового ще не одержав.

Відносно директора Кравчуна. Написав лист бувшій дружині брата Миколи, щоб вона написала про те, що пам`ятає про Кравчуна. Одночасно просив, щоб написала про себе і Миколу, Миколину дочку Світлану. Але відповіді вони мені ще не написали. Якщо пришлють щось, то я обов’язково перешлю ті матеріали тобі.

Світлана закінчила інститут. Вийшла заміж за одесита і переїхала жити в Одесу. Її чоловіка звуть Андрій. Мають двох дітей. Мали квартиру окремо від батьків Андрія.

Продали її. Як писала Світлана, що мають 1\2 частину дитячого садка і перебудували її в квартиру. Цей садок належав тому заводу де Андрій працював заступником директора і він викупив його..

Їхня адреса: м. Одеса, вул. Кобленська, буд.10\12, кв. 46, Горліцина Світлана Миколаївна, код 65029.

Бувша дружина Миколи, Марія Павлівна (дівоче прізвище Дубинська). Родом з села Біленьке, за 40 км. від Запоріжжя. Після розлучення з Миколою, з’їхалася з своєю тіткою, а Миколі віддали однокімнатну  квартиру тітки. Після смерті тітки, вона  вийшла заміж.

Тепер її прізвище Лінченко.
Продала двохкімнатну кооперативну квартиру в загазованому місці в Запоріжжі і переїхала в село Біленьке. Батьки її померли раніше.

Минулого року вона продала і хату в Біленькому і переїхала жити до дочки Світлани в Одесу. Купили там для неї двох кімнатну квартиру.

В минулому році, писали мені, що діти Світлани хотіли б на літні канікули поїхати в село, та немає куди.

Я запропонував їм приїхати в мою хату, Але вони не приїхали. Пізніше написали, що купили собі хату за 20 км. від Одеси.

(І ось несподівана інформація в 2006 році від дівчат через Надю, що Горліцин ніде не працює. Як більшість, росіян, надійно прилучився до горілки і Світлана поставила питання про розлучення.авт.повідомив пізнше)

Вітя, в мене є така думка, що на Кравчуна можна вийти через автозавод «Комунар».

Написати лист м. Запоріжжя, вул. Леніна (номер не пам’ятаю), автозавод «Комунар». Перше, що там можуть знати координати бувшого директора Кравчуна і дадуть їх і його родини. Плюс можуть написати якусь інформацію за нього, як бувшого керівника заводу.

Ти просив мене написати інформацію про себе і синів, і фото синів Михайла і Володимира. Але нічого ще не маю. Надіюсь одержати і переслати тобі, коли щось одержу від них.

Стосовно оригіналів фото. Я тобі висилаю все, що ти просив і деякі інші, які вирішив ще додати.

Вітя, твої листи підштовхують мене згадувати все життя. З одного боку приємно все згадувати, а з іншого тяжко на душі. Тому, що було і добре, але було і багато гіркого в житті всього нашого роду і його не викинеш з пам`яті, з спогадів.

Я тільки тепер зрозумів.

Інколи я бачив стан моєї мами, про щось говоримо і раптом бачив, що її думки кудись пішли далеко. Було питаю, мамо про що Ви  думаєте.

Відповідали, та так, то я про своє. Тепер я зрозумів, що при випадках вони згадували про свою родину, батьків, рідних, їх і своє минуле.

Після прочитаного в твоїй книжці «Оглянись», згадав розмову моєї мами з тіткою Химкою Дяченко. Вони по жіночому говорили і про Вашу родину, Вашу сім`ю. Твою маму і дядю Гришу. Я не підслуховував їхні розмови, бо мама нас змалку відучали, щоб ми не підслуховували розмови дорослих. Я випадково міг почути тільки окремі речення.

А тепер я все почуте тоді складаю з тим прочитаним.

Пам’ятаю, як вони говорили, що після закінчення тобою навчання в інституті, що ти ніби то не міг влаштуватися на роботу в Україні. Говорили між собою, що можеш ти працювати на цегельні (кирпичном заводе), але роботи немає. Говорили за роботу в Богдановичах.

Чув ті зміни в їх розмовах, як мінялося там твоє життя.

Вже немає з них нікого, ні твоїх, ні моїх батьків, ні дяді Сави, ні тьоті Химки. Все пішло з ними в небуття. Тому важливо зафіксувати хоч те, що ми пам’ятаємо.

Згадую і за всіх Дяченок.

І Петра, коли він хворів.

За Васю, коли трагічно загинув. Яка то була трагедія. Він побудував собі хату в Запоріжжі на масиві Зелений Яр. Вже там жив. Пішов чи то відкривати газовий кран під дахом хати. Поставив табуретку, став на неї, а вона не встояла під ним. Він впав і вдарився головою об забетоновану доріжку і так життя обірвалося.

Я згадую, як я на весняні канікули (рік не пам’ятаю) їздив до моєї сестри Марії. Потім вона мене з с. Роботіно пішки відправила з їхнім вчителем в Оріхів, щоб він там мене посадив на поїзд і щоб комусь доручив приглянути за мною. На станції я сказав, що впізнав хлопців з нашого села і я поїхав з ними додому.

Від залізничної станції Челюскін треба було іти пішки 8 км. по бездоріжжю. Дороги були розмиті. Іти було дуже важко, тим більше, що настала ніч. Хлопці мене не залишали, хоч могли іти скоріше. Раптом нас наздогнала інша компанія. Хтось в темноті говоре, пішли швидше хлопці. А вони відповіли та з нами хлопець і ми не можемо його лишити. Питають, а хто то. Та Ваня Сивашів з Тарасівки. І раптом з тієї компанії інший говоре, та це ж мій брат. З`ясувалося, що то був Вася Дяченко. Він далі допомагав мені іти і навіть ніс на собі. Поки дійшли до села Басань, а там уже я пішов додому сам.

Багато інших, здається дрібниць, згадую. І стан душі буває різним. Інколи дечому радієш, а інколи стає тяжко, що все залишилося в минулому і нічого змінити не можна.

Часто згадую Миколу Дяченко. Ми з ним були майже одного віку. Були дружні між собою. Часто зустрічалися. Він жалівся на свою матір, тітку Химку. Говорив, що твоя мати добріша відносно тебе.
Можливо це йому тоді так здавалося.

Коли Микола одружився, на Катерині, працювала вона зоотехніком в їхньому селі, вона перейшла жити до них, до його батьків.
Але чомусь вони не знаходили спільної мови з Миколиними батьками.

Мені важко тобі пояснити, чому це відбувалося. Бо я тоді вже вчився в Запоріжжі, додому приїжджав рідко. І хоч бачився з Миколою, то не всі питання обговорювали.

З часом Катерина залишила сім`ю Дяченків і поїхала в Гуляйпільський район на свою батьківщину (в с.Темирівку з`ясував пізніше авт.).

Як зветься село я забув. Один рік нас студентів навіть послали в це село для збору урожаю. Але це було коли Микола ще не був одружений.

З часом Микола поїхав до неї. Але в них чомусь спільне життя не складалося. Микола причастився до горілки. В Басань приїздив він дуже рідко. Його ввесь час дівчата дяді Сави розшукували.
Але додому він чомусь не їхав.

Я завжди заходив до Дяченків, коли приїздив додому.
Потім, майже до кінця життя дяді Сави, переписувався з ним.

Але вони завжди уникали конкретної розмови за Миколу. І тітка Химка і дядя Сава жалілися, що Микола забув їх і не їздить до них.

Але коли я намагався розпитати конкретніше причину, чого так сталося, плакали і тітка і дядя. Вони махали рукою і говорили «та». Я розумів, що їм важко про це говорити і переходив, в розмові, на іншу тему

Тітка Химка хворіла і кожен раз коли я приходив до них їй ставало все тяжче. Вона все лежала в великій кімнаті на ліжку. Було сяде на ліжку і плаче. З ними вже ніхто не жив. Дядя Сава доглядав і за тіткою і по господарству порався. Ввесь час згадували хлопців Петра, Василя, що пішли з життя передчасно, а Микола не з`являвся до них.

Вітя, дам пояснення по тих словах, які ти написав, щоб я уточнив.

1. Милиці-костилі. Вітя, за поїздку на Кубань до батька. Мені було десь 4 роки і я написав сестрі Марії, щоб вона, якщо пам’ятає, уточнила де це було. Але від неї чомусь немає листа.

Всі імена і окремі уривки з розмов з моїми батьками і за братів дяді Гриші, Павла, Івана, сестру Параску чув і це згадується. Чув, як тітка Химка і дядя Сава розказували моїм батькам за те, що відбувалося в Молдові з дядьком Іваном.

2. Полілка, так це подібне до культиватора. Але точного пояснення я не знайшов навіть в словнику. Є слово поліття, прополка і все.

3. Завод КДЕМЗ-Київський дослідно-експериментальний механічний завод, міністерства сільського господарства.

4. Двомовність, то я так написав букву «д».

5. Люди вирували- сходилися на мітинги, демонстрації, виступали там, домагалися своєї державності. Надіялися, що державою будуть керувати чесні, кваліфіковані, національно налаштовані кадри.
І разом з іншими народами держави заживемо краще, заможно в промислово розвинутій і багатій сільськогосподарській державі.

Не думали, що керівництво захоплять злочинні елементи і обкрадуть і державу і бідніючий народ.

6. Доводять людей до стогону- обкрадені люди не можуть, в більшості, визначитися за кого голосувати на виборах. Яку команду чи партію підтримувати. Тому, що не слідкують постійно за діяльністю цих структур і не слухають незалежних радіостанцій. Орієнтуються на ту брехню, яку чують і читають у власній державі. Чомусь не «бачать», як злодії їх обкрадають, а міліція нікого не шукає, як садять невинних людей по сфабрикованих матеріалах, як обкрадають керівники шахтарів і комерційні структури, а  компартія не називає злодіїв і не допомагає їх розкрити перед державою, а кожен рік водить шахтарів в Київ домагатися виплати заборгованості по зарплаті державою і багато іншого.

А перед виборами люди питають, а за кого голосувати. Навіть якщо їм поясниш вони голосують наугад по своєму, або за тих кого їм пропонує влада під погрозами про звільнення з роботи, або дає мізерні взятки.

От і живемо тяжко. Стогнуть від такого життя. А їх обманюють і з виборами. Влада знахабніла і все робить щоб не забрали корито-кормушку. Ось і тепер в 2009 році партія регіонів знаходиться в Верховній Раді України. Це найвищий орган влади Законодавчий і Рада, через закони, керує державою і урядом, але придумала термін, що влада це ніби тільки уряд. І російськомовні хлопчики і дівчата і наші запроданці поносять його при кожному виступі скрізь і відхрещуються від всіх своїх дій направлених проти держави і її народу.

А помічниками-агітаторами у цих хлопчиків є безвідповідальні перед державою і народом українці і з якоюсь вищою освітою, але переважна більшість таких «агітаторів» мають тільки шкільну освіту і самі потребують, щоб їм постійно вірно пояснювали як розуміти ті чи інші питання, а вони взахльоб нахабно, за якусь плату, нав’язують хибні думки всім і тим хто краще них розуміються в подіях які відбуваються як в нашій державі так і за її кордонами.
Вітя з старовини в нас збереглися три ікони.
Після смерті мами батько повіддавав нам. Одну Марії, друга в мене, третю, мабуть, забрав Микола. Не знаю чи зберігають Марія і Микола, я відремонтував свою і у мене вона стоїть рядом з портретом мами.

Дома часто говорили, що сестра Марія, як би була мені за другу маму. Пізніше я з`ясував, коли батька забрали на війну у мами, від нервового шоку, зникло молоко, коли мені було 2 неділі. Марія носила мене по селу до тих жінок у кого були малі діти і могли мене покормити груддю.

                       29.06.2002 року        До побачення.

І                                                                                                                                       .                                   Добрий день, Вітя!

Федя за короткий час проїхав по багатьох населених пунктах і зустрівся дуже з багатьма знайомими, рідними, близькими людьми.

Після поїздки Феді, мабуть, додалося багато інформації, яку Ви тепер впорядковуєте.

Я зайнятий був збором урожаю з свого городу, тому мав бажання написати тобі лист, але все не міг зібратися написати його.

Мені написала Марія Іванівна, що говорила Феді, як звали наших братів, які померли ще малими. Я згадую, що мама говорили, що їх імена були Гриша і Проня (Прокіп). Хто з них старший, а хто менший був, я не пам’ятаю. Доки були живі мама вони кожен рік поправляли могилки хлопців і я знав де вони розташовані. Але на могилах не було навіть деревяних хрестів. І ось без мами пройшло багато років і я забув які із тих горбочків могили моїх братів і поруч з ними могила тітки Лукері.
При розмовах моїх батьків з Химкою Федорівною і Савою Даниловичем згадували, що на Кубані (як вони говорили) жив брат тьоті Химки і дяді Гриші. Але чомусь вони називали ім`я Проня. Чи можливо я тоді щось не так зрозумів.

Можливо Ви напишіть в книзі, як познайомилися Ваші батьки. В розмовах моєї мами і тітки Химки говорили, що дядя Гриша їздив в гості, мені здається, на Кубань до брата на весілля, і там познайомився з майбутньою своєю дружиною. Вашою мамою?

Я Феді говорив, чому я не підтримую стосунки з синами, а також коротко про їх поступки відносно мене в період 1987-1992 років.

Все це відбувалося після того, як я уже писав, що совети втрутилися в мою сім`ю.

Коли в бувшому Союзі ставало відомо, що при режимі Сталіна, кого арештовували, то часто від них відмовлялися рідні діти, дружини, чоловіки, бо боялися репресій проти них.
Цьому приклад, коли Сталін арештував дружину Калініна, Всесоюзного старости, той нічого не зміг зробити, щоб її визволити.

Я не зовсім вірив в таке. Але згодом сам опинився в подібній ситуації, коли влада втрутилася в мою сім`ю, поїхали на Запоріжжя для зустрічі і обробки батька і Миколи.

Після цих дій советів, жінка з синами створили умови неможливого проживання під одним дахом. Тричі ламали мені ребра, кістки.

Від імені батька, брат Микола розсилав в різні інстанції союзу наклепницькі листи на мене.

А на роботі проводили одні за другими збори по «розбору» моїх дій, які я проводив для захисту себе. Таких зборів за період з 1986р. по 1993 рік було більше 50.

Мені приклеювали самі безглузді ярлики.
Що я шизофренік. Я доказував, що це брехня, бо регулярно проходив медкомісії на право керування автомобілем.

Що я гомосексуаліст. Це хотіли підвести під мене, бо за це в бувшому Союзі садили до в’язниці.

За мною влаштували слідкування скрізь, навіть в лісі і робили засідки щоб вбити.

Мене обложили в кругову провокацією і брехнею, щоб я ніде не знаходив спокою.

Надя поверталася з Тарасівки в Болгарію і заїхала до мене в Київ.
Вона попередила мене, що батько та Микола готують на мене якийсь наклеп, пов'язаний з зброєю.

Я відразу про зброю написав заяву в КГБ України. Мені прийшло повідомлення з КГБ, що по заяві проведена перевірка і факт наявності зброї не підтвердився.

Через певний час мене викликали в КГБ Мінського району м. Києва. Сказали, що поступила на мене інформація, що я незаконно зберігаю вогнепальну зброю. Розпитували про стосунки з рідними, батьком, братом. Я розказав їм так як було про негаразди останнім часом в тому числі з батьком і братом.

Співробітник служби дав мені чистий аркуш паперу і сказав напишіть все, що ви розповідали. І сказав, що заява на вас поступила від імені батька, яку привезли в Київ.

Я писав тобі, що у мене зберігається ціла валіза різних документів і переписки за той період.

Вітя, Марія Іванівна, мабуть тобі написала де був наш батько на Кубані після закінчення війни. Вона , напевно, пам’ятає де.

Коли я провів Федю, то згадав прізвище фотографа з Тарасівки, який фотографував перед війною і під час війни, Камінський Григорій, але вже було пізно. Федя вже поїхав в Тарасівку.

Та потім подумав, чому було не поїхати разом з Федею. Щось би допоміг був йому.

                                             До побачення.
                                         21.09.2002рік. Іван.
                                          Добрий день, Вітя!

Вітя, минулого тижня мені телефонував Федя. Йому вдалося застати мене дома. Федя просив, щоб я пішов в історичний архів і пошукав там дані, що хтось із наших предків одержував землю в Запорізькій області. Я зв’язався з архівом, а потім пішов туди. Мені дали «Путеводитель», щоб я зорієнтувався в який період потрібно шукати ті матеріали, які мене цікавлять. В архіві я провів ввесь день. З «Путеводителя» виписав ті назви фондів де бажано буде шукати, де є матеріали про одержання козаками земель, майна і інше.

Працівникам архіву я сказав, що мої брати вже вели пошуки в м. Пологах і м. Запоріжжі і що в Запоріжжі їм повідомили, що матеріали необхідно шукати в Києві. В архіві мені сказали, що якщо вели пошук в Запоріжжі, то бажано, щоб назвали в якому фонді необхідно вести пошук. Зрозуміло, якщо зорієнтувалися в якому фонді це є. По часу подій я записав і період Кошу Запорізької Січі. (фонд).

Федя говорив, щоб я поговорив в архіві, щоб вони взялися допомогти в пошуку. Але вони не дуже погоджуються. Я все таки думаю, що з ким то можна домовитися в допомозі. Але треба їх конкретніше зорієнтувати самому. Тобто треба спочатку попрацювати і самому.

В той же день я попрацював в архіві і з картотекою населених пунктів. Я знайшов карточку на наше село Петропавлівку, Бердянського повіту, Таврійської губернії. В цій карточці є тільки один запис про бувшого члена державної думи Росії Щербаху.

Сказано, що він був організатором соціал-демократичної партії Росії в тій місцевості. Я б про нього тобі і не писав. Але я пам’ятаю, що мама називали це прізвище. І зараз чітко не пам’ятаю, мов би мама говорили про якісь чи то родинні зв’язки з цим прізвищем чи то по маминій лінії. Можливо про це щось пам’ятає Марія Іванівна, якщо потрібно.

Історичні матеріали ще знаходяться в філіалі архіву в м. Харкові. Також дещо є в Санкт-Петербурзі і Москві. Але спочатку треба перекопати все в Києві. Тут найбільша вірогідність знайти.

Вітя, я пишу тобі тому, що Федя не залишив мені свої координати, ні адресу ні телефон. Можливо він і телефонував мені знову, але мене дуже важко застати дома. Я купив телефон АОН і поставив в нього автовідповідач, щоб його фіксувати. Але це все випадковість. Вітя, найбільша вірогідність , застати мене дома з 11 до 12 години вдень і з 18 до 19 ввечері за  Київським часом. Тому скажи Феді про це, якщо я з ним не зв’яжуся раніше.

Вітя, повідомте мені про фонд, якщо відомо. В архіві мені сказали, що виясніть це і потім приходьте. Напишіть заяву і ми вам надамо можливість користуватися матеріалами архіву. Якщо не знаєте фонд, то теж повідомте мені про це. Я знову піду в архів.

Вітя, вітаю тебе і всю родину з Новим 2003 роком. Бажаю міцного здоров`я, добробуту і всього найкращого.

                                          До побачення

                                   24.12.2002 року. Іван.

                                     Добрий день, Вітя!

Одержав твого листа з додатковою інформацією для пошуку. Але я з усім трохи затримався бо захворів, бронхи, і лежав в лікарні. Зараз уже дома і продовжу роботу в архіві.

Я продивився опис Кошу Нової Запорізької Січі. Намітив з опису, що я повинен переглянути з документів періоду 1713- 1776 рр.

В описі було до 200 прізвищ на букву «С», але потрібного нам не знайшов.

В архіві мені сказали, що в Києві більше матеріалів центральної частини України. А де решта районів, сказати не можуть. Тому ми шукаємо, поки що навмання. Можливо більша вірогідність, що більше є в Запоріжжі, але Микола є Микола і допомагати шукати не хоче.

Головне не опускати руки.

По каталогу населених пунктів поселення Жеребці в районі Запоріжжя відсутнє. Багато таких назв є на Волині, але це нам не підходить.

Намічав подивитися Полтавський курінь, але до хвороби не встиг.

Вітя, в листі Віталія Сиваша внеси дві поправки. Треба щоб було Логвиненко Самсон Данилович, його дочка не Неля, а Ніна.

Останнім часом я з Федею не говорив.
Гроші, які він мені вислав я одержав.

Вітя, передивлявся фотографії в черговий раз і вирішив вислати тобі ще дві. Одна з того періоду коли ти був в Тарасівці в 1972 році.
А друга, я звернув увагу, що на першому, передньому, плані тітка Химка на моєму весіллі в 1967 році, листопад місяць. В лівому ряді, перша, тітка Настя Горулько, теж наша родичка, за нею мамина сестра тітка Тоня, далі сусідки. В правому ряді перша Сиваш Тетяна Трохимівна, третя моя мама, за нею Логвиненко Самсон Данилович, за ним Хілько Фанасій, чоловік двоюрідної сестри по маминій лінії.
Моє весілля, в Тарасівці, влаштували мої батьки, але коли ми їхали до тещі на Тернопільщину, дружина мене попросила щоб там я не говорив, що в нас було весілля. Я не запитував її чому так, але про весілля там нікому ніколи не говорив.

На днях я знову зустрівся на його роботі з моїм сином Михайлом.
Я запропонував йому два конверти, з твоєю і Федіною адресою з листів, які ви присилали. На них я написав Ваші телефони. Він взяв їх.

Нехай подумає, як йому поступити. Я сказав йому, що робота вже готова в чорновому варіанті. Можливо він комусь із Вас подзвоне.

Я через певний час знову підійду до нього.

Я писав тобі, що на заводі «Ленінська кузня», де пропрацював майже 30 років, організував незалежну профспілку, яка входила в структуру ВОСТу. Я також був обраний в керівну структуру Координаційної Ради ВОСТ.

Висилаю тобі копію посвідчення, а також копію квитка, що я дійсно оформився в читальний зал Центрального історичного архіву України.

Коли я переглядав каталог населених пунктів, то в Петропавлівці було тільки прізвище Щербаха і те, що я тобі написав раніше.
Можливо десь є які то записи в іншому місці. Уточню.

Мама називали прізвище Щербаха. Це були ще у наших краях можливо хтось із родичів того Щербахи. Я написав Марії Іванівні, якщо вона щось про це пам’ятає, то щоб написала Вам про це.

Всі питання, які ти мені поставив я постараюся опрацювати і про все повідомлю.

Катерина 2га, коли знищила Запорізьку Січ, переселила залишки козаків на Кубань, щоб вони там поселилися і захищали південні кордони Росії від кавказьких народів, здається ногайців і не тільки.

До побачення.

04.02.2003рік, Іван.
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Фонд 2194, опис 1, справа 150,  1868 рік

План.
Части земли предположенной из округа военного поселения Екатеринославского Кисарского полка, к отдаче во владение прапорщице Надежде Кишинской с наследниками в замене приобретаемого от округи 2ой Кирасирской дивизии имения..

Экспликация

Предложенная из округа Екатеринославского Кирасирского полка к отдаче прапорщице  Надежди Кишинской с наследниками земля покрыта красною краскою и значится на плане под литерой «Л».

В оном участке назначено в отдачу одной удобной земли 12 десятин каковая земля следует в вознаграждение за имение, по приобретению первого рода. Назначение же оной зделано на край округа к помещичьей дачи хутора  Жеребецкого.

Фонд 313, опис 2,  одиниця зберігання 1943.

Зареєстровано матеріали періоду                 початок:: 22.02.1908р.

Закінчено: 03.01.1909р.

Жандармское управления

Помощнику моему в Александровском и Павлоградском уездах

2\3  получено 28.02.1908 с№ 2202                                            Секретно.

Полученым мною сведениям

В селе Пологах существует Пологовская Р.С.Д.Р. партия….

В состав означенной организации находятся главним образом рабочие депо ст. Пологи….

2\ в селе Петропавловке, Бердянского уезда находится наиболее опасна  организация созданная бывшим членом Гос. Думы Щербахой (Митрофаном ім.`я доповнено автором пізніше).

Организация эта занимается политической агитацией главным образом по аграрному вопросу, а в частности сильно агитирует против укрепления земли по Закону 9го ноября 1906 г.

Печатного стану организация не имеет, а воззвания получает из гор. Мариуполя, что видно из того что на воззвании имеется надпись 2 печатнаго в типографии Мариупольского комитета» но к воззваниям приложена каучуковая печать «Петропавловская группа соц. дем раб. Партия»

О сем сообщаю Вам для проверки и донесения имп

Полковник    п\п.

11.04.1908

№ 419

Главным организатором был доктор Иван Григорьевич Пащинский ныне переведенный со ст. Пологи на ст.. Дебальцеве…ж.д. после перевода Пащинского партия….распадаеться

Підполковник  п\п     Патрик

Фонд 1584, опис 1, одиниця зберігання 73,  л.л. 37

.с. Жеребець Александровского уезда, Екатеринославской губернии  1905г.

Донесение пом. Нач.управления в  Александровском и Павлоградском от 12.06.1906, О подавлении волнений и аресте руководителей восстания в декабре 1905г. в селах Федоровка, Гуляй-Поле, Комышевахе, Жеребце и на ст. Пологи.

Книжка

«Історія міст і сіл УРСР. Запорізька область

Київ  1970р.

Сторінка 590.

Тарасівка (до 1922року ,були Решетилівка і Петропавлівка).

Село розташоване на річці Токмачці, за 14 км. Від райцентру і залізничної станції Пологи.

Населення 1800 чоловік. Сільраді підпорядковані населенні пункти Андріївна, Романівське й Шевченкове.

Тарасівку засновано в другій половині 18 ст. вихідцями з Полтавської губернії.
В селі народився О.З.Жмудський-професор, проректор Київського державного університету ім. Т.Г.Шевченко. Фізик, доктор ф. м.н.
Стор. 15

Після війни 1768-1774р.р. Січ стала внутрішнє`ю територією.

Царський уряд, який давно прагнув ліквідувати Січ, як вогнище антифеодальної боротьби, вирішив її знищити,

У липні 1775 року царське військо на чолі з генералом Текеллі, повертаючись з турецького фронту несподівано напало на Січ і зруйнувало її. Третього серпня 1775 року царським маніфестом було офіційно проголошено про ліквідацію Січі.
Цим реакційним актом царський уряд назавжди припинив існування славної Запорізької Січі. Землі Запорізької Січі включено до складу Катеринославського намісництва і здебільшого роздані дворянам.

У 1796 році Південна Україна та Крим склали Новоросійську губернію, поділену 1802 року на три Катеринославську, Херсонську, Таврійську.

Ще в 1784 році утворено Мелітопольський повіт, який увійшов до складу Таврійської губернії.

З 1806 року в Катеринославській губернії існував Олександрійський повіт. У 1842 році з Мелітопольського повіту виділено Бердянський повіт. Територія трьох названих повітів і становить сучасну Запорізьку область.

Царський уряд прагнув якомога швидше заселити родючі землі Приазов’я та пониззя Дніпра, роздавав землі російським і українським поміщикам, високопоставленим чиновникам, офіцерам.

В Катеринославській провінції протягом 1775- 1782 рр. було роздано 4470 тисяч десятин.
(Розсип. Полное географическое описание нашого отечества, т.14 СПб,1910, стран.162)
У 1770 р. почалося спорудження так званої Дніпровської укріпленої лінії, що пролягла через запорізькі степи між річками Дніпром і Бердою. Система укріплень складалася з семи фортець: Кирилівської-на річці Токмачці, Григорівської і Микитівської-на річці Кінській, Олександрівської -в гирлі річки Сухої Московки.

Наприкінці 18–початку 19ст. переселенці утворили села і на землях поміщика Мордвіна в Бердянському повіті.

Переважну більшість казенних земель заселяли колишні Запорізькі та українські козаки із слобідських полків та з полків Полтавської і Чернігівської губернії.

Тікаючи від кріпацького гніту, поселялися тут і численні кріпаки з центральних губерній та Правобережної України….

У 1860–1861 рр. під час переселення частини Кримських татар до Туреччини слідом за ними туди подалися і 60 тисяч ногайців. Внаслідок цього в Приазов’ї спустіло 96 аулів.

На вільні землі переселялися люди з Північної Таврії, та кріпосні селяни з Київщини, Чернігівщини, Воронезької і Тамбовської губерній та  переселенці з-за кордону.

Кірове (Оріхівського району) до 1939 року –Жеребець.

На околиці села протікають річки Конка і Жеребець. На березі колись повноводної річки Жеребець, де нині розташоване село, в 1745–1765р.р. існував великий Запорізький зимівник.

В 1770 році тут розпочато будівництво Кряжової фортеці, що входила до складу Дніпровської укріпленої лінії. Залишки п’яти редутів збереглися до нашого часу.

Поблизу фортеці засновано хутір Жеребець, де мешкали відставні солдати та будівельники. За переписом 1782р. тут налічувалося 79 дворів, проживало 639 чоловіків. Невдовзі хутір став військовою слободою.1798р. її перетворено на село.

(Запорізький обл. держ. архів ф56, опис. 1, справа 57 аркуш 106)

Відставні солдати одержали земляні наділи і урядову позичку для купівлі тягла та реманенту. Згодом сюди переселено кілька десятків сімей державних селян з Полтавської губернії.

Близько 10 тисяч десятин землі навколо Жеребця були передані царським урядом «в рангову дачу і по чину особо» майору Кадуліну, підпоручику Буракову, титулярному раднику Булицькому.

Між 1839 і 1844р.р. поблизу села оселилося чимало однодворців і чиншової шляхти. Багато землі міністерство держ. Майна віддало і новим переселенцям.

В 1859 році Жеребці налічували 764 двори, проживало 4650 чоловік. Земельний наділ на ревізьку душу дорівнював 8 десятинам. Після реформи 1861р. селян Жеребця примусили сплачувати надзвичайно  високі поземельні податки, що становило 10,4крб на ревізьку душу.

Оскільки значна частина закріпленої за  Жеребецькою общиною землі була далеко від села, селяни почали переселятися на хутори. 1865 – 1867р. засновано Н–Іванівну, Копані, Н–Троїцьке. Та населення Жеребця продовжувало швидко зростати.

Село Ясна Поляна в 1869р. сюди переселилися люди з с. Жеребець.»
(моя мама пояснювали, що в ті часи, до 1917р., за 30крб. можна було купити корову, а за копійку купити багато цукерок авт.)
24.02.03р.

                                          Інший лист.

                                     Добрий день Вітя!

Я недавно відіслав тобі лист з деякими відомостями, але чи отримав ти їх, треба придумати щоб якось повідомляти про це чи можливо через Федю.

Вітя, після того, як я відправив тобі лист, я знайшов нову інформацію.

Є ще одна

«История городов и сел. УССР» 1981 року видання,

Це видання пізніше ніж те, що я тобі виписував раніше. В ній написано, що с. Тарасівка засновано в 1790р. вихідцями з с.Решетилівка Полтавщини і переселенцями з Харківщини.

У мене виникла думка попробувати підняти матеріали с. Решетилівка, Полтавської. Можливо там є щось про Саву Сиваша. Я уже виписав 14 фондів з того періоду. Але невідомо чи я прочитаю. По назвах я бачу метричні книги 1752, 53р.р.

Я ж тобі написав, що наша початкова школа називалася Решетилівська, тому якийсь зв'язок повинен бути.

По хутору Жеребець, я тобі теж повідомив, що людей з нього розселяли і утворили декілька нових сіл, але все це біля м. Оріхово.

Про Петропавлівку нічого там не написано і по карті я подивився, що ті села близькі до Оріхово. Хоч виключення, що хтось опинився в Петропавлівці немає, але офіційно туди ніби не переселяли нікого з Жеребець. Можливо треба звернутися в архів Полтави і прочитати там матричні книги села Решетилівки періоду 1750 – 1795р. Коли міг там бути Сиваш Сава. Тепер Решетилівка районний центр в Полтавській області.

До речі в Решетилівці тоді знаходилися і частини Полтавського полку, де він міг бути писарем.

Я підняв в бібліотеці книги, які вчать алфавіту, написання букв того періоду, яким написані всі документи 1700 – 1800р.р. і їх прочитання.

Це український і російський скорописи. Можливо мені вдасться вивчити скорописи. Я пробую читати тексти того періоду, але толком нічого не розумію. Я пішов іншим шляхом. В документах поки що шукаю щоб попало прізвище Сиваш і назви населених пунктів Жеребець, бо я зараз маю під рукою матеріали військових поселень, я хотів підібрати щоб це були Оріхівського району, але такої назви ніде я в картах не зустрічав.

Є назви військових поселень південних районів, а чи це те чи ні гадаю, але вчуся щоб його переглянути.

Якщо мені вдасться навчитися читати хоч примітивно ті скорописи, то тоді я зможу переглянути більше матеріалів. А результат як вдасться.

Ще я думаю по наших місцях Петропавлівка і інше може щось бути в Маріуполі, більша вірогідність.

Маріуполь в ті часи був більшим населеним пунктом ніж Олександрівка (Запоріжжя)

І там могли матеріали осісти.

Останнім часом від Феді дзвінків не було. Раніше він мені теж давав якусь додаткову інформацію.

До побачення.

05.03.2003 року, Іван.

В березні місяці я відправив тобі лист, але чи одержав ти його мені невідомо. Я продовжую інтенсивно працювати в архівах. Після того, як я знайшов, що село Решетилівка на Катеринославщині було засновано в 1790 році полтавчанами, я частково змінив схему пошуку.
І от21.03.2003рю я знайшов матеріали указ імператора від 11.04.1786 р. про те, що наша місцевість в 1786 році була подарована Полтавському полковнику Василю Степановичу Попову (ф209,оп,2,од. зб.43 чстина1).

Я встиг переглянути першу частину з трьох. В цих матеріалах є також тяжба між місцевою владою і Поповим про невідповідність кількості душ населення, які йому даровані. Списків всього населення села немає. Але є довідки місцевої влади, що там не було уже на час дарування може 500, приблизно, чоловік.

На підставі цього іде перелік таких відсутніх людей, написані прізвища, імена.

Я вперше серед них зустрів наше прізвище. 
Сторінка 33:

№ 143   Євдокія Сивашка                              Умерла

                    Андрей її син          Живе з своїми виборними козаками

                                                решетіловськими живущими хуторами.

Тімко Сиваш                                                           умер

Павло син
Повторно зустрів запис

Удови Євдокії Сивашій

Думаю прізвище було Сиваш, а то просто відмінювали «ка», «ій»

Хто вони невідомо, бо більше ніякої розшифровки там немає.

Документи написані тим же скорописом, тому я розумію не все, але продовжую працювати поки не наступили весняні роботи на городі.

Вітя, я не знаю Ваших планів і дій. Можливо вже і не треба більше цим займатися, якщо вже закінчили роботу над книгою і працюєте над її друком. Напиши.
Повернуся до прізвища Щербаха. Той що був у державній думі і не давав спокою російській поліції, то дядько моєї мами по материній лінії. Він жив в Петропавлівці (Тарасівці) З матеріалів архіву.

У нього був син Іван Митрофанович Щербаха. Ось про нього я і чув від мами. Мама з Іваном родичалися. Ця родина жила недалеко де живе зараз Люда, дочка Марії Іванівної.

Мама часто називали Івана Щербаху. І ось на моє прохання Марія Іванівна повідомила мені додаткові дані і я згадав більше. До цього мого листа я додаю лист Марії Іванівної про це і інше.

Повідомляю, що син Щербахи Івана Митрофановича загинув в Угорщині при подіях 1956 р., коли Союз придушував там повстання, щоб «мирно» підкорити її Росії.

Коли привезли домовину з сином, батьки наполягли, щоб поховали сина на їхньому подвір`ї біля хати, між хатою і сільською дорогою. Потім держава поставила бюст на могилі.

Пізніше, моя мама розказували, що мати хлопця, тітка Катерина, і батько вже жаліли про те, що поховали сина біля хати.

Кожен день, через багато років після загибелі сина, коли виходили на подвір`я з хати, бюст нагадував про сина і це спричиняло постійний біль до кінця їхнього життя. Казали, якби могила була не перед очима, то можливо було б не так боляче.

Іван Митрофанович з сім`єю жив в селі Восьмаки, так називали мама (пізніше с.Нові Петрівці), Чернігівського району, Запорізької області.

Висилаю дві ксерокопії моїх батьків, це прислала мені Марія Іванівна.

Вітя, всі ці спогади і те що пише Марія Іванівна, і я знаю життя всієї родини не тільки з розповідей, яке воно було не легке, серце кроїться від болю і сльози навертаються на очі.

                                          До побачення.

                                        24.03.2003р. Іван

Це передостанній лист від Марії Іванівної Обіход (Сиваш) до мене.
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Добрий день, брат Ваня. Чекала від тебе лист із фотографіями. Але в тебе, напевне, немає часу виконати мою просьбу. Я тобі висилаю фотографії мамуні і батька. Батькове фото я могла і не висилати, але це пов’язане із радіолою, яку ми з Павлом Івановичем їм купили і подарували.

Пам’ятаю, як я приїхала до них, а мама крізь сльози дякує нам за радіолу, справа в тім, що батько спіймав якусь хвилю, де йшло Богослужіння, прекрасно співав хор, і мамуля, навіть вареники перестала ліпити, так захопилася тією радіопередачею. От тому, братику, я вирішила вислати і фото батька, бо те фото пов’язане із спогадами мамочки.

Згадала я і про сльози батька, який в 1947 році, під час голоду, їздив у Бердянськ по тюльку. Купив там повне велике відро і бідон кг на 6-7.

Але у Пологах бандити держави міліціонери відібрали у батька повне відро із тюлькою, залишили йому той невеликий бідончик. Разом із батьком з станції Челюскін йшли обіжені наші люди. Мама і ми виглядали батька, але він не повертався.
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І через декілька годин прийшов до нас Василь Кривоніг (сусід) і сказав мамі, що він ходив на луки вкосити трави і побачив у їхньому садку під яблунею, сидів наш батько, обхопив коліна і гірко плакав.

Батько ледве дійшов до хати і розповів про те, що сталося.

Як ті бандитські владні служаки без всяких на те причин забрали ту тюльку, яку ми так чекали, щоб вижити той голодний рік.

Оце братику, показали справжні морди державних злодіїв.
Напишу я і про мамулю,

як весною в 1933 році, в той голодний рік разом з односельцями ходила пішки в Токмак (50 км. авт.), щоб поміняти деякі речі на хліб.

Віднесла вона свій весільний наряд, і золоті колечка, і серги і дороге намисто. Все поміняла на декілька хлібин, але в дорозі, доходячи до
с. Очеретуване (18км. від Тарасівки, авт.), вона так намуляла ноги, що дальше йти не могла, сіла на землю і розплакалася. Жінки оточили її, забрали ту ношу, а мамульочка роззулася і до самого дому, 18 км., йшла боса, в самих чулках. Добре було тільки те, що на підошвах чулок було багато налатаних латок і це допомогло їй йти по ґрунтовій дорозі, не так давили різні камінчики.

Це, братику, неможливо забути. Сльози душать серце стискається за обіжену долю і мамулі і батька. Який тернистий був їхній життєвий шлях. Скільки вони всього перенесли в ті радянські часи.

Я написала Віті Сивашу про його тьотю Віру, найменшу сестру дяді Гриші Сиваша. Боляче згадувати, як Віра стала жертвою більшовизму в часи розкулачування. Батьків дяді Гриші Федора і тьоті Галини (його дружини) та їх дочки Віри.

Забрали у них усе майно, а потім придралися до речей Віри. Віднімали у неї з рук її різний одяг, ображали, вигонили з кімнати на подвір`я.

І тут нерви Віри не витримали. Вона втратила розум.

Пригадую, як вона приходила до нас, сідала на лаву, дивилася якимось дивним поглядом і голосно почала співати, викрикувати, махати руками, потім, опинившись на підлозі, влаштовувала танці, тупцювала ногами, підплигувала і т.д.

Я зі страхом сиділа в куточку на лежанці (ліжко викладене з цегли і всередині підігрівається димом від плити коли там топиться авт.), тримаючи малу Надю, а мама стояла біля полу (це ліжко з досок, авт.) і гірко плакала та щось шептала.

Коли приступ у Віри закінчувався, мама брала її під руки і відводила до батьків.

Жили вони тоді по сусідству з Мендилями. (Це метрів 300 від нас, авт.). А прийшовши додому, мама голосно починала плакати, молилась до ікони, що висіла в кутку, і проклинала все на світі, та тих, хто довів Віру до божевілля. Оце, братику, ще одна жертва в нашому роду, який жахливий час довелося пережити від Симоненкових комуністичних злодіянь. А тепер воно ще і колотить країну на кожному кроці. Все йому не так, навіть, вчора показав свою пику на екрані, засуджував зміст Нового Гімну. Яка сволота, чіпляється всюди. Смердить у кожну щілину.

Напиши мені, братику, бо я не зрозуміла, чому цей комуняка пристав до Віктора Ющенка. Мабуть, казиться, що розумний Ющенко повністю не піддається його комуністичним ідеям.

Я із насолодою слухала 3.03 виступ з «Нашої України» Юрія  Крючковського. Це був чудовий, патріотичний виступ. Дай, боже, йому здоров`я.

Я уже 3 місяці не виходжу з двору. Люта холодна зима і опік ноги мучив мене такий довгий час. Край треба поїхати в Остриківку, але погода ще не наладилася. Думаю, що після 20 березня 2003року, потепліє, дороги будуть нормальні і я тоді поїду.

Як здоров`я не підведе, то поїду в Тарасівку провідаю Мішу, сходжу до могили мами і повезу Ані Долі деякі подарунки, що доглядає за могилою мамулі. Як удасться з`їздити, то тоді про все напишу.

Збираюся поїхати і на проводи, як не підведе здоров`я.

Приїжджала Люда з Андрійком, побули 2 дні. Андрюша ходить в 7ий клас, трудно йому вдається математика і мови. Слабо пише.

Тамарочка і Вітя живуть в нормальних умовах.

Анечка закінчує 11й клас. Напевно, поступатиме тут, в Мелітополі.

Багато факультетів в університеті, а також багато філіалів з різних університетів по різних спеціальностях. Оце такі у нас діла.

Юра теж живе нормально. Ігорьок навчається в 7му класі. Вчиться майже на п’ятірки, по сучасному 11-12 балів.

Пиши мені.

Щербаха, то дядько мамулі нашої. Іван Митрофанович Щербаха, то мамин двоюрідний брат, Уже 3 роки як помер. Померли і його два сини.

Дописую, що мені відомо. Попробуй пошукати даних про нашого дідуся  Гасенко Петра Оксентійовича в документах Тимчасового уряду. Пам’ятаю, що мамочка часто згадувала про цей уряд і участь в ньому дідуся нашого Петра. Можливо, він був членом обласної ради.

Мамочка розповідала, що Сиваші–вихідці із Криму.
А потім, може прапредок Сиваш вступив до Запорізького козацтва і перебував в Полтавському полку, чи як він там називався. Це можливо.

Мамочка говорила точно про все, що знала.

Про Щербаху напишу.

Це дійсно мамин родич по матері. Треба звернутися в Пологівський архів, може, на щастя, щось повідомлять. По моєму Вітя Сиваш має зв’язки з Пологівським архівом. Може є і в Тарасівці якісь старожили, які щось пам’ятають, а тільки таких стареньких, мабуть, уже немає.

У селі Ново-Петрівці, Чернігівського району (раніше була назва Восьмаки) жив двоюрідний мамин брат Щербаха Іван Митрофанович, дружину його звали Катерина. Було в нього троє синів, Один син найменший (точно не пам’ятаю його імені) загинув в Угорщині (там якісь були події, теж не пам’ятаю). Коли привезли його труну в Ново-Петрівці, то тьотя Катя не дозволила поховати його в братській могилі у невеличкому парку, а слізно просила, щоб дозволили поховати його на причілку їхнього будинку.

Згідно просьби матері, поховали його там і поставили пам’ятник

Коли мені було 50 років, то ми їздили до його могили, поклали букети квітів. Тьотя Катя і дядя Іван глибоко переживали цю мить, ми ледве заспокоїли їх.

Ще було в них два сини-Анатолій, шофер, трагічно загинув в с. Н- Полтавці у кар’єрі, минуло відтоді більше 10 років, другий син, (імені не пам’ятаю, треба було записати Люді або Колі), недавно помер там у Ново-Петрівці. У батьківському будинку залишилась дружина-п’яничка. Все життя пила без упину. І бідний син дяді Івана терпів таку гадость.
ЇЇ мати теж безпросипна п’яниця.

Щербахи такі порядні люди, а ця невістка огидна п`яниця.

Дружина Анатолія живе в Н-Полтавці з двома дітьми, працює вчителькою молодших класів у Н-Полтавській СШ.

Оце, братику, Дані, які мені відомі. Написала все точно. Можеш цей мій запис вислати Віті.

Яка частина нашого села називалася Решетилівкою і по який час, я нічого не знаю і зовсім нічого не пам’ятаю про це.

Про це треба довідатися в архівних документах.

Ти, братику, пишеш про архівні записи пересипані дустом і написані якимись ієрогліфами. Не мороч собі голову. Без того матеріалу можна обійтись. Жаль тільки, що працівники архівних матеріалів, щоб допомогти загилять якусь суму, В тебе зайвих коштів немає, то і не зв’язуйся з ними.

А що вони затівають знищити ті записи із-за дусту, то це злочин.
Хай лежать собі, як лежали до цього часу.

Про дідуся Гасенко Петра Оксентійовича і про його події, нічого не знаю. Може мамочка і розповідала, але я нічого не зберегла в своїй пам`яті. Жаль звичайно.

Ти братику напиши Віті про страждання народу України від комуно-фашистів 1929-1933р.р. Хай читає увесь народ про ті злодіяння комуняк, про виселення українських господарів-трудівників за межі України.

Ці безвинні люди-трудівники були повністю розорені і перенісши муки розкуркулювання, були позбавлені рідного краю, рідної землі.
Хай Вітя надрукує в своїй книзі правдиві факти, підтверджені архівними документами.

А про Щербаху хай обов’язково звернеться в Пологівський архів, а, можливо, хай напише в Москву і все узнає.

Може ж там є порядні люди і допоможуть вияснити це питання.

Ці всі фактичні відомості замовчувати неможливо, тим більше, що все це підтверджено архівами.

Я думаю, що народ з великим інтересом читатиме ці повідомлення.

Дуже прошу вишли мені цифрові дані про знедолений народ України за період 1929-1933 рр. Дуже і дуже прошу виконай мою просьбу.

Я подумала і зробила такий висновок. Наближається Пасха, через тиждень проводи-поминки померлих, Коля Циганенко (зять Марії Іванівни, авт.) буде їхати в село Крижчино поминати батьків (обоє вже померли). І от у мене виникло таке завдання Колі, а, може, з ним поїде  Андрійко і Люда, бо я планую не бути в Остриківці в цей день, збираюся поїхати в Тарасівку до могили мами. А тому, може, і Люда поїде з Колею в Крижчино. Їдучи з дому хай би спочатку з`їздили в Ново-Петрівці, там від Крижчино 2 чи 3 км., не більше. Отже, хай би під`їхали до будинку дяді Щербахи і сфотографували могилу того сина, який загинув в Угорщині. І обов’язково хай запишуть на окремому листочку всі дані  (прізвище, ім`я, по батькові, рік народження і дату загибелі в Угорщині, бо на пам’ятнику все це не прочитаєш. А окрема запис все з`ясує.).

Ти, братику, попроси про це Колю і Люду, тебе вони послухають, мене ні.

Для книги Віті таке фото буде цінним. Тим більше, що це мамин племінник.

Пишу тобі, братику, за твоїх хлопців, Випустити книгу без відомостей про них просто неможливо, адже вони улюблені внуки діда і мами. Як поїдеш до них, то тільки і розмов про Михайлика і Володю. Як вони їх обох любили!

Я тобі совітую більше не звертайся до мовчазного Михайла. Напиши Віті всі дані про них, що народилися в Києві, роки їх народження, які вузи закінчили і де працюють. Ти ж можеш поїхати до Михайла на роботу і там без нього все вияснити. Ким працює, по якій спеціальності. Це ж саме можеш взнати і за Володю. Якщо точно не знаєш, то може, якось зможеш це вияснити. Обов’язково це зроби.

Послухай мою пораду. Надіюсь, що ти все це зробиш. Обов’язково!

А, можливо, подзвони. Може, на щастя, все узнаєш у Володі, а, можливо, і Софія щось повідомить.

Досить ворогувати. Треба налагоджувати відношення.

Чужі люди знаходять спільну мову, а це ж свої рідні.

Прошу тебе, братику, напиши Віті все, що узнаєш.
                           Сестра Марія. Чекаю відповіді.
                                   Березень 2003р

В жовтні місяці 2007 року, внучка, Аня Остапенко доповнила спогади Марії Іванівної, які вона розповідала їй за життя.

«Петро Оксентійович Гасенко пізніше став банкіром.

Ріс він сиротою і працював конюхом у банку. Своїм розумом і працьовитістю він сподобався керуючому банком і той взяв його до себе навчатися банківській справі. По своїй роботі Петро Оксентійович змушений був пішки відносити звіти аж в м.Бердянськ, це на відстань приблизно 105 км. в один кінец. Подорож тривала приблизно два тижні.

Під час комуністичного голодомору Петро Оксентійович приносив додому з Бердянська тюльку, цим рятував свою родину від голодної смерті.

(В який комуністичний голодомор 1921 року чи 1932-33 року він це робив я з Анею з`ясувати не змогли. Скоріше це було 1921р. бо в 1932 році комуністичний режим діда вже додушив голодом.)

Сам помер в 1932 році, а його дружина Лукер`я померла в 1933 році і обоє поховані в одній могилі.

З його дружиною, Лукер`єю Іванівною, пов`язана інша трагічна історія. За спогадами бабушки Марії, Лукер`я втратила ногу за декілька тижнів до весілля.

В той час вона працювала на панському полі, збирала огірки. Відволіклася за розмовою з кимось. Це не сподобалось господарці. Поспішаючи, Лукер`я Іванівна не помітила пеньок у гудені і перечипилася. Спочатку ніхто не звернув увагу на рану, але потім від цієї травми розвинулася гангрена і прийшлося ампутувати ногу.

На всіх фотографіях вона зображена з довгою косою до п’ят, яку не відрізала до самої смерті.»

.
                                     Добрий день Вітя!

Вітя, я не знаю, чи писала тобі Марія Іванівна, за тих Сивашів, які проживали біля нас тоді, коли я був ще в Тарасівці. Більше всього Сивашів, я пам’ятаю, проживало рядом з нами, були сусідами ближчими, подальшими. Марія Іванівна говоре ще про окремих Сивашів, які проживали в інших місцях, але вже і вона детально про них не може сказати. Я намалював схему всіх сусідів, які жили рядом з нами.
Прямокутниками я умовно позначив хати і підписав хто в них проживав за моєї пам`яті. Я думаю, що рядом жили всі пов’язані якимись родинними зв`язками. Наприклад:

Сиваш Іван Петрович (дід Петро), родина з дідом Гасенко Петро (хати рядом).

Кривоніг Хома, сусід через одну хату, в них була невісткою сестра мого батька, Ганна за Микитою.

Логвиненко Самсон Данилович одружений на сестрі родичці Сиваша Максима, як і писав Віталій Сиваш.

Сиваш Пріська, ми дуже з тією бабою контактували. Вона жила сама і кожного дня приходила до нас або мама ішли до неї, але чи родичка вона нам, не чув від батьків. Просто не говорили, можливо, як і про Сиваша Максима, а в дійсності ми були в родинних стосунках.

Гасенко Михайло, мамин двоюрідний брат. На фото 1943 року я в нього сиджу на руках. Під час війни він змушений був виїхати з Союзу під час відступу німців.

З іншими Сивашами Данилом і Іваном Івановичем контакти були, але не такі тісні. Думаю, що як би можливо було дослідити глибше, то з`ясувалося б, що вони теж відійшли від нашого роду в якомусь коліні.
Я намалював дуже маленьку частину з села, як уже говорив, Тарасівки. А в дійсності це була частинка Решетилівки.

Бо початкова школа називалася Решетилівська. Показав своїх сусідів.
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Спочатку в цьому селі був створений і колгосп «Революційна хвиля».

В центрі Тарасівки був колгосп «Більшовик».

З часом «Ревхвилю», «Більшовик» і колгоспи які були в хуторах Романівському і Андріївському об`єднали в один і назвали його «Росія».

Пізніше, в хаті Сиваша Федора Андрійовича став жити Горулько Дмитро. А наш сусід Горулько Сашко з дочкою, другою дружиною і її сином

Миколою виїхав з села і нашими сусідами стали Іванченко Петро і Тоня.

Село продовжується в обидва боки і розташоване рядом з річкою Токмачкою. Межі села Решетилівка, село починалося з подвір`я Діденко Петра і продовжувалося в бік села Ольгополь, закінчувалося подвір`ям Гаркуші, це де кінчається ставок колгоспу «Куйбишева».
На другому березі річки паралельно тягнеться село Басань. Там жили двоюрідна сестра батька Дяченко (Сиваш) Химка Федорівна і Сава Данилович з родиною і рідна сестра батька Павленко (Сиваш) Марія Петрівна з чоловіком Тихоном.

Згадую розповіді мами про дядька Гасенка Михайла, двоюрідного брата мами.
Пам’ятаю маминих сестер, Ганна(Доля по чоловіку), Палажка (Хоменко) тітка часто приходила до нас. Було якийсь час живе у нас, розказувала нам (дітям) різні казки, а коли ішла додому, то мама завжди давали їй продукти для її сім`ї.
Моя мама була добра і щедра жінка і завжди намагалися хоч чимось допомогти своїм рідним. І хоч батько був жадний, але ніколи не заперечував коли мама кому щось давали.

І скільки мама не роздавали, а в сім`ю, завдяки доброті і працьовитості батьків, знову прибували статки необхідні для життя нашої родини.

При перегляді в Одесі фото пригадав, що Микола Сиваш І Микола Кривоніг ходили в один клас Басаньської середньої школи і були на фотографіях в 6му і 7му класі (фото в частині 4). Син тітки Ганни,батькової сестри, Кривоніг Микола Микитович з 4го класу почав ходити з села Павлівки в Басанську середню школу. Поки було тепло він з дому в школу ходив пішки за 6 кілометрів. Тітка Ганна домовилася з моїми батьками, що з настанням бездоріжжя і взимку її син Микола буде жити в нас і з нашим Миколою будуть ходити в школу.

Так як у тітки були проблеми з продуктами для сім`ї, то мої батьки Миколу харчували своїми продуктами разом з усіма нами. Це ще раз підтверджує доброту моїх батьків до рідних і особливо мами.

Вона чим могла допомагала сім`ям своїх сестер і батькових теж.
З спогадів Марії Лінченко, наша мама не дуже любила тітку Палажку, бо із-за ліні вони з чоловіком так і не спромоглися збудувати собі хоч якусь хату. Хоч її чоловік, дядько Іван Хоменко, працював на залізниці і можна було купити якесь дерево, б/в шпали.
Антоніна (Матяша, другий шлюб Лиходід.). Тітка мали п’ятеро дітей, троє від першого шлюбу і двоє в другому.

Була ще сестра Лукер`я, але померла в ранньому віці. В 2006 році Федя Сиваш показав мені виписки з метричних книг с.Петропавлівки. В них я знайшов запис, що в 1913 році тітка Лукер`я вийшла заміж за Сиваша Сергія і ось, здається, він жив в Шевченках.
Мама були охайна жінка. Завжди були гарно зачісані і чисто одягнені.

Все що робили, робили з смаком. І тому коли несли свою продукцію на базар в Пологи, то там покупці зустрічали маму ще далеко за базаром і все розкупали до того, як мама зайдуть в базар.
Мама все носили на базар щоб зібрати гроші на державні податки, займи і щоб хоч щось купити нам до школи.

Дома нам не давали навіть напитися вволю молока. Було коли мама подоять корову то відразу в відрі з молоком зверху утворювався шум. Мама дозволяли мені зібрати той шум. Я з`їм шум і щоб мама не бачили було ложкою зачеплю декілька разів молока.

Масло мама теж робили своє дома. Спочатку сметану мама збирали в банках чи глечиках, куди наливали молоко, а коли сестра Марія купила батькам сепаратор, то мама вже перевівали молоко і сметана була свіжа і не гірка. В наших краях масло колотили в деревяній колотушці, а не в банках. Коли сметани збиралося достатньо, то мама переливали її в колотушку і давали мені завдання колотити масло. Я цю роботу любив, бо через щілину ручки сметана трохи протікала з колотушки і я її збирав пальцем і з`їдав. А коли уже утворювалося масло, то мама, для мене, намазували кусочок хліба і дозволяли пити сколотини скільки я хотів.

Мені і тепер пригадується яка то була смачна їжа.

Масло мама розфасовували на кусочки приблизно один фунт (400 грам). Збивали його на багатогранник. Так як тоді холодильника в нас не було, то кусочки складали в каструлю і в відрі опускали в колодязь. Трохи масла мама лишали для сім`ї, а решту продавали на базарі в Пологах.

М'ясо теж продавали, інколи для сім`ї різали курку чи іншу живність. Зварять борщ з м’ясом. Всім діставалося по кусочку. Татові діставалося м'ясо де були кістки. Тато догризали ті кістки так, що вже нічого їстівного там не залишалося. Мама казали та ти не догризай їх так залиши хоч трохи хряща бо і собаці не буде чого погризти.

Батько з братом Миколою намагалися завести голубів. Але в них чомусь не виходило. Коли я підріс, то теж вирішив розвести голубів. З батьком відокремили для них дві крокви горища.Їх стало в нас дуже багато.

Коли мама вранці виносили для них зерно, то голуби падали прямо на маму, сідали на плечі, знали свою годувальницю.

Мама часто варили борщ, або тушили картоплю з голубенятами. М'ясо і страви були дуже смачні. Коли я вже поїхав з дому і було приїду додому, мама казали полізь на горище і принеси мені, наприклад, четверо голубенят я зварю обід.

В час коли я пішов на пенсію і життя заставило продавати лишки від урожаю, мамині звички переймаю і я. Старанно все готую і сам одягаюся охайно. Це допомагає мати якусь частину постійних клієнтів.
Пригадую, що коли батьки були вже на пенсії, то їздили на поля де росли соняшники і вже комбайни їх зібрали, але там ще можна було знайти пропущені соняхи і вони збирали достатньо зерна, а потім міняли його на дуже смачну олію. Тепер так же роблю і я.

Коли мама пішли на пенсію, то в перші роки одержували пенсію 8 рублів, пізніше збільшили до 12 рублів, а ще пізніше до 20 рублів на місяць.
Батькові сестри: Марія (Павленко) жила в селі Басань недалеко від Дяченок, Ганна (Кривоніг) жила в селі Павлівка, це продовження села Басань, Віра (Бикова) жила недалеко від Григорія Федоровича Сиваша в Роздольному.

Ще про моїх батьків. Одружилися вони, мабуть, в 1923 році чи на початку 1924р., бо Марія Іванівна народилася в 1924 році. Вона була найстарша з дітей. Виходить, що коли вони одружувалися мамі було 15 років, а батькові 21рік.

В своїх анкетах всі ми (діти нашої родини) чомусь писали, що мама Сиваш Ольга Петрівна 1905 року народження. Чому так мені невідомо, хоч ми знали, що мама з 1908 року народження. З чим пов’язана зміна року народження я забув. Це з чимсь пов’язане у радянські часи.

Багато людей добавляли собі роки, щоб раніше піти на пенсію, і щоб менше тиснула на них колгоспна влада по відробітку кількості трудоднів за рік. Була така норма, скільки кожен повинен був виробити мінімально трудоднів за рік.

Може в мами була інша причина. Вихід заміж в повноліття

Що таке трудодні? Люди в колгоспах казали, працювали за палички.

За робочий день, або за виконану роботу бригадир ставив трудодні.
І це накопичувалося до кінця року. В кінці року проводили всі розрахунки по всьому господарству, колгоспу. І після цього визначали, що на один трудодень припадало, наприклад від 2х до 20 копійок в пізніші часи.

Підраховували на кожного колгоспника чи двір, що йому давав колгосп. Наприклад: хворе порося, яке потім здохло, солому, можливо, якесь зерно, оплата, часткова, податків (м`яса) державі за працівника.

Часто виходило, що платити було вже нічого, або це була дрібниця. Людину заставляли працювати далі до виробітку норми мінімуму.
Якщо норма не вироблена, працівника могли навіть судити, як називали, ніби за ухилення від суспільно-корисної роботи.

В селі люди тримали порося. Коли воно виростало і господар різав його, то обов`язково повинен був зняти шкіру і здати державі. Пізніше люди почали ухилятися від цього. Різали порося дуже рано і в приміщенні смалили на ньому волосся паяльною лампою, щоб менше хто бачив це, а потім витягували на подвір`я і десь за спорудами швидко трохи смалили соломою, щоб був запах соломи, а не бензину.
.   Вітя, стосовно назви Петропавлівка, села Тарасівка, я іншої думки.

При роботі в архівах я зустрічав не один раз назви приходів (церков) Петропавлівський.

В старі часи іменами людей не називали села, міста і інше.
Це вважалося гріхом. Бо згідно Біблії, не дозволяється створювати собі кумира, або поклонятися іншим крім Бога. На землі тільки царі, королі трактувалися, як намісники Бога на землі. Інколи їх канонізували до лику святих. Це тільки окремих, кого вирішувала церква канонізувати.
Тому більшість назв давали пов’язану з релігією, релігійними особами, канонізованими.

Могли назви перерости на назву розростаючого поселення. Наприклад: хтось, якийсь Роман, поселився в степу і утворив власний хутір. Хутір називали Романів, а з часом, коли рядом оселилися сини, родина, а потім інші люди, тепер причетні до цього родинного клану, ця назва могла залишитися назвою початковою, цього населеного пункту.

Перейменування, це зовсім інше.

Я, в свій час, запитував маму, звідки назва села Петропавлівка.

Вони пояснювали мені, що є святі Петро і Павло, і на честь святих назване село. А при комуністичному режимові, в період боротьби влади з релігією, в 1922 році його переіменували в Тарасівку
Ваші представники працювали в архівах міст Пологи і Запоріжжя. І відомо, як називалася в селі церква. Якщо приход Петропавлівський, то і сумніву немає в походженні назви села.

(Пізніше пригадав що церква була Троїцька, тому і храм в селі був на релігійне свято Трійцю).

В попередньому листі я допустив помилку. Треба читати Попов Василь Степанович, а не Петрович.

При оформленні для себе субсидії в документах служби я побачив прізвище Сиваш Тетяна. Я подумав, що це Сиваш Тетяна з нашого села живе у дочки Валентини і в співробітниці попросив її телефон.

Співробітниця дала мені її телефон. Я зателефонував цій жінці. З`ясувалося, що це не та Сиваш
Її прізвище Сиваш, це по чоловіку, який помер. Зв’язків, з рідними чоловіка, вона не підтримує, Але повідомила, що брат її чоловіка живе в Москві. Він бувший військовий, Сиваш Степан Григорович. Його вік, приблизно, 70 років. На початку травня він повинен приїхати в Київ і Нові-Петрівці на поминки рідних. Я попросив її взяти його координати в Москві, і щоб він, по можливості, зв’язався зі мною. Після розмови зі мною, жінка сказала, що Степану Григоровичу буде цікаво поговорити зі мною на ті теми, які я зачіпив в розмові з нею.
В телефонній розмові я повідомив Феді 03.04.2003 р., про те, що під Києвом в с. Нові Петрівці, як мені сказали, проживає багато людей з прізвищем Сиваш.
Я продовжую працювати в архівах.

З фонду 209, опис 2, справа 43 частина 2 я відповідаю на одне із поставлених питань.

Я написав, місцева влада це «Екатеринославское намесническое правление». Іде постійна переписка з цією владою і ініціативою Попова через верхню владу «Про пошук самовольно отлучившихся решетиловских рангових подданных».

Згідно частини 1 «По Указу правительствующего сената о пожаловании полковнику Попову Василию Степановичу Решетиловки.»

Згідно «Указу Ея императорского величества…..» від 11.04.1786р. «…состоявшем….Полтавского полковника….местечко Решетиловку….»

В частині 1 перелік (списки) тих кого недостає із тих кого передали Попову. І причини куди вони зникли, написані проти кожного прізвища. Тому ті записані примітки проти прізвищ я взяв з того списку, а не мої особисті догадки, дописки.

Згідно частини 3.

Пошук подданных проводили через городничих, суды, управы:

Мариупольским

Херсонским

Новомиргородским

Елизаветградского

Алксополь

Павлоград

Новомосковского

Кременчутского.

Фонд 51, опис 1, одиниця зберігання 384 (оригінал) Полтавського полку

«село Решеттіловочка по ревізії 1729 року посполитих було 50 дворів.»

Продовжую пересилати ті виписки, які я зробив далі.

Фонд 1945, опис 1, справа 186.

«О происхождении наименования с. Решетиловка (це Полтавська (обл.) губерния.)

Стор.56.

Пишу так, як я зумів прочитати той текст скоропису.

«11.03.1781 году коллегией решено попредельно вь короченом уезде земли данные короченским козакам Онисиму Решетилову с товарищами, что именовалося слобода Решетиловка от начала свого обще из землю к белгородской губернии не принадлежали ибо в 1703 году примежована нех корчевскому уезду а к изюмскому слободскому полку а с того времени слобода Решетиловка и была в точном распоряжении так как и прочие слободские полки до учреждения о тех полков комиссии и до учреждения 1766 году слободской губернии и дела отправляеми были по их черкесскими обикновениям не зависимо от белгородской губернии и в 1705 году те владельцы Решетиловцы за долговые деньги поступилися бригадной Федору Шидловскому за которую по грамоте из разряда отказано а он Шидловский в 1708г. Поступился племянникам своим…»

Всі документи і укази писалися скорописом. Знаків ні яких немає, великих літер в прізвищах, назвах міст, сіл немає. Тому пробуй зрозуміти те, що я зміг виписати.

В цьому документі іде мова звідки пішла назва с. Решетилівка.

Ті номера фондів з наших українських архівів не співпадають з нумерацією в Санкт-Петербурзі. А те, що я писав тобі за Ленінград, то вже їхні номери фондів і інше.

Фонд 1722, опис 1, справа 57, частина 12, стор.1232

Подпрапорний Григорій ( не прочитав слово)

Син Сошалцького

Слобода  (Жеребець)

подданые….

стор.1239

Ізюмського полку, полкового писаря Івана Іванова сина Сохорошевого, той же слободе Жеребца.

Подданые

Стор.1245

Духовного чину

Двор Петропавловского попа Павла Иванова сын Павловского.

І того село Боде Жеребце.

Поддание….

                                                           Число дворів         Число душ

Григорія Сошальского                                       37                191

Іван Сохорошевского                                        27                 165

Двор попа                                                          1

Стор.1246

5.12.1732р. Грамота про наділ слободи Жеребець Григорію і Івану.

Із цієї грамоти випливає, що писарю полковому припав великий наділ (не 22 десятини землі).

                  Фонд1719, опис 1, справа 1-9                      Полтавська

                  Одиниця зберігання 8        1703-1705 р.р.

«Белгородская приказная изба воеводы Кольцов-Мосын…1705г.   Жалование грамот на село Решетиловка.

« 1703 г. в селище проживали: черкасы, поселили в том урочище поселение дворов с пятдесят а прозвание то село Решетиловка и оного села Решетиловка пришлые черкаев приписали к ним в Изюмскому полку для переписи тех пришлых черкаев.

с..Решетиловка жители черкаян список поселян приписаних до полку.

(першим був) Онисим Решетилов. З нього і пішла назва села бо в 1703р. він там поселився з товаришами.
(Пізніше з`ясував, що черкасами раніше називали українців).
          Фонд 193, опис 2, одиниця зберігання 21                1782р.

          Частина 1           стор. 52,53

13.11.1782 полк Миргородський, сотник Богоцький

село Решетиловички     список козаков

итого в селе  Решетиловка, виборних козаків дійсно

служащих                                                 13 чоловік

дворянський засідатель

стор.55а

                                                                     мужчин                 женщин

Ітого сімейства виборних

козаков действітельно служащих                     61                             81

Стор.56

Козаки вспомогатели кои в рублевом окладе не состоят

Список        50 чоловіків + з родинами

                                                                        мужчин.                   женщ                                                                                                                                                                               а)        Итого козаков                                   163                    179                                                                                                         . Стор. 64

Козаки подпомощники кои с хат

рублевим оклад платят

                   25 человек +з  родинами

    Итого козаков                                                 80                         82                             б)

Як можна зрозуміти з останнього, що козаки ділилися на різні ранги.  Виборні козаки користувалися (мабуть) якимись пільгами, одержували плату                                      
                                            05.04.2003 року.

                                           Добрий день, Вітя.

Я продовжую працювати в архівах. Підібрані матеріали в різних архівах для мене. Але від Паски 27.04.03 до 05.05.03р. були вихідні і я займався своїми сільськогосподарськими проблемами.

На 05.05 я записався на роботу в архіві. Дуже багато бажаючих працювати в читальному залі. Зал всіх не вміщає, тому ввели запис. Записують таку кількість на день, щоб для кожного було робоче місце.

Але 5го я не пішов і зроблю перерву ще на якийсь час. Піду тоді, коли прийду до тями і буду мати працездатний стан.

В нас трапилося велике горе.

02.05.2003 року пішла з життя Марія Іванівна (Сиваш)Обіход.

Поховали її 03.05 2003р. об 11 годині на цвинтарі м. Мелітополя, біля батьків зятя Віктора Остапенко. Повернувся в Київ я сьогодні 05.05.03р.

27.04.03 Люда (дочка Марії Іванівни) повідомила мені, що Марія Іванівна дуже хвора, Я відразу подзвонив в Мелітополь, Вона почувала себе слабо, але ще поговорили ми з нею по телефону.

Я намагався її підбадьорити, Справами не навантажував.

Потім дзвонив, майже, кожен день і говорив з її дочкою Тамарою, чи Тамариним чоловіком Віктором. Останні дні Віктор казав, що їй стало, ніби, краще.

Періодично приходили лікарі, призначали ліки, уколи. Дочка Люда сама робила матері уколи і доглядала за нею.

Але все це не допомогло.

Так що той лист її, який я переслав Вам був передостаннім до мене, але останнім для нашої спільної роботи.

Вона писала, що Федір Андрійович Сиваш, Ваш дід, жив біля Менделів.

Це так, по вуличному, називали, а справжнє їх прізвище Турчин.

В тому місці, навпроти, жили через дорогу два брати з сім`ями, Павло Турчин, город до річки, і вверх від дороги Василь Турчин.

Більш підходить, що їх хата, яка була біля Павла. Це в продовження ряду хат де була і наша. А от точно де була їх хата могла сказати Марія Іванівна. Тепер це може бути тільки умовно з великим приближенням, Я не встиг вияснити в неї цю обставину. Той час знала тільки вона.

27.04 2003р. я набирав Ханти-Мансійськ і Єкатеринбург. Уточнював по довідці чому не можу вийти на Ваші міста. Вони допомагали мені порадами. Але мене з`єднувало з абонентами в Україні.

Хоч я і набирав після 8 код Росії 10.7, код Єкатеринбурга.

Більше нічого по роботі я зараз тобі не пишу. Бо моя голова зайнята згадкою про сестру. Якій я постійно писав листи, а вона постійно відповідала мені. Розповідала, що відбувається в наших краях.

Про дітей, їх родини. Тепер більше цього не буде.

Тепер будуть рідкі випадкові відповіді її дітей.

Ось так Вітя.

Сьогодні говорив з тією жінкою Сиваш, яка живе в Києві.

Вона говорила, що Сиваш Степан Григорович з Москви повинен був приїхати в Київ на проводи, але не приїхав.

Хтось там в Москві захворів.

В розмові з Москвою ті Сиваші називали ще одного Сиваша, в Москві відомого лікаря, професора, травматолога ортопеда.
Я про нього чув давно, ще коли мені двічі в Києві робили операції на колінку в !982 і 83 роках. Ми, здається, про нього трохи згадували.

Ця київська жінка має телефон Степана Григоровича, але сказала, що повинна запитати дозвіл у них чи можна давати їх телефон. Так що пізніше я повідомлю його, коли одержу сам. Якщо це потрібно напиши.

                                                  05.05.03.
P.S. Я маю звичку залишати останні квитки. Ось маю квитки поїздки на похорони Марії Іванівни.

Є квиток останнього приїзду моєї мами в Київ і ще Союзні 5 рублів, які збереглися від моєї мами в її гаманці. Десь є квитки поїздки моєї родини, на похорони мами. Для мене це цінності, бо ці речі тримали їх руки.

Дівчата говорили, що відмітять 40 днів Марії Іванівні.

Цей лист писав ввечері, але і сьогодні вранці, перед відправленням, всі думки біля того, що на похороні і поминках згадували життя Марії Іванівни, а разом і нашої родини, бо це невід’ємно.

Згадували діти, як вони переїздили з одного села в інше, бо батьків ввесь час переводили в відсталі школи, щоб своєю працею вони піднімали школи в кращі. Бо батьки не могли відмовити владі від переїзду в інші села. А коли чоловік Марії Іванівної, навіть якось коливався, в переїзді, то в районо залякували, що відберуть партквиток, а це, зрозуміло, позбавлення тим режимом, майбутнього не тільки батька, а і родини.

Діти говорили про Марію Іванівну і автоматично переходили на моїх батьків. Згадували, що всі канікули вони проводили в діда Івана і баби Ольги. Тепер вони згадували, як добре їм було там. Виходить, що сім`я їхня переїздила з місця на місце і то були тимчасові житло, а проживання в Тарасівці хоч і тимчасово, але згадують і хату і ту місцевість і моїх батьків, як щось постійне, добре і тепле.

Я разом з ними згадував, як Марія Іванівна почала працювати в школі

с. Роботіно, Токмацького району. В селі Роботіно сестра вийшла заміж за Обіход Павла Івановича. Він був теж приїжджий і працював вчителем математики. З дитинства він мав фізичну ваду, одна нога в нього була коротша. Але мої батьки на це не звертали уваги, бо в післявоєнні часи дівчата не перебирали жинехів і виходили заміж за хлопців які були.

Але мама не сприймали зятя через його скритність і двозначність в стосунках з батьками. Подібне передалося і декому з їх дітей.

Особливо дочці Тамарі. Мама розповідали як вони послали Тамару в наш садок нарвати вишень собі додому і мамі. Але вони обтрусили вишні з дерев, потоптали їх ногами і луками втекли від діда і баби.

В село Роботіно я приїздив спочатку з кимось з батьків, а потім і сам їздив велосипедом за 25 кілометрів. Один раз, навіть, ходив пішки. Пригадую їхню стару школу і недалеко стояли стіни розбитої і згорілої в війну дуже гарної і великої школи. Потім Павло Іванович, як директор школи, очолив відбудову цієї школи. І дійсно вона стала великою і гарною. Це була окраса в с.`Роботіно.

Після цього їх перекидали в інші села де треба було або піднімати рівень навчання в школі або добудовувати щось.

Я згадував свої поїздки в Роботіно і одну, як ми з батьком поїхали велосипедом, це було весною. Були ми там день чи два. Поверталися додому. Батько керував велосипедом, я сидів спереді на рамі. Вже було близько до дому. Ми їхали в невеличку балочку, що за колгоспним садом, а потім треба виїхати з неї на невелике підвищення. І щоб не вставати з велосипеда, батько не став пригальмовувати, а ще розганяв щоб вискочити на гору і сталося неприємне. Внизу, при зміні їзди з верху на гору відломилося переднє колесо. Більше я нічого не пам’ятав.

Я прийшов до свідомості, коли возом привезли нас додому. В мене був обідраний один бік обличчя і забитий землею. Тоді вже я бачив, що мене повезли в лікарню. Все обійшлося.

В моїй пам`яті перелистуються всі села де довелося жити Марії Іванівні з сім`єю. Бо скрізь бували мої батьки і я теж всюди бував у них. Став дорослішим, у нас з`явився мотоцикол ИЖ-56. І навіть, коли я поїхав вчитися в інститут і коли приїздив додому, то знаходив час поїхати провідати Обіходів, де б вони не жили.

Тому для мене це велика втрата. Я не мав, яких то неприємних розмов, стосунків від Марії Іванівни і Павла Івановича. Тим більше чогось недоброго в наших відносинах. Вони допомагали батькам, а тато і мама допомагали їм всім,що було у батьків.

Були інтриги від інших рідних, родичів, знайомих, щоб кинути тінь в наші стосунки, близькі по родинному. Таких стосунків, які були в нас до останнього часу з Марією Іванівною я з іншими не маю. Тому так і переживаю цю втрату. Ця втрата для мене близька до втрати мами, бо від мами я мав найбільше тепла, турботи, добра, чесних і правдивих стосунків і я відповідав теж цим. Це було все взаємно.
Раніше я ніколи не збирав інформацію яку говорили інші і за родичів. Вважав, що часто, то були плітки. Але після ознайомлення з багатьма розповідями, при написанні родоводу, з`ясував, що не все було плітками і треба було все вислуховувати і вчасно робити аналіз що правда, а що плітки і тоді б своєчасно можна було уникнути негативних результатів від тих інтриг.

                                               Добрий день, Вітя.

Давно планував відправити тобі ті матеріали, які я виписав, та все щось заважало. Сьогодні повернувся з Мелітополя. В суботу 07.06.2003 відзначили 40 днів Марії Іванівні. 40 днів буде 10.06, але діти вирішили перенести на 7ме, так як це вихідний день, а вони всі пов’язані з роботою. Поминки переносити на раніше 40 днів можна, а на пізніше ні.
В архіві я продовжую працювати, але не так інтенсивно, як зимою. Вітя ти пишеш, що маєш плівки про Марію Іванівну.

Федя говорив, що має плівки мого батька, зняті колись раніше, Якщо маєш можливість, то пришли ці і інші, які у Вас є.

Хотів би мати і Григорія Федоровича і тітку Химку і мою маму, якщо щось є і Ваші сім`ї, твої, Феді, Павліка. Можливо є Дяченко Сава Данилович!

Прошу тебе, вишли мені все, що можеш.

Вітя, маю телефон Сиваша Степана Григоровича, з Москви, 210.69.86. Ця київська знайома, дзвонила йому в Москву і питала дозвіл, чи можна його телефон дати мені. Він погодився і я цей телефон передаю тобі.

Відносно моїх хлопців. Я з Михайлом періодично зустрічаюся, але змін ніяких немає. Я йому говорив про Марію Іванівну, але уже після похорон, Бо перед від’їздом на похорони не зумів його застати на роботі, а часу у мене взагалі було обмаль, я сам ледве встиг виїхати в Мелітополь. Просив Тамару, щоб вона розпитала Михайла про все, а також і про Володимира, якщо він їй зателефонує.

Останнім часом у мене став поганий телефонний зв'язок, як з Росією, так і з Болгарією. Я нікуди не можу додзвонитися. Зрозумів, що і Федя дзвонив мені, але розмова не відбувається, чомусь, хоч я був дома і піднімав трубку. Днями, дзвонив і на АТС і на міжнародний зв'язок. Вони всі перевіряли зв'язок з Росією. Сказали мені, що все нормально.
Я днями попробую зателефонувати. Перевірю зв'язок. Мене турбує, щоб Федя вчасно мене попередив, коли буде їхати в Україну.
Щоб я був дома.

Вітя, останнім часом, мені здається, що ми щось не так шукаємо. Перше, що треба шукати Сиваша Саву в козацькому курені і в Полтавському полку козаків, а не в російських військах.                                                                                                      Із карто-схеми, яку я намалював, можливо, прізвище Сиваш могло прийти в Чортомлик, чи інші козацькі курені і із Криму. З схеми бачиш, що це реально, а як це ув’язати, треба подумати. Я зараз виписую, для перегляду, різні фонди, які вважаю за потрібне, при перегляді картотеки.

Вітя, я паралельно переглядаю і в архівній бібліотеці літературу, щоб з`ясувати деякі терміни, коли були засновані реєстрові козаки. Спочатку Польща штучно створила реєстрових козаків, в противагу Запорізькій Січі. Про це я виписав з книжки «Історія рідного краю», видана в
м. Запоріжжі в 2001р.

Ось коротко про те, що маю на сьогодні.

                                               08.06.2003р.

.                                                                                                                .    P.S. Сьогодні зранку працював в архіві і вирішив лист дописати.

Фонд 1284, опис !, одиниця зберігання 58    1.  1833р.

«Список унтер- офицеров и казаков поступивших на укомплектование 1го Малороссийского казачьего полка»

Нижние чины бывшего 1го Малороссийского казачьего полка поступивших на укомплектование Таможенной стражи. Юрбургский таможенный округ.

2го эскадрона

………….

Казаки

………….

7. Сергей Севашъ

Вітя, напишу про ранішу задумку Марії Іванівни. Як то вона мені сказала «Коли перестану працювати, треба попробувати написати дерево життя нашого роду.» Я підтримав її думку і запропонував почати збирати матеріали для цього. Ми думали, що ця робота буде невелика і не така обширна, яку пишеш ти. Але все це відкладалося з роками. Я нагадав їй про наш план, але вона мені не відповіла нічого тоді.
І коли ти прислав мені першого листа з запитаннями для написання родоводу, то я зняв ксерокопії і вислав Марії Іванівній.

Від неї не було мені листів після цього місяців 2,5. А потім написала мені, що написала тобі і відправила рекомендованим листом.

Я не знаю чи ти вів з нею переписку до мого листа чи після нього. Але те, що Марія Іванівна запропонувала тобі написати книжку, то вона була готова і ідею уже давно таку носила.

«Історія рідного краю»  Лях С.Р., Лях О.К.

Запоріжжя, 2001р
. Сторінка 33.
«Розгортання осілої народної колонізації Півдня»

Частина освоєних козаками земель-ті, які лежали на межі степу і лісостепу (в районі Канева, Черкас), була відразу ж присвоєна державно-феодальними структурами і тут козацтву довелося вести напружену боротьбу за свої права з панством і урядовцями.

На Запоріжжі ж державні структури не змогли закріпитися і для державної колонізації цих суворих і небезпечних місць ні у Великого князівства Литовського, ні у королівства Польського не вистачило ресурсів. Впродовж 16-17 ст. урядові війська лише на короткий час затримувалися тут в ході військових виправ на ординців чи  каральних експедицій на козацтво, але на встановлення стабільного контролю над територією не вистачало сил.
Тут на Півдні, повністю запанувала народна колонізація, яка не знала над собою монаршої влади і давала собі раду шляхом налагодження самоуправління.

Прибулі в Запоріжжя козаки приписувалися в той чи інший курінь. Але на Січі жила їх незначна частина; козаки здебільшого розходилися по зимівниках, плавнях, рибних заводах, звіринних ловах.

Причому, найгустіше були заселені Самарська і Протовчанська паланки. Ці землі були багаті лісами, зрошені двома добрими  річками. Оріллю і Самарою, і безліччю озер, захищені плавнями й порогами Дніпра, значно віддалені від татарських аулів і тому були заселені найбільше.

Найменш заселеними були східні околиці Запоріжжя, Кальміуська і  Прогноївська паланки.
Східна окраїна запорізьких земель межувала з аулами ногайських татар і лише незначною мірою захищалися річкою Кінською.

Ріст чисельності козацтва, зосереджене в його руках зброї, зокрема гармат, створювали передумови для застосування постійних укріплених поселень-засік, городків, січей.
Вітя, я перемалював цю карту, щоб показати, що орди проживали на території сьогоднішньої нашої місцевості.
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І якщо говорити, що прізвище Сиваш могло прийти в нашу місцевість з Криму, то в цьому ніякої складності не могло бути. Тим більше, що назва озеро Сиваш фігурувало на території Криму ще в раніші періоди історії. Вважаю ми не прийшли з Криму, а проживали на цій території в районі річки Кінської серед кримських татар з самого початку.
Спроби польського уряду підпорядкувати собі українське козацтво, жорстко обмеживши його чисельність, приводить до поділу козацтва на реєстрове і нереєстрове (низове) і служить додатковим поштовхом до влаштування Запорозького Коша і його укріпленого центру Запорозької Січі.

Запорізька Січ стає не тільки центром низового козацтва, але й форпостом народної колонізації Степової України.

З утворенням в середині 16 ст. Запорізької Січі, з оформленням Низового Війська Запорожського, яке взяло на себе захист православного населення від татарських набігів, території козацьких уходів починають заселятися постійним населенням.
У 1753-1754р.р. в зв’язку з утворенням на цих землях Нової Сербії, власті Російської імперії насильно виселили звідси українське населення, щоб звільнити місця для переселенців з Балкан.

Згадані українці осіли на запорізьких землях південніше Нової Сербії (Кіровограда), і з них був утворений так званий Ново слобідський козачий полк. (Межиріччя річок Дніпра і Південного Бугу)

Сторінка 40.

Виведені під час війни з турецьких володінь болгари, волохи, румуни і інші християни селилися в різних місцях створеної у 1764р. Новоросійської губернії.

Сторінка 41.

Зимівники-це запорізькі хутірці, розкидані по степу.

Зимівники виникли з першими козаками, які, ведучи промисли в степу, змушені були тут залишитися на зимівлю. У 18ст. адміністрація Нової Січі хуторами називала переважно господарства мешканців Запорожжя, які не належали до козаків, -посполитих.

Для означення ж козацьких осідищ використовувалися виключно термін «зимівник».
Ось чому переважна більшість наших балок мають назви, утворенні від імен і прізвищ запорожців, які тут «сиділи» зимівниками.

Справжніми господарськими хуторами зимівники стають лише за часів останньої Січі (1734-1775р.). Деякі з них досягли значних розмірів.

Сторінка 42.

Зимівники рідко будував один господар; переважно обладнувалися 3-4 господарі. У кожного господаря було по 3-6 козаків, а при них по 10 молодиків.

Офіційно козаки-зимівники звалися сиднями або гніздюками, глузливо-гречкосіями, вони складали поспільство, тобто були підлеглим станом щодо січових козаків. Головним обов’язком гніздюків було годувати січових козаків.

Сторінка 55-56

В 17ст. Джамбуйлуцька (Перекопська) ногайська орда з`явилася на території Північного Причорномор’я, після розпаду Золотої орди та переходу ногайських племен з прикаспійських земель у другій половині16ст.

В другій половині 18ст. з`явилася назва «Перекопська орда»-як синонім назви Джамбуйлуцької орди. Ця ногайська орда кочувала між  Перекопом, Дніпром і річкою Бердою.

Кордони її проживання постійно змінювалися.

Перекопська орда знаходилася в васальній залежності від Кримського ханства.

На чолі орди стояв каймакан-генерал губернатор Перекопу, що призначався особисто кримським ханом.

Найбільш відомим керівником Перекопської орди був мурза Тугай-Бей-союзник Богдана Хмельницького у боротьбі з поляками.

Під час російсько-турецької війни 1768- 1774р. Перекопська орда визнала зверхність Російської імперії (1770р.). На той час вони нараховували 5000 кибиток.

В 1771р. Перекопська орда переселилася на Кубань, але 1790р. ногайці цієї орди повернулися на попередні місця мешкання. Від цього часу вони перейшли на осілий спосіб життя, освоїли землеробство.
Після Кримської війни 1853-1856р.р. залишки орди переселилися до Туреччини (1860р.).

Єдисанська (Очаківська) орда у 17-18 ст. кочувала на правому березі Дніпра, від річки Кам’янки до річки Родимки, правобережної притоки Південного Бугу.

Головні селища орди розташувалися навколо турецької фортеці Очаків. Звідси ще одна її назва Очаківська орда. Вона була найбільш численною серед ногайських орд в другій половині 18 ст. і налічувала близько 40000 кибиток.

З Очаківською ордою вели запеклу війну Запорозькі козаки. У 1770р. Очаківська орда визнала протекторат Росії і згодом була переселена у степи між Доном та Кубанню.

Звідси у 1770р. частину цієї орди було переселено у прикаспійські степи та долини Дагестану, а частина покинула межі Російської імперії та  відкочувала до Південної Бессарабії, де злилася з Буджацькою ордою.

Едичкульська орда з другої половини 16ст. кочувала у Буджаку, тобто між Дністром і Дунаєм. У середині18ст. за наказом кримського хана вона перейшла на лівий берег Дніпра, де зайняла територію від Кизикермана до гирла р. Конки(з півдня на північ) та від Дніпра до верхівїв р. Конки і р. Берди (із заходу на схід)

Після поразки Кримського ханства в російсько–турецькій війні 1768- 1774р.р. Едичкульська орда визнала протекторат Росії. У другій половині 18ст.у Едичкульській орді нараховувалося 20000 кибиток.

В 1771р. ногайців цієї орди було переселено на Кубань, де вони мешкали не довго. Значна частина втекла до турецьких володінь, а незначна решта ногайців цієї орди на початку 19ст. з дозволу російського уряду, повернулася в приазовські степи, де і осіла на землях вздовж р. Молочної. Ними було утворено два поселення (1388 душ чоловічої статті). Після Кримської війни 1853- 1856р.р. під впливом мусульманського духовенства, ногайці, що залишилися від Едичкульської орди, емігрували до Туреччини.

Орда-військово-адміністративна організація кочівників.

(за комуністичного режиму слову орда влада надавала негативного значення. Цим словом називали тих кого хотіли принизити).

Як видно, з попередного запису з книги “Історія рідного краю» Лях С.Р.,Лях О.К. практика виселення Росією народів з їх споконвічних земель, ногайців, татар, і заселення росіянами,або чужинцями, практикувалася з давніх давень. Тому, те що за більшовицької ери, виселяли народи з їхніх земель, українців, татар з Криму і інших, це не винахід, це продовження старої практики. Так татар в 1944 році виселили з їх споконвічних земель, заселили росіянами, а тепер намагаються всіх переконати, що це ніби російські землі.

Сторінка 114.

Архів Коша Запорізької Січі.
Центром січової адміністрації, господарем усіх Вольностей виступав Запорізький Кіш-своєрідний старшинський уряд з відповідними службами. В ході своєї діяльності по управлінню військом і підвладними територіями, Кіш вів різноманітну документацію-укладав компоути (списки) козацьких куренів, видавав атестати про належність до козацького куреня, паспорти для козаків, що віддалялися в свій хутір чи виїжджали у відрядження, ордери на здійснення певних дій, у численних переписах, реєстрах, відомостях, описах зберігав дані про кількість дворів, хат, худоби, майна в селах, слободах, селищах, зимівниках кожної з паланок; отримував рапорти, донесення, журнали ревізії з відомостями про стан господарства; листування з центральними установами сусідніх держав.

Царським вельможам через послів передавалися листи, а їх копії з реєстрами подарунків для них залишалися при січовій канцелярії.

Архівні документи показують наступ царського уряду на автономні права Запорізької Січі, втручання у внутрішні справи Запоріжжя та свавілля начальника царського гарнізону, що був встановлений для контролю і догляду за Запорізьким козацтвом з боку царського уряду.

Значну частину архівного фонду складають справи про так звану «земельну боротьбу» Запоріжжя проти захоплення українською лівобережною і слобідською старшиною та російськими поміщиками запорізьких земель, створення царським урядом, за рахунок земельних володінь Запорізької Січі, військових поселених полків з іноземців, що переходили в Росію, а також побудову на цих землях Дніпровської оборонної лінії.

В результаті діяльності Коша відклався цілий комплекс документів. Всі вони були конфісковані під час ліквідації Нової Січі у 1775році. Після зруйнування Січі вони опинилися у розпорядженні коменданта Новосіченського ретрашемента, потім у фортеці святої Єлизавети, І, нарешті в повітовому суді м .Катеринослава.

За ініціативою новоросійського генерал-губернатора М.С.Воронцова у 30ті роки 19ст. архів Коша був переведений в Одесу, як культурна цінність.

Упорядкуванням і вивченням архіву в цей час займався А.О.Сокальський.

В наші дні він становить собою фонд Центрального державного історичного архіву України (м. Київ) складається з 374 справ, що містять 40 тисяч аркушів і охоплюють 1734- 1775р.р.

Частина документів безповоротно загинула ще до революції.

Сторінка 125.

Державні кордони у 18ст.
У 1742р. були встановлені межові знаки вздовж російсько турецького кордону на схід від Дніпра: по Кінських Водах на витоки Берди, по Великій Берді до впадання в неї річки Кара тиша.

Сторінка 130, 131.

Оборонні лінії.
У 1770р. розпочалося Рсією будівництво «нової» Дніпровської укріпленої лінії.

Дніпровська лінія простягнулася від о .Хортиця на Дніпрі до Азовського моря вздовж течії рік Кінської та Берди на відстань 180 кілометрів. Вона складалася з восьми окремих фортець Кирилівської (на вододілі Берди і Кінської)
Сторінка132.

.Микитинської (на правому березі р. Конки).

Під час будівництва Дніпровської лінії виселялися козацькі зимівники, для забезпечення будівництва матеріалами, вирубалися ліси.

Все це робилося без відома Коша.

Побудова Дніпровської лінії завершила процес оточення Запорозьких Вольностей російськими поселеннями та остаточно вирішила долю Запорізької Січі.

Сторінка 136, 137.

Роздача запорізьких земель після зруйнування Запорізької Січі.
Після ліквідації Січі російський уряд розпочав масові роздачі земель приватним особам.

Умовою успіху нових хазяїв краю було успішне проведення колонізації урядової програми. Отримання жаданих чинів і нагород, закріплення великих земельних ділянок у приватну власність залежали, перш за все, від здатності особи заснувати поселення, наповнити їх людьми, забезпечити активну господарську діяльність.

…Заходилися гарячково перелицьовувати стару запорозьку спадщину. Нові колонізатори прагнули козацькі слободи і зимівники переводити в категорію військових поселень і державних сіл.

Це робилося так: при огляді Запорозьких поселень представниками губернської адміністрації переписувалося все наявне в них населення, приблизна кількість землі і поселення оголошувалося державною чи військовою слободою свою назву такі поселення часто отримували від імені осадчого.
Вітя, ми шукаємо невірно. Писаря Сиваш, якщо це було так. Треба шукати в Полтавському курені, а не в російськом полку. Кожне слово має велике значення.

Вважаю, ми даремно шукали документи на надання землі в Петропавлівці, Решетилівці (Пологівської) Запорізькому козакові–писарю Саві Сивашу. Це поселення було засновано в 1790 році, тоді коли росіяни вже були знищили Запорізьку Січ в 1775 році.

Наймовірніше земля була куплена родиною Сивашів.

Сторінка 177.

Кірове (Жеребець) Оріхівський район.

Запорізький зимівник 1745-1765р.р., Кряжева фортеця Дніпровської укріпленої лінії 1770р. Збереглися залишки 5 редутів.

Козацький хутір Жеребець поряд із фортецею (ІМС, с 546-547).

Комишуваха, Оріхівського району.

Микитинська фортеця Дніпровської укріпленої лінії 1770р.

Збереглися руїни. Поселення запорожців після 1775. (ІМС, с 208)

Бердянськ (Берди) місто, райцентр.

Фортеця Дніпровської укріпленої лінії 1770р. (ІМС,с 114)

По лінії де розташоване наше село Тарасівка, було дуже багато поселень пов’язаних з оборонними спорудами, це російські фортеці у володіннях запорізьких козаків:

Чубарівка (Федорівка, Власівка), Пологівський район;

Успенівка, Гуляйпільський район;

Семенівка, Пологівський район;

Рогівка, Ланцеве, Смирнове (Полівка), Куйбишевський район;

Оріхів, м. райцентр.

Зимівник козака Лиска на правому березі р. Конки. Було ще кілька зимівників.

Карла Маркса (Троїцьке), Бердянський район;

Жовтневе (Нижній Куркулак, Гаврилівна) , Токмацького району.

Село засноване гайдамаками з Полтавщини С. Юхименком у 1797р.

.

Я виписав тільки декілька населених пунктів.
Сказано, що матеріали для цієї книжки збиралися також із Дніпропетровського історичного музею імені Д.І.Яворницького.

Музею історії запорізького козацтва на о. Хортиця.

З питань придбання книг звертатися до Торгового центру «Книжковий світ», вул.. Перемоги,63, м. Запоріжжя, 69035, тел. (0612) 34.73.14.

«Запорізьке козацтво» , Київ 1994р.

Автор Володимир Голубицький
Сторінка 47.

Француз Франсуа Шарль Масон, який служив у російському війську в 1762- 1807 роках і був близький до імператорського двору.

Останнє, одначе, не завадило Масону дати українському козацтву досить об’єктивну характеристику і висловити жаль з приводу брутального ставлення до козаків російського уряду
(14 розділ його «Секретних споминів про Росію), що видані 1800, 1804, 1863р.р.)    «Войовнича нація козаків зменшується з дня на день. Вона скоро зникне з поверхні землі, так як зникли інші, на яких затяжів російський спікер, хіба що якась щаслива революція прийде в швидкому часі, щоб визволити її з-під ярма, яка її нищить і давить…

Козацька нація тратить незалежність, яку мала перед своїм об`єднанням з Росією. Її перестають щадити з хвилиною, коли впевняться, що це увійде їм безкарно. Повстання великого гетьмана Мазепи, викликане лихим трактуванням, дало початок до гноблення їх (козаків) ще за царювання Петра 1. Цей імператор відібрав їм право вибирати свого вождя.

Він проводив примусові затяги (рекрутські набори) в їх країні і обмежив козацькі контингенти, що відтепер могли бути тільки періодичні тимчасові.

Розгніваний їх відданістю Карлові 12, він згнобив козацькі племена і розкинув їх войовників по різних областях своєї держави. Одначе його наступники, що поважали останні козацькі військові і громадянські інституції, бо боялися, щоб остаточно, утискаючи їх безмежно, не кинути в підданство туркам або Польщі, або кримським татарам.

Та з хвилиною, коли ці три вороги перестали бути страшні для Росії, козаки опинилися у рабстві царату. Тепер їхня прадавня республіканська конституція не існує, рівність поміж ними зникла.

Їм дано шляхту і нині дуже тяжко простому козакові дійти до якого-небудь ступеня».

Закінчує Масон свій екскурс і історію козацтва:

«Козацька нація є в стані кризи, вона хвилюється і б`ється під ногою колеса, що її розчавлює.»
Вітя, я тобі писав виписку з одного документу.
Там нечітко я розумів де писалося за черкесів.

Сторінка 98.

«…Російський історик М. Карамзін так міркував: козаки були нащадками чорних клобуків, а також торків і берендеїв, яких інакше називали козаками або черкасами».
(Черкаси це раніша назва українців)
Сторінка 145.

Організація реєстрового козацтва.
…Польський уряд вирішив зробити все, аби підірвати рух опору козацтва.

Універсалом від 05.06.1578р. король Сигізмунд Август навербував «певний почет» з низових козаків.

Ці прийняті на державну службу козаки вписувалися до особливого реєстру (списку), через те і одержали назву реєстровців.

Виникнення реєстру мало, крім інших, те значення, що з цього часу офіційно були визнані лише ті козаки, яких вписували до реєстру.
Не реєстрові-були поза законом.

Козацькі загони утримували на свій кошт також і окремі магнати.

За свою службу вони одержували від магнатів, крім платні, пільги, за якими звільнялися постійно або тимчасово від феодальних повинностей.

В трактуванні різних авторів призвело до неясності.

Часто реєстровим козацьким військом, без найменшої на те підстави, називали вільне запорозьке військо у власному значенні цього слова, а реєстровою «залогою»-Січ, і навпаки. Проте ці поняття, як бачимо, треба чітко розрізняти.

В 1581році було зроблено новий перепис. Він дає можливість краще ознайомитися з організацією реєстрового війська, яке складалося з двох частин: перша офіцерська рота з 30 чоловік на чолі з «поруччиком козаків низових Запорізьких», друга була поділена на десятки.

Що до національної приналежності реєстру, офіцерський склад-польські і українські шляхтичі, до іншої частини входили вихідці з різних соціальних прошарків.

Пізніше я з`ясував, що іноземці, які вступали в козаки мали прізвища. Незначна кількість мала прізвища, що свідчило про їх кримський, молдавський, литовський і сербський родоводи.

(Це і підкреслює основний варіант і розповідь мами, що прізвище Сиваш прийшло з Криму авт.)

Сторінка 168.

….Запорізськими козаками вважався кожен, хто по прибутті до Січі вписувався у військовий список.

Деякі історики зазначали, що стати козаком було нелегко.

Що для цього треба було відповідати п’яти умовам:

бути вільним,

не мати сім`ї, тобто бути одинаком,

знати українську мову,

бути православним

і пройти на Запоріжжі підготовку з військових справ не менше як сім років.

Сторінка 385.

Хмельницький, усупереч пунктам Зборівського договору (після перемоги польської армії), самовільно збільшив козацький реєстр до 50 тисяч додавши, крім того, ще 20 тисячний реєстр під орудою свого сина Тимора.

З-під влади шляхти звільнялися і ті слуги та наймити, які вступали на службу до козака, вписаного у реєстр, і становились його помічником.
                                        Добрий день, Вітя!

Я дуже чекав Федю. В липні я дзвонив йому додому і він підтвердив, що незабаром повинен приїхати в Україну.
Я ввесь час контролював ситуацію, щоб не пропустити приїзду Феді. Але так і не знаю чи приїздив він в Україну.

Можливо Вам щось не сподобалося з того, що я писав і тому замовкли.

Я писав не свої думки, а те, що пам’ятаю, залишилося в спогадах, з розмов наших рідних, з подій, які відбувалися.

Можливо Ви планували мати в книжці інформацію тільки приємну.

Але як би там не було, коли відійдемо в інший світ і ми, то і ці спогади зникнуть назавжди. Те що ми ще пригадуємо, вже не можливо уточнити у моїх батьків, Ваших, тітки Химки, дяді Сави і інших.

На кінець одержав лист. від Наді, моєї сестри.

Аж тільки тепер вона повідомила мені, що немає її Володі.

Я написав їй щоб вона тепер підключилася до створення книги нашого родоводу.

То якщо маєте якісь питання до Наді, то напишіть їй.

Перед днем Незалежності України 24м серпня в Києві проходив Конгрес закордонних українців.

Вперше на такому Конгресі були присутні українці з Росії.

У мене була навіть така думка, що Федя міг приїхати на цей Конгрес.

Адже в Тюменській області живе дуже багато українців.

Влітку я теж працював в історичному архіві, хоч набагато менше ніж це було зимою.

І одержав подарунок до свого дня народження.

Я хотів цю знахідку першому повідомити Феді в Києві.

Федя, мабуть, розказав, що в «Генеральному опису Лівобережної України 1765- 1769р.р.» немає матеріалів південних областей України.
В архіві я переглядав книжку повне видання, а не тільки ті копії, які прислав мені Федя.

Закономірності в переліку в Генеральному Опису важко знайти.

Один раз я замовив в архіві матеріали і наткнувся на те, що нас цікавить. Про це я напишу нижче.
Потім замовив чергову партію документів. Мені дали мікрофільми де повинна бути і та частина, яка мене цікавить.
Але як завжди я чомусь проглядав і те чого не замовляв, але було на плівках мікрофільму і наткнувся на козаків Сивашів.
Так, що пошук в архіві це складна і не прогнозована ситуація.

Можна поруч пройти мимо потрібної інформації і не прочитати її.

Пишу той матеріал, що я знайшов:

Фонд 57, опис 2, одиниця зберігання 6.

Румянцевская генеральная опись Малоросии.

Репорть……………

«Список

Кто именно полку Полтавского сотни Решетиловской имееться в наличности по последней ревизии (моє доповнення, перепись) оной сотни казаки выборные, конные и пешие, подпомощники, а сколько с написаннях по той ревизии казаков умерло и безвестно посиходило и кто по них грунтами их владеет отоси ниже сего показано:

1765 году ноября 14

Звания                                                      показания кто куда .                     .                                                                             сошел  и умер

                                                                              Кто с ним и

Сотни Решетиловской                                другими случаями убыл                .                                                                             
Казаки выборные
Стор. 2

Ярема Щербаха с сынами

Павлом и Антоном

Стор. 3

Кирило Сиваш з

братом Степаном

….Марко Доля з братом Николой

…Онисим Щербаха

Онже и Подрійко з сынами
…..Козаки подпомощники

К догом……

Стор. 13

….Радко Гасенко

Семен Гасенко

В цій сотні були прізвища, які були і в селі Тарасівці, нашими родичами. Тому я і їх виписав.

Фонд 57, опис 2, одиниця зберігання 162, 1766год Август 8 Решетиловка.

Стор.1

Ведомость в полке

Звание                     .лет роду.                          отметка кто здоров

                                                                          и какими кто ..    .  .                                                                                                   .                                                                        болезни у него

30.Кирило Сиваш         38               2      5  4          виход…..в пуре….

                                                                   2                  зара……..ель

Брат его

Степан Сиваш              28             2       5  2                   здоров

.                                                                 4

Вітя, як бачиш в різних документах і різних років я знайшов Кирила і Степана Сивашів. Кирило був хворий якоюсь хворобою, але я не зміг прочитати. Хочу попросити, пізніше, оригінал документів і може там зможу зрозуміти при збільшенні тексту.

Що таке 2 і 5 мені невідомо. Біля чисел 5 ще стоять якісь малі числа 4 і 2. Можливо то відомості про сім`ю. Пояснень я не знайшов.

Ось і все поки що, що я знайшов.

Чи привіз, що цікаве Федя з Пітера.

Вітя, ти писав, що можеш вислати мені відеозаписи.
Якщо немає проблеми, то вишли будь ласка.
                                      07. 09 2003 рік.
                                     Добрий день Вітя!

Я відправив тобі лист з останніми знахідками про Сивашів–козаків.
Чи одержав ти цього листа.

Я планував прочитати стан здоров`я Кирила Сиваша в оригіналі, але подумав і дійшов висновку, що це не важливо для нас.

Вітя, я хотів би знати твої плани і думку відносно подальшого перегляду, мною матеріалів в архіві. Чи я повинен ще переглядати їх в тому ж напрямку чи можливо щось треба змінити. Матеріалів по перепису, того періоду, дуже багато. Я переглянув просто краплю. Закінчується період збору урожаю в селі і я міг би більше часу виділяти для цієї роботи, якщо ти про це напишеш.

Чи є які відомості з Запоріжжя, Поліг інше? Чи дав якусь необхідну інформацію Степан Григорович Сиваш з Москви?

Я чекаю хоч короткої вісточки від тебе.

Мої думки ввесь час бродять в минулому.

Багато чого згадую і суттєвого для нас.

Мама дуже багато чого розказували тоді, але багато з того пролетіло мимо вух. Тільки тепер я зрозумів, що то ми зробили велику помилку, що не запам’ятали того всього.

В комуно-фашистську епоху з нас вибивали, щоб ми не пам’ятали своїх предків.

Бо не дай бог можуть пришити, що твоя рідня була «вороги народу».

Мама дуже багато розказували, як у 1932-33р.р. влада відбирала в селян продукти, зерно. Ходили з довгими металевими прутами, гостро заточеними і проколювали землю на подвір’ях, в клунях, будинках чи не закопане де зерно чи інше.

Відбирали навіть малі кількості з глечиків.

Як люди вимирали від голоду в ті часи, що було навіть людоїдство. Спеціальні бригади збирали мертвих і навіть ще не зовсім померлих і вивозили на цвинтарь.

Мої батьки, вважалося, були освічені.

Мама закінчили 2 класи, а батько 4 класи.

Після більшовицького перевороту багато людей не вміли прочитати, написати, навіть, своє прізвище і розписатися. Замість підпису ставили хрестик. Влада вирішила ліквідувати неписьменність.

Тоді, скорочено, це називали «лікнеп».

До цієї акції, в якості викладача, залучили і мого батька, Сиваша Івана Петровича. Він викладав, як учитель.

Вчив людей грамоті, письму, арифметиці. В якому це було році не пам`ятаю. Пізніше, кращих серед таких учителів, вирішили відправити самих на навчання. Батько казав, що пропонували йому їхати вчитися, здається в Харків. Але дома, це ще до колективізації, було дуже багато роботи і батьки батька запротестували проти поїздки.

Батько був один хлопец в сім`ї.

Сказали, а хто буде дома працювати. Так він не поїхав.

Пізніше згадував, що був би вчителем.

Згадую, так же, що Григорій Федорович Сиваш, якщо приїздив в Тарасівку, то завжди, спочатку, заїжджав до моїх батьків, а потім їхав, через луки, на Басань до тітки Химки і дяді Сави. Або посилали когось із нас, щоб повідомили їм, що приїхав до нас дядя. Щоб вони прийшли до нас. Коли вони зустрічалися всі, то скільки було радості, розмов про все і всіх.

Дядя Гриша розказував, як він живе, про своє господарство, скільки в нього овець. Яку будує він собі хату, і навіть колонка для води в хаті. Тоді для рідних це було диво. Розказував, що будує для кожного з Вас хлопців хату. Обіцяв, Григорій Федорович, коли треба, приїхати до Дяченок чи до нас і привезти машинами, що потрібно, то напишіть і він приїде. А тітка Химка, їй це можна було казати, як рідній сестрі, казала та бреше, не приїде він.

І ось тепер я думаю, чому Григорій Федорович завжди спочатку заїздив до нас. Крім дуже добрих стосунків з моїми батьками, мабуть, велику вагу в цьому, мало те, що те місце де жили мої батьки було і його батьківщиною. Де пройшло і його босоноге дитинство. Де знав він і радість і горе того часу, яке влаштувало керівництво тієї держави, для власного народу. Тоді я не придавав всьому значення і не ставив перед собою питання, чому дядя завжди приїздив до нас перших. Не прив’язував до того, що його батьки жили недалеко від нас. Для мене тоді лишилося не зовсім зрозумілим, чому тоді всі виїхали з села, хто куди міг? Скоріше тікали від тієї влади, Щоб заховатися між чужими людьми, щоб ніхто не знав з якої вони родини і не знав їх минулого для доносів.

Вітя, все, що я тобі писав і пишу відносно всього, правда. Це не мої вигадки. За пізніший період мого життя у мене ціла валіза паперів переписки про все.

Для впевненості, кладу лист мій в редакції газет і їх відповіді мені. Такого ж листа я написав в ЦК КПРС, але його копії я не знайшов, в тій кількості паперів.

Після нього мене виключили з КПРС, без запрошення мене. Мабуть, щоб менше мали інформації оточуючі.

Повідом, як працювати далі.

                                                 11.10.2003р.

                                            Добрий день, Вітя!

Одержав від тебе один за одним лист, бандероль, лист.

Відносно першого листа. Я побував в директора історичного архіву. Запропонував їй заключити угоду на виконання роботи по перегляду підсумків ревізії. Але вона відмовила в угоді. Сказала, що напишіть заяву і вкажіть, що ви хочете, Ми переглянемо матеріали в архіві і повідомимо, які фонди і справи необхідно буде переглядати. Але переглядати ви будете самі. Я погодився поки що і написав заяву. Одночасно продовжив на один рік свій вхідний квиток.

Одночасно в заяві я написав, щоб повідомили мені чи є в архіві фонд Мазурика, хоч я пам’ятав твою інформацію, що цей фонд знаходиться в Московському архіві.

Директор відповіла відразу, що цього фонду в архіві немає.

Почекаю поки вони переглянуть матеріали за всі роки, які ти вказав.

Другий лист написаний Ніні Петрівні. Хто вона я не знаю?

Але я подумав, що ти прислав його мені для інформації про ту роботу, яку ти проводиш і за моєї участі.

З великим задоволенням і щемом в серці, переглянув записи відеокасети. Як жаль, що ми не маємо таких записів, хоч і німих, інших близьких і дорогих людей.

Але на цих касетах немає ні твоєї сім`ї, хлопців ні Феді. Я хотів би, хоч не в тому об’ємі, який є в Вас, а частково мати матеріали про всіх. Вважаю, що записи на плівках треба доопрацювати.

Перед кожним новим сюжетом необхідно повідомити текстом або голосом, якщо це можливо, хто там є, рік зйомки. Тому, що ці записи зараз ми можемо розшифрувати, бо пам’ятаємо цих людей. Але пройде час і наші потомки будуть гадать над кадрами фільму, так, як Марія Іванівна гадала над отією старовинною фотографією «церковного хору с.Петропавлівки», на зйомці Феді в Мелітополі.

Хтось цікавиться листами, які я одержую, Лист від Наді хтось розірвав конверт, а потім встромив в щілину в моїх дверях, через декілька днів. Поштарка сказала, що вкидала в мій поштовий ящик лист цілим. Тепер ось одержав через 1,5 місяці лист від Люди, дочки Марії Іванівни, після того, як вона його відправила.

Тому я тепер заклеюю листи, які відправляю, плівкою, скотчем.

                                          27.01.2004р

                                          Добрий день, Вітя!

Як я повідомляв тоді, що залишив заяву в архіві для визначення їх працівниками номерів фондів на потрібні нам питання. По яких можна було б працювати самому.

В архіві мені відповіли, що в Києві цих матеріалів немає. Все це, сказали, треба шукати в державному архіві в Запорізькій області. Який знаходиться в           м. Запоріжжя, по вул. Українська, 48.

телефон 8.0612.620521- стіл довідок архіву.

Відносно посімейних списків. Мене виправили, що такого терміну немає. Були такі терміни документів: 1. Метричні книги.

Я зрозумів, що з ними в архіві Запоріжжя працювали по завданню Феді.

2.Сповідні розписи

Цей документ при сповіді складали в церкві.
Записували всіх хто входив до складу сім`ї. Першими записували чоловіків, хлопчиків і вказували скільки кожному років. Потім жінок, дівчаток, а потім немовлят.

Практично це і є те що ти назвав посімейні списки, але треба писати так, як трактують в архівах.

3. Ще сказали, що є «перепис населення за 1897 рік»

Це був всеросійський перепис.

Мені пояснили, що такі документи знаходяться в державних архівах (філіях) територіального розміщення. Я думаю, що саме з цим архівом в м. Запоріжжі підтримує зв’язки Федя і ці координати, адреса, телефон у нього є.

Я переглянув ще деякі книжки і зробив собі помітки. При нагоді, хотів би їх подивитися. В перспективі.

Відносно Наді. Я все з`ясую в неї і Іри, коли поїду в Софію, і потім про все тобі напишу.

Ось недавно мені дзвонив невідомий чоловік. Каже, що він мав розмову з Федею і щось хоче вияснити. Я тоді дуже спішив і не мав часу все в нього вияснити. Він дзвонив мені з автомата, свого телефону не дав. Більше його дзвінків не було.

Вітя, тепер напишу тобі прохання родичів Миколи Сиваша. Дочка Світлана, живе в Одесі. Вона звернулася до мене з проханням, щоб я переговорив з тобою, чи не зможеш ти влаштувати її чоловіка там у вас на роботу. Він працював на оборонному заводі в Одесі, заступником директора. Коли розвалився Союз, завод почали розтягувати і він повинен був або приймати ці протизаконні дії або, як кажуть, піти з заводу. Він пішов, а тепер ніде не може влаштуватися на роботу. Говорить, що він, самостійно, їздив і в Єкатеринбург і інші міста Росії, але теж нічого не знайшов. Світлана працює одна і якось з матір`ю утримують і дітей і чоловіка теж. Він економіст за освітою. Якщо є можливість влаштувати його на роботу, то допоможи йому. При необхідності, більшу інформацію напишу на твою вимогу.

Чергового листа напишу від Наді, або в березні вже з дому, коли повернуся.

                                       12.02.2004 рік.

                                       Добрий день, Вітя!

Я дуже затримався з відповіддю. Постараюся написати про те, що маю спочатку відповідно останніх твоїх листів.

Лист Ніни Петрівни я висилаю.

Відносно Кутнього. Ваше право підтримувати з ним зв’язки чи ні.

Але мені він не сподобався. Він хотів би тримати мене на віддалі і в той же час випитати з мене те, що я накопую в архівах. Вітя, ми не дурніші всіх тих вчених істориків, але треба, щоб ми, точніше я, працював.

Певний досвід роботи в архіві я набув, але мені не вистачає на все часу.

Коли працюємо ми самі, то інтуїтивно і по знанню роду і інше, правильніше відчуваємо і розкопуємо ситуацію. Так як ми шукаємо це для себе.

А помічники чужі, я так думаю, «працюють» по принципу, результату немає, але повинна бути оплата. І чим довше тим краще. Підтвердженням цього може і є те, що Величко нічого не «знаходила», а Новіков відразу знайшов потрібні матеріали в Запорізькому архіві.

Я від Вас нічого не вимагав і не вимагаю. Але маю свої плани і для їх здійснення витрачаю час, який міг би витратити на роботу в архіві.

Ви довго на мене тиснули, щоб я дав дані на моїх синів Володимира і Михайла. І я вимушений був Вам написати правду, передумови цих складнощів.

Тепер я вимушений знову тобі дати відповідь повну, чи я можу працювати в архіві чи ні.

Я вимушений розкрити куди я витрачаю дорогоцінний час.

В сьогоднішніх умовах я не роблю життєвих складнощів і заробляю гроші скрізь де мені під силу. Тому крім того, що  вирощую врожай для себе, частину його я сам продаю.
Мене влаштували на чергування і я певний час чергую.

Плюс роботи по ремонту свого авто, в квартирі, в будинку в селі.

Також інколи ремонтую чужі авто і інше.

Після смерті Марії Іванівни, я захотів побачитися з сестрою Надею, яку востаннє я бачив в 1990 році.
Можливо, хто знає, коли ми ще побачимося.
Тому для підготовки до поїздки, я працював більше для цього.

Ось чому я, останнім часом, мав, м’яко кажучи, мало часу на роботу в архіві.

Тепер я побував в Наді. Викручуюся фінансово і постараюся наскільки зможу вникнути в нашу спільну роботу.

Відносно моїх хлопців. Маю куцу інформацію. Як повідомили мені, Володимир Сиваш, поки що не одружений. Але є знайома, і він має серйозні наміри одружитися на ній.

Михайло Сиваш, дружину звуть Люда. Мають доньку Катю. Зовсім недавно переселився в свою збудовану квартиру на  масиві Осокорки. Михайло пішов з роботи з магазину будівельні матеріали. Мабуть відкрив якусь свою справу.

Має мобільний телефон. По ньому я з ним говорив. 38 050 3585556.
Одного разу я хотів переговорити з Володимиром і зателефонував на Оболонь. Відповів жіночий голос і мені здалося ніби знайомий для мене, але я запитав хто це. Мені вона відповіла Люда і що Володі дома немає. Цей голос був дуже подібний на голос Люди Обіход. Я поклав трубка, а сам подумав, Люда приїхала в Київ і до мене чогось не зателефонувала.

По фонду 229. Я його знайшов в «Путеводителе 1958г.» в перші дні моєї роботи в архіві. Але це дуже обширний об’єм матеріалу. І так вийшло, що були інші, ніби більш важливіші питання, і я його все залишав, заходив в нього тільки частково, більше року тому.

Я готовий повернутися, до них, але дуже жаль, що Федя не зафіксував номера фонду! Це дуже важлива деталь.

Якщо їх не знаєш, то в архіві, навіть, не хочуть говорити з тобою.

Це подібно когось шукати і не знати прізвища.

Як би Федя зумів їх вияснити, це було б набагато менше роботи.

Я б працював вже в фонді, а не шукав самі фонди.

Сам фонд 229 загальний, а в ньому ще тисячі фондів.

11.02.2004 року, при перегляді «Путеводителя» на стор.339 я знайшов назву села Сиваш, Зміївського району, Харківської губернії 144. Але я не встиг замовити цей фонд і опрацювати його.

Я тобі повідомляв таку запис: Додаток стор.162

«Перелік документів Коша Нової Запорізької Січі», що  зберігаються в архіві Санкт-Петербургського філіалу інституту російської історії РАН у збірці А.О. Сокальського, фонд 200 опис2» це відносно фонду 229.

В Генеральнім опису на стор.10 написано «….через два роки (1784) в Глухові сталася пожежа, яка знищила велику частину документальних матеріалів, в тому числі і матеріали опису Полтавського полку, що залишилися в Глухові.»

Можливо там згоріло і те, що ми надіємося знайти.

Але матимемо надію на краще.

В якійсь мірі, я і не продовжував пошуки в цьому фонді.

Вважав, що пожежа зменшила вірогідність знайти потрібне

.

«Сповідні розписи» я писав, що священики кожен рік, при сповідях, в церкві складали списки кожної родини і я писав в якій послідовності. Мої консультанти знали за який період я їх запитував.

Тому це не пов’язане з 1917 роком.

Сповідь, це по російські «Исповедь» і віруючі сповідувалися самі і водили в церкву всю родину. Кожен розказував священику, які в нього накопичилися гріхи за рік, і той прощав, від імені бога, гріхи віруючому. Ось тоді він і фіксував у себе склад родини.

Тепер напишу, що я зумів привезти з Софії (Болгарії).
Відео касети я від тебе одержав і дуже дякую тобі за це.

Я про це вже писав.

Надя, Іра і я дивилися їх до 3ої годин ночі. Вони дякували Вам, що зробили цей фільм, а мені, що привіз до них. При перегляді тих кадрів, де Марія Іванівна, не могла сказати хто є хто на фото, Іра відразу сказала, що бабушка їй казала (моя мама), що справа на фото, з розкішною бородою, то дід Федір. Надя теж це підтверджувала.

Іра каже, що це запам`ятала чітко бо в її класі вчився хлопець на ім`я Федір.

Хоч я пригадую, що мама говорили, що це дід Гострий.

Так говорили по вуличному на Горулько.

Надя говорила і мама теж, коли обсипали гробки, а я допомагав мамі носити пісок, що біля наших хлопців Гриші і Проні похована рідна мамина сестра, тітка, Лукер`я. (Запис про неї я знайшов за 1913 рік, в тих матеріалах, які Федя Сиваш показав мені в липні 2006 році, під час перебування в Києві.)
Пригадую, мамину розповідь, що стрілка хат від Божка Якова, Бордюга Гаврила, Горулько Насті продовжувалася далеко в верх аж до того місця де була сільська цегельня, це майже до посадки. Потім ті люди хто виїхав, кого виселили і їхні хати поступово зникли.
Надя згадувала, що коли вона показувала мамі куплені нею золоті кільця чи сережки, мама завжди говорили, що в них було дуже багато золотих монет. Мабуть їх накопичував з банку дід Петро Гасенко, як плату йому, а можливо після революції 1917року, якась частина потрапила до діда Петра, як керуючого банком.

З розповіді Наді, що мама казали, що два мішечки з тими монетами вкрав Юхим. Це був якийсь родич. І закопав ті мішечки в будинку діда Петра Гасенко .Там, ніби, ішли якісь ремонтні роботи.

Дуже скоро той Юхим ніби помер. Комусь він, мабуть, проговорився, що це зробив, але не вказав точного місця знаходження кладу.

Жив цей Юхим в верхній частині села. Його сусіди були Бордюги. Це були бідні люди, не мали освіти. Можливо хтось з них чи їхнього роду і чув від Юхима про той клад. Але розмов про нього не вели. В тому кутку села жили декілька сімей Бордюгів.
В післявоєнні роки в одній родині було три брати. Самий старший був ровесник Долі Миколи Митрофановича. Він вчився в спецшколі для фізично хворих, і згодом став головним бухгалтером колгоспу. В цей період чомусь почали розбирати дуже добротну хату нашого діда Гасенко Петра Оксентійовича, зроблену з паленої цегли, мала добротне дерево і вкриту черепицею (яка належала на той час колгоспу).

Надя вважає, що це робили не випадково.
Хата в якій були колгоспні комора, ферма, клуб, контора, бібліотека в різні часи тієї влади і була в доброму стані, чомусь розібрали.
Розібрані матеріали з хати на потреби колгоспу не використовували Їх розвезли (розікрали) по своїх подвір’ях колгоспники. Відбувалося це приблизно 1965-70 рр.

Після цього цю ділянку (цей двір) займає, другий брат Бордюгів Михайло. Раніше він зайняв ділянку через одну хату, де був магазин, і збудував хату за хатою Кривонога Хоми,
Тепер будує нову цегляну хату на дворищі Гасенко Петра Оксентійовича.
Можливо, це робили щоб натрапити десь у землі на клад.
(Після смерті нашого батька цей Бордюг купив за 300 грн. рядом і другу хату, нашого роду, Сиваша Івана Петровича. Хату чаклунка продала протизаконно, так як дозвіл на продаж повинні були дати всі діти Івана Петровича. авт.)

Надя додає, що коли уже не стало нашої мами і батько привів в подвір`я іншу жінку, гадалку. Надя приїхала до батька і замітила, що ця жінка щось копала там де була хата Гасенко Петра. Надя запитала її, що ви там робите. Та відповіла, збираю дрова. Але, Надя, каже, що я замітила, що там ніяких дерев`яних предметів не було.

Можливо, наш батько, розказав їй за ті монети і вона теж пробувала їх знайти.

(В квітні 2007 року в селі мені сказали, що Бордюг купив і клуб. Це будинок який спочатку збудували для школи замість старої школи.

Розташований цей будинок на подвір`ї Гасенко Михайла, маминого брата. авт).

Доля кладу мені невідома.

Надя згадує, що в великій кімнаті, нашої хати, висіло фото Сиваша Івана Петровича в військовій формі. Це фото пам’ятаю і я.

Фото періоду, коли батько служив дійсну військову службу, після комуністичного перевороту 1917р. В великій кімнаті в рамці висіла і довідка про те, що батько був звільнений з ув`язнення.
Всі фото, в тому числі і те, спалила баба, яка жила з батьком, після його смерті.

Я писав, що батька були арештували, але не пам’ятав за що.

Надя доповнює, Що після колективізації 1930р. в будинку нашого діда Гасенко Петра Оксентійовича, зробили колгоспну контору і клуб.
Коли проводили колгоспні збори, то приходили до нашого батька і вимагали щоб він давав туди стільці, лави (скамейки). Після зборів, батько завжди ремонтував свої меблі. В черговий раз він відмовив, посилаючись, що не хоче більше ремонтувати стільці і лави.

Після цього ці «керівники» колгоспу зробили, що батька арештували. І він був відправлений в в`язницю в м. Запоріжжя, а потім в Біробіджан на лісоповал.

Надя пам’ятає, як батько повертався з того заслання. Односельчани вітали повернення батька словами Іван Петрович, Іван Петрович. Бо в селі його знали і як вчителя по ліквідації неписьменності.

Надя вважає, що певною інформацією володіє син сестри нашої мами, тьоті Тоні Матяш, Володя. Він не одружувався, завжди був дома і тьотя Тоня йому багато що розповідала.

Я написав лист йому і Валентині, дочці тьоті Тоні, що можуть доповнити про наш рід, по Гасенківській лінії. Але відповіді не одержав.

Шипка. На день народження Наді, зібралися в квартирі чоловіка, Надіної дочки Ольги. Там я попросив їх, щоб організували мені поїздку на Шипку. А також допомогли побувати в Софії де можна щось взнати за наше прізвище.

Іра відповіла, що вона пробувала вияснити за прізвище Сиваш на пам’ятнику на Шипці, але в Інтернеті потрібної інформації немає. Підказала, що треба пошукати в історичному архіві Болгарії, Центральній бібліотеці «св. Кирила і Методія».

Зять пообіцяв допомогти мені.

Дні ішли, але ніхто не хотів зі мною нікуди іти.

Я сказав Наді, що мені потрібно поїхати на Шипку.

Вона відповіла, що зять сказав нехай дає 300 доларів США тоді повезу. Зрозуміло, я таких грошей не мав.

Я наполіг, тоді, щоб хоч Надя повезла мене в історичний архів, якщо ні Ольга ні зять не хочуть поїхати зі мною і по місту
Це тільки я возив всіх Надіних знайомих автомобілем по Києву. Які прїздили з Болгарії і Надя просила мене показати їм Київ.
.

Ми з Надею зайшли в Історичний архів, він переїхав в нове приміщення.

Там нас послали до Саші Попова.

Його службовий телефон 9461812204.

В нього я переглянув автора Румен Руменин  «Болгарское ополчение 1877-1878 личный состав» видане 1978року в Софії, Військове видавництво.

Прізвища Сиваш там немає.

Книжка «В грядуще глядим мы сквозь былое» автор Золотарев В.А.

Видана в Москві і один примірник подарували Саші Попову.

Война 1877-1878г.г. Апофеоз восточного кризисна. АРБиЗО «ЮПАПС» Москва, 1997.

Переглянув. Загальні тексти про війну. Є окремі прізвища.

Нашого не знайшов.

Руско-Турецкая война 1877-1878 и освобождение на Болгария. Бібліографія Софія 1978г. Военное издательство.

1088 СтарчевскийА.А. Пам’ятник Восточной войны 1877-1878г.г. заключающий в себе биографические очерки всех отличившихся, убитых, раненых и контуженых: генералов, штаб и обер офицеров, докторов, санитаров, сестр милосердия-отличившихся рядовых. СПБ (Санкт- Петербург) 1878г., 490 страниц.

Можливо вона є в «Руском государственном военном архиве» Москва.

Ця книжка видана в 1878р. в Санкт Петербурзі.

В архіві Болгариї її не має.

Ми поїхали в Народну Библиотеку «св. св. Кирил и Методий»  Записали Надю, але двох на перегляд не пропустили. Тоді я пішов сам. Переглянув картотеку, потрібної книжки не знайшов.

Пішов до консультанта. З нею пішли в іншу картотеку. Уже з нею переглядали вдвох. Вона відповіла, що даної книжки в Болгарії немає.

Вона може бути в Росії. Її треба шукати там.

Саша Попов сказав, що в ту війну, загиблих кожен фіксував своїх. Болгарія-своїх, Росія-своїх. Так що бажано переглянуть ту книжку.

Потім ми пішли в Докторський парк, на розі вул. Шипка і вул. Кра Кра. В ньому є «Докторський пам’ятник». На ньому з чотирьох сторін написано Шипка, Мечта, Пловдів, Плевен і під ними вниз вибиті прізвища.
Нижче:«Медицинские чиновники погибшие в турецкую войну 1877-78г.г.»

Нашого прізвища я не знайшов.

В музеї «Шипка-Шейново» я не побував. Можливо це може зробить Іра в вихідні дні. Вона працює. На Іру можна вийти по Інтернету.

Internet Stambdiyskaeyah OO.com, її домашній телефон 9561321.

Коли я приїхав в Софію мене зустріла Надя. Поїхали до неї.

Живе вона в трьохкімнатній квартирі сама. Квартира потребує ремонту. Так як опалення коштує дуже дорого, то всі батареї в квартирі відключені. На всіх батареях стоять лічильники тепла. Обігріває, Надя, електрокаміном одну найменшу кімнату, де спить. Всі крани в квартирі поломані, туалет не працює, за час мого перебування в неї, я все відремонтував.

Ще хотів відремонтувати електроплитку, але зять по телефону щось їй сказав і вона категорично відмовилася, щоб я ремонтував.

Живе вона на пенсійні кошти. З продуктів частину заготовляє з городу в селі для себе і навіть дещо продає. Каже, що ніхто їй не хоче допомагати в селі. Все тягає до поїзда на собі. Надя каже, що зять допомагати їй не хоче і забороняє щоб допомагала їй дочка Ольга.

До одруження, Ольга працювала. Після одруження, зять заборонив їй працювати і сам не працює. Якісь продукти привозить від своєї матері. А Ользі каже, мене (його) годує моя мати, а тебе нехай годує твоя.

Якщо Надя іде до них в гості, то зять наказує, що вона повинна купити і принести до них. Надя жалілася мені, що це не дешеві речі треба купляти.

Ользі він забороняє дзвонити до матері (Наді) з свого квартирного телефону. Я зрозумів, що Надя купляє їй картки і Ольга виходить на вулицю, щоб подзвонити матері з телефона автомата.

75й день народження Наді 23.ІІ відмітили в квартирі зятя. Туди приїхали ми з Надею, пізніше Іра і вони. На все, що купляли до столу, гроші давала Надя і зять потім показав їй чек скільки він потратив її грошей.

Іра нас там фотографувала. Я попросив дати і мені якісь фото, але Іра мені не дала, сказала, що віддала фото і плівку зятю, бо не хоче скандалу. І щоб я звертався до зятя за фотографіями.

Підпільно дала мені тільки розпечатки, де кадри розміром 1смантиметр з номерами, щоб визначити, які фото хочеш замовити. (Я вислав ці роз печатки Віктору, але він мені їх не повернув.)
Зять бувший поліцейський. Говоре спокійно і ніби правильно.

Але я замічав часто розбіжності між сказаним, діями і фактами.

Спочатку я думав, що Надя наговорює на нього, але вийшло, що то правда. Біля парадного будинку стоять Ольги «Опель» і його «Москвич». На Шипку мене не повіз. Зажадав за це 300$.

Потім почали говорити, що обидві машини поломані.

Мені сказали, що зять поїде до своєї матері.

Перед моїм від’їздом з Болгарії, ми з Надею, поїхали до Ольги.

В квартирі стояв на зарядці акумулятор. Я питаю, Іване ти їдеш машиною. Відповідь, ні поїздом. І там відбулася розмова, що я зрозумів, що це ніби якийсь рекетер.

Надя писала мені, щоб я купив дітям машину і що Ольга або перешле гроші мені на покупку або віддасть там. За погодженням з ними, замість машини я привіз їм велосипед. На поїздку мені грошей не вистачало і я  частину позичив. Я їм сказав, що обіцяли за машину дати мені гроші.

Як розкричалася Ольга. Почала наговорювати на мене різну брехню, кричати.

Іван, ніби, заспокоїв Ольгу.

Віддав мені велосипед.

Ми повернулися до Наді і я готувався їхати на вокзал.

Несподівано приїхала сюди Ольга. Почала мені погрожувати, що Іван може мене побити, що він приїде на вокзал і здасть мене поліції, бо ніби я взяв Надіні речі.

Хоч Надя їй говоре, що він (я) складав в сумки все в її присутності.

Ольга почала вимагати з мене гроші за проживання в Наді, як в готелі. Що я, ніби, поламав радіоприймач.

Наді стало погано, її тіпав серцевий напад. А Ольга ввесь час тримала включеним Надін телефон і переговорювалася по телефону з Іваном і продовжує сипати мені погрози. Вона не звертала уваги на стан матері, яку такими діями вони могли довести до інфаркту.

Надя прийняла ліки. Але це не дуже їй допомогло.

А Ольга за консультацією з чоловіком Іваном продовжувала погрози.

Ольга кричала покажи речі ті, що в моїй сумці, що стояла в коридорі, сіпала її і розірвала замок застібку. Надя вже нічого їй не говорила.

А Ольга продовжувала кричати, ти його захищаєш.

У мене виникла думка, що можуть забрати гроші, які я мав на зворотній квиток. Ольга відібрала в мене фотографії, які я був випросив у Івана і їхню адресу, яку вони самі мені написали.

Надя трохи відійшла після ліків і ми поїхали на вокзал.

В машину без запрошення влізла і Ольга.

На вокзалі ще продовжувала погрози, Потім пішла, ніби, попити каву.

Я сказав Наді, що пішла дзвонити Івану докласти йому, яка обстановка і що велосипед я залишив у Наді..

Ось такі дії ці двоє неробів влаштували проти родича.

А що вони можуть зробити з чужою їм людиною?
Обстановка в квартирі Івана, дорога телеапаратура, 2і супутникові телеантени, одна дуже велика тарілка самонастроююща антена з спеціальним пристроєм. Комп`ютери з усіма приналежностями і унікальними пристроями для керування всім комплексом антен.

Пізніше, дома, я взнав, що за ці антени необхідно платити постійно гроші за абонемент, бо вони не будуть працювати. Мені Іван демонстрував, що можна переглядати передачі з любої країни світу.

Безробітні всього цього не могли б придбати, та ще і кошти на обслуговування.

Біля них розташований великий ринок. Я сам пішов подивитися по ринку. Іван налякав Надю, що мене там обберуть, заберуть документи, гроші, роздягнуть і можуть вбити.

Що Надя з переляку побігла мене шукати по ринку.

Можливо цей, бувший поліцейський, і очолює якусь групу, яка займається такими речами, про які говорив Наді?

І у нас багато злодіїв, в минулому бувших міліціонерів, або працюють на роботі і за сумісництвом причетні до якихось шайок.
Ось так закінчилася моя поїздка в Болгарію.

Вітя, вирішив покласти фото, які дала мені Надя. Їхнє сімейне фото. Який рік не знаю і два фото, які я випросив з Володі, останнього його періоду життя.

Володя помер в селі, тому там його і поховали.

Я дуже хотів поїхати на могилу Володі в село. Надя спочатку казала, що поїдемо пізніше, а потім випав дуже великий сніг і за роботою в її квартирі, так я і не побував на могилі.

Коли ми були в Ольги дома, в день народження Наді, то вони розказували, що в них, в квартирі Івана, було багато золота, заховане в стінному сейфі. Що, ніби, хтось відкрив квартиру і сейф і забрали те золото і дорогоцінності.

В день коли я повернувся з ринку, то знову почали мені розказувати, що, ніби, в цей день, поки мене не було, хтось намагався відкрити їхню квартиру. Після дій Ольги з чоловіком, відносно мене і погроз здати мене поліції, в мене з`явилася думка, що задум забрати в мене гроші, які є, був давно. Для цього була запущена розповідь, що в той час коли я ходив по ринку, ніби, хтось намагався відкрити квартиру, в той час коли вони з дітьми близнюками постійно сидять дома.

В цьому могли звинуватити мене і шантажувати, щоб я відкупився від них грошима, які у мене були на зворотній квиток.

Кладу ту розпечатку, яку дала мені Іра.

Вона казала, що можна зробити фото через принтер.

Раніше Ольга з чоловіком приїздили в Київ і Москву.

В Києві зупинялися в моїх хлопців. Вони розказали, як їх добре зустріли і шикарно прийняли хлопці Михайлик і Володя.

В Москві зупинилися в Лариси, дочки Долі Петра Митрофановича.

На неї, тепер, ведуть наговори. Що, ніби, Лариса сказала, що вони з циганського роду. І це все говориться з якоюсь злобою і не один раз і намагаються розказати це багатьом.

У мене після всього виникла підозра, що вони щось зробили в Лариси недобре і тепер намагаються її упереджено очорнити.

Коли Надя, перший раз, приїхала в Тарасівку з Володею Стамболійським, то мама казали їй, що він же циган, а не болгарин. Можливо про це і могла сказати Лариса.
(В лютому 2008 року Надя написала мені лист в якому повідомила що Іван і Ольга розлучилися. Тепер Ольга живе в Наді. Ольга народила близнюків. Назвали їх Григорій і Дмитро. Одного хлопчика Дмитра, якого назвали на честь батька Володі Стамболійського, Іван забрав.

За паспортом Іван болгарин, а його мати турчанка і хоч давно живе в Болгарії, але коли Ольга поїхала в село до неї, то з Ольгою вона говорила тільки турецькою мовою.

19.12.2009р. я зателефонував Наді і вона повідомила мені неприємну новину, що 17.12.2009р від свинячого грипу помер Іван Корчев. Поховали його, за бажанням матері, на його батьківщині.)

Під час перебування в Наді тепер з`ясувалися деякі речі про які Марія  Іванівна Обіход мені не говорила. Як то сестра Марія написала мені, що в її дочки Люди є син Андрій. Більше мені про нього нічого не писала.

Я знав що після роботи в Молочанську в Люди проблеми з вагітністю.

Надя здивувалася «а що ти хіба цього не знаєш», і розповіла мені, що Андрій прийомний хлопчик.

Що Люда працювала в лікарні і коли якась породілля відмовилася від дитини, то Люда порадилася дома і забрала його.

Останнім часом сестри не листувалися і не спілкувалися між собою.

Я не знав причини і неодноразово намагався переконати їх щоб почали переписуватися між собою. Але все було марно.

Тільки в 2004 році Надя розказала мені причину чому вона не писала листи Марії.
При живих батьках Надя з родиною кожен рік приїздила з Болгарії в Союз. Частину грошей, як резерв, з періоду коли вони з Володею ще жили і працювали в Союзі, перед виїздом в Болгарію, Надя поклала на себе.

Щоб зібрати гроші на поїздку до батьків Надя там працювала в дві зміни.

А щоб окупити дорогу вони завжди везли частину яких то речей на продаж. При поверненні додому якась частина грошей лишалася в неї не використана і щоб не везти їх в Болгарію, Надя клала їх на ощадкнижку на сестру Марію. Надя довіряла їй і не перевіряла наявність тих грошей.

Надя не приймала болгарське громадянство і ввесь час говорила

«я повернуся жити в Україну».

Але потім з`ясувалося, що Марія ті гроші знімала і використовувала їх на власні потреби і не повертала Наді. Коли ситуація з`ясувалася, то Марія з здивуванням говорила Наді, а що в мене троє дітей і мені їх треба виховувати.

Тому, з повідомлення Ані Долі, тепер мене не здивувало, що батько дав Марії і на мою долю 1000 рублів, а вона навіть не сказала про це мені.

Про всіх оточуючих треба знати правду як приємну так і неприємну.

Якби я знав, що моя хрещена Света Горліцина, певний час, була в Бердянську і жила на квартирі, а і її родичі Остапенки, мають там будинки, не приютили її, навіть хоч би в шутку сказали «Света поживи у нас цей час», то відповідно діяв би і я по відношенню до них в Києві.

І тоді б вони не обдурили і нас з Олею Калітіною.

Якщо людину безпідставно скривдити, то ця кривда в душі залишається на все життя.

Надя живе з такою кривдою і вона її мучить все життя, і тепер вона вирішила тією біллю поділитися зі мною. Написала мені, що вона луками ішла до школи і під басанським боком хтось вискочив з за кущів і зґвалтував її. Але хто то був мені не написала.

В той період я був зовсім малим і не розумів, що відбувалося в родині. Але бачив сльози сестри , тривогу і розгубленість мами і чув думки мами сказані в голос, як вирішувати питання чи через владу і тоді негарні розмови про зовсім молоду дівчину підуть по суміжних селах.

( 01.01.2010 року Надя повідомила мені, що її Іра вийшла заміж і тепер з чоловіком проживають в Фінляндії, бо там працює чоловік.)
                                         Добрий день, Вітя!

Дуже дякую тобі за фінансову допомогу.

Я викроюю час і продовжую працювати на нашу спільну справу.

Знову переглянув тисячі прізвищ, але потрібного не знаходжу, поки що. Я купив путівник і в спокійніших домашніх умовах, на стор. 144 знайшов таке:

«Помощники начальника Харковского губернського жандармського управления в уездах» …Донесение о волнениях крестьян…забастовке сельскохозяйственных робочих в деревне Сиваш, Змеевского уезда (1914 г.),….

По картотеці це село згадується в фонді 307.

Переглянув цей фонд, але нічого потрібного не знайшов. Потім переглянув в бібліотеці архіву назви населених пунктів в Зміївському районі, Харківської області, Але не знайшов такої назви села і навіть не знайшов, що село Сиваш перейменоване в іншу назву при соціалізмі.

В картотеці мені сказали, що в Києві зберігається біля 25% всієї інформації по Харківській області. Що вірогідніше щось можна знайти в архіві Харкова.

Я подумав, що потрібну інформацію можна знайти або в архіві Харкова, або в Зміївському районі. Якщо до 1914р. така назва була, то якась інформація там є. Можливо це село є там і зараз, але воно не велике і в назвах населених пунктів про нього не згадують.

Вважаю це треба з`ясувати. Цікаво звідки пішла назва села, в той час. Ми маємо інформацію, що Петропавлівку заселили вихідці з Решетилівки, Полтавської і з Харківщини. Можливо звідти буде поштовх на правильний варіант пошуку походження прізвища.

Я намітив переглянути багато фондів і поступово їх переглядаю. 229 фонд, це як би прелюдія, в яку входе дуже багато фондів по напрямках, місцевості і інше.

Так, що поступово будемо опрацьовувати ці матеріали з надією на удачу. Я замовив чергову партію матеріалів, щоб їх підібрали для мене. Їх переглядати набагато складніше. Тим більше, що в читальному залі старі фільмоскопи і не всі якісно працюють, а людей приходить дуже багато. Я вже шукав, щоб купити, щось таке не велике і не важке, щоб носити з собою і там ним користуватися як фільмоскопом.

Але щоб було велике збільшення і гарне освітлення. У мене є фотозбільшувачі, але то дуже тяжке і не зручне в користуванні. Хоч збільшувати можна було б дуже сильно і тоді читалося б набагато легше.

З`їжджу в село, на дачу, а коли повернуся, то перегляну все, що замовив і замовлю чергову партію. Дозволяють замовляти не більше 5ти одиниць матеріалу. Хоч за об’ємами вони можуть бути різними.

Ось, поки що, тільки таку маю інформацію.

                                         21.06.04 р.
                                        Добрий день, Вітя!

Я тобі писав за село Сиваш, Зміївського району, Харківської області. Я думаю, що Вам треба було звернутися за інформацією або в районний архів, або в обласний, тобто філіал центрального історичного архіву України в м. Харкові. Думаю там можна одержати повнішу інформацію, коли село одержало назву Сиваш, що послужило до того, що його так назвали і інше.

В Києві я бачив в документах, що ця назва була ще до 1914 року.

Додаю ту інформацію, яку знайшов ще.

Фонд 94, опис 2, одиниця зберігання 53,   1733 рік.,   частини 1,2,.3.

«Ведомость полку Полтавського о посполитых и сколько с оных с каждого собирали на полковых сотенных служителей денег.»

Частина 2       сторінка 152, мікрофотоплівки.

Пункт 62   Данило Сиваш                            овец 30

.                                       c того числа стрижених 5

На сей ведомости коивирения подписался:                     Решетиловский                 .                                                                                    наказной сотник.

Фонд 94, опис 2, одиниця зберігання 56, июля 1733р.   Частини1,2.

Частина 1, стор.31

«Ведомость Полтавського полку Решетиловской сотни…..число десятой сотни казаков конных оружейных полный оружейных и без оружейных иннв. налице и сколько оправлено в расход и куда именно конных ли или пеших оружейных и без оружейных значит и жей 6го Августа месяца 1733 года

Козаки конные оруженные в поход под Стародубец в управление

………………………………………

Панас Сивашъ
Конных оруженных  ітого-    107 человека

Конных оружейных на форпост-4 чел.

Конных оружейных при  Решетиловце на здравужчой почт    6 чел.

Пеших безоружейных при лінєі     5 чел.»

До Стародуба в цей час по переліку інших списків направляли ще багато людей. Можливо в той час там ішли якісь події. А можливо це постійне місце їх дислокації.

На відомостях стоять підписи, на цьому підпис                Кочубей.

……………………                                  Решетіловский

Іван Довгополий                наказной городовий атаман.

На іншому списку          (підписи)

Кишинский сотник Григорій Потоцький

Федор….Атаман

В цих документах стоять підписи                                       Іван Богун.

Відносно назв з твого листа. Вважаю, що і Басань і Петропавлівка до 1917 року належали до Бердянського повіту, Єкатеринославської губернії. Були періоди коли появився Олександрійський повіт. Змінювалися кордони Таврійської губернії.
Добавлю відносно себе. В період моєї боротьби на заводі «Ленінська кузня», начальником відділу кадрів заводу працював і аж до весни 2004 року Ковальчук Євгеній Павлович.

Десь місяць тому він пішов з заводу з цієї посади в іншу організацію (фірму). В цей період ми з ним зустрілися.

У мене з ним завжди були нормальні стосунки.

Він мене перший запитав, які в тебе стосунки з синами.

Я відповів, такі, як і були останнім часом. І сказав йому, я знаю чому ти  запитуєш (мав на увазі, що він знав хто, коли і кому давав команду втрутитися з наміром розвалити мою сім`ю)
Він теж це зрозумів і промовчав.

Але додав, що це складне питання і треба певний час щоб все стало на своє місце і стосунки нормалізувалися.

Я спішив і тому не зміг, тоді продовжити розмову, щоб з`ясувати ті моменти, які він знає.

Поки він працював на заводі, то все мовчав, а після того, як пішов з заводу сам зав`язав зі мною розмову на цю тему.

Я намагаюся зустрітися з ним. Коли поговорю, то нові моменти можу тобі повідомити.

Катя народилася 16.01.2000 року.

                                           26.07.2004р.

                                         Добрий день, Вітя!

Не знаю де ти зараз, можливо в відпуску чи дома. Але я відразу відсилаю тобі про те, що знайшов в черговий раз.

Фонд 94, опис 2, справа 67, 1750 рік.

«Определение Полтавской полковой канцелярии»
Мікрофільм, частини1,2.

Я відправляю тобі цю інформацію тому, що є наше прізвище і звання, а на суть документа уваги не звертаю.

Частина 1, стор.6, листок 2.

«По Указу ея императорского величества в полковой Полтавской  канцелярии служає з указу прошлого апреля 27 дня з войсковой генеральной канцелярии в полковой канцелярии полку че мого в котором изображено что того ж апреля 4 дня господина генерала Аншеля кавалера Киевской губернии генерал губернатор Леонтьев прислано в генеральную войсковую канцелярию прошторчев обювил в силе де прислания Киев одну генерал и кавалер из  правительствующего сената ее императорского величества Указу по челобит и по доношении охоронной комского Павлова полку полкового есаула Михайла.

(ВІтя, текст великий і мені складно його читати. Пишу так як там написано тому можливо не все виходить складно. Дальше пишеться про те, що виявлена недостача грошей і повинні з керівництва вирахувати певні суми грошей. В цьому списку є прізвище Сиваш. Я звернув увагу не на недостачу, а на звання чиновників, які повинні повернути гроші.)

………полковник і інші……..

Полкового хорунжого Василя Жеребецкого  сімдесят три рубля 20 коп…………..

( чи не пов’язане це прізвище з назвою поселення Жеребецьке на Оріхові).

…..з сотников….. з Данила  Дроботковского 182 руб. 40 коп…з Остапа Жеребецкого

146 руб. 40 коп.   з сотенных  писарей Павло Карнов 2 руб………….з отамана Василя….8 руб. 80 коп., з Кирила 4 руб., с Артема Григорова 24 руб. 40 коп., з Сидора Гаркуши 1руб., з Самійла Похилого 1руб. З сотенных хорунжих Остапа Сердечка 24 руб. 40 коп., Сиваша Дроботковского один руб. И сотенного есаула Жука 4руб. Вего ж денег с оных полковника……изыскать надлежить тисячу п’ятсот двадцять два руб. 91 коп……………………………(підписи)

1750 год
                              Григорий Сахновский

Май 7 дня                                       Григорий Богачевский

Иван Сулима

Олей Мудзюк.

По всьому тексту документа така закономірність. Називається звання і за ним перелічується прізвище хто скільки повинен повернути грошей. Тому до сотенних хорунжих відноситься і Сиваш. Те що я так прочитав, я не звертаю уваги. Текст того періоду, скоропис, читати важко і звороти можуть бути інші ніж ми їх розуміємо тепер. Та і писарі того періоду могли писати не по загальній закономірності. В текстах немає ні ком ні крапок. Все пишеться з маленької літери за виключенням царя.

Тому там де я вже порозставляв їх, то я виходив з змісту тексту.

Між Сиваша Дроботковського теж немає ніяких знаків. Але я звернув увагу, що вище був ще один Дроботковський Данило.

Продовжую працювати далі. Можливо, ти щось маєш мені сказати, то напиши.

В 229 фонд входять фонди Запорізьке козацтво 51, 53, 59. Раніше я їх уже дивився частково. Бо вони теж дуже великі. Тепер я хочу додивитися ті замітки, які я зробив з фонду 94 і знову замовляю частину документів з фондів, які я вказав. Це дуже велика кількість документів. Можна над одним фондом просидіти рік, але я вибираю те, що вважаю за потрібне і щоб не пропустив того, що шукаємо.

Напиши коли плануєш здати матеріали до друку.
                                           14.08.2004р.
                                        Добрий день, Вітя!

Одержав від тебе два листи підряд. Але так як ти поїхав в відпустку, то з відповіддю затримався. Я наполегливо працюю в архіві, але, поки що нового нічого не виявив.

1.Те що я тобі писав за сотенних хорунжих, треба  читати в множині. Я ту справу був залишив і наступного дня на свіжу голову прочитав ще раз з детальним розглядом всіх закарлючок, то треба читати «….сотенных хорунжих……»

2.Структура, яку ти запитуєш, зветься «Департамент информационных технологий МВД Украины»

Киев, ул. Богомольца, 10; (индекс) 01024

Телефон чергового цієї служби: 2561440, код Києва  044.

3.Відносно «посполитых».

«Энциклопедичный словарь» том 24, 1808року, С.Петербург,стор691.

«После восстания Б.Хмельницкого….Малороский народ распался на две группы казачество и поспольство. Основанием для подобного деления служила разница в характере повинностей, которые несла каждая группа в пользу государства.

На казаках лежала военная служба и за это они освобождались от большинства других повинностей.

Посполитые несли службу земскую, частью в виде платежей в воинскую казну, частю в виде разного рода натуральных повинностей, подводной поставой.

Первоначально название посполитые употреблялося для означения той части населения, которая несла земскую службу, независимо от того, были ли это крестьяне или мещане, но скоро  посполитыми стали называться крестьяне по преимуществу…

Между казаками и посполитыми шло общение, казак мог сделаться посполитым, посполитый-казаком. Главную роль в этом играли чисто экономические характеристики.

Постепенно в 1729г. посполитство окончательно освободилося от казаков. Малорусский крестьянин (посполитый) был лично свободен, мог по произволу менять место жительства, владеть землей и др. имуществом на правах полной собственности.

Остальная земля была обявлена «свободною войсковою» находящаяся в диспозиции гетьмана или войська».
Она составляла же фонды из которых раздавались имения (маєтності)… лицам под условием несения военной службы или за войсковые услуги».

Позже некоторые казаки переходили в ряды владельческих посполитых и  продавая свою землю, селились на чужой под именем подсуседков………

(Якщо земля продавалась, то в Петропавлівці її наші предки могли купити, або за щось отримати, моя думка.)

В 17-18ст. процесс закрепощения повышался, стали произвольно повышать повинности посполитих.

4 мая 1765г. Малороссийская коллегия запретила владельцам держать у себя более суток ушедших без отпуска посполитых и казаков, их следовало доставлять в ближайшие уряды……

22.12.1765 колегия предписала поветовым комиссарам строго смотреть чтобы никто из посполитых и казаков не уходил, тайно или явно, без писменного вида…..»

4. Вітя, я переглянув фонд КМФ 7, опис2, одиниця зберігання 7, 1730р.

«Генеральне слідство про маєтність Полтавського полку»

На цих документах стоять старі позначки  (Фонд 248, ос….,од. зб. 1809.)

Теж саме на КМФ 7, оп.2, од. зб.8, 1730р. (ф248,..од. зб.1809)

Теж саме       КМФ 7,оп.2, од. зб.9, 1730р.

На всіх них стоять штампи старі  «московського архіву міністерства юстиції»

Тому ,можливо, там є іще і інша інформація про маєтність крім цієї, яку я переглянув, яку з того архіву передали Києву.

5.В бібліотеці архіву я знайшов дві книжки, які мають прізвища всіх керівників козатчини. Це опрацьовані старі документи і зібрані в більш сучасні книжки.

Перша: «Генеральное следствие о маетности Киевского полка» 1729-1730г.  Видано 1892р., Кіев, автор-Василенко Н.П.

Сторінка 3

«……..К сожалению только книги «следствия» известны нам не по всем полкам, Книги Лубенского, Миргородского и Полтавского полков, если не утеряны, должны, мы думаем, находятся в архиве сената, куда они в свое время были отосланы!!
Сторінка 5.

Справка из ревизии о маетности Киевского полка 1726 года произведена в 1729г.»

Ця книжка має 40 сторінок.

Василенко опрацював всі старі матеріали вказаного періоду і видав їх книжкою.

Друга книжка:

«Національна еліта гетьманщини (персональний склад і генеалогія козацької старшини 1648-1782р.р.)»
Музей гетьманства. Автор (головний) Кривошия В.В.,   Київ 1998р.

Частина1- 270 сторінок, частина 2- 344 сторінок

НАЦІОНАЛЬНА АКАДЕМІЯ наук України інститут політичних і етнонаціональних досліджень.

Сторінка 6.
«….Автор ставить перед собою завдання розглянути у проміжку 135 років (1648-1783) хто діяв на українській політичній арені репрезентуючи українське козацтво у тогочасному суспільстві. Здавалося б досить просте запитання. Проте і на сьогоднішній день українське минуле представляє історію «штабів» гетьманів, губернаторів, перших та генеральних секретарів, а не життя самого народу, людей.

Людям, як об’єкту української історії, взагалі не поталанило.

Починаючи від 1708р. (анафема Мазепи) прізвища частини із них взагалі було заборонено згадувати.

Друга частина 20ст. поруч з фізичним знищенням людей, знищила людину в історії.

Складалася ціла історична школа, яка добре знала обмежений набір імен, що дозволялося згадувати у науковій продукції. Декому із «фахівців» і до сьогоднішнього дня вдається видавати «наукові дослідження» в яких днем з вогнем не знайти діючих осіб».

Сторінка 23.

Джерела.

«чи використав автор всі можливі джерела? Звичайно ні.

Для цього одного життя замало.

У цій книжці дослідники переглядали навіть записки «за здравія» і поминальні, кого туди вписували. В нашому варіанті цих записок немає.

З матеріалів в архіві я побачив, що посадовці мали не десятини землі ( 1 десятина дорівнює 1,09 гектара), а цілі села і не одне. Тому та земля, яку мали наші предки в Петропавлівці це незначна величина. Вони могли її купити або їм надали, як переселенцям.

Я ввесь час повертаюся до Решетилівки Полтавської і тільки там знаходжу наше прізвище.

Можливо моя мама знали і говорили правду, що наше прізвище прийшло з Криму. Там озеро Сиваш і ми з цією назвою пов’язані, це однозначно.(Скоріше підходить варіант який написано раніше цього тексту) Можливі варіанти, що з Криму прізвище пішло в Решетилівку Полтавську Наприклад з Криму возили сіль, потім ці чумаки стали козаками і їх записали Сивашами. З Решетилівки Полтавської їх нащадки переїхали в Решетилівку і Петропавлівку Пологівського району і мама про це повинні були знати.

У мами була дуже хороша пам'ять. Вони дуже багато про все знали. Вони називала всі населенні пункти, які були розміщені, як кругом Петропавлівки так і далеко від неї. Я тоді дивувався, як вони без карти всі їх знали.

Моя мама і сусід дід Хома Кривоніг, дід Вані Кривонога, було зійдуться  на межі, бо жили через хату і все говорять, говорять, все згадують старе.

6.Вітя, ми ніде не знаходили чи не шукали, яка частина Петропавлівки називалася Решетилівкою і з якого часу по який (переіменовано в 1922 році авт. з`ясував пізніше. Межа між Петропавлівкою і Решетилівкою починалася з хати Діденко Петра і продовжувалася до Ольгополю до Гаркуші. Це був і колгосп «Революційна хвиля»). Це точно, що там була назва Решетилівка і це та частина села, яка була колгоспом «Революційна хвиля» скорочено називали «Рев хвиля».

Я писав уже тобі, що я кінчив в 1951 році Решетилівську початкову школу. Я про це дуже добре пам’ятаю, бо в усіх радянських анкетах писав про це. І не могло бути Решетилівської школи без назви, такої ж, населеного пункту. І це пов’язано з виходом людей з Решетилівки Полтавської. Ось тому і виходить, що я знаходжу там наше прізвище.

Ви жили ближче до школи ніж ми метрів на 300-400.

7. Полк (наприклад Полтавський) це було тоді не тільки військове формування, а і адміністративне поширення на певну територію з усіма повноваженнями.

8. Я трохи писав тобі, як я шукав для себе хату в селах, коли мене переслідувала радянська влада.

Я знаходив варіант. Домовлялися з господарем про другу зустріч для оформлення документів. Але коли приїздив для оформлення документів, мені господар, або сільрада чи колгосп відмовляли. Вважаю не без чиєїсь підказки. Я об`їздив майже всю Київську область і результат був завжди передбачуваний. Бо я вже мав такий же досвід і по розміну квартири.

Все вийшло випадково, я сам знайшов майже розвалену хату без вікон, дверей і яка ось, ось завалиться. Я за декілька днів, після того, як узнав за неї оформив на неї документи. І почав відбудовувати хату і всю садибу. Посадив нові дерева, побудував додаткові приміщення, поставив, правда не ввесь, паркан. Тепер ця садиба допомагає мені виживати. І ось висилаю тобі фото цієї садиби пори року весна, літо, осінь 2004 року. Одночасно висилаю фото з Надею, коли вона проводила мене з Софії в березні 2004року.

Вітя, я знайшов фото мого Михайла, це десь періоду 90х років. Я думаю, що ти знайдеш місце для моїх фото.

9. Ти пишеш, що не визначився з кількістю примірників книги. Перше, що я не знаю, як буде складно для тебе її роздрукувати, фінансово.

Я вважаю, що кожен із нас і наші діти повинні мати таку книжку. Кожен із них, потім, як захоче, може її продовжити чи спільно з усіма, чи тільки доповнюючи своїми новими родичами, які відповідно будуть у них з`являтися. Якщо тобі буде під силу, то хочу щоб мені виділив три примірники, мені і хлопцям. Марусиним дітям три примірники. Наді три примірники. Миколі і його Світлані два. Я написав лист дітям маминої сестри тьоті Тоні. Я думаю, що їм теж хотілося б мати таку книжку. В ній буде дуже багато знайомих облич і дорогих людей. Дяченкам усім хто є також треба по книжці. Своїх ти теж визначиш. Вважаю, що Феді треба мінімум 5 примірників, виходячи із сьогоднішнього дня.

А можливо він ще розширить сім`ю. А також можна мати якийсь запас на неврахованих осіб, а також можна використати, як подарунок близьким людям.

10. Відносно розкулачення. Це в іншому архіві, не в історичному. Це «Центральний державний архів вищих органів влади.»

Коли я в ньому працював в 2003 році, шукав матеріали на Гасенко Петра Оксентійовича, маминого батька, то знаходив і про  розкулачення. Наприклад у мене лишилася запис:

«З відомості про ліквідацію куркульських господарств по Бердянському району.

Розкулачено                                370 господарств

Вислано за межі України              135

Від 27.02.1931р.

Керуючий зем. справами             п\п     Грищенко.»

Списків прізвищ я не знаходив. Тому можливо, аналогія і по репресіях. А можливо такі списки зберігають окремо в службі безпеки. І вільного доступу до них не дають. Бо можливо, ще живі ті хто катував невинних людей і не хочуть їх висвітлювати чи їх родини.

Чому я виписав запис по Бердянському району. Я тобі повинен був писати таке про Щербаху, маминого дядька «….селе Петропавловке, Бердянського уезда находится наиболее опасная організація…..». При пошуку одного я наштовхнувся на інше, розкулачення і малу деталь зафіксував.
Я продовжую роботу по пошуку по твоєму плану. Любу потрібну інформацію я відразу перешлю тобі.

                                                 30.09.2004р.
                                          Добрий день Вітя, рідні.

Вітя, ти не май на мене поганих відчуттів за те, що я зупинився в роботі по пошуку нашого родоводу.

До останніх подій в Україні, то була для мене головна мета в моєму житті знайти щось про наш рід і залишити в пам`яті майбутніх поколінь те, що ми щось знаємо, як жили наші діди, батьки, ми. Зафіксувати те на майбутьне.

Те що я напишу нижче я не переконаний, що ти напишеш в своїй книжці в умовах Росії. Я не буду шукати яких-то відповідників, щоб пом’якшити те, що відбувається в Україні і події і думки народу нашої країни стосовно Росії, вірніше частини її керівництва.

Я все це пишу з двох причин:

!. Щоб Ви з Федею знали про все, що в нас відбувається з первооснови дійсності, а не з спотвореної інформації ваших засобів інформації.
2. Якщо Ви маєте бізнесові стосунки з нашою країною, то щоб вчасно переорієнтувалися, виходячи з об’єктивної інформації, і змінили їх вчасно.

Я писав тобі, що я відклав роботу в архіві під час передвиборчої кампанії президента України, бо я не міг стояти осторонь і спостерігати той безлад який проводили злочинці в Україні і, як повідомляли ЗМІ, намагалися нам підсунути в президенти рецидивіста двічі відсидівшого і ще після того двічі відкупившогося від здійснених ним злочинів. Ми розуміли, що станеться з нашою країною якщо вони захоплять владу.

Революційна ситуація в Україні назрівала давно. Але чашу переповнили вибори 31.10.2004 року, а особливо другий тур 21.11.2004 року, коли на очах у всього народу були вкинуті мільйони бюлетенів купленими людьми. Вкидали їх пачками ніби за прем’єра Януковича, коли ніби то їздили голосувати до немічних людей на дому. Так в Миколаївській області на дому проголосувало 35% всіх виборців. Були організовані ешелони поїздів в яких їздили люди з відкріпними талонами по 20-30 штук на одну особу і їх возили з одної дільниці на іншу і вони вкидали такі бюлетені. Членів виборчих дільниць, спостерігачів від Ющенка в переддень виборів масово виключали з комісій і не допускали на дільниці, щоб вони не могли інформувати штаб Ющенка, що там відбувалося.

Організовували бійки на дільницях і знищували бюлетені в урнах.

ЦВК (Центральну виборчу комісію) оточили спецназом, бронетранспортерами, водометами, парканом, вантажними машинами з піском і бетонними блоками, щоб не допустити людей до куплених владою членів комісії.

Росія в усьому цьому відігравала не останню роль. У передвиборній команді влади, на користь Януковича, працювали російські політ технологи. В Україну постійно заїжджали керівники різних рангів Росії, в тому числі і державної думи і проводили, агітацію за провладного кандидата. Путін ввесь час проводив зустрічі з Кучмою і Януковичем і в ЗМІ все вихваляв Януковича.

Народ все це бачив і розумів ситуацію вірно.

Коли пройшов другий тур, в першому турі перше місце зайняв Ющенко, ЦВК ще не оголосила навіть попередні підрахунки голосування, а Путін з Бразилії поздоровив Януковича з перемогою, а потім поздоровив його ще вдруге.

Народ зрозумів, що КГБіст не спроста поздоровляє рецидивіста і 22.ХІ кияни зранку вийшли на вулиці Києва.

Коли я приїхав на Майдан Незалежності в ~9год.30 хв. ранку, то там уже було тисяч 20~25 людей. До вечора на Майдані і Хрещатику стояло ~ 300 тисяч людей, це були переважно кияни. В наступні дні в Київ почали з’їжджатися люди з усієї України і на різних вулицях Києва вдень стояло ~1,5 мільйона людей, а вечером, коли кінчався робочий день, кияни їхали не додому, а на Майдан Незалежності. Кількість людей досягала до 2-2,3 міліони людей. Були блоковані всі урядові структури.

На все це влада реагувала по різному.

На передодні виборчих турів 5.ІХ 2004р. влада намагалася отруїти лідера опозиції Ющенка і є здогадки, що не без допомоги Росії.

28. ХІ 2004р. на мітингуючих уже направляли з різних околиць Києва 11 тисяч озброєних автоматами з патронами спецназівців, але в останній момент командири відмовилися виконувати наказ і повернули бійців в казарми.
В цей же час, випадково, наштовхнулися на автомобіль ВАЗ з російськими номерами. У громадян, власників авто, виявили фальшиві паспорти і при обшуку в багажнику знайшли 3кг. взривчатки.

При з`ясуванні виявилося, що обидві особи громадяни Росії і вони мали завдання поставити авто біля приміщення штабу Ющенка для організації взриву.

Перехопили розмови Києва з Москвою де обговорювалися питання як підірвати Ющенка і Юлю Тимошенко. Подібно як в Москві підривали будинки, щоб сказати, що то чеченці, а тепер «мочать їх в сортірах».

Кучма вже не довіряв власним охоронцям і його охороняли російські спецназівці і стояли на готові гелікоптери на випадок вивезення Кучми і секретних документів. Місця перебування Кучми в лісу під Києвом блокувалися мітингуючими громадською організацією «Пора», де він знаходиться і сьогодні.

Після цілого ряду провалів влада поступово почала відступати.

27.ХІ.2004 року Верховна Рада визнала результати виборів зфальсифікованими і необ’єктивними рішення і роботу ЦВК.

1.ХІІ.2004 року Верховна Рада відправила в відставку уряд, хоч він це рішення не визнавав і не виконував до 30.ХІІ.2004 року.

3.ХІІ.2004 року Верховний суд України скасував рішення ЦВК про другий тур виборів і таким, що ЦВК визнало переможцем в ньому Януковича.

Почав розігруватися сценарій розділу України на частини, по зразку за яким від Азербайджану відірвали Карабах і розпочалася війна з Вірменією, по зразку за яким Грузія була розділена на 4 частини, за яким від Молдови відірвали Придністровя де знаходилася 14 армія Росії і до сьогодні не виведена.

В Северодонецьку відбулося збіговисько заколотників. На це збіговисько прибув мер Москви Лужков. По Україні їздив, підстрікаючи людей, Жереновський, член державної думи Росії.

Україну залякували якимись козачками. Ми знаємо цих російських козачків, які стріляють в грузинський народ під виглядом якихось грузинських формувань. (А в серпні 2008 ми бачили що Росія здійснила агресію і російські солдати стріляли в грузин вже без масок).

Появилася інформація, що з чорноморського флору Росії продають зброю різних калібрів донецьким формуванням.

Янукович оголошує походи з Донецька на Київ, і називає виступи народу України, які крім Києва піднялися по всій Україні і організували наметові містечка не тільки в областях, а і в районних центрах, оранжевим переворотом.

В східних і південних областях України влада організувала інформаційну блокаду. Тривалий час туди давали брехливу інформацію і залякували їх західними українцями і Києвом.

Передвиборні поїздки Ющенка і його команди блокували і не допускали в ці райони. Автомобілі, які їздили від Ющенка, кололи шини, били вікна, намагалися підпалювати, людям погрожували фізичною розправою і де хто відчув це на собі. Аеропорти, перед прильотом Ющенка, закривали під різними надуманими версіями.

Ті поїзди з людьми з Донеччини, які відправляли 31.Х і 21.ХІ в західні області України, потім зіграли проти Януковича. Бо цих людей там ніде не залякували, навпаки приймали привітно, надавали житло, кормили, запрошували в гості і на зустрічі в майбутьньому. Крім цього люди побачили, що і центральні і західні люди живуть краще ніж східна частина людей і це був для них злам не на користь Януковича.

Команда Януковича привозила десятки тисяч людей зі сходу в Київ на його підтримку з його символікою. Поки в цих людей була горілка і гроші які їм платили за поїздку в Київ, вони стояли за Януковича. Коли все це кінчалося і лишався холод і голод вони приходили до нас де їх кормили і зігрівали. Ці люди лишали намети Януковича і переходили на наш бік.

Декілька днів після 22.ХІ.2004р.,для людей які прибули в Київ на підтримку Ющенка, організація по розміщенню їх була недостатньою. Але через два-три дні все змінилося. Кияни почали розбирати людей з Майдану до себе додому на ніч. На Майдан всі кияни несли різну їжу. Хто що міг. А потім це переросло в загально київське-українське. Коли в підпорядкування мітингуючим перейшли деякі будівлі де розміщували людей від холоду і снігу, туди вже не несли, а везли одяг, взуття, їжу, гроші, ліки, комп’ютери, факси, телевізори і інше. Гроші кидали в величезні скриньки сотнями доларів і ніхто нікого не фіксував і цього ніхто не вимагав. Один бізнесмен привіз вантажну машину валянок. Його ніхто не зафіксував, ні номер машини ні прізвище. Пізніше, його хотіли показати як приклад, але ніхто нічого про нього не міг сказати. Потім жінка Януковича в Донецьку по телебаченні сказала, що в Київ привезли американські валянки і апельсини наколоті наркотиками. Що люди масово хворіють менінгітом. Це і досі викликає в людей сміх від, м’яко кажучи, тієї дурниці, яку вона говорила.

Я на Майдані був всі дні з 22.ХІ до 9.ХІІ.2004 року з ранку до пізньої ночі (а потім і до інагурації). Я майже прожив життя, але такої доброти, теплих стосунків, відкритості, пошани один до одного, не дивлячись хто якою мовою там говорив, під якими прапорами не ходив чи жовтоблакитними, символікою Ющенка чи дехто з символікою Януковича, я не бачив.

Для розваги людей, які відпочивали після блокувань, на Майдані організували концертну естраду. На ній кожен вечір виступав Ющенко і його колеги з інформацією,що зроблено за день і плани на завтра.

Це продовжується і до сьогодні.

Після 9.ХІІ коли було прийнято рішення і узаконено про пере голосування другого туру виборів 26.ХІІ.2004 року більша частина людей розїхалася по Україні для підготовки до виборів. Всі хто встав з колін, включилися в роботу хто що міг робити.

Коли ЗМІ оголосили щоб 23.ХІІ.04р. зібралися на Майдані для прийняття подальших рішень на день виборів і відразу після нього, я думав що збереться мало людей. Але для мене і сьогодні немає важливішої роботи ніж захист інтересів моїх, мого народу і моєї держави.

Я відклав всі свої проблеми на потім. І коли я прийшов в потрібний час 23.ХІІ на Майдан я був приємно здивований тією кількістю людей які там були. Майдан ніби і не розходився. Там знову стояли сотні тисяч людей. Я зрозумів, що не тільки я один відклав всі турботи і плани на потім.
Всі вирішують долю своєї держави сьогодні щоб наші покоління жили в щасливій державі. Все повторилося зранку і 27.ХІІ.04р., після пере голосування. Знову всі на вулицях Києва. Хоч як і чим нас не залякувала шайка Януковича.

Попередні підсумки переголосування такі: Ющенко-51,99%,

Янукович-44,19%.

Але команда Януковича намагається ще затягнути час. Можливо він хоче ще щось вирішити на свою користь. Тому подає скарги в ЦВК. ЦВК їх відхилив. Він подав скарги в Верховний Суд. Частину їх Суд вже теж відхилив. А в цей час від Януковича з його команди тікають ті хто його підтримував раніше і зрозумів, що ніяке фальшування більше неможливе і вони заявляють про перемогу Ющенка.

В перших числах грудня вбили голову банку через який здійснювали операції по перекиданню грошей.

28.ХІІ.04 на дачі під Києвом ніби покінчив з собою міністр транспорту України Кирпа. Але там дуже багато запитань чи це відповідає дійсності.

Багато запитань і до вбивства міністра внутрішніз справ Кравченка.

31.ХІІ.04 вся Україна зустрічала Новий 2005 рік на Майдані Незалежності. Всіх нас з естради з Новим роком привітав мер Києва Омельченко О.О., президент Грузії Михайло Саакашвілі, так як він вчився в київському інституті, то привітав український народ українською мовою без папірців.

Під бурхливі крики всіх хто був на Майдані «Ющенко, Ющенко, Ющенко», «разом нас багато, нас не подолати», «Україна, Україна, Україна», Ющенко привітав з Новим 2005 роком.

Прокуратура активно працює з сепаратистами, терміново перевіряє роботу кабінету міністрів, міністрів і цілу низку інших питань.

Генеральний прокурор Васильєв, якого Янукович теж привіз з Донецька, пішов в відставку. А сьогоднішній Ген. Прокурор Піскун виграв проти Кучми в суді. Кучма безпідставно звільнив його з посади, щоб посадити туди росіянина, ставленика Януковича. Так що ми повільно, але впевнено ідемо до кінцевої перемоги.

Інтервенції з боку Росії, вважаємо, не буде. Але всі ми ще насторожені. Слідкуємо за ритмом дихання нашого лідера, Президента Ющенка. Це буде продовжуватися, як мінімум, до інагурації.

А далі буде залежати яке завдання він поставить перед нами.

Вітя, додаю деяку друковану літературу яка в мене лишилася.

Вітаю Вас всіх з Новим 2005 роком і Різдвом Христовим.

Іван .1.І.2005 року.

Ще хочу додати, що на Майдані були прапори дуже з багатьох країн світу, де живуть українці і приїхали в Україну, то вони теж були на Майдані.

Особливо це проявилося після переголосування другого туру.

В Україні було більше 12 тисяч спостерігачів з усього світу. 27.ХІІ ВОНИ ЩЕ НЕ РОЗЇХАЛИСЯ І ПРИЙШЛИ НА майдан і тримали по два прапори- України або Ющенка і держави їх проживання. То були Австралія, Турція, Англія, Франція, США, Білорусія, Польща і інші країни, а Росія, яка так «вболіває» за нас не було і ось тільки 31.ХІІ я побачив на Майдані один прапор Росії. Значить і у Вас люди просипаються.

Якщо люди з України раніше відносилися байдуже або навіть соромилися, що вони українці, то тепер стало по іншому. Всі гордяться, що ми українці. В усьому світі на перших сторінках пишуть за Україну, українців. Телебачення об’єктивно, крім Росії, висвітлює події в Україні і показує ту масу людей на вулицях Києва і інших міст України.

Бути українцем стало престижним. Бо всі проблеми ми вирішуємо цивілізовано без единої краплі крові.

За скільки днів подій в Києві не відбулося навіть простої бійки.

На вулицях Києва я не бачив жодної п’яної людини.

Переважна більшість людей ходить з стрічками, бантами, косинками, шарфами, шапочками, куртках померанчевого кольору. Автомобілі, переважно крутих марок, їздять з стрічками, прапорцями, прапорами дуже великих розмірів на підтримку Ющенка і державними прапорами України. Спочатку таким авто робили шкоду, чи пробивали колеса, чи якусь іншу шкоду, тепер їх ніхто не чіпає, таку масу вже не зупинити.

(Під час померанчевої революції 2004 року, всі люди хто підтримував ці події думали, що всі хто стояв на трибуні на Майдані Незалежності, після закінчення цих подій будуть єдиною командою і швидко поведуть державу вперед і до зростання добробуту народу.

Але вийшло, що ці хлопчики і дівчатка ховалися за спини інших і не підтвердили сподівання народу, який стояв на майданах України і підтримував їх.

Мороз, з командою, відверто перекинувся в табір проти якого ми боролися і причетний до перекупівлі депутатів, як коней, для створення в Верховній Раді конституційної більшості.

Кінах з командою бізнесменів теж підтримав супротивників, а потім і влився в партію Регіонів.

Туди побігли багато хто, чи то за гроші, про що ми, можливо, дізнаємося пізніше. Піскун тепер в партії Регіонів, син Чорновола Тарас очолив штаб партії Регіонів. Правда, пізніше він кине цю посаду і скаже, що вже надоїло говорити неправду. Шуфрич кинув СДПУ(о), Богословська  побігла в регіони не вийшовши з своєї партії «Віче» і багато інших.

Частина політиків на Ющенка навішували те до чого він і непричетний, але дії його команди приводять до того, що рейтинг його різко зменшився. Вийшло як в анекдоті. Поважну особу висували на високу посаду і він мав заслужено її зайняти. Але один із супротивників встав на зібранні і каже в нього дочка повія. І його на посаду не обрали.

Один із членів зібрання підійшов до автора слів і каже так в нього дочки немає. Той відповів, ну і що, то нехай тепер відмивається.

Оточення Ющенка змінилося і наряду з діями, які він започаткував і робить для зміцнення України, як держави, певна частина цього оточення намагається вирішити і свої особисті питання.

Але Ющенко чомусь на це не реагує.

Вдруге пішов на конфронтацію з Юлією Тимошенко і її командою, щоб не допустити її до перемоги на чергових президентських виборах.

Але антиЮліними діями вони навпаки тільки підсилюють її авторитет. Вона намагається покращити добробут народу, а їй, у всіх на очах, ставлять підніжки діячі з партії регіонів, комуністи, представники з оточення президента і незрозумілі з цих питань дії Президента.

Але люди стали розумніші і бачать як і що відбувається.

В країні владою є Верховна Рада України, Уряд, Президент і інші.

Найвищим Законодавчим і контролюючим органом всіх гілок влади країни є Верховна Рада, але від різних опозиційних депутатів Верховної Ради партії регіонів і комуністів чути, що вони не є владою, владою є тільки уряд. Але ж уряд є тільки виконавчою владою яка втілює в життя держави ті рішення які приймають в Верховній Раді.

А президентська служба в нашій державі не досконала і направлена не на координацію роботи всіх гілок влади держави, а на створення поміх в стосунках всіх служб.

Ми бачемо як нахабно діяла Росія в кінці 2008 і па початку 2009 р.р.

Не поставками газу вона готова заморозити всю Європу, якби тільки вдалося знищити Україну і її керівництво).

                                                       Добрий день, Вітя!
Надто оперативно в мене, з роботою в архівах, не вийшло. Але повідомляю про ті питання які ти підняв в листі і я щось знаю про них додатково або знайшов.
Я знаю про мамину сестру не багато. Мама і всі називали її Лукер`я. Мама про неї розказували, але не багатослівно. Більшість про те я забув. Говорили, що в неї було складне і тяжке життя. Похована вона на нашому кладовищі. Те що знаходиться недалеко від нас і на якому поховані батьки мого батька, а тепер і мої батьки.

Її могила, чи правильніше біля її могили поховані два моїх рідних брати Гриша і Проня, які померли в малому віці. Про це мама завжди говорили, коли обробляли могилки.

Про прізвище Мироновичі я щось чув, але небагатослівно і теж позабував. За все, що пов’язане з ними могла розказати тільки мама, але тепер це все неможливо.

Село Шевченко знаходився в іншому кінці села Тарасівки. Це як іти від нас в центр села, то після центру ще треба іти кілометрів 2-2,5. Ту частину, хто там жив, казали та це з Шевченків.

Коли я ходив в Басаньську середню школу, то в неї ходили хлопці і дівчата з Шевченко, в дійсності це є продовження Тарасівки. Від нас до того села було кілометрів 5.

Тому і недивно, що вам про Мироновичів ніхто нічого не зміг сказати.

Та і тема в ті часи була закрита. Я знав, що в Шевченках були наші родичі і я рідко там бував. Можливо і в Мироновичів. Спочатку з мамою, а пізніше бував і сам, але більше нічого доповнити не можу.

При теперішньому опрацюванні матеріалів я вдруге підняв деякі роботи (фонди) і опрацював їх детальніше. Але все по порядку.
Все це я підняв в бібліотеці історичного архіву.

1. Я наткнувся на книжки «Українська Центральна Рада» том 1 і 2. Київ «Наукова думка» 1996р

Центральна Рада діяла з 4 березня 1917року. до 29 квітня 1918 року.

Все що я знайшов в цих томах, то в показчику імен том 2 сторінка 359:

Гасенко Юрій (1894-1933) капітан, інженер-винахідник, дитячий письменник.

1917р. особистий ад’ютант генерального секретаря військових        .  .                            справ С.В.Петлюри.

Делегат ЦР на переговорах про перемирр`я в Брест-Литовську в .            ,                            грудні 1917р.

За дорученням Ради народних міністрів УНР займався організацією                    .                          .Українського інформаційного бюро за кордоном.

1, 246, 248, п.410; 24.

Шевченко Т.Г. (1814-1861) великий український поет.

Шевченко Юлія Григорівна (1890-?). член ЦР і Всеукраїнської ради робітничих      .          .                                                                 депутатів.

2. Бібліотека Українця, м.Київ 1998р., Кривошея В.В.

«Національна еліта гетьманщини»

(персональний склад і генеологія козацької старшини 1648-1782р.р.)

Частина 1 складається з 269 сторінок.

В названому реєстрі 2% всього Війська Запорізького 1638р.

Стор. 51        Шевченко Стефан  сотник у Білоцерківському полку.

Стор. 133                          осаули полкові:

Ющенко Яким (?-1654-?).

Частина 2 складається з 343 сторінок:

Старшина корінних лівобережних полків Переяславський полк.

Стор.15              Басанської:    Хорунжі:

Ющенко Карпо (?-1682.07-1690.09-?)

Старшина полків січової орієнтації і впливу.

Полтавський полк. Сантарської:

Стор.71   осаули:

Ющенко Андрій (?-1746-?)

Вітя, коли я почав опрацьовувати ці книжки, то потрібних прізвищ я зустрічав дуже і дуже рідко, але в голові звучали твої слова, що події випадково не відбуваються.

Але я постійно натикався на одне прізвище в різних полках і різних місцях це Ющенко.
І в мене виникла думка, що і в ті часи це було дуже сильне і розповсюджене прізвище по всій Україні. Я подумав, що це не випадково. В той час як нашого прізвища, в цих книжках немає, а це на кожному кроці. Тому, вважаю, і сьогоднішній Ющенко це невипадково, це продовження сильної еліти, яка склалася ще з тих часів і тому щоб показати тобі я вирішив це прізвище кожного разу виписувати. І виписував те що пов’язане з нашим родом, але в порівнянні ми дуже програємо прізвищу Ющенко.

3.Реестр Війська Запорозького (1649, октября, 16 дня)

Джерела з Українського козацтва. НАН України.

Російський державний архів древніх актів.

Київ «Наукова думка» 1996. складається з 587 сторінок.

Транслітерація тексту.

Стор. 4

Реєстр Війська Запорізького 1649 року-унікальне джерело з історії українського козацтва й державності України, пам`ятка української мови половини 17 сторіччя.

Складений Урядом Богдана Хмельницького, Реєстр містить поіменні списки 40 тисяч козаків, що розкриває елітний склад населення, подають відомості про сотенно-полковий устрій Гетьманщини,…

(Вітя, в цій книжці є карти, але чомусь заповнена населеними пунктами з півночі України, частина земель якої тепер перебувають під Білорусією, Росією і вниз до Чигирина, Полтави, а нижча частина в т.ч. і Січ тільки обведені кордоном тодішньої України. Тут є і річка  Кінська (Конка), але ні одного населеного пункту навіть великих не позначено.

Відповідно там є кордони Османської держави.

Тому можливо і в цьому Реєстрі немає тих хто там жив в південних районах тодішньої держави,

Хоч книжка і називається Реєстр Війська Запорізького.

Мене насторожує те, що в ній немає дуже багатьох прізвищ, які я пам’ятаю в наших краях.

Такого не могло бути. Нехай їх немає масово, але поодинокі, рідко повинні були зустрічатися.

Ще мене дуже дивує, що в ті роки в Полтавському полку, не говорячи про інші, я не зустрів ні разу нашого прізвища. В той час як тепер ми знаємо, що Сивашами переповнена Решетилівка полтавська, наша Тарасівка і інші. В мене є два пояснення цьому:

Перше в архіві зустрічаю Сава як прізвище. Можливо з тих розповідей, які писав Віталій Сиваш з Запоріжжя раніше, то було наше прізвище, а пізніше із-за якихось подій, походів тому прізвищу Сава дали Сиваш і все змінилося. В Реєстрі багато є тільки імена.

По друге тлумачення, що прізвища яких я не зустрічаю були в південних поселеннях і не ввійшли в Реєстр.

Можливо, моя мама була права, що ми прийшли з Криму, Озеро Сиваш в Криму і ми це одне спільне. Назва Сиваш в Криму і наше прізвище не відрізняються ні однією буквою.)

Тепер все пишу по тексту Реєстру:

Чигиринський полк:

Стор. 53   сотня Потоцька

Фесько Дяченко

Сотня Хмельницька

Стор.56    Васко Шевченко

Черкаський полк

Сотня Шубцева

Стор. 67   Улас Ющенко

Сотня Мошенцева

Стор. 73   Васко Ющенко

Сотня Маркова

Стор. 77   Грицко Дяченко

Сотня Саварського

Стор 79    Тараско Ющенко

Сотня Кулаковського

Стор.81    Василь Ющенко

Сотня Мошенська

Стор. 85   Васко Гасенко

Сотня Золотоношська

Стор. 89   Кузьма Ющенко

Жадан Ющенко

Канівський полк

Сотня Іртишовська

Стор.124   Улеш Ющенко

Корсунський полк

Сотня Гаркушина

Стор.134   Іван Ющенко

Кондрат Ющенко

Сотня Демкова

Стор.138   Жадан Ющенко

Стор. 139  Гаврило Ющенко

Стор. 141  Іван Дяченко

Стор.142   Степан Дяченко

Стор. 143  Курило Ющенко

Сотня Корчовська

Стор.147   Андрушко Шевченко

Стор.148   Грицко Шевченко

Сотня Герасименко

Стор. 152  Іван Ющенко

Сотня Максима Городянського

Стор.155   Наум Ющенко

Сотня Демкова

Стор.159   Фенка Ющенко

Стор.160   Павло Дяченко

Самійло Ющенко

Савка Ющенко

Сотня Гавриленкові

Стор.161   Михайло Шевченко

Сотня Ольшанська

Стор. 163  Васил Ющенко

Білоцерківський полк

Стор. 170  Михайло Дяченко

Проник Ющенко

Северин Ющенко

Стор. 174  Радько Ющенко

Стор.177   Олекса Ющенко

Стор. 178  Грицко Шевченко

Стор.180   Сезко Ющенко

Стор. 185  Каленик Ющенко

Сотня Гармановка

Стор. 186  Грицко Шевченко

Василь Ющенко

Место Антонов

Стор. 190  Луцина Ющенко

Пятигорє место

Стор.191   Мартин Ющенко

Стор.192   Степан Ющенко

Уманський полк

Стор.203   Семен Ющенко

Сотня Маяковська

Стор.207   Педор Шевченко

Миколан Ющенко

Сотня Івангородське

Стор.208   Василь Ющенко

Стор.210   Семен Ющенко

Сотня Чабанська

Стор.212   Іван Ющенко

Сотня Бершанська

Стор.216   Іван Дяченко Максимович

Сотня Цибульська

Стор. 219  Миско Ющенко

Охрим Ющенко

Сотня Іванська

Стор. 222  Процик Ющенко

Сотня Бутанська

Стор. 223  Трохим Ющенко

Брацлавський полк

Стор.236   Семен Шевченко

Бортники

Стор. 237  Милаш Ющенко

Саменци

Стор. 238  Педор Шевченко

Мачуха

Мартим Дяченко

Сотня Плебанська

Стор. 240  Михайло Шевченко

Тимоновка

Стор. 247  Ігнат Дяченко

Стена

Стор. 253  Петро Шевченко

Сотня Начальницька

Стор. 260  Ігнат Дяченко

Кальницький полк

Стор.267   Кирило Ющенко

Іван Ющенко

Стор. 269   Іван Ющенко

Хведор Ющенко

Стор. 270  Грицко Шевченко

Петро Шевченко

Юсько Ющенко

Сотня Погребийська

Стор. 274  Фесько Ющенко

сотня: Термецька

Стор. 278  Педос Ющенко

Сотня Прилуцька

Стор. 282  Григор Дяченко

Сотня Вчницька

Стор.285   Петро Ющенко

Сотня Немировська

Стор. 287  Василь Шевченко

Київський полк

Сотня Гостомська

Стор. 304  Васко Шевченко

Богдан Шевченко

Переяславський полк

Стор. 316  Васко Ющенко

Яцько Ющенко

Сотня Романенкова

Стор.319   Ярош Ющенко

Тимко Ющенко

Сотня Івана Коваленка

Стор. 319  Хвесько Ющенко

Сотня Чикьменева

Стор.322   Іван Дяченко
Стор. 323  Демян Дяченко

Сотня Бережанська

Стор.330   Іван Ющенко

Семен Ющенко

Сотня Гоголівська

Стор. 339  Ярош Шевченко

Сотня Ковельська

Стор. 341  Дмитро Ющенко

Кропивнянський полк

Сотня Демська

Стор. 351  Дмитро Шевченко

Сотня Арклійська

Стор. 352  Дмитро Ющенко

Сотня Яблоновська

Стор.359   Олекса Ющенко

Сотня Пирятинська

Стор. 361  Василь Ющенко

Роман Ющенко

Сотня Городийська

Стор. 367  Фодор Дяченко

Сотня Журавська

Стор. 367  Демко Дяченко

Миргородський полк

Сотня Гаврила Гладченка

Стор. 377  Федор Шевченко

Стор. 378  Федор Ющенко

Сотня Уцтивицька

Стор. 384  Яцко Шевченко

Стор. 385  Фесько Ющенко

Стор. 387  Семен Ющенко

Сотня Лубенська

Стор. 391  Кондрат Дяченко

Сотня Лубенська сельська

Стор. 392  Тимко Дяченко

Іван Дяченко

Полтавський полк

Сотня Лукомська

Стор 425   Антон Шевченко

(З Реєстру виглядає, що на 1649р. на Полтавщині прізвища Сиваш не було. Маю думку, що воно прийшло з Криму пізніше)

Прилуцький полк

Стор. 439  Павло Ющенко

Сотня Прилуцька

Стор. 441  Ювко Ющенко

Мисько Дяченко

Стор. 444  Остап Ющенко

Борис Ющенко

Іван Ющенко

Сотня Девицька

Стор. 446  Данило Ющенко

Сотня Галицька

Стор. 448  Іван Сивошка (похідне від сивого або інше, але не Сиваш)
Сотня Городенська

Стор. 451  Василь Ющенко

Сотня Монастирська

Стор. 453  Іван Ющенко

Сотня Краснянська

Стор. 455  Марко Ющенко

Тимко Ющенко

Карп Ющенко

Ніженський полк

Сотня Ніжинська

Стор. 469  Олешко Ющенко

Сотня Березовська

Стор. 471  Грицько Шевченко

Чернігівський полк

Стор. 479   Хвесько Шевченко

Богдан Хмельницький Гетьман Войска Его Кр.Млети Запорожского рука Власна.

власноручний підпис Б. Хмельницького українською мовою в кінці Реестра (написано в поясненні)

Реєстр…1649р. зберігається в РДАДА у зібранні рукописів Ф.Ф.Мазуріна фонд196, опис 1, справа1691 у вигляді рукописної книги.

4. (Вітя ще один Реєстр)

Реєстр усього Війська Запорізького після Зборівського договору з королем польським Яном Казимиром складений 1649 року, жовтня 16 дня й виданий по достеменному виданню О.М. Боденським.  (1875р. Москва).   МСП «Казаки»

Київ 1994 року.

Його милість Пан Гетьман Б. Хмельницький….

1.полк Чигиринський

2.полк Черкаський

(декількох полків не згадано)

6. полк Уманський

7. полк Брацлавський

8. полк Кальницький

9. полк Київський

10. полк Переяславський

11. полк Кропивенський

12. полк Миргородський.

13. полк Полтавський

14. полк Прилуцький

15. полк Ніжинський

16. полк Чернігівський

Полк Чигиринський

Сотня Вороновська
Стор. 44   Яків Ющенко

Назар Ющенко

Сотня Медведівська

Мисько Ющенко

Сотня Жаботинська

Стор. 54   Семен Ющенко

Сотня Кременчуцька

Філон Ющенко

Сотня Потоцького

Стор. 69   Михайло Ющенко

Сотня Хмельницька

Стор. 71   Максим Ющенко

Стор. 72   Грицько Шевченко

Сотня Голтинська

Стор. 73   Семен Ющенко

Семен Ющенко

Сотня Шубцева

Стор. 80   Улас Ющенко

Сотня Марков

Стор. 89   Васько Ющенко

Сотня Саверська

Стор. 95   Герасько Ющенко

Сотня Кулаківського

Стор. 98   Василь Ющенко

Сотня Золотоніська

Стор. 107  Жадан Ющенко

Сотня Рощенка

Стор. 132  Степан Ющенко

Сотня Межиріцька

Стор. 141  Хвесько Ющенко

Сотня Гаркушина

Стор. 155  Сидір Ющенко

Стор. 156  Іван Ющенко

Стор. 157  Кіндрат Ющенко

Сотня Демкова

Стор. 160  Жадан Ющенко

Сотня Марка Бажаненкова

Стор. 167  Курило Ющенко

Сотня Корчовська

Стор. 173  Грицько Шевченко

Сотня Герасименкова

Стор. 179  Іван Ющенко

Сотня Максима Городянського

Стор. 182  Наум Ющенко

Сотня Демкова

Стор. 186  Фенка Ющенко

Стор. 188  Павло Дяченко

Стор. 189  Самійло Ющенко

Савка Ющенко

Сотня Ольшанська

Стор. 193   Василь Ющенко.
Ось з Реєстру є і відповідь чому в ньому немає прізвищ які були в наших краях, хоч він називається «Реєстр усього Війська Запорізького» але в переліку полків є назви тільки з північної частини України.
5. Підняв два томи, надрукованих тепер, матеріалів фонду 229.

Архів Коша Нової Запорізької Січі.

Корпус документів 1734-1775р.      том 1, Київ 1998р.

«До першого тому документів архіву Коша Нової Запорізької Січі ввійшли 1-8 справи, що зберігаються в Центральному державному історичному архіві України, м. Київ, у фонді 229
Том 2
Ввійшли справи 9-15. І поки що все.
Я переглянув обидва томи і списки старшин і іменні списки зведені.

Нас ніде немає.

Вітя, те що я піднімав раніше оригінали, то набагато ширша інформація і я хоч десь познаходив наші прізвища, а тут нічого.

В картотеці бібліотеки є тільки два томи.
Бунчуковий товариш-почесна посада в українському козацькому війську з кінця 17 сторіччя до 1764р. Формально вважався помічником генерального бунчужного.

Як правило бунчукові товариші походили з багатих старшинських сімей.
Вітя, якщо щось знайдемо пізніше, після того як віддали книжку в друк, то можна роздрукувати окремі листки на комп’ютері і вклеїти в готову книжку.

Стосовно «Полтавські губернські відомості» треба іти в бібліотеку ім.Вернадського.

Коли піду, то про результат напишу додатково.
Тим хто приймав участь в померанчевих подіях в м. Києві, видали такі посвідчення і я кладу тобі в лист його копію.

Про те що на інагурації Президента України Віктора Ющенка були Немцов і Чубайс ти вже знаєш. Немцова Ющенко призначив своїм позаштатним радником.

В Росії на Немцова котять бочку, щоб він, в такому разі, вийшов з громадянства Росії.

                                             До побачення.

                                       Привіт Вам від мене.               Іван     17.02.2005року.
Були ще мої листи періоду «Померанчевої революції» 2004р., але їх мені не повернули, тому я їх не надрукував.
При написанні книжки були епізоди які я вводив в текст, але вони були як продовженнями того про що я писав в листах Сивашу Віктору Григоровичу. Тому щоб не повторювати вдруге написане в листах я просто окремі епізоди доповнював в раніше написані мною листи.

В газеті «Шлях перемоги» №14 за 8 квітня 2009 року я натрапив на дуже цікаве інтерв’ю. В своїй двотомній книжці «Країна Москаль, або Московія» В. Білінський розкриває дослідження істориків світу і його про те, що московські владоможці нав’язували світові велику кількість облудних міфів (вигадок).

«Українська і російська історичні науки базуються на хибних постулатах. Це: вигадка про слов`янське походження московітів;

вигадка про входження так званої Ростово-Суздальської землі впродовж ІХ-ХІІ віків-до Великого Київського князівства, себто-до Руської землі.

Обидва постулати-звичайнісінька брехня московської історичної (і не тільки) науки.

Посилаючись на археолога графа Уварова, і російського антрополога Богданова, які цілком спростували вигадку про московське «слов`янське коріння». Крім цих головних вигадок, існує ще безліч дрібніших, проте не менш брехливих, як-от:

-вигадка про Олександра, так званого Невського;
-вигадка про так звану Куликовську битву;

-вигадка про заснування Москви у 1147 році;

-вигадка про відокремлений від Золотої Орди розвиток Московії впродовж 1238-1502 років;

-вигадка про «собіраніє землі руской» та десятки інших.

В часи Російської імперії, проводити подібні дослідження суворо заборонялося. Але запитання щодо міфів імперії у багатьох виникали.

На цій брехні, яка втокмачувалася у наші голови довгих триста років, виросли десятки поколінь людей.

Російська історіографія не дозволяла друкувати в повному обсязі праці давніх істориків. З знаменитої праці Ала-ад-діана Ата-мелік Джувейні (1226-1283) «Історія завойовника світу» російські владоможці дозволили надрукувати російською мовою тільки… п’ять сторінок тексту.

Ось чому сучасна російська влада так поспішає узгодити з Україною «спільне бачення історії».

Уваров завдав надзвичайно важкого удару по московській історіографії. Розкопавши впродовж 1851-1854 років Ростово-Суздальські землі, 7729 поховань, він не знайшов жодного! слов`янського. Його дослідження

засвідчили проживання в колисці Московії впродовж сотень років (VIII-XVI віків) лише одного фінського племені-меря.

Розкопками він засвідчи ще одне явище, Уваров не знайшов жодної київської монети. Хоч віднайдено сотні монет європейських та азійських.

Остаточного, смертельного, осикового кілка у московське «слов`янське походження» забили праці російського антрополога професора Богданова. Дослідивши не одну сотню курганів останків у 70 ті роки ХІХст. Він підсумував свої висновки: «Таким чином, Ярославська, Володимирська, Московська, Тверська, Вологодська, Рязанська, Ніжньогородская губернії-це місцевості з мирянським (фінським) населенням.

Тобто, ще в ХІІІ столітті за Київською та Чернігівською землями проживали тільки фінські племена. Отака вона байка про «слов`янську» Московію з VIII по ХVI вік.

Коли люди чують правду, то «очі лізуть на лоба».Бо як же так: Олександр Невський не брав участі у Невській та Чудських сутичках, а Куликовської битви взагалі не було?!

Ми обов’язково повернемо українцям упевненість і гордість.Потрібен лише час. Бо за 300 років колоніального гніту Російська імперії наповнила не тільки наше життя, але й наші голови, наші душі московською отрутою вседозволеності й бандитизму.

Це ж Московія штовхала наших «хахлуїв» відмовлятися від материнської мови, від українського побуту, зрештою-від пам`яті про наших предків.»
Листи Сиваша Віктора Григоровича і листи (від 18 12 2002 і 30.12.2008 роки) від Сиваша Федора Григоровича (з листом Сиваша Віталія Григоровича з м.Запоріжжя) до брата Сиваша Івана Івановича.
(на деяких листах Віктора я робив свої помітки для пошуку тих чи інших матеріалів.)
В січні 2009 року Федя Сиваш рекомендував мені всі тексти, навіть якщо вони чужі, передруковувати, а не сканувати, бо скановані сторінки є не підйомним матеріалом для інтернету.

Тому, з часом, можливо,я постараюся передрукувати такі сторінки.

Але оригінали скановані виглядають достовірнішими. І коли пройдуть часи, то наші потомки будуть бачити почерки тих хто готував ці роботи.

І про нас не будуть думати як про первісних людей, які і писати не вміли.
